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Τ
ο πολιτικό σκέλος της τριήμερης συζήτησης
στη Βουλή διαμορφώνει νέα δεδομένα στον
δρόμο προς τις ευρωεκλογές.

Από τη μια έχουμε έναν πρωθυπουργό που φρόντι-
σε να βάλει στη θέση του κάθε έναν από τους πρωτα-
γωνιστές της πρωτοβουλίας, η οποία ήρθε στο προ-
σκήνιο με αφορμή το… μοντάζ των συνομιλιών του
σταθμάρχη με τους μηχανοδηγούς δύο τρένων (τα
στοιχεία βρίσκονται από την πρώτη στιγμή στη διάθε-
ση της δικαιοσύνης χωρίς μοντάζ και χωρίς… μα-
σάζ). Δεν υπάρχει ούτε αλλοίωση ούτε μοντάζ στις
συνομιλίες. Τα πάντα είναι καθαρά και η προφυλάκι-
ση του σταθμάρχη ήταν άμεση από την πρώτη στιγμή.

Από την άλλη έχουμε μια «συμμαχία της συμφο-
ράς» από ειδικούς επί των χωματουργικών εργασιών,
επί των τσιμεντωμάτων και πρυτάνεις της φαιδρότη-
τας που ανεμίζουν μέσα στη Βουλή φωτογραφίες με

σκουλαρίκια παιδιών που χάθηκαν στα Τέμπη. Πίσω
από αυτούς ακολουθούν στοιχισμένοι οι σοσιαλδη-
μοκράτες ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Αριστερά και
Πλεύση Ελευθερίας. Τι μας είπαν όλοι αυτοί οι αφε-
λείς πολιτικοί αντίπαλοι του Μητσοτάκη; Ότι την ώρα
που τα σωστικά συνεργεία έδιναν τη μάχη να σώσουν
κόσμο, την ώρα της τραγωδίας, ο Μητσοτάκης έδινε
εντολές για να «θαφτούν» βαγόνια, να αλλοιωθούν
συνομιλίες, να κουκουλωθεί η δήθεν μεταφορά…
πυρηνικού υλικού και πάει λέγοντας. 

Ο όρος «πολιτικά σκουπίδια» μπορεί να είναι βα-
ρύς αλλά και πάλι δεν φτάνει για να περιγράψει τέτοι-
ους τακτικισμούς που δεν έχει ξαναδεί αυτή η χώ-
ρα… Αναρωτιέμαι όλοι αυτοί, Φάμελλος, Κασσελά-
κης, Χαρίτσης, Κωνσταντοπούλου, που στοιχίζονται
πίσω από τον Βελόπουλο, μπορούν να έχουν κάποια
σχέση με την Αριστερά όπως την εξέφραζαν ο Ηλίας

Ηλιού, ο Γιάννης Μπανιάς, ο Λεωνίδας Κύρκος, ο Χα-
ρίλαος Φλωράκης; Η λέξη «ντροπή» είναι λίγη για να
περιγράψει τον προκλητικό τρόπο εμπορίας του αν-
θρώπινου πόνου από αυτούς που λειτουργούν έτσι.
Συνιστά ασέβεια προς τους νεκρούς, οι οποίοι δεν θα
δικαιωθούν με τα μυθεύματα και τα ψέματα του αντι-
μητσοτακικού μπλοκ, αλλά με την αλήθεια για τους
πραγματικούς υπαίτιους της τραγωδίας, τους οποί-
ους ήδη γνωρίζουμε με ντοκουμέντα. Βλέπετε, το…
παραμύθι δεν βολεύει με κοινούς θνητούς, αλλά πρέ-
πει να περιέχει «δράκους» ή «ονόματα από τζάκια»
και πάει λέγοντας. Δεν ξέρω αν η ομιλία του πρωθυ-
πουργού θα βελτιώσει τη δημοσκοπική εικόνα της
κυβέρνησης. Αυτό που ξέρω είναι ότι ανέδειξε ότι
όλοι αυτοί οι «φουκαράδες του ναρκισσισμού» είναι
ικανοί για όλα, αδίστακτοι. Αυτό το είδαμε και το κα-
ταλάβαμε όλοι μας. 
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Α
πό την πρώτη κιόλας μέρα της μεγάλης τρα-
γωδίας στην κοιλάδα των Τεμπών αναπτύχ-
θηκαν από διαφόρους ειδικούς των συνω-

μοσιών διάφορες θεωρίες για το πώς έγινε το δυ-
στύχημα. Θεωρίες που αναπαρήχθησαν ταχύτατα
από τα social media με πειραγμένες φωτογραφίες

και βίντεο. Θεωρίες που έλεγαν
απίστευτα πράγματα. Από βαγό-
νια που εξαφανίστηκαν ως διά
μαγείας μέχρι και ότι τα τρένα
ήταν ζωσμένα με εκρηκτικά. Άλ-
λοι έφτασαν στο σημείο να ισχυ-
ρίζονται ότι τα τρένα κουβαλού-
σαν όπλα για την Ουκρανία.

Πάμε να δούμε βήμα βήμα
όλες τις θεωρίες συνωμοσίας που φούσκωσαν το
αίσθημα ανασφάλειας του ελληνικού λαού και τις
υποψίες ότι κάτι πολύ περίεργο συνέβη στα Τέμπη: 

1 Ο μηχανοδηγός της εμπορικής αμαξοστοι-
χίας δεν σκοτώθηκε στο σιδηροδρομικό δυ-

στύχημα στα Τέμπη αλλά κρύβεται, αν και ο άνθρω-
πος είχε σκοτωθεί.

2 Στον απόηχο του πολύνεκρου δυστυχήματος
στα Τέμπη γεννήθηκαν σε μέσα κοινωνικής

δικτύωσης και ιστολόγια θεωρίες συνωμοσίας που
έφτασαν να υποστηρίζουν ότι η σύγκρουση σκηνο-
θετήθηκε με σκοπό να συγκαλυφθούν οι θάνατοι
νέων ανθρώπων που είχαν λάβει εμβόλιο κατά της
Covid-19. Όλα αυτά τα ψεύδη φιλοξενήθηκαν σε
σάιτ αλλά και τηλεοπτικές εκπομπές, στις οποίες
έβγαιναν ως ειδικοί μέχρι και ουφολόγοι!

3 Οι αναρτήσεις προσέθεταν μια ακόμα συνω-
μοσιολογική θεωρία, υποστηρίζοντας ότι το

τελευταίο βαγόνι (δηλαδή το πρώτο, καθώς το βλέ-
πει ο οδηγός του επιβατικού που ανεβαίνει) είχε
εκρηκτικό μηχανισμό ώστε να σκάσει και να καούν
τα πάντα.

4 Το σημείο της τραγωδίας στα Τέμπη έχει
«τσιμεντωθεί» για να εξαφανιστούν στοιχεία,

ενώ το υλικό που στρώθηκε παραπλεύρως του ση-
μείου δεν είναι ούτε τσιμέντο ούτε άσφαλτος. Αντί-
θετα, είναι ένα αδρανές μείγμα αποτελούμενο από
γαρμπίλι, ψιλοκομμένη πέτρα δηλαδή, και χώμα
που διαστρωματώθηκε ώστε να διευκολυνθεί η
πρόσβαση των συνεργείων για την αποκατάσταση
της σιδηροδρομικής γραμμής λόγω της λάσπης που
υπήρχε εκεί.

5 Οι νεκροί από το σιδηροδρομικό δυστύχημα
στα Τέμπη δεν ήταν 57 αλλά 113, αφού, όπως

έλεγαν οι «έμποροι του πόνου», υπήρχαν και 56
αγνοούμενοι. Από τις πρώτες μέρες μετά το δυστύ-
χημα στα Τέμπη κυκλοφορούσαν φήμες για αταυ-
τοποίητες σορούς που βρίσκονταν στο νεκροτομείο
της Λάρισας.

6 Στο σημείο της σύγκρουσης των τρένων
διέρρευσαν πυρηνικά απόβλητα που μετέ-

φερε η εμπορική αμαξοστοιχία και «τσιμέντωσαν»
την περιοχή για να το καλύψουν. Δεν υπάρχουν
αποδείξεις ότι η εμπορική αμαξοστοιχία μετέφερε
επικίνδυνα πυρηνικά απόβλητα ή εύφλεκτα υλικά,
αν και η έκρηξη τη στιγμή της σύγκρουσης που προ-
κλήθηκε δεν είναι κάτι το σύνηθες. Πάντως, δηλώ-
σεις επίσημου φορέα ότι υπήρξαν χημικά δεν
υπάρχει προσώρας. Είναι όλα εκτιμήσεις μη ειδι-
κών που απλώς διαρρέονται στην κοινή γνώμη και
μάλιστα ως «σίγουρες».

7 Η εμπορική αμαξοστοιχία ήταν αμαξοστοι-
χία-φάντασμα πραγματοποιώντας κρυφή

μεταφορά. Ουδέν ψευδέστερον: Η εμπορική αμα-
ξοστοιχία με κωδικό 63503 είχε δηλωθεί κανονικά,
είχε αναγγελθεί στο ημερήσιο πρόγραμμα και θα
εκτελούσε το δρομολόγιο Νέοι Πόροι Θεσσαλονί-
κης - Θριάσιο.

8 Ο δήθεν... μεθυσμένος σταθμάρχης. Τις
πρώτες μέρες μετά το δυστύχημα κάποιοι

επέμεναν ότι ο μοιραίος σταθμάρχης της Λάρισας, ο
οποίος έχει προφυλακιστεί, ήταν μεθυσμένος τη
βραδιά του δυστυχήματος. Ούτε αυτή η πληροφορία
όμως ανταποκρίνεται στην πραγματικότητα, καθώς,
όταν συνελήφθη ο σταθμάρχης, υποβλήθηκε σε αλ-
κοτέστ, το οποίο βγήκε αρνητικό.

Καμία επιστημονική απόδειξη
Για όλα τα παραπάνω (και πολλά άλλα) δεν υπήρ-

χε καμία απόδειξη και καμία εμπεριστατωμένη επι-
στημονική άποψη. Ήταν θεωρίες διαφόρων τρολ
του πληκτρολογίου. Κι όμως, πολλά από αυτά υιο-
θετήθηκαν άκριτα από πολιτικά κόμματα, με πρώτο
και καλύτερο την Ελληνική Λύση. Τόσο ο κ. Βελό-
πουλος όσο και το κανάλι του κόμματός του έπαιζαν
σε καθημερινή βάση όλες αυτές τις αναπόδεικτες
θεωρίες. Το ίδιο έκαναν και άλλα ακροδεξιά εξω-
κοινοβουλευτικά μορφώματα που βρήκαν την ευ-
καιρία να προβάλουν την ασημαντότητά τους. 

Ως γνωστόν, όμως, οι θεωρίες συνωμοσίας είναι
και το πιο αποτελεσματικό και δηλητηριώδες όπλο
στα χέρια κάθε δημαγωγού, που απευθύνεται στην
κοινή γνώμη. Και για αυτό έγιναν αντικείμενο εκμε-
τάλλευσης ενός ακροδεξιού «πολιτικού μπλοκ» που
απευθύνεται στους πολίτες με όρους αγυρτείας.

Μέσα σε αυτές τις άθλιες θεωρίες συνωμοσίας
χάθηκαν και τα σοβαρά ερωτήματα που θα μπορού-
σαν να διαλευκάνουν την τραγωδία, διότι προκλή-
θηκε σύγχυση μεταξύ της αλήθειας και του ψέμα-
τος, όπως πάντα γίνεται σε αυτές τις περιπτώσεις. Οι
συγγενείς των θυμάτων μέσα στην οδύνη τους εμ-
φανίστηκαν από την πρώτη στιγμή αποφασισμένοι
να παλέψουν με όλα τους τα όπλα προκειμένου
όλες οι πτυχές να φωτιστούν και να αποδοθεί δι-
καιοσύνη στη μνήμη των δικών τους ανθρώπων.
Μέσα όμως από την προσπάθεια αυτή εκτοξεύονται
από διάφορες κατευθύνσεις «πυροτεχνήματα» που
προαναγγέλλονται λίγο νωρίτερα στα μέσα μαζικής
ενημέρωσης ως «συνταρακτικές αποκαλύψεις»,
αλλά τελικά δεν επιβεβαιώνονται.

Ο ρόλος της Ελληνικής Λύσης
Το αποτέλεσμα είναι οι δήθεν αποκαλύψεις να

θολώνουν την έρευνα προκαλώντας βαθιά απο-
γοήτευση σε όσους έχουν εργαστεί μεθοδικά όλο
αυτό το διάστημα, αναλύοντας όλα τα στοιχεία και
παρουσιάζοντας συμπεράσματα που έχουν εξαχ-
θεί με αυστηρά επιστημονικούς όρους. Τον κίνδυ-
νο να ακυρώνονται συλλήβδην οι έρευνες από διά-
φορες «ψεκασμένες» θεωρίες για τα Τέμπη τον
έχουν επισημάνει και πραγματογνώμονες ατυχη-
μάτων - μάλιστα κάποιοι είναι και μέλη της Επιτρο-
πής Διερεύνησης Ανεξάρτητων Πραγματογνωμό-
νων Οικογενειών.

Σε κάθε περίπτωση με τη... συμβολή της Ελληνι-
κής Λύσης οι «ψεκασμένες» θεωρίες βρήκαν πρό-
σφορο πολιτικό έδαφος και στη συνέχεια υιοθετή-
θηκαν εξίσου άκριτα και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από το
ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα Αριστερά αλλά και από την
Ζωή Κωνσταντοπούλου, με αποτέλεσμα σήμερα να
μην ξέρει κανείς τι έγινε εκείνο το μοιραίο βράδυ. Τι
είναι αλήθεια και τι ψέμα.
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του Mάνου 
Πιτσιδιανάκη

Οι 8 θεωρίες συνωμοσίας
που στοιχειώνουν τα Τέμπη

Ποιοι έστησαν και ποιοι
αναπαρήγαγαν ιστορίες για

ψεκασμένους, θολώνοντας 
τις έρευνες της εθνικής τραγωδίας 
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Μ
ια νέα υπηρεσία που κάνει το
«έξυπνο» σπίτι πιο άνετο και
λειτουργικό φέρνει στους πελά-

τες της η COSMOTE, με το COSMOTE
SMART HOME CONNECT. Με τη νέα αυτή
υπηρεσία, εξειδικευμένη ομάδα από την
COSMOTE παρέχει ένα πλήρες πακέτο τε-
χνολογικών εργασιών εντός του σπιτιού
και ολοκληρωμένη υποστήριξη, προσαρ-
μοσμένη στις ανάγκες του κάθε χώρου. Σε
συνδυασμό με μια σειρά από «έξυπνα»
προϊόντα, οι πελάτες της εταιρείας μπο-
ρούν να διαχειρίζονται απομακρυσμένα τις
λειτουργίες του σπιτιού τους, όπου και αν
βρίσκονται. 

Με την υπηρεσία COSMOTE SMART
HOME CONNECT οι πελάτες της εταιρείας
μπορούν πρακτικά να αναβαθμίσουν το
σπίτι και την καθημερινότητά τους, αξιο-
ποιώντας τις απεριόριστες δυνατότητες της
smart τεχνολογίας. 

Σύμφωνα με τη σχετική ανακοίνωση της
εταιρείας, η εξειδικευμένη ομάδα της CO-
SMOTE SMART HOME CONNECT αναλαμ-
βάνει:
• τη μελέτη του χώρου, είτε πρόκειται για
ένα μεμονωμένο δωμάτιο είτε για ολόκλη-
ρο το σπίτι, και προχωρά σε μια εξατομι-
κευμένη πρόταση Smart Home
• την εγκατάσταση των Smart Home συ-
σκευών (εξαιρείται η εγκατάσταση συστη-
μάτων ασφαλείας), ενημερώνοντας πα-
ράλληλα τον πελάτη για τις βασικές τους
λειτουργίες και τις εφαρμογές τους, έτσι
ώστε να απολαμβάνουν στο έπακρο κάθε
δυνατότητα που τους προσφέρουν
• τη ρύθμιση και παραμετροποίηση του
εξοπλισμού
• τη βελτιστοποίηση του δικτύου για δυνα-
τό σήμα WiFi σε κάθε γωνιά του σπιτιού
• εργασίες υποδομής, όταν απαιτούνται,
για τη σωστή εγκατάσταση και τοποθέτηση
των Smart Home συσκευών, όπως η τοπο-
θέτηση smart διακόπτη / smart πρίζας.

Επιπλέον, παρέχεται εγγύηση ενός
έτους για τις εργασίες που πραγματοποι-
ούνται στο πλαίσιο της υπηρεσίας.

«Η COSMOTE, απαντώντας στις σύγχρο-

νες ανάγκες των πελατών της, συνεχίζει να
φέρνει ολοκληρωμένες λύσεις που διευκο-
λύνουν την καθημερινότητά τους. Το έξυπνο
σπίτι είναι ήδη εδώ και είναι πραγματικότητα.
Με τη νέα υπηρεσία COSMOTE SMART HOME
CONNECT, με τους εξειδικευμένους τεχνι-
κούς μας και με τα έξυπνα προϊόντα που δια-
θέτουμε, οι πελάτες μας μπορούν να απολαμ-
βάνουν μεγαλύτερη άνεση και ασφάλεια,
εξοικονομώντας χρήματα, χρόνο και ενέρ-
γεια. Με σύμμαχο την τεχνολογία φτιάχνουμε
έναν κόσμο καλύτερο για όλους», δήλωσε ο κ.
Παναγιώτης Γαβριηλίδης, Chief Marketing Of-
ficer Ομίλου ΟΤΕ. 

Είναι γεγονός πως τo Smart Home μπαί-
νει όλο και πιο δυναμικά στη ζωή μας. Στα
καταστήματα COSMOTE και ΓΕΡΜΑΝΟΣ
σε όλη την Ελλάδα, αλλά και στα eshop
τους, οι καταναλωτές θα βρουν μια μεγάλη
γκάμα από προηγμένες Smart Home 
συσκευές, από κορυφαία brands και σε
προσιτές τιμές. Παράλληλα οι σύμβουλοι
τεχνολογίας των καταστημάτων θα τους
βοηθήσουν να επιλέξουν τις κατάλληλες
συσκευές για να εξοπλίσουν το σπίτι τους.
Από έξυπνους λαμπτήρες, διακόπτες και
έξυπνες πρίζες, θυροτηλέφωνα, αισθητή-
ρες κλίματος, κουδούνια πόρτας, μέχρι
έξυπνους θερμοστάτες και συσκευές για
την ποιότητα του αέρα. Και φυσικά ένα τέ-
τοιο σπίτι δεν θα μπορούσε να υστερεί
στον τομέα της δικτύωσης, καθώς θα πρέ-
πει να προσφέρει πολύ καλή κάλυψη, στα-
θερή και αξιόπιστη πρόσβαση στο internet
σε υψηλές ταχύτητες, αλλά και προηγμέ-
νες λειτουργίες προσβασιμότητας.

Ραντεβού με εξειδικευμένο τεχνικό
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να απευθυν-

θούν σε ένα κατάστημα COSMOTE ή ΓΕΡΜΑ-
ΝΟΣ και να κλείσουν ραντεβού για την υπη-
ρεσία COSMOTE SMART HOME CONNECT ή
online στη σχετική Φόρμα Επικοινωνίας στο
cosmote.gr ή στο germanos.gr. Εναλλακτι-
κά μπορούν να καλέσουν το 13888. Σε περί-
πτωση μελέτης από εξειδικευμένο τεχνικό
στον χώρο του πελάτη το ελάχιστο κόστος εί-
ναι 35€ (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ).

COSMOTE SMART HOME CONNECT:

Μια υπηρεσία για ένα πιο άνετο
και λειτουργικό «έξυπνο» σπίτι

- Ένα πλήρες σετ τεχνολογικών εργασιών 
εντός του σπιτιού και ολοκληρωμένη υποστήριξή τους

- Εξειδικευμένη ομάδα τεχνικών από την COSMOTE 
φροντίζει τις ανάγκες κάθε «έξυπνου» σπιτιού
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Τ
ο δύσκολο έργο του διαχωρισμού
της αλήθειας από τις θεωρίες συνω-
μοσίας που διεγείρουν το θυμικό

των πολιτών καλείται να πράξει η κυβέρνη-
ση προκειμένου να βάλει τα πράγματα στη
σωστή τους θέση σχετικά με την πολύνε-

κρη σιδηροδρομική τραγω-
δία των Τεμπών και τη δι-
καιολογημένη απαίτηση της
κοινωνίας να λάμψει η αλή-
θεια.

Στο κυβερνητικό επιτελείο
αντιλαμβάνονται απολύτως
την κοινωνική απαίτηση για
απόδοση δικαιοσύνης. Άλλω-

στε, όπως είπε και ο ίδιος ο πρωθυπουργός
την Πέμπτη το βράδυ, κατά το κλείσιμο της
τριήμερης συζήτησης επί της προτάσεως
δυσπιστίας, «ήρθε η ώρα να διαλυθούν οι
μύθοι νηφάλια απέναντι σε μια κοινωνία κα-
χύποπτη και θυμωμένη». Αναγνωρίζουν
επίσης ότι μέσα στο τοξικό κλίμα, που για ευ-
νόητους λόγους καλλιεργούν τα κόμματα της
αντιπολίτευσης, «μπολιάζοντας» συστηματι-
κά τον κόσμο με διάφορες θεωρίες συνωμο-
σίας, η επικέντρωση στην ουσία της υπόθε-
σης και στα κρίσιμα ερωτήματα, που προφα-
νώς υφίστανται και ερευνά η δικαιοσύνη, ως
οφείλει, είναι δύσκολη.

Και ο χρόνος σε αυτή την περίπτωση δεν
είναι σύμμαχος, αφού η όποια θεωρία συνω-
μοσίας θέλει ελάχιστο χρόνο για να «εμποτί-
σει» την κοινωνία και η διάψευσή της πολύ
περισσότερο. Χαρακτηριστικό, αλλά όχι μο-
ναδικό, το παράδειγμα με την ερώτηση του
αρχηγού της Ελληνικής Λύσης Κυρ. Βελό-
πουλου για το τι «κουβαλούσε» η εμπορική
αμαξοστοιχία, στην οποία απάντησε η Hel-
lenic Traian λέγοντας ότι μετέφερε τρόφιμα,
μπίρες και λαμαρίνες και όχι… πυρηνικά
φορτία, όπως κυκλοφορούσε ευρέως.

Αποδόμηση στις θεωρίες
Χθες δύο κεντρικά στελέχη της κυβέρνη-

σης, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Π. Μαρι-
νάκης και ο υπουργός Δικαιοσύνης Γ. Φλω-
ρίδης, πήραν τη σκυτάλη από τον πρωθυ-
πουργό και συνέχισαν την αποδόμηση των
θεωριών συνωμοσίας. «Δεν έχω ξαναδεί στη
ζωή μου τέτοια επιχείρηση να εργαλειοποι-
ηθούν πονεμένοι άνθρωποι, να μπουν ως
ασπίδα στην πολιτική χυδαιότητα της Αρι-
στεράς και της Κεντροαριστεράς. Βέβαια,
εγώ δεν θα κρύψω τα λόγια μου, έπρεπε να
το ξέρουμε αυτό, όλη τους η πολιτική ιστορία
είναι συνυφασμένη με την υποκρισία», τόνι-
σε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης σε συνέντευξή του (Open) για την
πρόταση δυσπιστίας και την αλλοίωση των
ηχητικών συνομιλιών της τραγωδίας των
Τεμπών.

«Κάναμε ένα μεγάλο λάθος επειδή είχαν
βάλει ασπίδα αυτούς τους ανθρώπους και
δεν μπορούσαμε να τους απαντήσουμε
όπως τους αξίζει στη χυδαιότητά τους, ήμα-
σταν πολύ πιο αμυντικοί και αφήσαμε το ψέ-
μα να πάρει διαστάσεις. Στο ζήτημα των Τεμ-
πών έχουν ακουστεί τα περισσότερα ψέμα-
τα», πρόσθεσε.

Για τα ηχητικά
Αναφορικά με την τυχόν αλλοίωση των

ηχητικών, ο κ. Μαρινάκης σημείωσε ότι η
κυβέρνηση δεν είχε κάποιο κίνητρο. «Δεν θα
μπορούσαμε να έχουμε κίνητρο. Όλο αυτό
φουσκώθηκε και διογκώθηκε. Κακώς διέρ-
ρευσαν. Η όλη αλλοίωση έγινε, δεν ξέρω από
ποιον, αλλά δεν επηρέασε την κοινή γνώμη.
Ποιος ο λόγος να κάνει οποιοσδήποτε αλλοί-
ωση, εφόσον έχει ομολογήσει ο σταθμάρ-
χης, το έχει μάθει η κοινή γνώμη και οι υπό-
λοιπες συνομιλίες, όσες είναι, λένε ότι φταίει
και αυτός;», διερωτήθηκε ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος.

Από την πλευρά του ο υπουργός Δικαιο-

σύνης Γ. Φλωρίδης επισήμανε μεταξύ άλλων
ότι «οι ανακριτές είχαν στα χέρια τους από
την πρώτη στιγμή το υλικό γιατί προέβησαν
κατευθείαν σε κατάσχεση όλου του οπτικοα-
κουστικού υλικού, είχαν στα χέρια τους ατό-
φιες όλες τις συνομιλίες και στον ήχο και
στην καταγραφή τους».

«Μονταζιέρα είναι κάτι το οποίο δίνεται
στον ανακριτή με έναν τέτοιο τρόπο ώστε τον
ανακριτή να τον παραπλανήσει. Όμως, εδώ ο
ανακριτής είχε ατόφιο το υλικό όλο και ου-
δέποτε ετέθη ζήτημα ότι εκεί ο ανακριτής
παραπλανήθηκε. Από τις πρώτες μέρες. Ου-
δέποτε. Στην υπόθεση αυτή ασχολούνται 100
δικηγόροι το λιγότερο και μέχρι αυτήν τη
στιγμή που μιλάμε οι 100-150 δικηγόροι που
ασχολούνται με την υπόθεση αυτή δεν έχουν
αναφέρει το παραμικρό για να κάνουν ένα
παράπονο ότι ο ανακριτής, η δικαιοσύνη μέ-
χρι τώρα δεν κάνει καλά τη δουλειά της. Ενώ
λοιπόν οι ασχολούμενοι νομικοί παραστάτες
με την υπόθεση αυτή δεν έχουν εκφράσει
κανένα παράπονο για την ανακριτική διαδι-
κασία, κάποιοι επιχειρούν να πείσουν τον

ελληνικό λαό ότι η ελληνική Δικαιοσύνη δεν
κάνει καλά τη δουλειά της και η κυβέρνηση
συγκαλύπτει», τόνισε.

Άπλετο φως
Σχετικά με την πρόταση δυσπιστίας, επισή-

μανε ο κ. Φλωρίδης πως η τριήμερη συζήτηση
έδωσε την ευκαιρία στην κυβέρνηση να πραγ-
ματοποιήσει «την αντεπίθεση της αλήθειας»:
«Τόσο καιρό η κυβέρνηση, από μια συστολή
και έναν σεβασμό προς τη μνήμη των θυμάτων
και προς τον πόνο των συγγενών, άφησε να
εξελιχθεί μια ατμόσφαιρα που κυριαρχείται
και από ψέμα, με αποτέλεσμα να δημιουργηθεί
ένα σύννεφο πάνω στην Ελλάδα ότι η κυβέρνη-
ση με κάθε τρόπο επιχειρεί να συγκαλύψει τα
αίτια που συνέβη αυτό το τρομακτικό δυστύχη-
μα. (…) Για όσους ήθελαν να παρακολουθή-
σουν με ανοιχτό μυαλό και καλή διάθεση τη
συζήτηση, η κυβέρνηση επικράτησε κατά κρά-
τος, διότι τα στοιχεία τα οποία θεμελιώνουν την
αλήθεια σε όλα τα επίπεδα αποκαλύφθηκαν
απολύτως και κατέπεσε όλο αυτό το ψεύδος
κάποιων αντιπολιτευόμενων κομμάτων, τα
οποία μέχρι τώρα ήταν κρυμμένα πίσω από τον
αληθινό πόνο των συγγενών που έχασαν αν-
θρώπους και από τον πόνο της ελληνικής κοι-
νωνίας και από την απαίτηση της ελληνικής
κοινωνίας να χυθεί άπλετο φως». 

Κυβερνητική επίθεση αλήθειας
κατά των συνωμοσιολόγων 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Κυριακός Μητσοτάκης: «Ήρθε η ώρα να διαλυθούν οι μύθοι 
νηφάλια απέναντι σε μια κοινωνία καχύποπτη και θυμωμένη»
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Μου έλεγε καλά
π λ η ρ ο φ ο ρ η μ έ ν η
πηγή ότι ο Γιώργος
Γεραπετρίτης, είτε
μείνει στο υπουργείο
Εξωτερικών είτε όχι, πρό-
σφερε, προσφέρει και τώρα αλλά και θα
προσφέρει και στο μέλλον τις νομικές του
γνώσεις στην υπηρεσία του Μεγάρου Μα-
ξίμου και του πρωθυπουργού…

ΑΞΙΖΕΙ…

Με ρωτάνε οι αναγνώστες του Κεντριού τι θα κάνουν οι
δυο αποπεμφθέντες πρώην υπουργοί. Με τι θα ασχολη-
θούν; Ποια είναι η επόμενη μέρα… Φαντάζομαι για ένα διά-
στημα θα υπάρξει αγρανάπαυση… Προσώρας, άλλωστε,
δεν μιλούν για τίποτα. 

Όμως στο παρασκήνιο ακούγονται πολλά για το μέλλον του
πρώην υπουργού Επικρατείας Σταύρου Παπασταύρου και του
πρώην υφυπουργού στον πρωθυπουργό Γιάννη Μπρατάκου.
Σίγουρα ο κ. Μπρατάκος θα επιστρέψει στην εταιρεία πληρο-
φορικής του αλλά και στο Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελη-
τήριο, όπου έχει πολλά να κάνει. Μάλιστα, ακούγεται ότι θέλει

να ενώσει όλα τα επιμελητήρια σε ένα, δημιουργώντας έναν
μεγάλο πυλώνα. Άλλωστε εδώ και πολύ καιρό είχε εκφράσει
προς τον πρωθυπουργό την επιθυμία του μετά τις ευρωεκλο-
γές να αποσυρθεί από το Μέγαρο Μαξίμου. Τον πρόλαβαν
όμως οι εξελίξεις… 

Όσον για τον κ. Παπασταύρου, διαθέτει ένα μεγάλο δικηγο-
ρικό γραφείο στα βόρεια προάστια που ειδικεύεται στο εμπορι-
κό δίκαιο και έχει αρκετή δουλειά. Επειδή όμως εγώ τα ψάχνω
πολύ, ένα πουλάκι μού έλεγε «μην αποκλείεις το ενδεχόμενο
να αναλάβει κάποια θέση στο Ινστιτούτο Αντώνη Σαμαρά»…
έτσι απλά, για θέμα κύρους. Ίδωμεν...

Τι σκέφτονται να κάνουν Παπασταύρου-Μπρατάκος

Αίσιο τέλος για ΛΑΡΚΟ
μετά από συνεργασία
Πετραλιά - Στρατινάκη 

Η πολύ σκληρή διαπραγμάτευση που πραγμα-
τοποιήθηκε πριν από λίγες μέρες στο υπουργείο
Οικονομικών είχε αίσιο τέλος, καθώς η κυβέρνη-
ση, εκπροσωπούμενη από τον υφυπουργό Οικο-
νομικών Θάνο Πετραλιά και τη γενική γραμματέα
Εργασιακών Σχέσεων Άννα Στρατινάκη, έπεισε
την πλευρά των εργαζομένων της ΛΑΡΚΟ να απο-
σύρουν τα ασφαλιστικά μέτρα κατά του ειδικού
διαχειριστή της εταιρείας και το κράτος θα παρα-
τείνει τις συμβάσεις τους μέχρι τις 12 Μαΐου. 

Παράλληλα, οι εκπρό-
σωποι της κυβέρνησης
μερίμνησαν να χορηγηθεί
μετά τις 12 Μαΐου ειδικό
επταετές πρόγραμμα απα-
σχόλησης για τους εργαζόμε-
νους άνω των 55 ευρώ (ουσιαστικά μέχρι να συν-
ταξιοδοτηθούν) και διετές για τους νεότερης ηλι-
κίας. Ήταν μια ευτυχής κατάληξη αν αναλογιστεί
κανείς ότι τις προηγούμενες μέρες το κέντρο της
Αθήνας έπηξε λόγω των απεργιακών κινητοποι-
ήσεων των εργαζόμενων στη ΛΑΡΚΟ.

Η πράσινη Εύη με 
την κονκάρδα της ΟΝΝΕΔ
του ’80

Το παρακάτω περι-
στατικό είναι αληθινό
και δεν επιδέχεται αμ-
φισβήτηση. Σε μια εκ-
δήλωση ΔΗΜΤΟ εθεά-
θησαν πολλά «γαλάζια»
στελέχη που εκλέγονται στην Αθήνα και την Ατ-
τική. Ήταν εκεί και η Εύη Χριστοφιλοπούλου
στην πρώτη γραμμή. Όμως, η πρώην υπουργός
και προερχόμενη από το ΠΑΣΟΚ φορούσε στο
φόρεμά της στο ύψος του στήθους μια τεράστια
κονκάρδα. Και όχι οποιαδήποτε κονκάρδα. Την
κονκάρδα της Νέας Δημοκρατίας με τον παλιό
πυρσό που φαινόταν και το χέρι μαζί, η οποία
χρονικά τοποθετείται στις εποχές 1980-1990.
Λίγοι έχουν πλέον αυτή την κονκάρδα, μόνο οι
σκληροί δεξιοί κομματικοί της παλιάς περιό-
δου, μου είπαν οι παλιοί και σχετικοί της ΝΔ. Το
περιστατικό έκανε πολλούς να αναρωτηθούν
και άλλους να αρχίσουν να τα παίρνουν στο
κρανίο. Μάλιστα ένα γνωστό πολιτικό στέλεχος
έκανε φασαρία στον πρόεδρο της ΔΗΜΤΟ και
του διεμήνυσε ότι θα φύγει από την εκδήλωση,
όπως και έγινε…

Δίνουν θάρρος 
στον Ανδρουλάκη

Ακούω διάφορους χειροκροτητές του Νίκου
Ανδρουλάκη, και παλιούς και όψιμους, που
εκθειάζουν τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ ότι με την
πρόταση δυσπιστίας που έκανε έφερε σε δύ-
σκολη θέση τον πρωθυπουργό και τον ανάγ-
κασε να παραιτήσει υπουργούς του και διάφο-
ρες άλλες παλαβομάρες… Παιδιά, ηρεμήστε
λίγο. Αν δεν ήταν ο επιχειρηματίας που έβαλε
κατά της κυβέρνησης και δεν είχε συνεννοη-
θεί με το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ για το δημοσί-
ευμα, δεν θα γνωρίζατε τι μέρα είναι. Μην
μπερδεύεστε… Και όπως είπε και ο Κυριάκος
Μητσοτάκης στη Βουλή, το ΠΑΣΟΚ θα είναι
τρίτο κόμμα πιο πίσω και από αυτόν τον διαλυ-
μένο ΣΥΡΙΖΑ. Και εκεί να δούμε ποιοι θα εκ-
θειάζουν τον Νικόλα τον κραταιό… 

Μια σημαντική παράμετρος 
του ανασχηματισμού 

O πρωθυπουργός εδώ και καιρό εξετάζει το ενδεχόμενο ανασχηματισμού
και όλες οι εισηγήσεις που δέχεται είναι προς την κατεύθυνση της αναδό-
μησης του συνόλου της κυβέρνησης. Υπάρχει, επίσης, άλλη μία παράμε-
τρος την οποία σημειώνουν αρκετές κυβερνητικές πηγές. Ότι, δηλαδή, ο
πρωθυπουργός είναι έτοιμος να καρατομήσει υπουργικά στελέχη που
έχουν σχέση (με τον έναν ή τον άλλον τρόπο) με συγκεκριμένο εκδοτικό
κέντρο και που στις διαψεύσεις των στελεχών κατά του δημοσιεύματος του
«Βήματος» κράτησαν μια ισορροπητική τακτική… Κρατήστε το αυτό, διότι ο
Μητσοτάκης όταν λέει «δεν συγκυβερνάμε μαζί με τα χοντρά πορτοφόλια»,
εννοεί και ότι δεν θέλει υπουργούς που να συγκυβερνούν με αυτά. 

Η
μεγάλη εικόνα πάντως
-και αυτή που ενδιαφέ-
ρει αρκετά το Μαξίμου-

είναι ότι ο πρωθυπουργός το τε-
λευταίο διάστημα έδειξε πυγμή,
σθένος και αποφασιστικότητα
ηγέτη. Υποχρέωσε σε παραίτηση
αρκετά στελέχη σε όλα τα επίπε-
δα στο κόμμα, στην Ευρωβουλή
και στην κυβέρνηση, όπως τον
γραμματέα Απόδημων της ΝΔ
Νίκο Θεοδωρόπουλο, τον γενικό
γραμματέα Μιχάλη Σταυριανου-
δάκη, την ευρωβουλευτή Άννα
Μισέλ Ασημακοπούλου, τον
πρώην βουλευτή Μιχάλη Ταμή-
λο και πρόσφατα τους υπουρ-
γούς και στενούς του συμβούλους Γιάννη Μπρατάκο και Σταύρο Παπα-
σταύρου. Και μάλιστα, όταν άλλοι προκάτοχοί του δεν άγγιζαν ούτε τους
πιο τοξικούς που πραγματικά έφθειραν τις κυβερνήσεις, όπως για πα-
ράδειγμα ο Τσίπρας που δεν ακούμπησε ποτέ τον Πολάκη και τον Παπ-
πά. Εκτός αυτών, σε όλα τα άλλα κόμματα η λέξη «παραίτηση» είναι
άγνωστη… Ο πρωθυπουργός έχει ανεβάσει τον πήχη στο κόμμα και στην
κυβέρνηση στα θέματα ηθικής και όποιος δεν τον περνάει, δεν έχει θέ-
ση. Απλά τα πράγματα… Και αυτό φαίνεται ότι λειτουργεί υπέρ του.

Ο Μητσοτάκης δεν 
θα κάνει καμία  έκπτωση 

σε θέματα ηθικής 



Α
πό την ομιλία του Κυριάκου Μητσοτάκη
κρατάω την ατάκα ότι όποιος επιχειρημα-
τίας θέλει να κατέλθει στην πολιτική δεν

έχει παρά να το κάνει και όχι να βάζει μπροστι-
νούς... Δεν το είπε τυχαία. 

Ξέρει καλά ότι οι άνθρωποι με τα φουσκωμένα
πορτοφόλια είχαν πάντα μια ροπή προς την πολιτι-
κή. Όχι μόνο να κινούν τα νήματα από το παρα-
σκήνιο. Όχι μόνο να ελέγχουν βουλευτές, υπουρ-
γούς, γενικούς γραμματείς, να ανεβοκατεβάζουν
κυβερνήσεις… Κάποιοι εξ αυτών κοιμούνται και
ξυπνούν με την ατάκα του Νίκου Σταυρίδη από τον
παλαιό ελληνικό κινηματογράφο: «Με κάνεις
εμένα, κύριε, πρωθυπουργό για ένα βράδυ;». Ένα
απωθημένο του καφενείου, ότι δήθεν ένας καλός
επιχειρηματίας μπορεί να διοικήσει και μια χώρα
ή ένα κόμμα. Όλα βέβαια ξεκινούν από το σύν-
δρομο «με τον παρά μου και την κυρά μου».
Έχουν μάθει ότι όλα αγοράζονται. Ότι στη ζωή δεν
έχει σημασία η τιμή αλλά η χρηματική αξία. Πριν
από αρκετά χρόνια είχε ειπωθεί η φράση «δεν θα
αφήσω πέντε νταβατζήδες και πέντε άλλα κέντρα
να χειραγωγήσουν την πολιτική ζωή του τόπου,
γιατί είναι εύκολα αντιμετωπίσιμα. Αρκεί να κά-
νουμε εμείς τη δουλειά μας ως νομοθετών και η
δικαιοσύνη τη δική της δουλειά». Ο άνθρωπος
που την είπε «έπεσε» από πέντε νταβατζήδες… 
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Τα φουσκωμένα
πορτοφόλια και
οι πολιτικές
φαντασιώσεις

Ο όρκος του Κασσελάκη
Τον όρκο στην πατρίδα έδωσε έπειτα από 15

μέρες που βρίσκεται στο στρατόπεδο της Θή-
βας ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσε-
λάκης και λίγες ώρες πριν απολυθεί οριστικά
μετά την... πενθήμερη τιμητική άδεια. Ο Στέφα-
νος Κασσελάκης, παρά το γεγονός ότι έχει ταχ-
θεί υπέρ του διαχωρισμού Εκκλησίας και κρά-
τους, έδωσε θρησκευτικό όρκο, αντίθετα απ’
ό,τι συνηθίζουν να κάνουν τα μέλη αριστερών
κομμάτων. Μπορεί βέβαια ο ίδιος να έχει δηλώ-
σει θρησκευόμενος, όμως ακόμη κι έτσι η θέση
για διαχωρισμό αφορά και θέματα όπως ο θρη-
σκευτικός όρκος στον Στρατό ή στη Βουλή.

Το νέο βιβλίο 
του Άδωνι
Πολύ ικανοποιημένο είναι το Μέγαρο
Μαξίμου, όπως μαθαίνω, από την παρου-
σία του υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωρ-
γιάδη στη συζήτηση επί της προτάσεως
δυσπιστίας. Μαχητικός και χωρίς να μα-
σάει τα λόγια του, ο Άδωνις υπερασπί-
στηκε «με ψυχή», όπως μου ειπώθηκε
χαρακτηριστικά, τα μέχρι σήμερα πε-
πραγμένα της κυβέρνησης και δεν δί-
στασε να κονταροχτυπηθεί με την αντι-
πολίτευση, την ώρα που άλλοι συνάδελ-
φοί του επιδίωκαν να μείνουν στα μετό-
πισθεν. Ο υπουργός Υγείας «τρέχει» τα
θέματά του, αλλά μέσα σε όλα ετοιμάζε-
ται να παρουσιάσει και το νέο του βιβλίο
με τίτλο «Απλά Μαθήματα Ιστορίας» στις
13 Απριλίου. Η πρόσκληση για την πα-
ρουσίαση έχει ήδη παραληφθεί από τον
πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη. 

Οι τραμπούκοι 
του Ναυπλίου
Στόχος τραμπούκων έγιναν για τρίτη φορά τα
γραφεία της Τοπικής Οργάνωσης της Νέας
Δημοκρατίας στην οδό 25ης Μαρτίου στο
Ναύπλιο. Τα ξημερώματα της Παρασκευής
άγνωστοι έγραψαν με μπογιές εμετικά συν-
θήματα στην είσοδο των γραφείων, επανα-
λαμβάνοντας τις αντιδημοκρατικές πρακτι-
κές του πρόσφατου παρελθόντος. Στις 9 Ιου-
νίου 2023 και στις 19 Φεβρουαρίου 2024
άγνωστοι είχαν σπάσει τα τζάμια των γραφεί-
ων. Στα συγκεκριμένα γραφεία συστεγάζεται
και η ΔΕΕΠ Αργολίδας, ενώ οι δράστες έγρα-
ψαν συνθήματα και στο Δικαστικό Μέγαρο
Ναυπλίου.

Χ
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Στη Γαύδο ο Καιρίδης
Στην ακριτική Γαύδο
θα βρεθεί τη Δευτέρα ο
υπουργός Μετανά-
στευσης και Ασύλου
Δημήτρης Καιρίδης
προκειμένου να διαπι-
στώσει ιδίοις όμμασι
την κατάσταση που
επικρατεί στο νησί με-
τά την αύξηση των με-
ταναστευτικών ροών του τελευταίου δια-
στήματος αλλά και να συζητήσει διεξοδικά
με τη δήμαρχο Λίλιαν Στεφανάκη την όλη
διαχείριση του προβλήματος. Το ταξίδι είχε
προγραμματιστεί για τις προηγούμενες μέ-
ρες, αλλά πήρε μερικά εικοσιτετράωρα
αναβολή λόγω της κατάθεσης πρότασης δυ-
σπιστίας.

Οι απολύσεις των μη αρεστών 
στην Κουμουνδούρου
Μαθαίνω ότι ο Στέφανος «έφαγε» και μια συγγενή του Πάνου
Σκουρλέτη από το κόμμα… Σύμφωνα με πληροφορίες από το
κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης, η συγκεκριμένη
υπάλληλος που απολύθηκε εργαζόταν στο λογιστήριο - μάλι-
στα, βρίσκεται κοντά σε ηλικία συνταξιοδότησης. Κάποιοι το
αποδίδουν σε εκδικητικότητα του Κασσελάκη και φοβούνται
ότι η απομάκρυνση των μη αρεστών στη νέα ηγεσία θα συνε-
χιστεί. Τι να σας πω, σύντροφοι. Καλά ξεμπερδέματα…

Η λάθος τούρτα
Έναν πρώτο εορτασμό για

τα γενέθλιά του, που συνέπε-
σαν με την πρώτη μέρα της
πενθήμερης τιμητικής άδει-
ας που πήρε μετά την ορκω-
μοσία του, έκανε ο Στέφανος
Κασσελάκης σε μαγαζί στη

Θήβα μαζί με τους φίλους του αλλά και τον σύζυγό του Τάιλερ
Μακμπέθ. Εκεί μάλιστα εμφανίστηκε και η τούρτα, η οποία
όμως έγραφε «35». Μόνο που ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει
γεννηθεί στις 29 Μαρτίου 1988. Άρα η τούρτα θα έπρεπε να
γράφει πάνω «36». Λάθος ή κρύβει χρόνια ο πρόεδρος;
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Το επίπεδο είναι πολύ υψηλό,
όπως καταλαβαίνετε… Το επει-
σόδιο που έλαβε χώρα το μεση-
μέρι της Πέμπτης μεταξύ προ-
έδρου ΠΑΕ της Super League
με γιο προέδρου άλλης ΠΑΕ της
ίδιας κατηγορίας το έθαψαν τα
περισσότερα ΜΜΕ. Έγινε στις 2

το μεσημέρι έξω από το «Dry»
στο Κολωνάκι… Ο υιός «αξιότι-
μου» προέδρου ποδοσφαιρι-
κής ομάδας έφτυσε πρόεδρο
άλλης ΠΑΕ, ο οποίος με τη σει-
ρά του -αντιδρώντας- άρχισε να
βρίζει και να κλοτσάει το αυτο-
κίνητο του υιού. Μιλάμε για επί-

πεδο… Το επεισόδιο έληξε με-
τά την παρέμβαση των ανδρών
της ασφάλειας που συνόδευαν
τον υιό, με τον άλλον πρόεδρο
να προλαβαίνει και να φωτο-
γραφίζει με το κινητό του τηλέ-
φωνο τρεις από τους εύσωμους
που συνόδευαν τον νεαρό.

Τα
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Τα τεράστια λάθη της ΝΔ
Επειδή η στήλη δεν μασάει τα λόγια της, μεγάλη ευθύνη για

όλη αυτή την τοξικότητα και την τυμβωρυχία της αντιπολίτευ-
σης έχει σαφέστατα το Μέγαρο Μαξίμου και συνολικά η ΝΔ
που άφησε εδώ και έναν χρόνο όλους αυτούς τους ψεκασμέ-
νους της πολιτικής να διακινούν ψεύδη, λάσπη και συνωμο-
σίες. Αυτά μου τα έλεγε επί λέξει «γαλάζιο» στέλεχος που
γνωρίζει πολύ καλά το οικοσύστημα της ΝΔ. Οι επιτελείς του
Μεγάρου Μαξίμου έπρεπε να είχαν φτιάξει ήδη έναν μηχανι-
σμό αποδόμησης των fake news, ένα παρατηρητήριο ψέμα-
τος, και να απαντούν σε όλες αυτές τις απρέπειες. Οι συστο-
λές της ΝΔ και ο καθωσπρεπισμός άφησαν τους εργολάβους
του πόνου να δηλητηριάσουν την ελληνική κοινωνία. 

Μαχαίρι στο παρεμπόριο 
βάζει ο Χαρδαλιάς

Ο Νίκος Χαρδαλιάς είναι απο-
φασισμένος να κόψει... μαχαίρι τις
ακαλαίσθητες και οριακά σύννο-
μες με τα υγειονομικά πρωτόκολ-
λα εορταστικές διοργανώσεις που
φιλοξενούνται στο Πεδίον του
Άρεως. Ο περιφερειάρχης Αττικής
έχει ήδη καταστήσει σαφές ότι εν-
διαφέρεται για την αναβάθμιση
όλων των αστικών πάρκων που
ανήκουν στην αρμοδιότητα της
περιφέρειας. Και πάνω σε αυτό το
πλαίσιο θα βάλει ταφόπλακα στο παρεμπόριο που εδώ και
χρόνια γίνεται πίσω από τον μανδύα των εορταστικών bazaar. 

Τα «διαμάντια» της Τζάκρη
Η στενή συνεργάτιδα του κ. Κασσελάκη και βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ Θεοδώρα Τζάκρη (μεγάλο πολιτικό
κεφάλαιο του τόπου) έλεγε σε τηλεοπτι-
κό κανάλι ότι ο Στέφανος είναι έτοιμος
να αναλάβει πρωθυπουργός και συμ-
πλήρωσε με στόμφο: «Μην ξεχνάτε
ότι ο αρχηγός της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης είναι ο τρίτος τη τάξει πο-
λιτειακός παράγοντας». Ήθελα να ’ξερα
πού σας βρίσκουν. Τόσα χρόνια βουλευτής
της ΠΑΣΟΚάρας και τώρα των Μαδουραίων, δεν
έχει μάθει ότι τρίτος τη τάξει είναι ο πρόεδρος της Βουλής των
Ελλήνων;

Φτύνουν και κλοτσάνε 
τα φουσκωμένα πορτοφόλια;

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ

Η
αλήθεια είναι ότι το να προσδιορίζει
κάθε άνθρωπος τον εαυτό του είναι
αναφαίρετο δικαίωμά του. Όταν όμως

δηλώνεις ιδιότητες που δεν κατέχεις και παρα-
πλανάς ανθρώπους, δημόσιες αρχές και κοινή
γνώμη, εκεί όλα τελειώνουν και μπαίνουμε σε
άλλα μονοπάτια. 

Στην Περιφέρεια Αττικής φαίνεται να δεί-
χνουν μεγάλη ανοχή σε τέτοιες πρακτικές. Ο
Κίμων Λογοθέτης, για άλλη μια φορά υπόδικος
για σύσταση συμμορίας στη Διεύθυνση Μετα-
φορών του Νοτίου Τομέα της Περιφέρειας Ατ-
τικής μαζί με άλλους 195 κατηγορούμενους,
κατά δική του ομολογία είναι υπάλληλος ανα-
δόχου δημόσιας σύμβασης, στον τηλεφωνικό
αριθμό 1544. Ωστόσο, στις 28/3/2024 κυκλο-
φόρησε δημοσίευμά του σε ηλεκτρονική εφη-
μερίδα στο οποίο προσυπογράφει ως Σύμβου-
λος Διαχείρισης Κυκλοφορίας και Οδικής
Ασφάλειας της Περιφέρειας Αττικής. Προφα-
νώς δύο ιδιότητες ασυμβίβαστες. 

Όσο και αν ψάξαμε, δεν βρήκαμε κάποια
διαπιστωτική πράξη που να τον ορίζει σύμβου-
λο του περιφερειάρχη ή της περιφέρειας. Από
την άλλη, στη Διεύθυνση Μεταφορών Πειραιά
μάς προέκυψε διεκδικητής για τη θέση του δι-
ευθυντή που μπήκε σε δυνητική αργία, μνη-
στήρας με παρελθόν κατάχρησης δημόσιου
χρήματος κατά την περίοδο διοίκησης Δούρου.
Το ποσό καλύφθηκε με εκκλησιαστική βοή-
θεια από «άγιους πατέρες». Ο επόμενος περι-
φερειάρχης Γιώργος Πατούλης, με τους «ικα-
νότατους» συμβούλους του, αρμόδιους στα θέ-
ματα τοποθετήσεων και μετακινήσεων, τον
έχρισε τμηματάρχη. Τώρα επιδιώκει να ανέβει
ακόμη πιο ψηλά.

Κύριε Χαρδαλιά, σας περιμένει πολλή δου-
λειά. Κουράγιο να έχετε…

ΥΓ.: Επειδή διαπιστώσαμε ότι κάποιοι τράβη-
ξαν αυτιά, παραθέτουμε.

Ο Κίμων Λογοθέτης στον τόπο
τού ό,τι δηλώσεις είσαι

1. Η αρχική δημοσίευση

2. Η διόρθωση

3. Κι επειδή κάπου πρέπει να υπάρχει η περιφέρεια

Α Γ Ρ Ι Ο  Ε Π Ε Ι Σ Ο Δ Ι Ο  Σ Τ Ο  Κ Ο Λ Ω Ν Α Κ Ι
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Σ
ε ολόκληρη την Ευρώπη η
συζήτηση, οι καμπάνιες
και η αντιπαράθεση γύρω

από τις εκλογές που θα διεξαχ-
θούν από τις 6 έως τις 9 Ιουνίου
βρίσκονται στο επίκεντρο του
ενδιαφέροντος. Σε άλλες χώ-
ρες-μέλη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης το ντιμπέιτ αυτό αγγίζει τους
stakeholders (εμπλεκόμενα μέ-
ρη) περισσότερο και σε άλλες
λιγότερο. Το μόνο σίγουρο είναι
πως η εκλογική αυτή διαδικασία είναι
σημαντική, καθώς μέσα από αυτή θα
αναδειχθούν τα πρόσωπα που θα μας
εκπροσωπήσουν στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο την επόμενη πενταετία και
μάλιστα σε κρίσιμες στιγμές, όπου θα
δοκιμαστούν οι αντοχές της Ενωμένης
Ευρώπης πάνω σε κρίσιμα ζητήματα. 

Είναι αλήθεια πως, σε σύγκριση με
άλλα ευρωπαϊκά παραδείγματα, η ευ-
ρωπαϊκή σφαίρα στην Ελλάδα έχει
αναπτυχθεί σε περιορισμένο βαθμό, σε
σχέση με τη σπουδαιότητα του
φακέλου της πολιτικής των
Βρυξελλών που αγγίζει διαρ-
κώς την καθημερινότητα των
πολιτών και επηρεάζει έντονα
τη λειτουργία των ευρωπαϊκών
κοινωνιών. 

Τα όσα διαδραματίζονται
στην Ευρώπη θα έλεγε κάποι-
ος ότι προσελκύουν έναν μικρό
αριθμό πολιτών που είτε έχουν
ένα ειδικό ενδιαφέρον, είτε
ανήκουν στη δεξαμενή που
σχετίζεται με τη φεντεραλιστι-
κή ιδεολογία και το όραμα για
μια πραγματικά Ενωμένη Ευ-
ρώπη. Η Πολιτεία δεν έχει ανα-
πτύξει έως σήμερα μια στο-
χευμένη στρατηγική για την
ενίσχυση της ευρωπαϊκής πο-
λιτικής στην Ελλάδα και την
ανάδειξη της σπουδαιότητας
που αυτή έχει για το παρόν και
το μέλλον της χώρας.

Στο παρελθόν, πολιτικά κόμ-
ματα εργαλειοποίησαν πτυχές
της ευρωπαϊκής πραγματικό-
τητας για να δημιουργήσουν
αντιευρωπαϊκά αφηγήματα, να
φτιάξουν εχθρούς και να εκμε-
ταλλευτούν συγκυρίες, όπως
συνέβη την περίοδο των μνη-
μονίων, για να αποκομίσουν
εκλογικά οφέλη και να κάνουν
κάποιοι πολιτικές καριέρες. 

Οι ειδήσεις που γίνονταν
πρώτο θέμα στα δελτία είχαν
κατά κύριο λόγο αρνητική

χροιά, οι θετικές πρωτοβουλίες
έμειναν στην αφάνεια και οι πο-
λίτες δεν είχαν την ευκαιρία να
αντιληφθούν την πραγματική
διάσταση, με αποτέλεσμα να
στέκονται κριτικά και πολλές
φορές άδικα απέναντι στο κοινό
όραμα. Αυτό σε καμία περίπτω-
ση δεν σημαίνει πως όλα ήταν
αγγελικά πλασμένα. Η Ευρώπη
έχει κάνει λάθη και μάλιστα σο-
βαρά. Για αυτό δεν τίθεται καμία αμφι-
βολία.

Δυόμισι περίπου μήνες πριν
από τη διεξαγωγή των ευρωε-
κλογών, η ουσιαστική συζήτηση
στην Ελλάδα για την Ευρώπη του
2030 παραμένει σε εκκρεμότητα.
Τα μέσα μαζικής ενημέρωσης,
πλην ελαχίστων εξαιρέσεων, δεν
δίνουν χώρο για την ανάπτυξη
ενός ουσιαστικού διαλόγου για τη
βαριά ευρωπαϊκή ατζέντα και τα
θέματα που κυριαρχούν και θα

κυριαρχήσουν το επόμενο διάστημα. Τα
όσα διαδραματίζονται στην Ευρώπη

συνδέονται κατά κύριο λόγο με τις
διεθνείς ειδήσεις, αν και θα έπρεπε
να αποτελούν ξεχωριστό τμήμα για
κάθε μέσο που δρα σήμερα, εν έτει
2024. Το ενδιαφέρον εστιάζεται κυ-
ρίως στην ονοματολογία γύρω από τα
πρόσωπα που θα αξιοποιηθούν στις
λίστες, αν και η επικοινωνία σε αυτή
τη διαδικασία αξιολόγησης κυριαρ-
χεί της ουσίας. 

Το σταρ σίστεμ και τα πρόσωπα με
υψηλή αναγνωρισιμότητα έχουν

προτεραιότητα, ενώ αναλυτές και επι-
στήμονες που ενδέχεται να διαθέτουν
περισσότερη εξειδικευμένη γνώση
έχουν το μειονέκτημα, καθώς είτε δεν
επιλέγονται, είτε όταν μπουν στις λί-
στες δεν μπορούν να ανταγωνιστούν
άλλους αναγνωρίσιμους υποψηφίους.

Το σημείο όμως που οφείλει κανείς
να σταθεί περισσότερο είναι το εξής:
πριν από κάθε αναμέτρηση για το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο, η συζήτηση πε-
ριορίζεται δραστικά στην εσωτερική

ατζέντα. Θα έχει φθορά η κυ-
βέρνηση; Ποιο θα είναι το δεύ-
τερο κόμμα το βράδυ των ευ-
ρωεκλογών; Τι μήνυμα θα στεί-
λουν οι πολίτες για την ακρί-
βεια; Αυτά είναι κάποια από τα
συνήθη ερωτήματα που απα-
σχολούν τους πολιτικούς σχο-
λιαστές. Παρ’ όλα αυτά απου-
σιάζει μια εκτεταμένη συζήτη-
ση πάνω στην ευρωπαϊκή
ατζέντα και πώς η Ευρώπη
μπορεί να ανταποκριθεί την
επομένη των ευρωεκλογών
στις μεγάλες προκλήσεις. 

Λείπει μια διαφορετική προ-
σέγγιση για τη θεματολογία
υψηλής σπουδαιότητας. Οι ευ-
ρωπαϊκές εκλογές δεν μπορεί
να αποτελούν μόνο πεδίο στεί-
ρας, σε πολλές περιπτώσεις,
πολιτικής αντιπαράθεσης, αλλά
ευκαιρία ενός γόνιμου διαλό-
γου πάνω σε κρίσιμα ζητήματα
που απασχολούν την ΕΕ, αλλά
και επέκτασης της συνεργα-
σίας για την καλύτερη δυνατή
διαχείρισή τους. 

Για αυτό τον λόγο, θεσμοί,
πολιτικά κόμματα και μέσα μα-
ζικής ενημέρωσης οφείλουν
να στηρίξουν τη συμμετοχή των
πολιτών. Ενδιαφέρον υπάρχει
(ευρωβαρόμετρο), αλλά μπο-
ρεί να γίνει ακόμα μεγαλύτερο,
εφόσον οι πολίτες αντιλη-
φθούν τι πραγματικά διακυ-
βεύεται στις κάλπες.  

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Οι ευρωεκλογές στον βωμό 
των εσωτερικών συγκρούσεων 

ή ευκαιρία για στήριξη 
της ευρωπαϊκής σφαίρας 



ΣΑΒΒΑΤΟ 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL #VIRAL11

Σ το πατρικό μου σπίτι, ο δικηγόρος και αείμνηστος πλέον μπαμπάς μου

είχε φέρει από το γραφείο του ένα μπρούντζινο αγαλματίδιο της Θέμι-

δος, θεάς της Δικαιοσύνης, το οποίο η επίσης αείμνηστη μαμά μου

έβρισκε εντελώς εκτός του εκλεπτυσμένου γούστου της και το είχε εξορίσει στο

δωμάτιο «υπηρεσίας», όπως το λέγαμε τότε, εκεί που βάζαμε το πλυντήριο, τα

ξεσκονόπανα και τις χλωρίνες, δηλαδή. 

Είναι κάπως ποιητικό να συνυπάρχει η Δικαιοσύνη με τα πλυντήρια και τα

καθαριστικά, όμως η ίδια δεν διαμαρτυρήθηκε ποτέ. Στεκόταν αγέρωχη πλάι

στις χλωρίνες, με το μαντίλι να της

κλείνει τα μάτια και κρατώντας στο

ένα χέρι ένα σπαθί και στο άλλο μια

ζυγαριά. 

Για κάποιον εντελώς δικό του λό-

γο, τον οποίον με τα χρόνια ερμή-

νευσα ως πειθώ προς εαυτόν, ο αεί-

μνηστος μπαμπάς μου μού εξήγησε

άπειρες φορές το συμβολισμό του

μαντιλιού, του σπαθιού και της ζυ-

γαριάς. Η Δικαιοσύνη είναι τυφλή,

τιμωρεί με αυστηρότητα και ζυγίζει

με ακρίβεια, έλεγε. Και αρχαία κι-

νέζικα να μιλούσε, θα το είχα εμπε-

δώσει. Μου έμεινε, το κατάλαβα.

Αυτό που μου πήρε αρκετά χρόνια

για να καταλάβω ήταν ο λόγος που

αισθανόταν την ανάγκη να το επα-

ναλαμβάνει τόσο πολύ. 

Πολλά χρόνια και αρκετές φορές

που τον είδα σκυμμένο πάνω από

τις προτάσεις -που τότε έγραφαν με

το χέρι ή στη γραφομηχανή- προ-

βληματισμένο όχι τόσο για το αν θα κέρδιζε κάποια υπόθεση, αλλά για το

αν θα έπρεπε, ίσως, να την κερδίσει… Και το πώς θα γινόταν αυτό. «Οι δι-

καστές είναι άνθρωποι», μου έλεγε όταν μεγάλωσα και πλέον είχε έρθει η

ώρα να αντικατασταθούν οι συμβολισμοί με τις σκληρές αλήθειες της

ζωής. «Και σαν τέτοιοι, δεν είναι αλάνθαστοι, ούτε απαλλαγμένοι από τις

δικές τους ιδεοληψίες. Όπως και κανένας μας». Άρχισα να βλέπω το

μπρούντζινο αγαλματάκι με άλλο μάτι…

Τι είναι δίκαιο και τι όχι; 
Πάνε μόλις δύο εβδομάδες από τη στιγμή που η πρόταση της εισαγγελέως στην

υπόθεση του βασικού κατηγορούμενου και ιδιοκτήτη μίνι μάρκετ ξεσήκωνε

θύελλα αντιδράσεων. Είχαν γραφτεί τα πάντα τότε και όχι άδικα. Ήταν πράγματι

σκανδαλώδης η πρότασή της και ήταν ελάχιστοι εκείνοι που έσπευσαν να την

υποστηρίξουν, με επιχειρήματα που την έκαναν απλώς χειρότερη. Μέσα σε

όλους ήταν κι εκείνοι που πρότειναν ψυχραιμία, να περιμένουμε, δεν ισοδυνα-

μεί με δικαστική απόφαση η πρόταση μιας εισαγγελέως, έλεγαν. 

Αποδείχθηκε ότι είχαν δίκιο, χωρίς αυτό να κάνει λιγότερο σκανδαλώδη την

πρόταση. Μάλλον τώρα που δεν έγινε αποδεκτή και ο βασικός κατηγορούμενος

καταδικάστηκε, δείχνει ακόμη πιο γκροτέσκα και πιο εκτός πραγματικότητας.

Και φάνηκε και το κακό που έκανε. Ακόμη και έτσι, με τη Δικαιοσύνη να

αποδίδεται όπως έδειξε να θεωρεί σωστό η πλειονότητα του κόσμου, υπάρ-

χουν αρκετοί που δεν ησυχάζουν. «Πήγαν να τον βγάλουν λάδι, αλλά η πίεση

του κόσμου τούς ανάγκασε να κάνουν στροφή», διαβάζω (και όχι από έναν

άνθρωπο). Δεν ξέρω αν έγινε έτσι ή όχι. Θα ήθελα να πιστεύω ότι όχι, δεν

έπαιξε ρόλο καμία πίεση, η Δικαιοσύνη απλώς έκανε τελικά τη δουλειά της.

Αλλά, πάλι, θέλω να πιστεύω σε πολλά πράγματα, ότι οι άνθρωποι είναι κατά

βάση καλοί, ότι θα επικρατήσει η παγκόσμια ειρήνη και ότι ο κόσμος θα βρει

τον δρόμο του. Επειδή θέλω να τα

πιστεύω, δεν σημαίνει ότι ισχύουν

κιόλας. Δεν αποκλείεται, λοιπόν, η

Δικαιοσύνη (οι δικαστές, δηλαδή)

να επηρεάστηκε από την καθολική

κατακραυγή για την πρόταση της

εισαγγελέως και να κατάλαβε ότι

κάτι δεν πάει καλά. Κι έτσι να έγινε,

όμως, προσωπικά δεν με πειράζει

καθόλου. 

Η Δικαιοσύνη είναι τυφλή, να θυ-

μίσω, δεν είπε κανείς ποτέ ότι είναι

κουφή ή φοράει ωτοασπίδες. Και δεν

πρέπει και να είναι. Αυτό δεν σημαί-

νει σε καμία περίπτωση ότι τα δικα-

στήρια θα πρέπει να εκδίδουν απο-

φάσεις με υποβολέα το κοινό. Το κοι-

νό δεν έχει τα γνωστικά εργαλεία για

να εκδώσει δικαστικές αποφάσεις.

Πάει και βγάζει τα μάτια του τόσα

χρόνια στο πανεπιστήμιο ο άλλος,

δεν θα του πεις πώς θα κάνει τη δου-

λειά του. Αυτό που έχει το κοινό,

όμως, και η Δικαιοσύνη οφείλει να ακούει, είναι -όσο μπανάλ κι αν ακού-

γεται σαν έκφραση- το κοινό περί δικαίου αίσθημα. 

Εδώ, όμως, προσοχή λίγο στο κενό: Κοινό περί δικαίου αίσθημα δεν εί-

ναι να ζητάμε κρεμάλες κάθε τρεις και λίγο, επειδή έτσι μας κάπνισε. Άλ-

λο το κοινό περί δικαίου αίσθημα και άλλο η δίψα για εκτόνωση και αίμα. 

Η Δικαιοσύνη, όμως, δεν είναι κάτι στατικό. 

Αν υπάρχει ένας θεσμός που προσαρμόζεται (και πάντως οφείλει να το

κάνει) στα κοινωνικά δεδομένα, αυτή είναι η Δικαιοσύνη. Δεν είναι ιατρι-

κή, δεν αποδεικνύεται εργαστηριακά αν πρέπει να φάει δέκα χρόνια κά-

ποιος ή ισόβια. Η Δικαιοσύνη εξελίσσεται μαζί με τις κοινωνίες. Για αυτό και

πράγματα που πριν από -όχι και τόσο πολλά- χρόνια μάς φαίνονταν απίθανα, σή-

μερα συμβαίνουν και το ανάποδο. Κάποτε πήγαιναν στα δικαστήρια με τα σεντό-

νια τα παράνομα ζευγάρια. Και πιθανώς υποθέσεις σαν του ιδιοκτήτη μίνι μάρκετ

να είχαν ένα εντελώς άλλο αποτέλεσμα, καθώς και η κοινωνία τις έβλεπε διαφο-

ρετικά. 

Αν η Δικαιοσύνη άκουσε τον κόσμο, μπράβο της. Αν, πάλι, απλώς πίσω από το

μαντίλι που της κλείνει τα μάτια αγνόησε κάποιες ανθρώπινες αδυναμίες και βα-

σίστηκε στη ζυγαριά της, πάλι μπράβο της. 

Ήταν μια καλή ημέρα χθες για την ελληνική Δικαιοσύνη. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ήταν μια καλή ημέρα
για την ελληνική

Δικαιοσύνη



Μ
ε μια ολική αλλαγή ατζέντας προ-

χώρησε ο πρωθυπουργός μετά

την τριήμερη «μάχη» της Βουλής

επί της πρότασης δυσπιστίας και τις παραι-

τήσεις των Σταύρου Παπασταύρου και Γιάν-

νη Μπρατάκου. Όπως ανακοίνωσε ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης πριν από το Υπουργικό

Συμβούλιο, από 1ης Απριλίου ο κατώτατος

μισθός διαμορφώνεται στα 830 ευρώ. «Είναι

μια απόφαση που στηρίζει το εισόδημα, αλ-

λά δεν επιβαρύνει τόσο το

κόστος παραγωγής βάζοντας

σε κίνδυνο τη μείωση της

ανεργίας. Και βέβαια είναι

πολύ σημαντικό η αύξηση

αυτή σε καμιά περίπτωση να

μην οδηγήσει -και πιστεύω

ότι κινείται στο επίπεδο που

αυτό δεν θα συμβεί- νέες

προσδοκίες σχετικά με τον πληθωρισμό από

εδώ και στο εξής», σημείωσε ο πρωθυπουρ-

γός. Ο νέος βασικός μισθός ξεκλειδώνει αυ-

ξήσεις σε 18 επιδόματα, μεταξύ αυτών το

επίδομα ανεργίας και το επίδομα μητρότη-

τας, ενώ συμπαρασύρει προς τα πάνω και τα

ύψη των τριετιών που έχουν ξεπαγώσει

έπειτα από 12 χρόνια. Διακηρυγμένος στό-

χος άλλωστε είναι μέχρι το τέλος της 4ετίας

ο κατώτατος μισθός να φθάσει στα 950 ευρώ

και ο μέσος μισθός στα 1.500 ευρώ. «Ανα-

κουφίζει σίγουρα τους εργαζόμενους, δί-

χως όμως -είναι κάτι το οποίο το συζητήσα-

με εκτενώς με όλα τα συναρμόδια υπουρ-

γεία- να θίγει, και αυτό είναι πολύ σημαντι-

κό, τις αντοχές της οικονομίας και την αντα-

γωνιστικότητα των ίδιων των επιχειρήσε-

ων», ανέφερε ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

«Ξεχώρισε η πραγματικότητα 
από τη διαστρέβλωση»

Ο πρωθυπουργός ξεκινώντας την εισήγη-

σή του έκανε μια σύντομη αναφορά στην

τριήμερη μάχη της Βουλής, λέγοντας πως οι

πολίτες είχαν την ευκαιρία να ακούσουν την

αλήθεια για την τραγωδία στα Τέμπη: «Είχαν

και τη δυνατότητα να ξεχωρίσουν την πραγ-

ματικότητα από τη διαστρέβλωση της κομ-

ματικής δημαγωγίας. Και φυσικά να διαπι-

στώσουν και την υποκρισία των κομμάτων

της αντιπολίτευσης, εκείνων που ενώ επικα-

λούνται τον δίκαιο πόνο των συγγενών, την

ίδια ώρα ουσιαστικά μεθόδευαν ένα κοινό

χτύπημα κατά της κυβέρνησης». Κατευθύ-

νοντας τα πυρομαχικά του εναντίον Χαριλά-

ου Τρικούπη και Κουμουνδούρου, ο κ. Μη-

τσοτάκης τόνισε: «Η διαδικασία αυτή πι-

στεύω τελικά ότι ήταν αναγκαία, γιατί νομί-

ζω ότι όλοι πια αντιλαμβάνονται ότι ΠΑΣΟΚ

και ΣΥΡΙΖΑ θα διαγκωνίζονται σε τοξικότητα

καθώς βαδίζουμε προς τις ευρωεκλογές.

Νομίζω ότι είδατε και τον κυνισμό με τον

οποίον εργαλειοποίησαν ένα συλλογικό

τραύμα και πόσο αδίστακτα μίλησαν ακόμη

μέχρι και για νοθεία στις εκλογές, με πόση

ευκολία αγκαλιάστηκαν με εξωθεσμικά

κέντρα. Αλλά και πόσο επικίνδυνους δρό-

μους ανοίγουν αμφισβητώντας ουσιαστικά

το σημαντικότερο κεκτημένο της Μεταπολί-

τευσης, 50 χρόνια μετά την αποκατάσταση

της δημοκρατίας, που δεν είναι άλλο από τις

δίκαιες και ελεύθερες εκλογές».

Καμπανάκι για ευρωεκλογές
Σε αυτό το φόντο ο πρωθυπουργός εξέ-

πεμψε εκ νέου το μήνυμα: «Δεν συγκυβερ-

νούμε με κανένα συμφέρον. Ο καθένας στον

ρόλο του». Ο πρωθυπουργός έκρουσε για

ακόμη μια φορά το καμπανάκι προς τους πο-

λίτες για την κάλπη των ευρωεκλογών: «Όλα

αυτά αναδεικνύουν και τη διπλή πολιτική βα-

ρύτητα που αποκτά η αναμέτρηση του Ιουνί-

ου. Από τη μια μεριά κρίνεται η ελληνική εκ-

προσώπηση στην Ευρωβουλή, εκεί μας πε-

ριμένουν σημαντικές μάχες σε πολλά επίπε-

δα: Μεταναστευτικό, άμυνα, ανταγωνιστικό-

τητα της ευρωπαϊκής οικονομίας, περισσό-

τερα κονδύλια για τους αγρότες μας. Χρει-

άζονται συνεπώς ευρωβουλευτές με ευρω-

παϊκή γραμμή αλλά ταυτόχρονα και με δυνα-

τή εθνική φωνή. Ενώ στην ίδια κάλπη θα ζυ-

γιστεί προφανώς και η πολιτική σταθερότητα

αλλά και η συνέχεια μιας πορείας που, παρά

τις δυσκολίες, μας οδηγεί μπροστά».

Αναδιατάξεις
Οι παραιτήσεις πάντως του υπουργού Επι-

κρατείας Σταύρου Παπασταύρου και του

υφυπουργού στον πρωθυπουργό Γιάννη

Μπρατάκου αναπόδραστα φέρνουν αναδιά-

ταξη δυνάμεων στο Μέγαρο Μαξίμου, το

οποίο «παγώνει» τα σενάρια για ανασχημα-

τισμό που φούντωσαν μετά την έξοδο των

δύο έμπιστων συνεργατών του Κυριάκου

Μητσοτάκη από το κυβερνείο. Οι αλλαγές θα

ανακοινωθούν τις επόμενες μέρες και,

όπως διευκρίνιζαν κυβερνητικές πηγές, ο

γενικός γραμματέας της Βουλής Γιώργος

Μυλωνάκης, εκ των πιο στενών συνεργατών

του κ. Μητσοτάκη, θα παραμείνει στη θέση

του και δεν θα αναλάβει κάποιο πόστο στο

Μέγαρο Μαξίμου. Από τις εξελίξεις αναβαθ-

μισμένος βγαίνει ο έτερος υπουργός Επι-

κρατείας Μάκης Βορίδης, ο οποίος θα εγκα-

τασταθεί στο Μέγαρο Μαξίμου αναλαμβά-

νοντας το μεγαλύτερο μέρος των αρμοδιο-

τήτων του Σταύρου Παπασταύρου και δη τον

τομέα του νομοθετικού έργου της κυβέρνη-

σης.

Για τη θέση του Γιάννη Μπρατάκου φαίνε-

ται ότι οι αποφάσεις του Κυριάκου Μητσοτά-

κη θα οριστικοποιηθούν μέσα στα επόμενα

εικοσιτετράωρα. Για την κάλυψη αυτού του

κενού το σενάριο που διακινήθηκε για τον

νυν υπουργό αναπληρωτή Οικονομικών Νί-

κο Παπαθανάση, όπως είναι σε θέση να

γνωρίζει η «Political», δεν έχει βάση και μέ-

χρι την ανακοίνωση των αποφάσεων του

πρωθυπουργού τα καθήκοντα θα καλυ-

φθούν εκ των ενόντων. Η κυβέρνηση θέλει

να αφήσει πίσω της το θέμα της παραίτησης

των δύο κορυφαίων κυβερνητικών στελε-

χών, με τις ίδιες πηγές να σημειώνουν ότι

«ανέλαβαν με θάρρος την ευθύνη των πρά-

ξεών τους και παραιτήθηκαν, σε αντίθεση με

τον ΣΥΡΙΖΑ και τον κ. Παππά ο οποίος χα-

σκογελούσε όταν ο πρωθυπουργός μιλούσε

για τα θύματα στο Μάτι».
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Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοίνωσε πριν από το Υπουργικό
Συμβούλιο ότι από 1ης Απριλίου ο κατώτατος μισθός 

διαμορφώνεται στα 830 ευρώ - Ετοιμάζονται οι αντικαταστάτες
των Γιάννη Μπρατάκου και Σταύρου Παπασταύρου

Ο νέος βασικός 
μισθός ξεκλειδώνει

αυξήσεις 
σε 18 επιδόματα

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 

Βουλίκι, Κατερίνη 60 100 • Τηλ. 23510 27809  210 5777006 (γραφεία Αθήνας)
• www.pigiolympou.gr • email: info@pigiolympou.gr

www.pogr.gr  info@pogr.gr 
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Μ
ία μέρα μετά την απόρριψη από την
Ολομέλεια της Βουλής τής πρότασης
δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης

που υπέβαλαν ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Αριστερά
και Πλεύση Ελευθερίας, ο πρώην υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Κώστας Αχ. Καρα-
μανλής προχώρησε σε αποκαλύψεις για την
τραγωδία στα Τέμπη. Ο πρώην υπουργός επα-
νέλαβε ότι «αν ο εισαγγελέας πει ότι υπάρχουν
κατηγορίες συγκεκριμένες, θα σταθώ όρθιος
και δεν θα κρυφτώ πίσω από κάποια ασυλία»,
ενώ αποκάλυψε ότι έχουν επικοινωνήσει και
συνομιλήσει μαζί του γονείς θυμάτων του σι-
δηροδρομικού δυστυχήματος.

Αρχικάοκ.Καραμανλήςεξήγησεότιολόγος
που δεν είχε παραχωρήσει κάποια συνέντευξη
μετά τη σύγκρουση των τρένων ήταν γιατί
«υποχρέωση ενός πολιτικού, όταν έχουν συμ-
βεί τέτοια τραγικά γεγονότα, είναι να μιλήσει
στα θεσμικά όργανα της Πολιτείας». «Σκύβω
με απόλυτο σεβασμό πάνω στα θύματα και πό-
σω μάλλον στους συγγενείς τους. Απόλυτος
σεβασμός σημαίνει συνειδητή αποχή από την
εκμετάλλευσητουανθρώπινουπόνου», σημεί-
ωσε και κάλεσε τα στελέχη άλλων πολιτικών
κομμάτων να μην προβαίνουν σε συνειδητή
εκμετάλλευσηκαιεργαλειοποίησητουανθρώ-
πινου πόνου.

«Μία είναι η αρμόδια
να ρίξει φως, η δικαιοσύνη»

Στη συνέχεια ο πρώην υπουργός ανέφερε
ότι έχουν ακουστεί πράγματα που δεν έχουν
σχέση με την πραγματικότητα και, όπως είπε,
«οι θεωρίες συνωμοσίας και η πολιτική εκμε-
τάλλευση πρέπει να σταματήσουν». Αναφερό-
μενος στο δημοσίευμα περί παραποιημένου
ηχητικού ντοκουμέντου, υποστήριξε ότι «μία
είναι η αρμόδια να ρίξει φως, η δικαιοσύνη. Το
βράδυ εκείνο κανείς δεν μπορεί να πει με βε-
βαιότητα ποιος πήρε ή δεν πήρε τα ηχητικά.
Αυτήν τη στιγμή, όπως έχει πει ο υπουργός Δι-
καιοσύνης, όλα τα ηχητικά ντοκουμέντα είναι
στα χέρια της δικαιοσύνης».

Παραδέχθηκε ότι είχε πολιτική ευθύνη και
για αυτό παραιτήθηκε και, όπως είπε, δεν το
έκανε για να πετάξει την ευθύνη από πάνω
του: «Αυτό που είδαμε τις πρώτες ώρες μετά
την τραγωδία εύχομαι να μην το δει κανείς.
Δεν ξέραμε αν έχουν γίνει λάθη ή όχι, επικρα-
τούσε χάος. Είπα στον πρωθυπουργό ότι χρει-
άζεται διαχείριση και για λόγους αρχής δεν
μπορεί να είναι επικεφαλής της έρευνας ο
υπουργός που ήταν επικεφαλής του οργανι-
σμού που ενεπλάκη».

Όσον αφορά τις κατηγορίες σε βάρος του,
είπε ότι «κατηγορούμαι για δύο πράγματα αν-
τιφατικά. Η 717 είναι σύστημα τηλεδιοίκησης
και σηματοδότησης. Ότι θα υπάρχουν ψηφια-
κές επικοινωνίες και ένα σύστημα αυτόματης
πέδησης. Η ευρωπαϊκή οδηγία είναι ότι όλοι
οι σιδηρόδρομοι πρέπει να τα έχουν μέχρι το
2030. Η σύμβαση παρελήφθη διαλυμένη και

αυτή με χίλια ζόρια καταφέραμε να την ολο-
κληρώσουμε, δυστυχώς τρεις μήνες μετά το
δυστύχημα. Κανείς δεν μπορεί να ξέρει αν θα
είχε αποφευχθεί το δυστύχημα. Δεν έπρεπε
να γίνει το δυστύχημα με δύο γραμμές».

«Η Ευρωπαία εισαγγελέας μάς είπε ότι
έπρεπε να την καταγγείλετε (σ.σ.: τη σύμβαση
717) αφού ήταν προβληματική. Εγώ έπρεπε
είτε να την τρέξω μετά την έγκριση το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο ή να την καταγγείλω και να ξε-
κινήσει από την αρχή. Οι προειδοποιήσεις

ήταν για ένα πολύ προβληματικό δίκτυο, εί-
χαν δίκιο και σίγουρα υπήρχαν ζητήματα
ασφαλείας. Ας μου φέρετε ένα χαρτί όμως ότι
“εμείς προειδοποιούμε ότι θα γίνει ένα τέτοιο
μεγάλο δυστύχημα”. Δεν υπάρχει έγγραφο
που να προειδοποιεί ότι αν δεν κλείσει ο σι-
δηρόδρομος πάμε στα βράχια», συμπλήρωσε
και πρόσθεσε ότι «αν κάποιος έπρεπε να μας
πει ότι είναι επικίνδυνος ο σιδηρόδρομος, εί-
ναι η αρμόδια ρυθμιστική αρχή». Πρόσθεσε
δε ότι όταν ανέλαβε υπουργός, έγιναν 400

προσλήψεις στον ΟΣΕ λόγω των τεράστιων
ελλείψεων.

Όσο για το αίτημα του ΣΥΡΙΖΑ περί προανα-
κριτικής, τόνισε ότι «η αντιπολίτευση λέει κάν-
τε μια προανακριτική έτσι και δεσμευτείτε ότι
θα την ψηφίσετε. Υπάρχει κάποια κατηγορία;
Μα φέραμε, λέει, προανακριτική για την 717,
σε αυτήν όμως δεν υπήρχε πουθενά αναφορά
στα Τέμπη, ήταν μια οικονομική έρευνα. Να
περιμένουμε να κάνει τη δουλειά του ο ανα-
κριτής και αν ο εισαγγελέας πει ότι υπάρχουν
συγκεκριμένες κατηγορίες, τότε, όπως όλοι οι
πολίτες, θα σταθώ όρθιος και δεν θα κρυφτώ
πίσω από κάποια ασυλία» και συνεχίζοντας
ξεκαθάρισε: «Να παραιτηθώ από ό,τι θέλετε,
αλλά δυστυχώς υπάρχουν όπως και σε άλλες
ευρωπαϊκές χώρες συγκεκριμένες διαδικα-
σίες. Παρακαλώ αν κάποιος πιστεύει ότι υπάρ-
χουν στοιχεία συγκεκριμένα ότι εγώ έχω ποι-
νικές ευθύνες, υπάρχει διαδικασία, αλλά δεν
μπορώ αυτήν τη γελοιότητα του ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν
θα συντάξουμε καν πρόταση επειδή εσείς δεν
την ψηφίζετε».

«Παραιτήθηκα και
έδωσα τις εξηγήσεις μου»

Ο πρώην υπουργός εξήγησε και γιατί κατέ-
βηκευποψήφιοςβουλευτήςλίγουςμήνεςμετά
την τραγωδία, λέγοντας ότι «δεν ήταν εύκολη
απόφαση, ούτε καπρίτσιο δικό μου ότι επειδή
λέγομαι Καραμανλής κάποιος μου χρωστάει.
Στην πολιτική μπήκα στα 40, επομένως δεν εί-
ναι αυτοσκοπός για μένα. Παραιτήθηκα, έδω-
σα τις εξηγήσεις μου, έκανα έναν δύσκολο
προεκλογικό αγώνα και αποφάσισα να πάω
στους συμπολίτες μου για να αποφασίσουν
εκείνοι. Το ακούω το “μήπως δεν έπρεπε”, αλ-
λά οι πολίτες αποφασίζουν. Δεν δέχομαι να
λοιδορούνται οι ψηφοφόροι. Αυτός που σε ψη-
φίζει αποφασίζει όχι μόνο εσένα αλλά και το
κόμμα. Ο χειρισμός της υπόθεσης αυτής με την
άμεση παραίτηση και το να μιλήσει ο πρωθυ-
πουργός απέδειξε ότι ο κόσμος τον στήριξε και
τον πίστεψε για τη διαλεύκανση».

Στο ερώτημα, τέλος, αν θα συναντηθεί με
συγγενείς των θυμάτων, απάντησε ότι «η εξε-
ταστική επιτροπή ήταν μια διαδικασία 9,5
ωρών χωρίς να κουνήσω το δάχτυλο και με
ρώτησαν γιατί δεν έχω συναντηθεί με τους γο-
νείς και εγώ χωρίς να φιλτράρω απάντησα ότι
εγώ αν ήμουν στη θέση τους δεν θα ήθελα να
συναντηθώ με κάποιον που είχε την εποπτεία
του συστήματος. Σας αποκαλύπτω ότι με πήραν
γονείς και όχι από αυτούς που για τους δικούς
τους λόγους θέλουν να έχουν βήμα. Τους μίλη-
σα, δεν τους έχω δει. Θέλω να μιλήσω και με
ανθρώπους με τους οποίους μπορούμε με ψυ-
χραιμία να ανταλλάξουμε συναισθήματα και
επιχειρήματα. Η οργή και ο θυμός είναι δικαιο-
λογημένα όταν έχεις χάσει δικούς σου ανθρώ-
πους. Με εντυπωσίασε το γεγονός ότι ένας μι-
κρός αριθμός είπε ότι δεν έχει πρόβλημα να
συναντηθεί μαζί μου».

Ο πρώην υπουργός Μεταφορών υποστηρίζει
ότι τον κατηγορούν χωρίς να υπάρχουν κατηγορίες και

αποκαλύπτει ότι έχει μιλήσει με συγγενείς θυμάτων στα Τέμπη

ΚΩΣΤΑΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ:

«Θασταθώόρθιοςκαι
δενθακρυφτώπίσω

απόκαμίαασυλία»
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Νάσος Παπαργυρόπουλος Σοφία Μπεκατώρου Νικόλας Φαραντούρης Μάριος Αθανασίου Νίκος Παππάς

Τ
ην πρώτη λίστα με 151 υποψηφίους για
την ευρωλίστα έδωσε στη δημοσιότητα
το πρωί της Παρασκευής ο ΣΥΡΙΖΑ ενό-

ψει των προκριματικών εκλογών που θα διε-
ξαχθούν στις 14 Απριλίου για την κατάρτιση του
ευρωψηφοδελτίου του κόμματος. 

Στην ανακοίνωσή του, το κόμμα της αξιωμα-
τικής αντιπολίτευσης αναφέρει ότι «ο ΣΥΡΙΖΑ

πρωτοπορεί με τη διαδικασία
των προκριματικών εκλογών
για την κατάρτιση ενός ευρω-
ψηφοδελτίου που θα φτιαχτεί
από την κοινωνία, για την κοι-
νωνία». Πρόκειται, σύμφωνα
με την Κουμουνδούρου, «για
υποψηφίους που έχουν ξεχω-
ρίσει για το ακαδημαϊκό, επαγ-

γελματικό, αλλά και κοινωνικό τους έργο και
που προσδοκούν να βοηθήσουν τη χώρα μας
και από μια νέα θέση, ως μέλη του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου». 

Η λίστα περιλαμβάνει μια σειρά από εκπλή-
ξεις όπως ο πρώην παίκτης του «Survivor» Νά-
σος Παπαργυρόπουλος, η Ολυμπιονίκης και
πρωτοπόρος του κινήματος MeToo Σοφία
Μπεκατώρου, το όνομα της οποίας στο παρελ-
θόν είχε ακουστεί κατ’ επανάληψη για τα ψη-
φοδέλτια της Νέας Δημοκρατίας, αλλά και ο
γνωστός ηθοποιός Χρήστος Μάντακας. 

Από εκεί και πέρα, στη λίστα υπάρχουν και
μια σειρά ακόμα αναγνωρίσιμα ονόματα. Ο
ηθοποιός Μάριος Αθανασίου που έχει ξαναϋ-
πάρξει υποψήφιος του κόμματος, ο μπασκε-
τμπολίστας Νίκος Παππάς, ο οποίος μάλιστα
αναφέρεται ως «επιχειρηματίας», και υποψή-
φιοι που δεν κατάφεραν να εκλεγούν στις βου-
λευτικές, όπως η Τζένη Αρσένη, ο Ευάγγελος
Αντώναρος, η Ελένη Αυλωνίτου, ο Γιώργος Τσί-
πρας, η Δώρα Αυγέρη, ο Νικόλας Φαραντού-
ρης, ο Μάριος Κάτσης, η Άννα Βαγενά, η Δώρα
Τσαμπάζη και η Παναγιώτα Δριτσέλη.

Επιστροφή στις lifestyle εκπομπές 
Η ορκωμοσία του Στέφανου Κασσελάκη

ήταν και το τελευταίο που συνέβη στη στρατιω-
τική θητεία του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς
βρίσκεται πλέον στην «άδεια απολύσεώς του». 

Από την ερχόμενη Τετάρτη θα είναι και πάλι
επισήμως πολίτης, όμως από την Κυριακή κιό-
λας θα έχει προλάβει να μιλήσει για τη -σύντο-
μη- εμπειρία του στη Θήβα, καθώς έχει κλείσει
μια σειρά από συνεντεύξεις, με πρώτη σε ψυ-
χαγωγική εκπομπή την Κυριακή.

Από τη Δευτέρα θα επανέλθει πλήρως στους
προηγούμενους ρυθμούς του, ενώ θα πάρει
μέρος στο Συνέδριο της «Ναυτεμπορικής»
όπου και θα μιλήσει.

Το πρώτο πείραμα συνεργασίας 
Η απουσία του Στέφανου Κασσελάκη, ο

οποίος την ώρα που η αντιπολίτευση κατέθετε
πρόταση δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης κο-

ρύφωνε τις προετοιμασίες του για την ορκω-
μοσία, φαίνεται πως λειτούργησε απελευθε-
ρωτικά για στελέχη του κόμματός του που προ-
σβλέπουν στη συνεργασία με το ΠΑΣΟΚ. 

Ο ίδιος ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και ο
Νίκος Παππάς προσπάθησαν κατ’ επανάληψη
να τορπιλίσουν αυτή την προσέγγιση, ο μεν
πρώτος με τις ακρότητες περί «διεθνών παρα-
τηρητών στις εκλογές» αλλά και την απαξίωση
της πρότασης δυσπιστίας, ο δε δεύτερος με την
αποκάλυψη ότι υπήρξε προπαρασκευή, όμως
φαίνεται πως δεν τα κατάφεραν. 

Εξελίξεις μέχρι τις ευρωεκλογές δεν αναμέ-
νονται, όμως αυτές θα ξαναμοιράσουν την…
τράπουλα και πλέον ο δρόμος θα ανοίξει για

την προσέγγιση. Ο Σωκράτης Φάμελλος, που
σε μεγάλο βαθμό ανέλαβε τις συζητήσεις με
την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, χαρακτήρισε άλλωστε
«εποικοδομητική» την επαφή των δύο κομμά-
των. 

Εν τω μεταξύ, στην Κουμουνδούρου συνεχί-
ζουν να «σβήνουν» ονόματα από τη μαύρη λί-
στα στην οποία έχουν μπει εργαζόμενοι του
κόμματος που δεν δηλώνουν… πίστη στον νέο
πρόεδρο. Την Παρασκευή, αποδεσμεύτηκε ερ-
γαζόμενη από το λογιστήριο των γραφείων του
κόμματος, με την απόλυση να της κοινοποιείται
νωρίς το μεσημέρι. 

Η εργαζόμενη απασχολούνταν στο λογιστή-
ριο του κόμματος από το 2014, ενώ φέρεται να
έχει συγγενική σχέση με τον πρώην υπουργό
των κυβερνήσεων του ΣΥΡΙΖΑ, Πάνο Σκουρλέ-
τη. Παρά την αποχώρηση του τελευταίου από
το κόμμα, μετά τη διπλή διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ
τον Νοέμβριο, εκείνη παρέμεινε στη θέση της
εργασιακά, αλλά και ως μέλος του ΣΥΡΙΖΑ. 

Η κουνιάδα του Πάνου Σκουρλέτη μάλιστα
φαίνεται πως βρίσκεται σε ηλικία λίγο πριν τη
συνταξιοδότησή της. Η είδηση της απόλυσής
της προκάλεσε όχι μόνο εντύπωση αλλά και
εκ νέου ανησυχία σε όσους μισθοδοτούνται
από το κόμμα, καθώς οι οικονομικές δυσκο-
λίες που υπάρχουν στον ΣΥΡΙΖΑ είναι δεδομέ-
νες, μετά τη δραστική μείωση των εσόδων από
την κρατική επιχορήγηση εξαιτίας της διπλής
εκλογικής συντριβής του περασμένου καλο-
καιριού. 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

ΣΥΡΙΖΑ

Ευρωλίστα με πρώην 
«Survivor», ηθοποιούς, 

MeToo και «κομμένους» 
από τις εθνικές εκλογές 

Ανακοινώθηκαν οι πρώτοι 
151 υποψήφιοι που 
θα συμμετάσχουν στις… 
υβριδικές προκριματικές 
εκλογές στις 14 Απριλίου για
την κατάρτιση του ψηφοδελτίου
στις ευρωκάλπες - 
Οι εκπλήξεις, οι νέες 
αφίξεις και οι παλιοί
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«

Τ
ην αλλαγή σελίδας και νοοτροπίας στις Ένοπλες Δυνά-
μεις επισημαίνει ο υπουργός Άμυνας, σε συνέντευξή του
στην «Political». Ο Νίκος Δένδιας χαρακτηρίζει ύψιστης

σημασίας εθνικό στόχο την αναβάθμιση της ελληνικής αμυντι-
κής βιομηχανίας, με την ΕΑΒ σε πρωταγωνιστικό ρόλο, διαμη-
νύοντας πως η Ελλάδα πρέπει πλέον να μην «αγοράζει
από το ράφι», αλλά να στοχεύει στη συμπαραγωγή. 

Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Δένδιας επισημαίνει πως η απο-
δοχή από τις ΗΠΑ της πρότασης να συμμετάσχουμε στη
ναυπήγηση φρεγατών Constellation είναι μια μεγάλη
εθνική επιτυχία, ενώ δεν απορρίπτει το ενδεχόμενο η
χώρα μας να ενεργοποιήσει την option για απόκτηση και
τέταρτης φρεγάτας FDI Belh@rra. 

Ο υπουργός Άμυνας ξεκαθαρίζει πως δεν υπάρχει κα-
νένα ενδεχόμενο αποστολής Ελλήνων στρατιωτών στην
Ουκρανία, μετά την πρόταση του Γάλλου προέδρου Εμανουέλ
Μακρόν. Παράλληλα, ερωτηθείς για το ενδεχόμενο παραχώρη-
σης στην Ουκρανία ρωσικής κατασκευής αντιαεροπορικών συ-
στημάτων που διαθέτει η χώρα μας, καθιστά σαφές πως η από-
συρση οπλικών συστημάτων θα γίνει μόνο με την αντικατάστασή

τους με οπλικά συστήματα παρόμοιων ή ανώτερων επιχειρησια-
κών δυνατοτήτων. 

Ο κ. Δένδιας μιλά επίσης για τις εξελίξεις στα Ελληνοτουρκι-
κά και την προσπάθεια προσέγγισης, την αποστολή της φρεγά-
τας «Ύδρα» στην Ερυθρά Θάλασσα, αλλά και τους σχεδιασμούς

για τον τόπο εγκατάστασης της Αεροπορίας Στρατού, με-
τά την καταστροφή που υπέστη από τις πλημμύρες του
Σεπτεμβρίου το αεροδρόμιο του Στεφανοβικείου. 

Ο πρόεδρος Μακρόν μίλησε πρόσφατα για το ενδεχόμενο
αποστολής δυτικών στρατιωτών στην Ουκρανία. Στην
περίπτωση που ανταποκριθούν χώρες της Δύσης, η Ελλάδα
θα εξέταζε την αποστολή δικών της στρατιωτικών στο
έδαφος της Ουκρανίας; 

Δεν υπάρχει τέτοιο ζήτημα, όπως έχει καταστήσει σα-
φές ο πρωθυπουργός της χώρας μας, Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Κύριε υπουργέ, η φρεγάτα «Ύδρα» ανταποκρίνεται επιτυχώς
τις πρώτες μέρες της αποστολής της στην Ερυθρά Θάλασσα.
Ωστόσο, όπως είπατε και εσείς προς το πλήρωμα, πρόκειται για

αποστολή σε «ζώνη κινδύνου». Η ανησυχία που έχετε

εκφράσει οφείλεται όχι μόνο στην επιθετικότητα αλλά και στις

δυνατότητες που έχει το ελληνικό πλοίο, με δεδομένο ότι

πρόκειται για φρεγάτα άνω των τριάντα ετών;

Από την πρώτη στιγμή επισήμανα, προτού καν αναχωρήσει η

φρεγάτα «Ύδρα», ότι όντως η αποστολή της αυτή εμπεριέχει κιν-

δύνους. Το επανέλαβα κατά την επίσκεψή μου στη φρεγάτα

αφού ξεκίνησε η επιχείρηση. Τα στελέχη μας βρίσκονται σε

πραγματική εμπόλεμη ζώνη και δεν πρόκειται ούτε για άσκηση

ούτε για επίδειξη σημαίας. Ταυτόχρονα όμως επιτελούν το συν-

ταγματικό τους καθήκον, της προστασίας των ελληνικών συμφε-

ρόντων, ως χώρας με τον μεγαλύτερο εμπορικό στόλο στον κό-

σμο, συμβάλλοντας στη διατήρηση του επιπέδου ζωής των πολι-

τών μας μέσω των ελεύθερων διαδρομών ναυσιπλοΐας, όπως

και στη διατήρηση του σημαντικού ρόλου των λιμανιών μας.

Όσον αφορά το πλοίο που ανέλαβε τη συγκεκριμένη αποστολή,

είναι απολύτως αξιόπλοο και διαθέτει τα οπλικά συστήματα και

τα μέσα αυτοπροστασίας που του επιτρέπουν να εκτελέσει επι-

τυχώς την αποστολή του, τα οποία ενισχύθηκαν μάλιστα πριν τον

απόπλου του.  

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Για να υπάρξει πραγματικά
αλλαγή σελίδας 

στις ελληνοτουρκικές σχέσεις
και όχι απλώς μια «ύφεση», 

θα πρέπει η γειτονική μας χώρα
να ενστερνιστεί πλήρως 

το ευρωπαϊκό κεκτημένο. 
Όσο αυτό δεν συμβαίνει, 

θα ελλοχεύει πάντοτε ο κίνδυνος
παλινδρόμησης 

των ελληνοτουρκικών σχέσεων
στα όσα βιώσαμε 

πριν από λίγα χρόνια

Υπ
ου

ργ
ός

 Ε
θν

ικ
ής

 Ά
μυ

να
ς

«Εθνικός στόχος ύψιστης 
σημασίας η αναβάθμιση 

της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας» 
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skoularb@gmail.com



Η επιχείρηση «Ασπίδες» αποτελεί μια σαφή ένδειξη πως οι
συμμαχικές επιχειρησιακές απαιτήσεις ξεφεύγουν όχι μόνο
από τα όρια του Αιγαίου αλλά και της Μεσογείου. Μπορεί το
Πολεμικό μας Ναυτικό να ανταποκριθεί με τα πλοία που
διαθέτει; Έχετε μιλήσει για το πρόγραμμα των αμερικανικών
φρεγατών Constellation. Όμως σύμφωνα με την τελευταία
ενημέρωση του αμερικανικού ναυτικού, τα πρώτα ελάσματα
για την αμερικανική φρεγάτα θα κοπούν από τα τέλη του
2027… Αυτό από μόνο του δείχνει ότι οι Constellation θα είναι
μια πραγματικότητα για την Ελλάδα μετά το 2030. Μπορεί το
Πολεμικό Ναυτικό να περιμένει μέχρι τότε; 

H επιχείρηση «Ασπίδες» αποτελεί ένα πρώτο βήμα για δημι-

ουργία αμυντικού βραχίονα στην ΕΕ. Ανέδειξε την ανάγκη για

ένα ισχυρό Πολεμικό Ναυτικό, ικανό να δρα σε ευρύτερο γεω-

γραφικό φάσμα, το οποίο -και με τα πλοία που ήδη διαθέτει-

μπορεί να ανταποκριθεί επαρκώς στις τρέχουσες προκλήσεις.

Το απέδειξε το καλοκαίρι του 2020. Βεβαίως, οφείλουμε να με-

ριμνάμε και για την ενίσχυσή του σε μεσοπρόθεσμο και μακρο-

πρόθεσμο χρονικό ορίζοντα. Η ενίσχυση της αποτρεπτικής ικα-

νότητας των Ενόπλων Δυνάμεων αποτελεί άλλωστε κυρίαρχη

προτεραιότητα στην «Ατζέντα 2030», την οποία ο πρωθυπουρ-

γός χαρακτήρισε ως τη «μεγαλύτερη μεταρρύθμιση στις Ένο-

πλες Δυνάμεις από την ίδρυση του ελληνικού κράτους». 

Όσον αφορά τις Constellation, η αποδοχή από τις ΗΠΑ της

πρότασης να συμμετάσχουμε στη ναυπήγηση νέων φρεγατών

αυτού του τύπου είναι μια μεγάλη εθνική επιτυχία. Η αποδοχή

αυτή έχει τεράστιο επιχειρησιακό όφελος, καθώς η χώρα μας,

σε συνδυασμό με την απόκτηση των τριών νέων FDI, έχει τη

δυνατότητα να μπει στην επόμενη δεκαετία με νεότευκτα, στο

μεγαλύτερο μέρος του στόλου της, πλοία. Ωστόσο, δεν μπο-

ρούμε να εφησυχάζουμε. Παράλληλα, με την προμήθεια των

Constellation, υλοποιούμε ένα πολυεπίπεδο πρόγραμμα ανα-

βάθμισης του στόλου μας, με εκσυγχρονισμό των υφιστάμε-

νων φρεγατών, ενίσχυση των δυνατοτήτων τους και επένδυση

στις νέες τεχνολογίες και στην καινοτομία, όπως μεταξύ άλ-

λων στα μη επανδρωμένα σκάφη, στην επιφάνεια της θάλασ-

σας αλλά και κάτω από αυτή, για την επέκταση της επιχειρη-

σιακής μας ευελιξίας. 

Βλέποντας τους Γάλλους να προχωρούν εντός
χρονοδιαγράμματος τη ναυπήγηση των τριών φρεγατών FDI
Belh@rra, ορισμένοι διερωτώνται ποιος είναι ο λόγος που
«φρέναρε» ή έχει απορριφθεί -εσείς θα μας πείτε- η
ενεργοποίηση του δικαιώματος προαίρεσης για την τέταρτη 
FDI, μιας και οι Γάλλοι δηλώνουν ανοιχτοί σε αυτή τη συζήτηση.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να τονίσω ότι η προμήθεια των τριών

φρεγατών FDI Belh@rra αποτελεί ύψιστης σημασίας εξοπλιστι-

κό πρόγραμμα για το Πολεμικό Ναυτικό, ενισχύοντας σημαντι-

κά την αποτρεπτική ισχύ της χώρας. Η πρόοδος του προγράμ-

ματος είναι ομαλή και τηρείται το χρονοδιάγραμμα, με την πρώ-

τη φρεγάτα, την «Κίμων», να αναμένεται να παραδοθεί το 2025.

Όσον αφορά την τέταρτη FDI, όντως υφίσταται δικαίωμα προαί-

ρεσης στο αρχικό συμβόλαιο. Η μη ενεργοποίηση της προαίρε-

σης οφείλεται στην ανάγκη ιεράρχησης και αναθεώρησης των

αμυντικών προτεραιοτήτων καθώς και της επαναξιολόγησης

των επιχειρησιακών απαιτήσεων από τα Γενικά Επιτελεία. Πα-

ρότι η προαίρεση για την τέταρτη FDI δεν ενεργοποιήθηκε, η

Ελλάδα διατηρεί ανοιχτό το ενδεχόμενο μελλοντικής προμήθει-

ας επιπλέον φρεγατών FDI, λαμβάνοντας υπόψη τις εξελισσό-

μενες αμυντικές ανάγκες και τα διαθέσιμα οικονομικά μέσα.

Επιπρόσθετα, θα ήθελα να επισημάνω ότι η Ελλάδα και η Γαλλία

διατηρούν άριστες σχέσεις στον τομέα της άμυνας, με αμοιβαία

επωφελή συνεργασία σε διάφορα επίπεδα. 

Η επιστολή Μπλίνκεν αναφερόταν -μεταξύ άλλων- στα
παράκτια περιπολικά μάχης (LCS). Από το σχέδιο του

αμερικανικού προϋπολογισμού προκύπτει ότι εκείνα που
ενδιέφεραν το Πολεμικό μας Ναυτικό θα συνεχίσουν να
υπηρετούν το US Navy. Δεμένα και παροπλισμένα ως τώρα
είναι πλοία που ανώτατα στελέχη του Πολεμικού Ναυτικού
είχαν χαρακτηρίσει ως ακατάλληλα και προβληματικά.
Τελικά, με αυτή την υπόθεση τι μπορεί να γίνει;

Όπως είχα δηλώσει τον Φεβρουάριο στη συνεδρίαση της
Διαρκούς Επιτροπής Εθνικής Άμυνας και Εξωτερικών Υπο-
θέσεων της Βουλής, ορισμένες LCS που έχουν λύσει τα
«παιδικά» τους προβλήματα μας ενδιαφέρουν μόνον ως δω-
ρεάν παραχώρηση και ως ενδιάμεση λύση, μέχρι να αποκτή-
σουμε τη φρεγάτα επόμενης γενιάς, η οποία ευελπιστούμε
να είναι η Constellation. Εφόσον οι LCS είναι πλήρως επιχει-
ρησιακές και μας δοθούν δωρεάν, είναι ένα σύστημα το
οποίο θα αξιολογηθεί από τα Γενικά Επιτελεία. Αλλά η από-
φαση θα ληφθεί αφού υποβληθούν οι εισηγήσεις του ΓΕΕΘΑ
και του ΓΕΝ, οι οποίες αυτονόητα θα λάβουν υπόψη τους την
κατάσταση στην οποία βρίσκονται τα συγκεκριμένα πλοία τα
οποία προσφέρονται προς παραχώρηση. 

Κύριε υπουργέ, εκτιμάτε ότι η Αθήνα έχει κεφαλαιοποιήσει
και σε ποιον βαθμό, σε ό,τι αφορά τη στρατιωτική βοήθεια, τη
σχέση της με την Ουάσιγκτον; 

Οι διμερείς σχέσεις μας με τις ΗΠΑ βρίσκονται στο υψηλότερο

σημείο που υπήρξαν σε βάθος πολλών δεκαετιών και χαρακτη-

ρίζονται πλέον στρατηγικές, βασισμένες σε κοινές αρχές και

αξίες. Να επισημάνω ότι σε αυτή τη διαρκώς ενισχυόμενη πο-

ρεία των σχέσεών μας καταλυτικό ρόλο διαδραμάτισαν και οι

υπογραφές των δύο αμυντικών συνεργασιών Ελλάδας και ΗΠΑ

που είχα την τιμή να υπογράψω ως υπουργός Εξωτερικών με

τους ομολόγους μου των ΗΠΑ κ. Πομπέο και κ. Μπλίνκεν αντί-

στοιχα. 
Με την υπογραφή αυτών των συμφωνιών αλλά και με την επι-

τυχημένη πραγματοποίηση των ετήσιων γύρων Στρατηγικού
Διαλόγου με τις ΗΠΑ, η Ελλάδα πλέον αναγνωρίζεται ως πυλώ-
νας σταθερότητας και ασφάλειας στην ευρύτερη περιοχή. Αξί-
ζει απλώς να αναφέρω τη συμπερίληψη της Αλεξανδρούπολης

στη Συμφωνία Αμοιβαίας Αμυντικής Συνεργασίας Ελλάδας-

ΗΠΑ και τις σχετικές αναφορές για τη σπουδαιότητά της στο

κοινό ανακοινωθέν του Στρατηγικού Διαλόγου. Ο αναβαθμισμέ-

νος αυτός ρόλος της Ελλάδας αποκτά ιδιαίτερη σημασία αν ανα-

λογιστεί κανείς το εύθραυστο περιβάλλον ασφάλειας που μας

περιβάλλει στην ευρύτερη περιοχή μας. Με την αναβάθμιση των

σχέσεών μας με τις ΗΠΑ ενισχύθηκε σε μεγάλο βαθμό και η συ-

νεργασία μας στον τομέα της άμυνας και της ασφάλειας. Αρκεί

να αναφέρω την αναβάθμιση της Σούδας, τη μετατροπή μεγά-

λου αριθμού F-16 σε VIPER, τη συμμετοχή στο πρόγραμμα των

F-35, τη διαπραγμάτευση για συμμετοχή μας στο πρόγραμμα

ναυπήγησης των φρεγατών Constellation και αρκετά άλλα.

Όπως μπορείτε να διαπιστώσετε από αυτά και μόνο τα παρα-

δείγματα, η αναβάθμιση των σχέσεών μας έχει αποδώσει καρ-

πούς. Βεβαίως στόχος μας είναι η διαρκής ενίσχυση των σχέσε-

ών μας, η οποία αποφέρει κοινά οφέλη για Ελλάδα και ΗΠΑ.

Το θέμα της απόκτησης κορβετών έχει κλείσει οριστικά; Ιταλοί

και Γάλλοι δήλωναν διατεθειμένοι να μας παραδώσουν πλοία

εντός τριών ετών με το κόστος κοντά στα δύο δισ. ευρώ. Αν το

Πολεμικό Ναυτικό είχε πάρει το πράσινο φως να προχωρήσει

με Γάλλους ή Ιταλούς το 2021, φέτος το Ναυτικό θα είχε την

πρώτη κορβέτα. Δεν θα ήταν μια ασφαλής επιλογή;

Το πρόγραμμα ενίσχυσης του Πολεμικού Ναυτικού με νέες

κορβέτες έχει ανασταλεί, αλλά δεν έχει ακυρωθεί, καθώς βρι-

σκόμαστε σε αναμονή των προτάσεων των Γενικών Επιτελείων,

στο πλαίσιο της προτεραιοποίησης των εξοπλιστικών προγραμ-

μάτων. Σε κάθε περίπτωση, στόχος μας είναι μέσω της καλύτε-

ρης δυνατής σχέσης κόστους/αποτελέσματος στα διατιθέμενα

μέσα η διατήρηση των αδιαμφισβήτητων αμυντικών δυνατοτή-

των στο Αιγαίο και η συνεισφορά στη διασφάλιση της ειρήνης

και της σταθερότητας στην ευρύτερη περιοχή. Παράλληλα,

όμως, στοχεύουμε και στην αλλαγή σελίδας σε επίπεδο νοοτρο-

πίας, με μια σταδιακή μετάβαση από τη νοοτροπία «αγοράζω

από το ράφι» στη νοοτροπία της συμπαραγωγής, όπως στην πε-

ρίπτωση των Constellation. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Η αποδοχή από τις ΗΠΑ της πρότασης να συμμετάσχουμε στη ναυπήγηση 
νέων φρεγατών Constellation είναι μια μεγάλη εθνική επιτυχία. Η αποδοχή αυτή

έχει τεράστιο επιχειρησιακό όφελος, καθώς η χώρα μας, σε συνδυασμό 
με την απόκτηση των τριών νέων FDI, έχει τη δυνατότητα να μπει στην επόμενη 

δεκαετία με νεότευκτα, στο μεγαλύτερο μέρος του στόλου της, πλοία

«



Για τον Στρατό Ξηράς αποτελεί μεγάλο «αγκάθι» η κατάσταση
που διαμορφώθηκε στο Στεφανοβίκειο μετά τις πλημμύρες
του Σεπτεμβρίου. Ποιες λύσεις εξετάζονται και πότε θα
ανακοινωθούν, μιας και τα σενάρια είναι πολλά και η
αβεβαιότητα μεγάλη για το προσωπικό της Αεροπορίας
Στρατού;

Η 1η Ταξιαρχία Αεροπορίας Στρατού (1η ΤΑΞΑΣ) είναι ένας επι-
χειρησιακός σχηματισμός με ιδιαίτερα σημαντικό επιχειρησια-
κό ρόλο. Γνωρίζω ότι η κατάσταση έχει δημιουργήσει μεγάλη
αβεβαιότητα για το προσωπικό της Αεροπορίας Στρατού και
θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι εργαζόμαστε
για να βρούμε λύσεις. Δεν μπορούμε να πα-
ραβλέψουμε ότι το πλημμυρικό φαινόμενο
προκάλεσε εκτεταμένες ζημιές στις εγκατα-
στάσεις της Αεροπορίας Στρατού, με αποτέ-
λεσμα να τεθούν εκτός λειτουργίας σημαντι-
κές υποδομές. Μία από τις λύσεις που εξετά-
ζουμε είναι η δημιουργία νέων εγκαταστά-
σεων σε άλλη τοποθεσία. Ωστόσο, αυτή η λύ-
ση είναι πολύπλοκη και χρονοβόρα, καθώς
απαιτεί την εύρεση κατάλληλης τοποθεσίας,
την κατασκευή νέων εγκαταστάσεων και τη
μεταφορά του εξοπλισμού. Το Γενικό Επιτε-
λείο Στρατού εξετάζει και θα εισηγηθεί στο
ΓΕΕΘΑ και στο υπουργείο Εθνικής Άμυνας
όλες τις πιθανές λύσεις. Στόχος μας η τελική
επιλογή να είναι βιώσιμη, οικονομικά απο-
δοτική και να διασφαλίζει την απρόσκοπτη
λειτουργία της Αεροπορίας Στρατού.

Έχετε θέσει ως προσωπικό στοίχημα την
αναγέννηση της ΕΑΒ. Σίγουρα δεν
μπορούμε να μπούμε σε μια κούρσα
προόδου, αντιδιαστέλλοντας την ΕΑΒ με
την τουρκική αμυντική βιομηχανία η οποία
έχει κάνει ομολογουμένως άλματα.
Εξαγγελίες έχουμε ακούσει και έχουμε
καταγράψει εδώ και πολλές δεκαετίες.
Πιστεύετε ότι η ΕΑΒ έχει τον χρόνο ώστε να
φτάσει σε ένα επίπεδο ικανό να
υποστηρίξει την Πολεμική Αεροπορία και
ίσως άλλα ανταγωνιστικά προγράμματα
υποστήριξης που πιθανά να της
προσφερθούν;

Όπως έχω ξαναπεί, δεν νοείται Πολεμική Αε-
ροπορία χωρίς την ΕΑΒ. Η αναβάθμιση της
ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας, με την
ΕΑΒ σε πρωταγωνιστικό ρόλο, αποτελεί ύψι-
στης σημασίας εθνικό στόχο. Είναι γεγονός
ότι η τουρκική αμυντική βιομηχανία έχει ση-
μειώσει πρόοδο τα τελευταία χρόνια. Όμως,
η ΕΑΒ διαθέτει έμπειρο ανθρώπινο δυναμικό
και σημαντική τεχνογνωσία. Με την κατάλλη-
λη στρατηγική, με επενδύσεις και ορθολογι-
κή διοίκηση, μπορεί να καλύψει το χαμένο
έδαφος και να φτάσει σε υψηλό επίπεδο αν-
ταγωνιστικότητας. Δεν είναι τυχαίο ότι εντάχ-
θηκε η ανάταξη της ΕΑΒ στο πλαίσιο της συ-
νολικής μεταρρύθμισης στις Ένοπλες Δυνά-
μεις, με την τροποποίηση του υφιστάμενου
θεσμικού πλαισίου για τη λειτουργία της, υπό
την εποπτεία του υπουργείου Εθνικής Άμυνας και με ένα ΔΣ με
όραμα και γνώσεις. Πιστεύω ακράδαντα ότι η ΕΑΒ έχει ό,τι χρει-
άζεται για να πετύχει. Έχει τον χρόνο, τα εφόδια και την απαραί-
τητη υποστήριξη από την κυβέρνηση. Στόχος μας, να καταστεί
αξιόπιστος πάροχος υπηρεσιών υποστήριξης για τα αεροσκάφη

της Πολεμικής Αεροπορίας, ανταγωνιστικός «παίκτης» στην
παγκόσμια αγορά αμυντικών συστημάτων και σημαντικός πυ-
λώνας της ελληνικής οικονομίας, με τη δημιουργία νέων θέσε-
ων εργασίας και εγχώριας προστιθέμενης αξίας.

Πολύς λόγος έχει γίνει για τα ρωσικής κατασκευής
αντιαεροπορικά συστήματα που διαθέτει η χώρα μας στον
Έβρο, στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου και την Κρήτη. Θέλω
αν μπορείτε να μου επιβεβαιώσετε αν μας έχει ζητηθεί να
αποστείλουμε TOR M1, OSA-AK και S-300 για την ενίσχυση

της ουκρανικής άμυνας. Εφόσον αυτό συμβεί, δεν θα σας
ρωτήσω ποια συστήματα θα αντικαταστήσουν αυτή τη δύναμη,
αλλά πότε. Και αν αυτά θα είναι κάποια εθνική αγορά ή κάποια
παραχώρηση από τις ΗΠΑ, για παράδειγμα Patriot.

Η Ελλάδα έστειλε στο πλαίσιο της ΕΕ και του ΝΑΤΟ στρατιω-

τική βοήθεια στην Ουκρανία, μετά την εισβολή των ρωσικών
στρατευμάτων, πριν από δύο χρόνια περίπου, από λόγους
αρχής, καθώς οι πρακτικές αναθεωρητισμού δεν μπορούν
να γίνουν ανεκτές, ακόμη και από χώρες με τις οποίες μας
συνδέουν παραδοσιακοί δεσμοί φιλίας. Οδηγός μας πάντα
είναι το Διεθνές Δίκαιο. Όσον αφορά τα αντιαεροπορικά
οπλικά συστήματα ρωσικής κατασκευής που προαναφέρατε,
αυτά είναι ενταγμένα στο Ελληνικό Εθνικό Σύστημα Αεράμυ-
νας. Δεν νοείται η απόσυρσή τους χωρίς την αντικατάστασή
τους με οπλικά συστήματα παρόμοιων ή ανώτερων επιχειρη-

σιακών δυνατοτήτων. Επιπρόσθετα,
όπως ισχύει για όλα τα οπλικά συστή-
ματα, κατά την προμήθειά τους, υφί-
στανται νομικές δεσμεύσεις για την
πώληση ή παραχώρησή τους. Σε κάθε
περίπτωση, το εθνικό συμφέρον απο-
τελεί προτεραιότητα.

Η ένταση με την Τουρκία έχει σαφώς
μειωθεί. Παραβιάσεις του FIR Αθηνών δεν
υπάρχουν, ενώ και στη θάλασσα
καταγράφονται μεμονωμένα περιστατικά
τα οποία χαρακτηρίζονται ως χαμηλής
έντασης. Θεωρείτε ότι η Τουρκία έχει
αλλάξει ή κάποια στιγμή θα επιστρέψει
στις προκλήσεις λόγω και έργω, με
δεδομένο μάλιστα ότι παραμένουν το
απαράδεκτο casus belli και οι απαιτήσεις
για αποστρατιωτικοποίηση νησιών;
Είναι αλήθεια ότι επί του πεδίου, μετά
την επίσκεψη που πραγματοποίησα στις
σεισμόπληκτες περιοχές της Τουρκίας
ως υπουργός Εξωτερικών, μαζί με τον
τότε ομόλογό μου Μεβλούτ Τσαβούσο-
γλου και τις επαφές του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη με τον πρόεδρο
Ερντογάν, επικρατεί σε μεγαλύτερο ή μι-
κρότερο βαθμό ηρεμία. Είναι γεγονός
επίσης όμως ότι οι ανυπόστατες αιτιά-
σεις της Τουρκίας, όπως το casus belli
και το τουρκολιβυκό μνημόνιο, παραμέ-
νουν στο τραπέζι. Παράλληλα, η Άγκυρα
εξακολουθεί να τηρεί μια κάθε άλλο πα-
ρά εποικοδομητική στάση στο ζήτημα
της επίλυσης του Κυπριακού, ενώ οι κα-
τά καιρούς εξάρσεις ρητορικής κατά της
χώρας μας, όπως πρόσφατα κατά των
Ποντίων, επαναφέρουν στη μνήμη μας τα
όσα προηγήθηκαν το διάστημα 2019-
2022. Εκτιμώ ότι, για να υπάρξει πραγ-
ματικά αλλαγή σελίδας στις ελληνοτουρ-
κικές σχέσεις και όχι απλώς μια «ύφε-
ση», θα πρέπει η γειτονική μας χώρα να
ενστερνιστεί πλήρως το ευρωπαϊκό κε-
κτημένο. Όχι κατ’ ανάγκη με την ένταξή
της στην ΕΕ -την οποία πάντως η Ελλάδα
υποστηρίζει παγίως και ανεξαρτήτως
πολιτικής ηγεσίας- αλλά με την αποδο-
χή, εντός του συγκεκριμένου πλαισίου,
όσων ως σύστημα δικαίου προβλέπουν
το Διεθνές Δίκαιο, το Διεθνές Δίκαιο της

Θάλασσας, οι αρχές της δημοκρατίας, των ανθρωπίνων δικαιω-
μάτων, της καλής γειτονίας, της ειρηνικής επίλυσης διαφορών.
Όσο αυτό δεν συμβαίνει, θα ελλοχεύει πάντοτε ο κίνδυνος πα-
λινδρόμησης των ελληνοτουρκικών σχέσεων στα όσα βιώσαμε
πριν από λίγα χρόνια, με ενδεικτικό παράδειγμα το 2020.
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Με τις υπογραφές των δύο αμυντικών συνεργασιών Ελλάδας
και ΗΠΑ και με την επιτυχημένη πραγματοποίηση των ετήσιων
γύρων Στρατηγικού Διαλόγου με τις ΗΠΑ, η Ελλάδα πλέον 
αναγνωρίζεται ως πυλώνας σταθερότητας και ασφάλειας 
στην ευρύτερη περιοχή. Ο αναβαθμισμένος αυτός ρόλος μας 
αποκτά ιδιαίτερη σημασία αν αναλογιστεί κανείς το εύθραυστο
περιβάλλον ασφάλειας που μας περιβάλλει

«



Ν
α κεφαλαιοποιήσουν την αντιπο-
λιτευτική τους παρουσία κατά τη
διάρκεια της τριήμερης συζήτη-

σης στη Βουλή επί της πρότασης δυσπι-
στίας που κατέθεσαν επιχειρούν στο ΠΑ-
ΣΟΚ. Μπορεί, όπως λένε, να μην πήραν τις
απαντήσεις στα ερωτήματα που έθεσαν, αι-

σθάνονται όμως δικαιωμέ-
νοι για την πρωτοβουλία
που πήραν.

Θεωρούν μάλιστα ότι αυ-
τό το θετικό αποτύπωμα
έχει γίνει αντιληπτό και από
τους πολίτες και για αυτό θα
εντείνουν τις θεσμικές τους
πρωτοβουλίες προκειμέ-
νου να προκαλέσουν περαι-

τέρω πίεση στην κυβέρνηση. Στο πλαίσιο
αυτό, συνεδρίασε χθες και το Πολιτικό
Συμβούλιο του Κινήματος, σε μια προσπά-
θεια να ενισχυθεί η συσπείρωση των κομ-
ματικών στελεχών αλλά και να δοθεί το
σύνθημα για αγωνιστική κινητοποίηση
προκειμένου να ανακτήσουν και πάλι τη
δεύτερη θέση στις δημοσκοπήσεις.

Μάλιστα, τη Δευτέρα ο κ. Ανδρουλάκης
θα πάει στον Άρειο Πάγο ζητώντας τη διε-
νέργεια έρευνας γύρω από την υπόθεση με
το μοντάρισμα του ηχητικού υλικού της
τραγωδίας των Τεμπών. Ταυτόχρονα, όπως
φάνηκε και από τις δηλώσεις τόσο του κ.
Ανδρουλάκη όσο και προβεβλημένων στε-
λεχών του, το ΠΑΣΟΚ θα εστιάσει την κριτι-
κή του σε θέματα διαπλοκής και εξυπηρέ-
τησης συμφερόντων. 

«Ποιο είναι το αδίστακτο χέρι»
«Στο ερώτημα που πλανάται “αν υπάρχει

αντιπολίτευση” το ΠΑΣΟΚ απάντησε χθες:
Ναι, υπάρχει αντιπολίτευση και φέρνει
αποτελέσματα όταν λειτουργεί με σοβαρό-
τητα και στιβαρότητα, χωρίς επικοινωνιακά
σόου. Με την πρωτοβουλία που πήρα για
πρόταση δυσπιστίας, ο κ. Μητσοτάκης έχα-
σε δύο από τους στενότερούς του συνεργά-
τες, αποδεικνύοντας ότι ο πυρήνας της δια-
φθοράς βρίσκεται μέσα στο Μέγαρο Μαξί-
μου», ισχυρίστηκε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης του ΠΣ.

Ο κ. Ανδρουλάκης στη συνέχεια της τοπο-
θέτησής του πρόσθεσε πως «αυτό το αδίστα-
κτο χέρι πρέπει να μάθουμε ποιο είναι. Για
αυτό, επειδή ο κ. Μητσοτάκης δεν απάντησε,
τη Δευτέρα το πρωί θα είμαι στον Άρειο Πά-
γο. Γιατί πρέπει να υπάρξει έρευνα, άπλετο
φως, και ο ελληνικός λαός να μάθει την αλή-
θεια. Ποιοι είναι αυτοί που είχαν την προτε-
ραιότητα εκείνο το βράδυ να χειραγωγήσουν
την κοινή γνώμη. Είναι επικίνδυνοι και πρέ-
πει να οδηγηθούν στη δικαιοσύνη».

Ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ Θανά-
σης Γλαβίνας στη δική του αποτίμηση εκτί-
μησε ότι «το ΠΑΣΟΚ δικαιώθηκε γιατί

άσκησε ένα συνταγματικό δικαίωμά του
που λέγεται πρόταση δυσπιστίας και έπειτα
από επικοινωνία με τα κόμματα του δημο-
κρατικού τόξου ήρθε σε συνεννόηση σε
έναν βασικό κορμό επί της προτάσεως. Ο
κόσμος έγινε πιο σοφός από τη συζήτηση

στη Βουλή, στην οποία τόσο ο κ. Μητσοτά-
κης όσο και ο κ. Καραμανλής ήρθαν και
απολογήθηκαν ενώπιόν της. Εμείς θεω-
ρούμε ότι το μέγεθος της τραγωδίας επι-
τάσσει να γίνει ό,τι είναι δυνατό. Και πρότα-
ση δυσπιστίας και προανακριτική και εξε-

ταστική επιτροπή για να πέσει άπλετο
φως. Τα ζητήματα είναι συγκεκριμένα
και αφορούν τη σύμβαση 717, στην πα-
ρουσία συστημάτων ασφαλείας, στους
λόγους που ο κ. Καραμανλής κουνούσε
το δάχτυλο στη Βουλή λίγες εβδομάδες
πριν από το δυστύχημα και μιλούσε για
ασφαλείς σιδηροδρόμους». 

«Τα συμφέροντα»
Αναφορικά με τις αιτιάσεις του πρω-

θυπουργού, ο κ. Γλαβίνας εμφανίστηκε
έντονα επικριτικός λέγοντας πως «στο
βήμα της Βουλής εμείς είδαμε έναν νευ-
ρικό και φοβισμένο πρωθυπουργό που
δεν είπε γιατί παραιτήθηκαν δύο βασικά
του στελέχη, δεν ονομάτισε τα συμφέ-
ροντα, δεν μας είπε γιατί δεν έκανε προ-
ανακριτική, δεν απάντησε στην ουσία του
δημοσιεύματος, ποιος αλλοίωσε και διο-
χέτευσε τους παραποιημένους διαλό-
γους σε συγκεκριμένο μέσο. Ενώ και η
“Καθημερινή” σε δημοσίευμά της μιλά
για στελέχη του ΟΣΕ που μπήκαν στις 4
τα ξημερώματα και είχαν πρόσβαση στο
επίμαχο αποδεικτικό υλικό. Τι μας απάν-
τησε σε αυτό ο πρωθυπουργός; Τίποτα.
Αντιθέτως, στελέχη του Μαξίμου ήταν
εκείνα που επισκέφτηκαν αυτά τα συμ-
φέροντα. Ενώ τα εν λόγω συμφέροντα
ανέφεραν πως εκείνα στηρίζουν εδώ και
πέντε χρόνια την κυβέρνηση. Με μια μα-

τιά σε κορυφαία ΜΜΕ της χώρας θα κατα-
λάβει κανείς ποια κυβέρνηση είναι σφι-
χταγκαλιασμένη με τα ισχυρά μίντια. Με
άλλα λόγια, η αυλή του Μαξίμου μυρίζει
διαφθορά και συγκάλυψη».

«Δεν υπήρξε προσυνεννόηση»
Ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος απάν-

τησε στις επικρίσεις που δέχτηκε το ΠΑ-
ΣΟΚ για τους λόγους που οδηγήθηκε να
καταθέσει την πρόταση δυσπιστίας. «Δεν
υπήρξε καμία συνεννόηση με κανέναν εκ-
δοτικό όμιλο, έτσι δεν υπήρξε προσυνεν-
νόηση και με κανένα κόμμα. Όλα έγιναν με
διαφάνεια και αυτή η συζήτηση πρέπει να
κλείσει γιατί ουσιαστικά δεν μπορεί η
αξιωματική αντιπολίτευση να έχει τα ίδια
επιχειρήματα με τον κ. Μητσοτάκη. Δεν γί-
νεται να λέει ο κ. Μητσοτάκης ότι είμαστε
προσυνεννοημένοι με το “Βήμα” και να
ισχυρίζονται και από τον ΣΥΡΙΖΑ ότι είμα-
στε προσυνεννοημένοι, ενώ κάτι τέτοιο δεν
ισχύει», υποστήριξε ο αντιπρόεδρος της
Βουλής και βουλευτής Αρκαδίας του ΠΑ-
ΣΟΚ για να καταλήξει με νόημα: «Τα κόμ-
ματα αγωνίζονται για να πάρουν μεγαλύτε-
ρα ποσοστά και αυτό είναι μια θεμιτή πολι-
τική διαδικασία. Το ζητούμενο για το ΠΑ-
ΣΟΚ δεν είναι να παίξει στον μικρό τελικό
με τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά στον μεγάλο τελικό με
τη ΝΔ και να κερδίσουμε». 
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Μετράνε δυνάμεις μετά
την πρόταση δυσπιστίας

και ετοιμάζουν
το επόμενο... χτύπημα

Βλέπουν γεμάτο το πολιτικό τους ταμείο από την τριήμερη 
συζήτηση στη Βουλή για τα Τέμπη - Γιατί θα πάει 

ο Νίκος Ανδρουλάκης τη Δευτέρα στον Άρειο Πάγο
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

O
Απόστολος Τζιτζικώστας περιφερειάρχης Κεν-
τρικής Μακεδονίας έχει αποδείξει πως είναι πο-
λιτικός που αγαπάει πρώτα τις πράξεις και μετά τα

λόγια. Έργα που υλοποιούνται και οδηγούν στην αναβάθ-
μιση των υποδομών. Η δυτική είσοδος της Θεσσαλο-
νίκης και ο ανισόπεδος κόμβος Κ16, ο σύγχρονος
αυτοκινητόδρομος στη Χαλκιδική, η είσοδος του
Κιλκίς και η περιφερειακή οδός Κατερίνης. Η ενί-
σχυση με εκατοντάδες δράσεις των τοπικών επιχει-
ρήσεων, όπως μέσα στην πανδημία που με το πρό-
γραμμα «Διέξοδος» κατάφερε να ενισχύσει με επι-
χορήγηση -και όχι δανεισμό- 7.000 τοπικές επιχει-
ρήσεις, διασφαλίζοντας παράλληλα 25.000 θέσεις
εργασίας. Ας ρίξουμε μια ματιά στις πράξεις του γιατί
έχουν αξία. Έχει χρηματοδοτήσει τα επενδυτικά σχέδια
150 τουριστικών επιχειρήσεων και 3.440 νέες γεωργικές
επενδύσεις. Στηρίζει κάθε χρόνο 60.000 γονείς με χαμηλά
εισοδήματα και 2.000 γονείς παιδιών με αναπηρία, εξα-

σφαλίζοντας θέσεις για τα παιδιά στους παιδικούς και
βρεφονηπιακούς σταθμούς. Όσο για την Υγεία και τον πο-
λύπαθο τομέα της χώρας μας; Δεν σταμάτησε να προσφέ-
ρει, καθώς έφερε σύγχρονα ιατρικά μηχανήματα και ενί-

σχυσε με επικουρικούς γιατρούς και νοσηλευτές
16 νοσοκομεία και 22 Κέντρα Υγείας στην Περιφέ-
ρεια Κεντρικής Μακεδονίας. Υλοποίησε 190 έργα
δημιουργίας πάρκων και χώρων πρασίνου στις
πόλεις και τις γειτονιές της Κεντρικής Μακεδο-
νίας. Έκανε εμπράκτως πιο ασφαλείς 30 περιοχές
της Κεντρικής Μακεδονίας με νέα αντιπλημμυρι-
κά έργα. Κατάργησε όλα τα ανταποδοτικά τέλη πε-
τυχαίνοντας σημαντική εξοικονόμηση για 150.000

Έλληνες και Ελληνίδες, επαγγελματίες και τοπικές επιχει-
ρήσεις και πολλά ακόμη έργα που κάνουν τη ζωή των συμ-
πολιτών του καλύτερη. Με κάθε έργο και δράση του υλο-
ποιεί το όραμά του για τη Μακεδονία του 2030, μια περιφέ-
ρεια σύγχρονη, έξυπνη, πράσινη και ανθρώπινη.

Ο Απόστολος Τζιτζικώστας προχώρησε στη δημιουρ-
γία της δικής του παράταξης που φέρει το όνομα «Αλλη-
λεγγύη». Είναι μια πραγματικά αυτοδιοικητική και αυ-
θεντικά υπερκομματική παράταξη με ικανούς ανθρώ-
πους που έχουν διαφορετικές ιδεολογικές και πολιτικές
αφετηρίες, διαφορετικά επαγγέλματα και ενδιαφέροντα,
όμως τους ενώνουν η διάθεση για προσφορά και η αγάπη
για τον τόπο. Όπως έχει αποδειχτεί στο... γήπεδο που ξέ-
ρει να παίζει σοβαρή... μπάλα, η ομάδα που έχει δημι-
ουργήσει διαθέτει το σχέδιο, την εμπειρία και το όραμα
για να πάει την Κεντρική Μακεδονία μπροστά.

Στην τελευταία προεκλογική περίοδο θυμάται πως είχε
περιορισμένο χρόνο, καθώς σε καθημερινή βάση βρι-
σκόταν ακόμη και σε τρεις Περιφερειακές Ενότητες για
επιθεώρηση έργων και επίλυση προβλημάτων. Αυτό που
του έλειπε τότε, μέσα από τα αμέτρητα χιλιόμετρα, ήταν η
οικογένειά του, η οποία δεν σταμάτησε ούτε λεπτό να τον
στηρίζει.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Αγαπάει πρώτα τις πράξεις
και μετά τα λόγια

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Απόστολος Τζιτζικώστας

Γ
εννήθηκε στις 2 Σεπτεμβρίου 1978. Από τότε που θυμάται τον
εαυτό του ενδιαφερόταν ιδιαίτερα για την πολιτική. Όταν απο-
φοίτησε από το σχολείο, αποφάσισε να σπουδάσει Πολιτικές

Επιστήμες και Διεθνείς Σχέσεις στο Georgetown University της Ουά-
σιγκτον στις ΗΠΑ, ενώ στη συνέχεια έκανε μεταπτυχιακό στη Δημόσια
Διοίκηση και τα Οικονομικά στο University College of London.

Μετά τις σπουδές του αποφάσισε να γυρίσει στην πατρίδα μας προ-
κειμένου να ασχοληθεί ενεργά με τον τομέα της επεξεργασίας, παρα-
γωγής και τυποποίησης γαλακτοκομικών προϊόντων. Εκείνη την πε-
ρίοδο του ήρθε μια ιδέα, η οποία έγινε πράξη. Άλλωστε, αυτό έκανε
πάντα, δεν έμενε στα λόγια. Προχώρησε στη δημιουργία μιας σύγχρο-
νης μονάδας που στηρίζεται στα βιολογικά πρότυπα με την επωνυμία
«Αγρόκτημα Βραχιάς». Όπως έχει πει πολλές φορές ο ίδιος, εκεί γνώ-
ρισε τα πάντα για τη γεωργία, την κτηνοτροφία, τη γεωργία και το εμ-
πόριο, έχοντας αντιμετωπίσει όλα τα εμπόδια και τη γραφειοκρατία
που συχνά συναντάει κάποιος που ασχολείται με την επιχειρηματικό-
τητα. Βέβαια, τον διακατείχαν πάντα η όρεξη για «πολλή δουλειά» και
το μεράκι, αγαπούσε αυτό που έκανε και έτσι ανταπεξήλθε. Ξεπέρασε
άμεσα με κόπο τις δυσκολίες που συνάντησε, οι οποίες αργότερα απο-
δείχτηκαν χρήσιμες εμπειρίες και εφόδια στην πολιτική του πορεία,
στην οποία τον κέρδισε η περιφερειακή αυτοδιοίκηση. Η θεσμοθέτη-
ση στην Ελλάδα των Αιρετών Περιφερειών, που έγινε με μεγάλη καθυ-
στέρηση σε σύγκριση με την υπόλοιπη Ευρώπη, κέντρισε αμέσως το
ενδιαφέρον του Απόστολου Τζιτζικώστα, καθώς είχε τη διορατικότητα
και την οξυδέρκεια να αντιληφθεί τον ολοένα και πιο κρίσιμο ρόλο

τους. Ένας ρόλος σημαντικός και στην καθημερινότητα των πολιτών
αλλά και στην περαιτέρω ανάπτυξη της χώρας μας.

Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας επέδειξε σταθερότητα και
αποτελεσματικότητα, ειδικά στα δύσκολα χρόνια που προηγήθηκαν,
με τη μία κρίση να διαδέχεται την άλλη: από την οικονομική κρίση
στην πανδημία και από εκεί στον πόλεμο στην Ουκρανία και τη νέα
ενεργειακή αναστάτωση.

Η αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ εκτοξεύτηκε. Χιλιάδες μικρά
και μεγάλα έργα ολοκληρώθηκαν. Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδο-
νίας στάθηκε δίπλα στους ευάλωτους πολίτες, χτίστηκαν νέα σχολεία,
ήρθαν σύγχρονα ιατρικά μηχανήματα στα νοσοκομεία και τα κέντρα
υγείας, δημιουργήθηκαν νέες θέσεις εργασίας. Μέχρι και το Χόλι-
γουντ κατάφερε να φέρει ο Απόστολος Τζιτζικώστας στην Κεντρική

Μακεδονία, που ήδη έχει τεράστια οφέλη για την περιοχή, με 145
εκατ. ευρώ έσοδα, 130.000 διανυκτερεύσεις και 4.000 νέες θέσεις ερ-
γασίας που δημιουργήθηκαν από τις 80 κινηματογραφικές παραγω-
γές που γυρίστηκαν μέχρι τώρα με την υποστήριξη του Film Office της
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας.

Ο Απόστολος δεν σταμάτησε εκεί. Στόχος και όραμά του αποτελού-
σε πάντα η σκέψη του η Κεντρική Μακεδονία να μπει στο κέντρο λή-
ψης των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το 2015 έγινε μέλος
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής των Περιφερειών που είναι ο επίσημος
θεσμός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στον οποίο εκπροσωπούνται οι 240
περιφέρειες και οι 90.000 δήμοι της Ευρώπης. Η συνέχεια ήταν εξί-
σου σπουδαία, καθώς εξελέγη επικεφαλής της Ελληνικής Αντιπρο-
σωπείας και αντιπρόεδρος και τον Φεβρουάριο του 2020 εκλέχθηκε
πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής των Περιφερειών. Είναι ο πρώ-
τος Έλληνας πρόεδρος σε ολόκληρη την ιστορία της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής των Περιφερειών. Αυτό από μόνο του καταδεικνύει την ηγετι-
κή φυσιογνωμία αλλά και την εργατικότητά του.

Όσο για την προσωπική του ζωή, εκεί βρίσκει γαλήνη, χαρά και
αγάπη. Στο «λιμάνι» του, την οικογένειά του. Είναι παντρεμένος με την
Ελεάνα Βλάχου, με την οποία απέκτησε δύο υπέροχα παιδιά, τον Γιώρ-
γο και τη Ναταλία. Η οικογένειά του είναι τα πάντα για εκείνον και απο-
τελεί προτεραιότητα, καθώς του αρέσει να περνάει τον ελεύθερο χρό-
νο του μαζί με τη σύζυγό του και τα παιδιά τους. Όπως λέει, μαθαίνει
πολλά από τα δύο παιδιά του μέσα από τις ερωτήσεις που του θέτουν
καθημερινά.

Μαζί με τα παιδιά του Μαζί με τη σύζυγό του Καθημερινά δίνει μεγάλες μάχες 

Δίπλα σε κάθε πολίτη στη Μακεδονία Η αγάπη του για τους μικρούς του φίλους Κατά τη διάρκεια παρουσίασης των νέων έργων

«Λιμάνι» του η οικογένεια, η προσφορά 
και το χρέος απέναντι στη Μακεδονία

Στην παράδοση της νέας Περιφερειακής Οδού Κατερίνης



Η
μέρα-ορόσημο στην εξέλιξη κατα-
σκευής της δεύτερης ελληνικής φρε-
γάτας FDI HN «Νέαρχος» ήταν η 28η

Μαρτίου με την τοποθέτηση στο ναυπηγείο της
Λοριάν στη Γαλλία τού Panoramic Sensors and
Intelligence Module στο πλοίο.

Πρόκειται για τον ιστό που
φέρει το πανίσχυρο ραντάρ
Sea Fire της Thales, ένα από
τα πιο σημαντικά τμήματα του
πλοίου, στο οποίο βρίσκονται
τα κορυφαία ηλεκτρονικά συ-
στήματα, μεταξύ των οποίων
και το σύστημα μάχης Setis.

Όπως τονίζει η Naval
Group, «το PSIM είναι ύψους

40 μέτρων, βάρους 150 τόνων και τοποθέτησης
60 κεραιών, ενώ ενσωματώνει ολόκληρη τη
νοημοσύνη του συστήματος με αισθητήρες,
δυνατότητες υπολογισμών, κέντρο δεδομένων
και κονσόλες πολλαπλών λειτουργιών για τη
διεξαγωγή όλων των τομέων πολεμικών επι-
χειρήσεων. Η αρχιτεκτονική και οι αισθητήρες
PSIM επιτρέπουν την επιτήρηση και αναγνώρι-
ση αερομεταφερόμενων ή θαλάσσιων στρα-
τιωτικών ή πολιτικών σκαφών, φίλιων ή εχθρι-
κών, ενώ έχουν την ικανότητα καταπολέμησης
επιφανειακών ή ασύμμετρων απειλών».

Ανιχνευτής «αόρατων» απειλών
Επί της ουσίας, πρόκειται για τα «μάτια» και

τα «αυτιά» της φρεγάτας Belh@rra, που προ-
σφέρουν στο πλοίο την ικανότητα αντιμετώπι-
σης πολλαπλών απειλών χάρη στην ακρίβεια
απεικόνισης της τακτικής κατάστασης, η οποία
είναι δυνατή χάρη στη συνεκτίμηση δεδομέ-
νων από όλους τους αισθητήρες εναέριας πα-
ρακολούθησης, που επιτρέπουν τη μόνιμη επι-
τήρηση 360 μοίρες.

Το ραντάρ μάλιστα των FDI, το πρώτο πλή-
ρως ψηφιακό με τέσσερις επίπεδες κεραίες
που βασίζονται στην τεχνολογία AESA, είναι
αυτό που καθιστά το πλοίο gamechanger. Πα-
ρέχει πρόσβαση σε όγκο επιτήρησης αρκετών
εκατοντάδων χιλιομέτρων και είναι ικανό να
ανιχνεύει «αόρατες» απειλές από μη επαν-
δρωμένα οχήματα έως υπερηχητικούς πυραύ-
λους. Η εκτεταμένη αντιαεροπορική του ικανό-
τητα επιτρέπει την παροχή προστασίας άμυνας
περιοχής και επέμβασης έναντι των πιο σημαν-
τικών αερομεταφερόμενων απειλών.

Πιο συγκεκριμένα, το «μάτι» παρακολούθη-
σης εναέριων στόχων ξεπερνά τα 300 χλμ., ενώ
ό,τι κινείται στη θάλασσα καταγράφεται ήδη από
τα 80 χλμ., με την κάθε FDI Belh@rra να μπορεί
να παρακολουθήσει μέσω του υπερσύγχρονου
ραντάρ της ακόμα και 800 στόχους ταυτόχρονα,
εγκλωβίζοντας μέσω του συστήματος μάχης
τούς πλέον επικίνδυνους για το πλοίο. 

Τι σημαίνει αυτό επί της ουσίας; Ό,τι πετά ή
ό,τι πλέει σε απόσταση περίπου 100 χλμ. εγ-
κλωβίζεται και είναι αδύνατον να γλιτώσει
από τα πυρά των Belh@rra και κυρίως από

τους πυραύλους Aster 30.Με τον τρόπο αυ-
τόν οι φρεγάτες Belh@rra προσφέρουν τον
πλήρη έλεγχο του εναέριου και θαλάσσιου
χώρου, καθώς διαθέτουν αεράμυνα περιο-
χής και ανθυποβρυχιακές δυνατότητες, ενώ
παράλληλα μπορούν να αντιμετωπίζουν κυ-

βερνοεπιθέσεις, UAVs οπλισμένα και μη,
αλλά και βαλλιστικούς και υπερηχητικούς
πυραύλους.

Μέσα στο επόμενο διάστημα αναμένεται να
τοποθετηθεί στη φρεγάτα «Νέαρχος», όπως
ακριβώς και στη φρεγάτα «Κίμων», η κονσό-

λα Ηλεκτρονικού Πολέμου που περιλαμβάνει
το ESM και το ECM και τα εκτοξευόμενα αντί-
μετρα.

Ικανοποίηση στην Αθήνα
Τηρώντας απόλυτα τα χρονοδιαγράμματα, οι

Γάλλοι εντυπωσιάζουν για μια ακόμη φορά με
τον επαγγελματισμό και τη μεθοδικότητα με
την οποία ναυπηγούν τις καλύτερες φρεγάτες
παγκοσμίως.

Οι εικόνες που έρχονται από τα ναυπηγεία
της Λοριάν φέρνουν χαμόγελα αισιοδοξίας στο
Πολεμικό Ναυτικό, το οποίο ευελπιστεί πως οι
Γάλλοι θα έχουν ολοκληρώσει τη ναυπήγηση
της πρώτης ελληνικής FDI Belh@rra, F-601
«Κίμων» στις αρχές του 2025. Δηλαδή, σε έναν
χρόνο από τώρα η πρώτη ελληνική, πλήρως
ψηφιακή φρεγάτα θα είναι στον ναύσταθμο Σα-
λαμίνας, έτοιμη να αναλάβει επιχειρησιακή
δράση.

Θα ακολουθήσει τον Οκτώβριο του ίδιου
χρόνου, μόλις λίγους μήνες μετά την παράδοση
της φρεγάτας «Κίμων», η άφιξη και του «Νέαρ-
χου», με τον ελληνικό Στόλο να παίρνει τερά-
στια ανάσα, αποκτώντας δύο πλοία που αλλά-
ζουν τα δεδομένα στο Αιγαίο και την Ανατολική
Μεσόγειο. Η τρίτη ελληνική FDI θα φτάσει έναν
χρόνο μετά τη δεύτερη, δηλαδή τον Οκτώβριο
του 2026.

Είναι δεδομένο πως το Πολεμικό μας Ναυτι-
κό πρέπει και θα περάσει στη νέα εποχή. Θα
γυρίσει σελίδα με νέες και σύγχρονες πλώρες,
με σκαριά καινούργια και αξιόπιστα που θα ση-
μάνουν την αναγέννησή του. Πλοία με βαρύτα-
το οπλισμό και εξαιρετικές δυνατότητες στην
αεράμυνα περιοχής, στον ανθυποβρυχιακό και
ηλεκτρονικό πόλεμο. Αυτός είναι και ο στόχος
της πολιτικής και στρατιωτικής ηγεσίας, που
δεν θέλουν σε καμία περίπτωση να βάλουν τον
ελληνικό Στόλο σε νέες περιπέτειες, με πλοία
που έχουν καταγράψει σειρά σοβαρότατων
προβλημάτων. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Τοποθετήθηκαν
τα «μάτια»

και τα «αυτιά»
του «Νέαρχου»

Στο γαλλικό ναυπηγείο της Λοριάν έβαλαν στην ελληνική φρεγάτα
Belh@rra τον κεντρικό ιστό με το πανίσχυρο ραντάρ, 

στο οποίο βρίσκονται τα κορυφαία ηλεκτρονικά συστήματα 



«Ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ως κεντρικός πυλώνας του προ-
οδευτικού χώρου έχει πράξει το δημοκρατικό
και ιστορικό καθήκον του απευθύνοντας κάλε-

σμα σε όλες τις δυνάμεις της ευρύτερης Κεντροαριστεράς»,
μας δηλώνει ο συντονιστής τομεάρχης Γιάννης Σαρακιώτης,
υπενθυμίζοντας πως «δυστυχώς κατά το πρόσφατο παρελ-
θόν δεν εισακούστηκε». Ταυτόχρονα, δεν θεωρεί υπερβολή
την πρόταση του Στέφανου Κασσελάκη για διενέργεια των
επόμενων εκλογικών διαδικασιών με την παρουσία ξένων
παρατηρητών, καθώς «συνιστούν εύλογο αίτημα και απο-
κλειστική επιλογή για την προστασία των δημοκρατικών δια-
δικασιών και την κατοχύρωση της εμπιστοσύνης των πολι-
τών στους θεσμούς της πατρίδας μας». Κρίνει δε ότι στις ευ-
ρωεκλογές είναι ευκαιρία «να σταλεί ένα σαφές μήνυμα
προς την πλέον κυνική και ανάλγητη κυβέρνηση των τελευ-
ταίων δεκαετιών και προς έναν πρωθυπουργό ο οποίος λει-
τουργεί ως ενορχηστρωτής συγκάλυψης σκανδάλων και
απαξίωσης των θεσμών».

Κοινή πρόταση δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης από
ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Νέα Αριστερά και Πλεύση Ελευ-
θερίας. Πρόκειται για μια ευκαιριακή συμπόρευση ή
για πρόβα τζενεράλε για μια γενικότερη συνεργασία
στην ευρύτερη Κεντροαριστερά;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία ως κεντρικός πυλώνας
του προοδευτικού χώρου στην πατρίδα μας έχει πράξει το
δημοκρατικό και ιστορικό καθήκον του απευθύνοντας κάλε-
σμα σε όλες τις δυνάμεις της ευρύτερης Κεντροαριστεράς.
Δυστυχώς κατά το πρόσφατο παρελθόν δεν εισακουστήκα-
με, γεγονός που διεύρυνε τα εκλογικά ποσοστά της ΝΔ και
επεξέτεινε την αλαζονεία των στελεχών της. Πλέον και όσο
αυξάνεται η πίεση από τη μέγγενη της κυβερνητικής πολιτι-
κής προς τους θεσμούς, το κράτος δικαίου και την οικονο-
μία, ευελπιστούμε να βρεθεί ένας κοινός βηματισμός σε ορι-
σμένα μείζονα ζητήματα που απασχολούν την κοινωνία και
πλήττουν τη διεθνή εικόνα της χώρας, όπως ο τερματισμός
της επιχείρησης συγκάλυψης του εγκλήματος των Τεμπών
από την κυβέρνηση της ΝΔ ή η εύρεση των πραγματικά
υπευθύνων για τις παράνομες παρακολουθήσεις και τις εξα-
γωγές του λογισμικού Predator.

Μήπως με την πρόταση δυσπιστίας επιτυγχάνετε το αν-
τίθετο αποτέλεσμα συσπειρώνοντας την κυβερνώσα
παράταξη;

Οι αποκαλύψεις της δημοσιογραφικής έρευνας για την τα-
κτική συγκάλυψης και συσκότισης του εγκλήματος των Τεμ-
πών από πλευράς της κυβέρνησης δεν θα μπορούσαν να
αφήσουν αδιάφορη και παθητική την αντιπολίτευση. Συνιστά
θεσμική υποχρέωσή μας να αναδεικνύουμε τέτοιου είδους
πολιτικές συμπεριφορές και να ελέγχουμε κοινοβουλευτικά
την κυβέρνηση. Κατά συνέπεια, αν η διαδικασία συζήτησης
στη Βουλή επί της πρότασης δυσπιστίας και συγκεκριμένα
για τον εμπαιγμό ολόκληρης της κοινωνίας με το αφήγημα
της δήθεν «ατομικής ευθύνης» αφήνει αδιάφορους τους
βουλευτές της ΝΔ και οδηγεί την κυβερνώσα παράταξη σε
«συσπείρωση», τότε ας απολογηθούν στους πολίτες. Αν ο
έλεγχος της εθνικής αντιπροσωπείας δεν επαρκεί ώστε να
σταματήσουν να καλύπτουν τον κ. Καραμανλή, τότε είναι βέ-
βαιο ότι σύντομα θα λογοδοτήσουν στην κοινωνία, μιας και ο
πολιτικός χρόνος της κυβέρνησης Μητσοτάκη είναι σαφές
ότι τελειώνει.

Ο πρόεδρός σας Στέφανος Κασσελάκης κάλεσε τον
πρωθυπουργό να παραιτηθεί και να διενεργηθούν
εκλογές με παρουσία ξένων παρατηρητών. Μήπως εί-
ναι ολίγον τι πολιτική υπερβολή;

Η καταβαράθρωση του κράτους δικαίου έχει λάβει πρωτο-
φανείς διαστάσεις κατά τα τελευταία χρόνια με αποκλειστική
ευθύνη της ΝΔ, ενώ το σκάνδαλο της διαρροής προσωπικών

δεδομένων ψηφοφόρων προς την κυρία Ασημακοπούλου
αποτελεί την «κορυφή του παγόβουνου» της καθεστωτικής
νοοτροπίας της κυβέρνησης. Οφείλω να υπενθυμίσω ότι της
παράνομης ιδιοποίησης απόρρητων προσωπικών δεδομέ-
νων εκλογέων για κομματικούς σκοπούς είχαν προηγηθεί
μεταξύ άλλων το μπάζωμα ενός τόπου εγκλήματος, το μον-
τάρισμα του αποδεικτικού υλικού, η παράνομη παρακολού-
θηση της ηγεσίας του στρατεύματος, πολιτικών αντιπάλων
και του μισού υπουργικού συμβουλίου και η καταδίκη της
πατρίδας μας από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για την πα-
ρακμή του κράτους δικαίου. Κατά συνέπεια η διενέργεια των
επόμενων εκλογικών διαδικασιών με την παρουσία ξένων
παρατηρητών συνιστά εύλογο αίτημα και την αποκλειστική
επιλογή για την προστασία των δημοκρατικών διαδικασιών
και την κατοχύρωση της εμπιστοσύνης των πολιτών στους
θεσμούς της πατρίδας μας.

Με ποιο αφήγημα πορεύεστε προς τις ευρωεκλογές και
με ποιους στόχους;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία αποτελεί την αξιωματική
αντιπολίτευση της χώρας και διαθέτει πρόσφατη και επιτυχή
κυβερνητική εμπειρία. Άρα οι εκλογικοί στόχοι μας είναι
πάντοτε οι υψηλότεροι δυνατοί με βαθιά πεποίθηση στις θέ-
σεις και στις προγραμματικές προτάσεις μας αλλά και με
συγκεκριμένο όραμα όσον αφορά την παρουσία και τον ρόλο
της χώρας μας στο ευρωπαϊκό οικοδόμημα, δεδομένου ότι
πρόκειται για την κάλπη των ευρωεκλογών. Παράλληλα, θε-
ωρούμε ότι οι επερχόμενες ευρωεκλογές αποτελούν μια
ιδανική ευκαιρία να σταλεί ένα σαφές μήνυμα προς την πλέ-
ον κυνική και ανάλγητη κυβέρνηση των τελευταίων δεκαε-
τιών και προς έναν πρωθυπουργό ο οποίος λειτουργεί ως
ενορχηστρωτής συγκάλυψης σκανδάλων και απαξίωσης
των θεσμών. Προς μια κυβέρνηση η οποία έχει καταστήσει
τη χώρα μας πανευρωπαϊκό ουραγό σχεδόν στο σύνολο των

σημαντικότερων οικονομικών δεικτών, αποτυχία που γίνεται
ιδιαίτερα αισθητή στους πολίτες μέσω της ανεξέλεγκτης
ακρίβειας και των ισχνών εισοδημάτων.

Ποιες είναι οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική
Συμμαχία για την καταπολέμηση του προβλήματος της
ακρίβειας;

Χωρίς αμφιβολία πρόκειται για ένα πολυδιάστατο πρόβλη-
μα, το οποίο απαιτεί άμεσες και αποτελεσματικές λύσεις. Ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έχει επεξεργαστεί μια δέσμη κοστολογημένων
μέτρων για τη συνολική ανόρθωση της ελληνικής οικονο-
μίας, με ενδεικτικά παραδείγματα τη θέσπιση ανώτατου πε-
ριθωρίου κέρδους 5% στη χονδρεμπορική αγορά ηλεκτρι-
κής ενέργειας και τη θέσπιση ανώτατου ορίου κέρδους στη
λιανική ανά MWh σε ετήσια βάση, την πλήρη επιστροφή του
ΕΦΚ για το αγροτικό πετρέλαιο και την καθιέρωση υπερμει-
ωμένου συντελεστή ΦΠΑ στο 6%, από 24%, την επιβολή πλα-
φόν κερδών σε όλο το μήκος της εφοδιαστικής αλυσίδας για
τα αγαθά ευρείας χρήσης, τη μείωση συντελεστή ΦΠΑ στον
μέσο όρο της ΕΕ, τη δίκαιη φορολόγηση για όλους ξεκινών-
τας από θεσμοθέτηση αφορολόγητου στις 10.000 ευρώ, την
εγκαθίδρυση προοδευτικής κλίμακας φορολόγησης δύο
συντελεστών για τις επιχειρήσεις, τη μείωση εισφορών ερ-
γοδότη και εργαζομένου κατά 4,5%, την κατάργηση της προ-
καταβολής φόρου για όλους και τη μείωση του φόρου στα
ενοίκια μέχρι 12.000 ευρώ στο 5% από το 15% που είναι σή-
μερα. Η αποτυχία της κυβέρνησης της ΝΔ στον τομέα της
αντιμετώπισης της ακρίβειας έχει αποδείξει ότι η αδράνεια,
η αδιαφορία και η μη λήψη των αναγκαίων πρωτοβουλιών,
επειδή υποτίθεται ότι «θα λυθούν όλα αυτόματα από την
αγορά», συνιστούν μια συνταγή αποτυχίας, την οποία είμα-
στε πεπεισμένοι ότι οι Έλληνες πολίτες θα καταδικάσουν
λίαν συντόμως. Γ
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Α
ντίστροφα μετρά ο χρόνος για τις δη-
μοτικές εκλογές αύριο στην Τουρκία,
με τις δημοσκοπήσεις να δίνουν ελα-

φρύ προβάδισμα στον νυν δήμαρχο της Κων-
σταντινούπολης Εκρέμ Ιμάμογλου.

Η γειτονική χώρα κινείται σε εκλογικούς
ρυθμούς, με τις κάλπες να στήνονται σε όλη τη
χώρα. Ο Δήμος Κωνσταντινούπολης όμως
αποτελεί το «άγιο δισκοπότηρο» για κυβέρνη-
ση και αντιπολίτευση, με τον Ταγίπ Ερντογάν να
προσπαθεί να εκθρονίσει τον νυν δήμαρχό της

Εκρέμ Ιμάμογλου. Πρόσφατες δημοσκοπήσεις
δείχνουν μια αμφίρροπη κούρσα, με τους δη-
μοσκόπους της MAK να μεταδίδουν ότι το 41,5%
υποστηρίζει τον Ιμάμογλου, ο οποίος βρίσκεται
μόλις 1,5 μονάδα μπροστά από τον υποψήφιο
του AKP και πρώην υπουργό Περιβάλλοντος
και Αστικοποίησης, Μουράτ Κουρούμ. 

Σύμφωνα όμως με τον δημοσκόπο Μουράτ
Γκεζιτζί, ο Κουρούμ βρίσκεται μπροστά με
44,1%, ενώ ο Ιμάμογλου τον ακολουθεί με μικρή
διαφορά έχοντας 43,5%. Παράλληλα δύο άλλες

δημοσκοπήσεις των τελευταίων ημερών δίνουν
προβάδισμα 3 έως 5 μονάδων στον Ιμάμογλου. 

«Στην κόψη του ξυραφιού» 
«Η κούρσα είναι αμφίρροπη, στην κόψη του

ξυραφιού», δήλωσε στο Reuters ο Οζέρ Σεν-
τσάρ, πρόεδρος της εταιρείας δημοσκοπήσεων
Μetropoll, τονίζοντας τη σημασία της
Κωνσταντινούπολης για τη μελλοντική
εθνική πολιτική. «Εάν ο Εκρέμ Ιμάμο-
γλου κερδίσει τις εκλογές στην Κων-
σταντινούπολη και αυτές οι εκλογές δεν
ακυρωθούν με αντιρρήσεις με κάποιο
τρόπο, θα γίνει πρόεδρος της Τουρκίας
το 2028», ανέφερε.

Σύμφωνα με διεθνείς αναλυτές, το
αποτέλεσμα των δημοτικών εκλογών της Κυ-
ριακής μπορεί να ενισχύσει περαιτέρω τον
έλεγχο του προέδρου Ερντογάν στο πολιτικό
σύστημα, έπειτα από δύο δεκαετίες διακυβέρ-
νησης της Τουρκίας. Σε περίπτωση, όμως, που
δεν καταφέρει να πάρει πίσω τον Δήμο Κων-
σταντινούπολης, μπορεί να αναδείξει τον νυν
δήμαρχο Εκρέμ Ιμάμογλου ως τον αδιαμφισβή-
τητο ηγέτη της αντιπολίτευσης, με προοπτική να
είναι ο επόμενος πρόεδρος της χώρας.

Κρίσιμη θεωρείται η ψήφος των Κούρδων
ψηφοφόρων. Το φιλοκουρδικό κόμμα κατεβά-
ζει στην Κωνσταντινούπολη μία αδύναμη υπο-
ψηφιότητα και σημαντικό μέρος της εκλογικής
του βάσης προσανατολίζονται στον Ιμάμογλου. 

Ο Ερντογάν ρίχνει προσωπικά όλο το βάρος
της προεκλογικής εκστρατείας στην Κωνσταν-
τινούπολη. Ενώ τις τελευταίες ημέρες έχει επι-
δοθεί και σε έναν πόλεμο φθοράς του Ιμάμο-
γλου προβάλλοντας συνεχώς ένα βίντεο που
δείχνει στελέχη του Ρεπουμπλικανικού Κόμ-

ματος στο οποίο ανήκει ο δήμαρχος της Πόλης
να μετρούν πάκους χρημάτων. 

Πόλεμος φθοράς
Το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης

εξηγεί ότι πρόκειται για βίντεο που τραβήχτηκε
πριν από κάποια χρόνια και απαντά στον πόλε-

μο φθοράς που εδώ και καιρό του κάνει
ο Τούρκος πρόεδρος, ότι τα χρήματα
που φαίνονται στη συναλλαγή είναι αυ-
τά με τα οποία έγινε η αγορά του κτηρί-
ου της τοπικής οργάνωσης στην Κων-
σταντινούπολη. 

Στις αυριανές εκλογές οι κάτοικοι των
μεγάλων πόλεων της χώρας δεν θα
εκλέξουν μόνο τον δήμαρχό τους, αλλά

και τους δημοτικούς συμβούλους, τους δη-
μάρχους των διαμερισμάτων και τον μουχτάρ,
ένα είδος επικεφαλής συνοικίας. 

Σύμφωνα με τις έρευνες της κοινής γνώμης,
η Κωνσταντινούπολη και η Άγκυρα αναμένεται
να παραμείνουν στα χέρια του σοσιαλδημο-
κρατικού Ρεπουμπλικανικού Λαϊκού Κόμμα-
τος, του κύριου σχηματισμού της αντιπολίτευ-
σης που είχε κερδίσει τις δύο πόλεις πριν από
πέντε χρόνια. 

Η Σμύρνη, τρίτη πόλη της χώρας και προ-
πύργιο του CHP, φαίνεται να παραμένει εκτός
της εμβέλειας του κόμματος του Ερντογάν,
AKP. Επίσης, στη Νοτιοανατολική Τουρκία οι
Κούρδοι είναι η πλειοψηφία και το φιλοκουρ-
δικό Κόμμα της Ισότητας των Λαών και της Δη-
μοκρατίας, το οποίο είναι τρίτη δύναμη στο
Κοινοβούλιο, αναμένεται να κερδίσει πολυά-
ριθμες πόλεις στις δημοτικές εκλογές, παρά
την αναμενόμενη διείσδυση του Χουντά Παρ,
ενός κουρδικού κόμματος της άκρας Δεξιάς.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Στην αυριανή εκλογική αναμέτρηση στην Τουρκία δεν κρίνεται μόνο 
αν θα περάσει υπό τον έλεγχο του Ερντογάν ο μεγαλύτερος δήμος 

της χώρας αλλά και το πολιτικό μέλλον του, αν τη χάσει για δεύτερη φορά 

Η Κωνσταντινούπολη
«άγιο δισκοπότηρο»
για κυβέρνηση 
και αντιπολίτευση

Εκρέμ 
Ιμάμογλου

Μουράτ 
Κουρούμ



Ο
κ. Απόστολος Αποστολάκος, ο οποί-

ος είναι κάτοχος Diploma in Busi-

ness Studies και MBA του Notting-

ham Trent University, διατηρεί τη θέση του

διευθύνοντος συμβούλου στον Οργανισμό

Κεντρικών Αγορών και Αλιείας (ΟΚΑΑ) από

τον Ιανουάριο του 2020. 

Στη συνέντευξη που πα-

ραχώρησε στην «Political»

μιλά για τις δράσεις βιωσι-

μότητας που υλοποιεί ο ορ-

γανισμός, την ψηφιακή ανα-

βάθμιση των υποδομών του,

τις ενέργειες ενάντια στο

food waste, καθώς και για

την εξασφάλιση πλήρους επάρκειας στον

ανεφοδιασμό φρέσκων και νωπών προϊόν-

των, που αποτελεί και τον στρατηγικό στόχο

του οργανισμού.

Ποιες είναι οι δράσεις βιωσιμότητας
που υλοποιεί ο ΟΚΑΑ;

Ως Οργανισμός Κεντρικών Αγορών και Αλι-

είας έχουμε την ευθύνη της ορθής λειτουρ-

γίας στις εγκαταστάσεις και στις υποδομές

για τις 11 Ιχθυόσκαλες της Ελλάδας, τις δύο

Λαχαναγορές (Αθήνας και Πάτρας), την Κρε-

αταγορά Αθηνών και την Αγορά του Κατανα-

λωτή. Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η διοίκη-

ση του ΟΚΑΑ έχει αναλάβει πρωτοβουλίες

και υλοποιεί πληθώρα δράσεων που προ-

άγουν τη βιωσιμότητα και την Πράσινη Ανά-

πτυξη. Βιωσιμότητα για εμάς είναι η δέσμευ-

ση να ικανοποιούμε τις σημερινές ανάγκες

χωρίς να θέτουμε σε κίνδυνο τη δυνατότητα

των μελλοντικών γενεών να καλύψουν τις δι-

κές τους ανάγκες. Σημαίνει ότι λαμβάνουμε

υπόψη τις κοινωνικές, περιβαλλοντικές και

οικονομικές επιπτώσεις των αποφάσεών

μας και δρούμε με τρόπο που να σέβεται

τους πόρους και το περιβάλλον για τις μελ-

λοντικές γενιές. Για τον λόγο αυτό έχουμε

εστιάσει κυρίως σε τρεις πυλώνες:

1. Βελτίωση της ενεργειακής απόδοσης:
Εφαρμόζουμε τεχνολογικές και διαδικαστι-

κές αλλαγές για τη μείωση της κατανάλωσης

ενέργειας σε όλα μας τα οργανικά σύνολα.

Για παράδειγμα, αντικαθιστούμε λαμπτήρες

πεπερασμένης τεχνολογίας με καινούργιας

τεχνολογίας LED.

2. Διαχείριση απορριμμάτων και ανακύ-
κλωση: Εφαρμόζουμε πολιτικές ανακύκλω-

σης και διαχωρισμού στην πηγή, όπου αυτό

είναι εφικτό, με στόχο τη μείωση των απορ-

ριμμάτων και την προώθηση της κυκλικής

οικονομίας. Αξίζει να αναφέρουμε ότι στην

Κεντρική Αγορά Αθηνών και σε όλα τα οργα-

νικά σύνολα γίνεται διαχωρισμός, σε καθη-

μερινή βάση, των απορριμμάτων στην πηγή.

Δηλαδή, διαχωρίζουμε το συμβατικό σκου-

πίδι από τα οργανικά και λοιπά ανακυκλώσι-

μα υλικά (χαρτί, παλέτες, πλαστικό).

3. Κοινωνική ευθύνη: Στον τομέα της κοι-

νωνικής ευθύνης έχουμε σχεδιάσει και υλο-

ποιούμε το εκπαιδευτικό πρόγραμμα

«Healthy Habits by OKAA SA» στο οποίο μα-

θητές όλων των ηλικιών επισκέπτονται τις

εγκαταστάσεις μας, μαθαίνουν για τον τρόπο

λειτουργίας της εφοδιαστικής αλυσίδας, τη

διαδρομή από το χωράφι στο ράφι και την

ισορροπημένη διατροφή. Ακόμα, στο πλαί-

σιο της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης,

διοργανώνουμε εθελοντικές αιμοδοσίες και

πραγματοποιούμε δωρεές τροφίμων σε ευά-

λωτες κοινωνικές ομάδες. Αυτές οι δράσεις

αποτελούν μόνο ένα μικρό μέρος της δέ-

σμευσής μας για μια πιο βιώσιμη και υπεύ-

θυνη επιχειρηματική λειτουργία.

Πώς προχωρά το πρόγραμμα ψηφια-
κής αναβάθμισης των υποδομών του
οργανισμού;

Ο οργανισμός το 2020, που αναλάβαμε ως δι-

οίκηση, είχε ενδεικτικά μέση ταχύτητα DSL

στα 2mbps και στην παρούσα φάση στη διοί-

κηση έχουμε υλοποιήσει έργα εκσυγχρονι-

σμού του Data Room και σύνδεσή του με

οπτική ίνα στα 100mbps. Όμως δεν επανα-

παυόμαστε, προχωράμε έργα ψηφιακής ανα-

βάθμισης στις περισσότερες Ιχθυόσκαλες

της επικράτειας, σύνδεση με οπτικές ίνες,

ψηφιοποίηση διαδικασιών και λειτουργιών,

προκειμένου να γίνουν πιο διαφανείς η ιχνη-

λάτηση και η διακίνηση αλιευμάτων στην επι-

κράτεια, μέσω του προγράμματος e-Ιχθυό-

σκαλα.

Στις ανεπτυγμένες χώρες, πάνω από το
40% της σπατάλης των τροφίμων παρα-
τηρείται στις αγορές, στα καταστήματα
και στο σπίτι. Υπάρχουν τρόποι για να
μειωθεί η σπατάλη; 

Στην ΕΕ παράγονται ετησίως πάνω από 58

εκατομμύρια τόνοι αποβλήτων τροφίμων (131

kg/κάτοικο) (Eurostat, 2023), με τη σχετική

αξία της αγοράς να εκτιμάται σε 132 δισεκα-

τομμύρια ευρώ. Η Eurostat εκτιμά κατά προ-

σέγγιση ότι περίπου το 10% των τροφίμων που

διατίθενται στους καταναλωτές της ΕΕ (στο

λιανικό εμπόριο, στις υπηρεσίες τροφίμων

και στα νοικοκυριά) μπορεί να σπαταληθεί.

Ταυτόχρονα, πάνω από 37 εκατομμύρια άν-

θρωποι δεν έχουν την οικονομική δυνατότη-

τα να αγοράσουν ένα ποιοτικό γεύμα κάθε

δεύτερη μέρα (Eurostat, 2023). Σε παγκόσμιο

επίπεδο, περίπου το ένα τρίτο του συνόλου

των τροφίμων που παράγονται για ανθρώπινη

κατανάλωση χάνεται ή σπαταλιέται (FAO,

2011). Ο Δείκτης Απώλειας Τροφίμων (FLI)

του FAO εκτιμά ότι, σε παγκόσμιο επίπεδο,

περίπου το 14% του συνόλου των παραγόμε-

νων τροφίμων χάνεται από το στάδιο μετά τη

συγκομιδή (FAO, 2019). Αυτός ήταν και ένας

από τους σημαντικότερους λόγους για τον

οποίο δημιουργήσαμε το πρόγραμμα Healthy

Habits by OKAA SA, ώστε τα παιδιά να γνωρί-

σουν τη διαδικασία και τους πόρους που χρη-

σιμοποιούνται για να δημιουργηθεί η τροφή.

Με τον τρόπο αυτό συμβάλλουμε στην ευαι-

σθητοποίηση όλων των ηλικιών για τον σεβα-

σμό τους προς την τροφή και το περιβάλλον. 

Ποιος ο στρατηγικός στόχος του οργα-
νισμού για το 2024;

Ο στρατηγικός στόχος μας ήταν, είναι και πα-

ραμένει η εξασφάλιση πλήρους επάρκειας

στον ανεφοδιασμό φρέσκων και νωπών προ-

ϊόντων. Αυτό σε συνδυασμό με την πλήρη

διαφάνεια στις τιμές θα συμβάλει στον έλεγ-

χο και τέλος στον εξορθολογισμό προς όφε-

λος των καταναλωτών. Ακόμα, σημαντική εί-

ναι η ψηφιοποίηση των λειτουργιών και των

διαδικασιών μας προς όφελος των εργαζο-

μένων, των μισθωτών αλλά και των συναλ-

λασσόμενων.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ

ΣΑΒΒΑΤΟ 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ25

Διευθύνων σύμβουλος Οργανισμού 
Κεντρικών Αγορών και Αλιείας

«Δέσμευσή μας η βιώσιμη 
και υπεύθυνη 

επιχειρηματική λειτουργία 
του Οργανισμού»

στη
Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής

Β
ούτυρο στο ψωμί του Ερντογάν αποτελεί η
πρόταση Κασσελάκη με την οποία επιμένει
«στη διενέργεια εκλογών -και των ευρωε-

κλογών- με την παρουσία διεθνών παρατηρητών».
Και αυτό γιατί η Τουρκία θα βρει πλέον την ευκαι-
ρία να ζητήσει να αποστείλει η Άγκυρα Τούρκους
παρατηρητές στη Θράκη, προκειμένου να διασφα-
λίσει δήθεν τα εκλογικά δικαιώματα της θρησκευ-
τικής μουσουλμανικής μειονότητας της Θράκης
κατά τις προσεχείς ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου.

Αυτά δήλωσα σε συνεντεύξεις μου στο τηλεοπτι-
κό Δίκτυο Σερρών, στον ραδιοφωνικό σταθμό Κα-
νάλι Ένα του Πειραιά και στην εφημερίδα «Politi-
cal» στις 25, 26 και 27 Μαρτίου αντίστοιχα.

Πρόκειται λοιπόν για μια πολιτική γκάφα ολκής
από τον Στέφανο Κασσελάκη, τη στιγμή που ακόμη
και σήμερα στο επίσημο σάιτ του υπουργείου Εξω-
τερικών της Τουρκίας και υπό τον τίτλο «Πολιτική
εκπροσώπηση της μειονότητας» η Άγκυρα συνεχί-
ζει να καταγγέλλει ότι το 1990 «εισήχθη τροποποί-
ηση στον Εκλογικό Κώδικα στην Ελλάδα, μέσω της

οποίας εφαρμόζεται το εθνικό όριο του 3% και για
την εκλογή ανεξάρτητων υποψηφίων. Αυτό έχει
περιορίσει την ικανότητα» της μουσουλμανικής
μειονότητας «να στέλνει ανεξάρτητους εκπροσώ-
πους στο Κοινοβούλιο» (www.mfa.gov.tr). 

Επιπλέον η Τουρκία διαμαρτύρεται γιατί στις
ευρωεκλογές του 2014 το κόμμα που είχε ιδρύσει
ο Σαδίκ, αν και πήρε όπως υποστηρίζει 12% στην
Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης,
εντούτοις δεν εξέλεξε ευρωβουλευτή λόγω του
εκλογικού ορίου του 3% το οποίο πάντα σύμφωνα
με την Άγκυρα δήθεν περιορίζει τη δυνατότητα
της θρησκευτικής μουσουλμανικής μειονότητας
να εκλέγει πλέον ανεξάρτητους βουλευτές είτε
στην ελληνική Βουλή είτε στην Ευρωβουλή. Πε-
ραιτέρω η Άγκυρα επισημαίνει ότι έτσι τα μέλη
της θρησκευτικής μουσουλμανικής μειονότητας
αναγκάζονται δήθεν να υποβάλλουν υποψηφιό-
τητα για βουλευτές μέσα από τα «κυρίαρχα πολι-
τικά κόμματα».

Μάλιστα, πρέπει να τονιστεί ότι ο ανεξάρτητος

εκλογικός συνδυασμός Εμπιστοσύνη που ιδρύθη-

κε το 1989 επίσης από τον Σαδίκ είχε προσφύγει

μέσω δύο υποψηφίων του το 1993 ενώπιον του

Εκλογοδικείου ζητώντας την ακύρωση εκλογής

βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κατά τις τότε εθνικές εκλο-

γές με τον ισχυρισμό ότι έπρεπε να εκλεγεί ο υπο-

ψήφιος του συνδυασμού της θρησκευτικής μου-

σουλμανικής μειονότητας Εμπιστοσύνη, μιας και

το εκλογικό όριο του 3% οδηγούσε σε δήθεν δυ-

σμενή μεταχείριση της αναγνωρισμένης με τη

σύμβαση της Λωζάνης θρησκευτικής μουσουλμα-

νικής μειονότητας στον νομό Ροδόπης». 

Η ένσταση αυτή του εν λόγω εκλογικού συνδυα-

σμού του Σαδίκ απορρίφθηκε από το Ανώτατο Ει-

δικό Δικαστήριο με την υπ’ αριθμ. 11/1994 απόφα-

σή του.

Ειδικότερα το Ανώτατο Ειδικό Δικαστήριο πέραν

των άλλων αποφάνθηκε: «Τέλος δεν τίθεται θέμα

δυσμενούς μεταχειρίσεως της αναγνωρισμένης με

τη σύμβαση της Λωζάνης θρησκευτικής μουσουλ-

μανικής, μειονότητας στον νομό Ροδόπης, γιατί

όπως έχει ήδη λεχθεί το όριο του 3% τίθεται αντι-

κειμενικά και απρόσωπα».

Πλην όμως η Άγκυρα όλα αυτά τα χρόνια συνεχί-

ζει την επιθετική της πολιτική ενάντια στην πατρίδα

μας προσπαθώντας να αξιοποιήσει ως πολιορκητι-

κό κριό τη μουσουλμανική μειονότητα της Θράκης

με ιδιαίτερη έμφαση στο ζήτημα της πολιτικής της

εκπροσώπησης στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Για τον λόγο αυτό είναι βέβαιο ότι θα πράξει τα

πάντα προκειμένου να πετύχει αυτόν τον άνομο

σκοπό της, προωθώντας με κάθε τρόπο ιδίως την

πρόταση περί της δυνατότητας εκλογής «ανεξάρ-

τητων υποψηφίων» με παράλληλη κατάργηση ή

μείωση, σε σχέση μόνο με αυτούς, του εκλογικού

ορίου του 3%, το οποίο κατά τα λοιπά η Άγκυρα επι-

θυμεί να διατηρηθεί σε σχέση με την είσοδο πολι-

τικών κομμάτων στη Βουλή. 

Πολύ δε περισσότερο καθώς σύμφωνα με τον

Τσαβούσογλου το τουρκικό κράτος αποτελεί δήθεν

εγγυήτρια δύναμη των δικαιωμάτων της μουσουλ-

μανικής μειονότητας της Δυτικής Θράκης, την

οποία μάλιστα ο Τσαβούσογλου είχε χαρακτηρίσει

ως δήθεν «τουρκική μειονότητα» (www.dailysa-

bah.com 1/8/2023).

Επίσης ο νέος υπουργός εξωτερικών της Τουρ-

κίας Χακάν Φιντάν και αυτός με τη σειρά του τον

Νοέμβριο του 2023 μίλησε για δήθεν «τουρκική»

μειονότητα στη Δυτική Θράκη επισημαίνοντας ότι

αποτελεί προτεραιότητα της κυβέρνησης Ερντογάν

(www.kathimerini.gr 20/11/2023).

Βούτυρο στο ψωμί του Ερντογάν η πρόταση Κασσελάκη
για διεθνείς παρατηρητές στις ευρωεκλογές 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Ο ΣΥΡΙΖΑ προκειμένου να καλύψει την παραπά-

νω πολιτική γκάφα του Κασσελάκη περί διεθνών
παρατηρητών στις ευρωεκλογές αναφέρθηκε
στους παρατηρητές του Οργανισμού για την Ασφά-
λεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη (ΟΑΣΕ) που
βρέθηκαν στη χώρα μας κατά τις πρόσφατες εθνι-
κές εκλογές και μάλιστα προσκόμισε στη Βουλή και
τη σχετική από 21/11/2023 «Έκθεση της Αποστολής
Αξιολόγησης των Εκλογών της 21ης Μαΐου 2023».

Πλην όμως από την έκθεση αυτή σαφώς προκύ-
πτει ότι «ο εκλογικός νόμος δεν προβλέπει ρητά πα-
ρατηρητές, εγχώριους ή διεθνείς στην Ελλάδα»
(σελίδα 24 έκθεσης). Παρά ταύτα η χώρα μας επι-
τρέπει παρατηρητές του ΟΑΣΕ κατά τις εθνικές
εκλογές, πλην όμως το πράττει σε εντελώς εθελον-
τική βάση και όχι ως απόρροια κάποιας σχετικής
δήθεν διεθνούς υποχρέωσης. 

Επιπλέον η όποια διαπίστευση των εν λόγω παρα-
τηρητών του ΟΑΣΕ αποτελεί ανέκκλητο μονομερές
δικαίωμα της Ελλάδας, το οποίο δεν υπόκειται στην
κρίση ουδενός διεθνούς οργανισμού. Ως εκ τούτου
σε περίπτωση προσπάθειας της Άγκυρας να εμφι-
λοχωρήσει στην όλη διαδικασία παρουσίας παρα-
τηρητών του ΟΑΣΕ, προκειμένου να εφεύρει θέμα-
τα δήθεν εκλογικών παραβιάσεων εις βάρος της
μουσουλμανικής μειονότητας της Θράκης, η Αθήνα
διαθέτει τα πολιτικά και θεσμικά εργαλεία, προκει-
μένου να αποκρούσει μια τέτοια προβοκάτσια της
Τουρκίας εν τη γενέσει της, αρνούμενη τις σχετικές
διαπιστεύσεις των παρατηρητών. 

Άλλωστε και παρά τις περί του αντιθέτου επιση-
μάνσεις της έκθεσης στη σελ. 24, «η έλλειψη εγ-
γυήσεων για την παρατήρηση από εγχώριους και
διεθνείς οργανισμούς όλων των σταδίων της εκλο-
γικής διαδικασίας» δεν αντιβαίνει στην παράγραφο
8 του κατά τα άλλα μη νομικά δεσμευτικού εγγρά-
φου της Κοπεγχάγης του ΟΑΣΕ του 1990, καθώς
εκεί επισημαίνεται ότι η πρόσκληση παρατηρητών
που προέρχονται από άλλα κράτη του ΟΑΣΕ γίνεται
μόνο «στον βαθμό που επιτρέπεται από τον νόμο»,
δηλαδή ανήκει στη διακριτική ευχέρεια του οικείου
κράτους η θέσπιση ή μη σχετικής νομοθετικής πρό-
βλεψης για παρατηρητές.

Για τον λόγο αυτό άλλωστε στις σελ. 24 και 28 της
σχετικής έκθεσης του ΟΑΣΕ ο οργανισμός αναγκά-
ζεται να διατυπώσει την παρακάτω σύσταση: «Ο
νόμος θα πρέπει να τροποποιηθεί ώστε να προβλέ-
πει ρητά την παρατήρηση από εγχώριους και διε-
θνείς οργανισμούς, σύμφωνα με τις δεσμεύσεις
του ΟΑΣΕ».

Επιπλέον η έκθεση στη σελ. 27 διατυπώνει ως
σύσταση τη μείωση του εκλογικού ορίου του 3% αλ-
λά μόνο για την εκλογή ανεξάρτητων υποψηφίων!
Κάτι άλλωστε που παγίως επιδιώκει και η Άγκυρα.

Η συνέχεια λοιπόν επί της οθόνης με την Άγκυρα
να περιμένει την κατάλληλη ευκαιρία να αξιοποι-
ήσει κατά το δοκούν την πολιτική γκάφα ολκής του
Στέφανου Κασσελάκη για διεθνείς παρατηρητές
κατά τις προσεχείς ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου
2024 αλλά και τις εθνικές εκλογές, όποτε και αν γί-
νουν αυτές. 

Η
τεχνητή νοημοσύνη διαδραματίζει ολοένα και πιο
καίριο ρόλο στην οικονομία και την επιχειρηματι-
κότητα, φέρνοντας ριζικές αλλαγές στη στρατηγι-

κή και στην εκτίμηση των οργανωσιακών λει-
τουργιών. Η υιοθέτηση της τεχνητής νοημοσύ-
νης επιτρέπει στη διοικητική γραμμή της επι-
χείρησης να αναλύει και να προβλέπει τη «με-
γάλη εικόνα της εργασίας». Η επιχείρηση πλέ-
ον έχει τη δυνατότητα να αναλύει οικονομικά
στοιχεία, δεδομένα της αγοράς και οικονομι-
κούς δείκτες και να προβλέπει τις μελλοντικές
οικονομικές επιδόσεις της. «Εκπαιδεύοντας»
τους αλγόριθμους μηχανικής μάθησης, η επι-
χείρηση μπορεί να αξιολογεί και να προβλέπει
τη μελλοντική της πιστοληπτική της ικανότητα,
να εντοπίζει πιθανούς κινδύνους, ενώ κατανο-
εί βαθύτερα τους δείκτες ρευστότητας, κερδο-
φορίας και μόχλευσης. Καθώς νέες επιχειρη-
ματικές ευκαιρίες εμφανίζονται, η τεχνητή
νοημοσύνη δημιουργεί την ανάπτυξη πιο πα-
ραγωγικών δραστηριοτήτων και την ανάγκη
για εξειδικευμένο εργατικό δυναμικό.

Η ανάγκη της άμεσης προσαρμογής της επι-
χείρησης στις αλλαγές που επέφερε η τεχνητή
νοημοσύνη υιοθετεί την ανάγκη για leapfrogging ή, αλ-
λιώς, υπέρβαση, το άλμα δηλαδή από μια πρότερη κατά-
σταση σε μια μεταγενέστερη, παραλείποντας μερικά στά-
δια λόγω έλλειψης χρόνου. Η βασική πρόκληση του leap-

frogging είναι η πίεση του χρόνου και η ανάγκη που δημι-
ουργεί στη διοίκηση της επιχείρησης να διατηρεί την αντα-
γωνιστικότητά της υιοθετώντας σταθερά μια κουλτούρα

καινοτομίας και προσαρμοστικότητας. Πλέον, κάθε
επιχείρηση πουλά και υπάρχει σε διαφορετικά μέ-
ρη. Μια επιχείρηση ανήκει στην πραγματική και
φυσική αγορά με τις εγκαταστάσεις της, ενώ ταυτό-
χρονα πουλά τα προϊόντα και της υπηρεσίες της
ψηφιακά. Η παράλληλη δραστηριότητα της επιχεί-
ρησης τροφοδοτεί την ανάπτυξη νέων και διαφορε-
τικών τρόπων ανάπτυξης, προώθησης και διαχείρι-
σης των προϊόντων και υπηρεσιών της και δημι-
ουργεί την ανάγκη για περισσότερη ανάπτυξη της
διαφάνειας και εμπιστοσύνης στους πελάτες της.

Το οικοσύστημα της τεχνητής νοημοσύνης δη-
μιουργεί την ανάπτυξη νέων τεχνικών και κοινω-
νικών δεξιοτήτων. Καθώς η τεχνολογική καινοτο-
μία οδηγεί τις κοινωνικές μεταβολές, η βιωσιμό-
τητα κάθε επιχείρησης κρίνεται στην ακεραιότητα,
την ανθεκτικότητα και την τεχνολογική αντίληψη,
όπου η διοικητική της ομάδα μελετά και αντιδρά
στις αλλαγές που η τεχνολογική καινοτομία επι-
φέρει. Η ανάγκη του upskilling, δηλαδή η άμεση
προτεραιότητα των επιχειρήσεων να ενσωματω-

θούν στην τεχνολογική καινοτομία και των κοινωνικών
μεταβολών, οδηγεί το εργατικό δυναμικό να υιοθετήσει
νέες δεξιότητες προσπαθώντας να αναβαθμίσει τις υπάρ-
χουσες δεξιότητες του που πλέον δεν είναι αρκετές.

Η τεχνητή νοημοσύνη στην οικονομία, 
το leapfrogging και η ανάγκη του upskilling

του
Αργύρη Σίδερη

Σύμβουλος 
Επιχειρήσεων, 

οικονομολόγος,
υποψήφιος διδάκτωρ

Ηγεσίας και 
Μάνατζμεντ 

στο Πανεπιστήμιο
του Μπόλτον, 

κάτοχος 
μεταπτυχιακών 

διπλωμάτων MSc και
ΜΒΑ στα Οικονομικά

και το Μάνατζμεντ



ΣΑΒΒΑΤΟ 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ28

Μ
ια σειρά από εξαιρετικά ευαί-
σθητα αρχεία που περιείχαν
προσωπικά δεδομένα και πλη-

ροφορίες κορυφαίων στελεχών της Eu-
ropol εξαφανίστηκαν το περασμένο κα-
λοκαίρι, σύμφωνα με δημοσίευμα του
Politico. 

Σύμφωνα με εσωτερικό σημείωμα της
υπηρεσίας που περιήλθε σε γνώση του
Politico καθώς και με συνομιλίες μεταξύ
νυν και πρώην στελεχών, τα έντυπα αρ-
χεία προσωπικού της εκτελεστικής διευ-
θύντριας της Europol Κατρίν ντε Μπολ και
άλλων ανώτερων αξιωματούχων διέρ-
ρευσαν λίγο πριν από τον Σεπτέμβριο. 

Στις 6 Σεπτεμβρίου 2023, η διεύθυνση
της Εuropol ενημερώθηκε ότι τα προσω-
πικά αρχεία πολλών μελών του προσωπι-
κού της Europol, στην έντυπη μορφή
τους, είχαν εξαφανιστεί. 

Το περιστατικό έγινε όπως ήταν φυσικό
θέμα συζήτησης στην υπηρεσία που
εδρεύει στη Χάγη, με το προσωπικό να
ανταλλάσσει σημειώματα για το πώς χά-
θηκαν τα αρχεία -και, κυρίως, να προσπα-
θούν να καταλάβουν πώς η κεντρική διω-
κτική αρχή της Ευρώπης περιέπεσε σε τέ-
τοιο χάος. «Δεδομένου του ρόλου της Eu-
ropol ως αρχής επιβολής του νόμου, η
εξαφάνιση των προσωπικών αρχείων με-
λών του προσωπικού της συνιστά σοβαρό
περιστατικό παραβίασης ασφάλειας και
προσωπικών δεδομένων», ανέφερε ση-
μείωμα που κοινοποιήθηκε εσωτερικά
στις 18 Σεπτεμβρίου. Η Europol, ένας από
τους μεγαλύτερους οργανισμούς της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, συντονίζει σημαντι-
κές διεθνείς έρευνες και επιχειρήσεις με
εθνικές αστυνομικές αρχές και εταίρους

όπως η Interpol και το FBI των Ηνωμένων
Πολιτειών.
Βρήκαν παρατημένους 
φακέλους σε δρόμο

Το Politico συνομίλησε με τέσσερις νυν
και πρώην αξιωματούχους της Europol
που είναι εν γνώσει του περιστατικού. Με-
ρικοί από τους χαμένους φακέλους επα-

νεμφανίστηκαν όταν ένας πολίτης τούς
βρήκε παρατημένους σε δημόσιο χώρο
στη Χάγη και τους μετέφερε σε τοπικό
αστυνομικό τμήμα, ανέφεραν οι τέσσερις
αξιωματούχοι.

Απαντώντας σε ερωτήσεις του Politico,
ο εκπρόσωπος της αστυνομίας της Χάγης,
Στίβεν βαν Σαντέν, παραδέχθηκε ότι «η

αστυνομία της Χάγης ενεπλάκη σε ορι-
σμένα θέματα που σχετίζονται με μια εν
εξελίξει εσωτερική έρευνα της Europol».
Μεταξύ των απολεσθέντων φακέλων ήταν
αυτοί της εκτελεστικής διευθύντριας της
Europol Κατρίν ντε Μπολ και τριών εκ των
υποδιευθυντών της, Γιούργκεν Έμπνερ,
Αντρέι Λίντα και Ζαν Φιλίπ Λεκούφ.

Τα αρχεία ανθρώπινου δυναμικού μπο-
ρούν να περιέχουν πληροφορίες σχετικά
με την αίτηση εργασίας του υπαλλήλου,
σχετική εκπαίδευση, ημερομηνίες γέννη-
σης, κατάσταση γάμου, εξαρτώμενα πρό-
σωπα, τρέχουσα διεύθυνση και άλλες τα-
κτικές πληροφορίες που αποθηκεύονται
από το Τμήμα Ανθρωπίνου Δυναμικού, εί-
πε ένα από τους αξιωματούχους.

Μετά το περιστατικό, ο επικεφαλής του
Τμήματος Ανθρώπινου Δυναμικού της
υπηρεσίας, Μασιμιλιάνο Μπετίν, τέθηκε
σε διοικητική άδεια, ανέφεραν οι τέσσε-
ρις αξιωματούχοι. Τα ευαίσθητα έντυπα
αρχεία της Europol φυλάσσονται κλειδω-
μένα σε ένα χρηματοκιβώτιο, σε δωμάτιο
όπου πρόσβαση έχει περιορισμένο προ-
σωπικό. Πολύ λίγοι άνθρωποι γνωρίζουν
τον κωδικό στο χρηματοκιβώτιο, είπε
ένας από τους αξιωματούχους με άμεση
γνώση της διαδικασίας. Δεν είναι σαφές
πώς κλάπηκαν τα αρχεία.

Μυστηριώδης κλοπή
στα γραφεία της Europol

Άγνωστοι
εξαφάνισαν από
χρηματοκιβώτιο
αρχεία 
με ευαίσθητα
προσωπικά
δεδομένα
κορυφαίων
στελεχών 
της ευρωπαϊκής
αστυνομίας
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Ε
ξήντα ένα εκατομμύρια Τούρκοι
ψηφοφόροι καλούνται την Κυριακή
στις κάλπες για να εκλέξουν τους

δημάρχους τους, μια ψηφοφορία για την
οποία ο πρόεδρος Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν
ανακοίνωσε ότι θα είναι η τελευταία που
οργανώνεται υπό την εξουσία του. Ακολου-
θούν πέντε πράγματα που πρέπει να γνωρί-
ζουμε για τις εκλογές αυτές.

1. Πολλαπλή εκλογική αναμέτρηση
Οι κάτοικοι των μεγάλων πόλεων της χώ-

ρας θα εκλέξουν τον δήμαρχό τους, αλλά
επίσης τους δημοτικούς συμβούλους τους,
τους δημάρχους των διαμερισμάτων τους
και τον μουχτάρ τους, ένα είδος επικεφα-
λής συνοικίας.

Στην Κωνσταντινούπολη, όπου οι ψηφο-
φόροι θα έχουν να επιλέξουν ανάμεσα σε
49 υποψηφίους για τη θέση του δημάρχου,
το ψηφοδέλτιο έχει πλάτος 97 εκατοστά,
σύμφωνα με την εκλογική επιτροπή.

2. Κωνσταντινούπολη, το περιζήτητο
«τρόπαιο»

Δεκάξι εκατομμύρια κάτοικοι, 30% του
ΑΕΠ και εφαλτήριο προς την εξουσία: η
Κωνσταντινούπολη, η οποία πέρασε το
2019 στα χέρια της αντιπολίτευσης με μια
σκληρή εκλογική αναμέτρηση σε δύο πρά-
ξεις, είναι «το μεγαλύτερο τρόπαιο της
τουρκικής πολιτικής», συνοψίζει ο Μπερκ
Εσέν, πολιτειολόγος στο Πανεπιστήμιο
Σαμπαντζί της Κωνσταντινούπολης.

Η κύρια πόλη της Τουρκίας, η οποία έχα-
σε το 1923 τη θέση της πρωτεύουσας προς
όφελος της Άγκυρας, είναι μια τεράστια
πολιτική βιτρίνα, της οποίας ο πρόεδρος
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, δήμαρχος Κων-
σταντινούπολης στα χρόνια του 1990, επω-
φελήθηκε για να σφυρηλατήσει ένα εθνικό
πολιτικό πεπρωμένο.

Απέναντι στον απερχόμενο δήμαρχο
Εκρέμ Ιμάμογλου, το ισλαμοσυντηρητικό
κυβερνών κόμμα AKP κατεβάζει έναν λίγο
μόνο χαρισματικό πρώην υπουργό, τον
Μουράτ Κουρούμ, ενδεχόμενη ήττα του
οποίου δεν θα αμαύρωνε την εικόνα του
αρχηγού του κράτους.

3. Ψηφοφορία με κινδύνους για τον
«σουλτάνο»; 

Σύμφωνα με τις έρευνες της κοινής γνώ-
μης, η Κωνσταντινούπολη και η Άγκυρα
αναμένεται να παραμείνουν στα χέρια του
σοσιαλδημοκρατικού Ρεπουμπλικανικού
Λαϊκού Κόμματος (CHP), του κύριου σχη-
ματισμού της αντιπολίτευσης που είχε κερ-
δίσει τις δύο πόλεις πριν από πέντε χρόνια.

Η Σμύρνη, τρίτη πόλη της χώρας και προ-
πύργιο του CHP, φαίνεται να παραμένει
εκτός της εμβέλειας του AKP.

Το κυβερνών κόμμα μπορεί εξάλλου

να οπισθοχωρήσει σε μεγάλες πόλεις
της Ανατολίας προς όφελος ενός υπερ-
συντηρητικού σχηματισμού (Γενιντέν
Ρεφάχ), προβλέπουν αναλυτές, οι οποίοι
επισήμαναν μικρότερη προσέλευση στις
συγκεντρώσεις που πραγματοποιήθη-
καν παρουσία του αρχηγού του κράτους
-πιθανόν εξαιτίας της νηστείας του Ρα-
μαζανιού.

Εντούτοις, αν και υπολειπόταν στις δη-
μοσκοπήσεις πριν από τις προεδρικές

εκλογές του Μαΐου 2023, ο Ερντογάν είχε
επανεκλεγεί με 52,2% των ψήφων.

4. Οι «τελευταίες εκλογές» του; 
Στην εξουσία από το 2003, πρώτα ως πρω-

θυπουργός και μετά ως πρόεδρος από το
2014, ο Ερντογάν ανακοίνωσε στις αρχές
Μαρτίου ότι αυτές οι δημοτικές θα είναι οι
«τελευταίες εκλογές» που οργανώνονται υπό
την εξουσία του, καθώς το σημερινό Σύνταγ-
μα δεν του επιτρέπει να διεκδικήσει νέα θη-

τεία, εκτός αν γίνουν πρόωρες εκλογές.
Παρατηρητές διατυπώνουν εικασίες

σχετικά με αυτές τις δηλώσεις του προ-
έδρου, ο οποίος γιόρτασε τα 70 χρόνια του
στα τέλη Φεβρουαρίου: ειλικρινής αποχαι-
ρετισμός ή ελιγμός με στόχο να πειστούν οι
Τούρκοι να δώσουν για τελευταία φορά
λευκή επιταγή στο κόμμα του;

5. Η κουρδική ψήφος
Οι ψήφοι των Κούρδων, οι οποίοι αντι-

προσωπεύουν περίπου το ένα πέμπτο των
85 εκατομμυρίων κατοίκων της Τουρκίας,
σύμφωνα με εκτιμήσεις, είναι φέτος ακό-
μα πιο περιζήτητες.

Στη Νοτιοανατολική Τουρκία όπου οι
Κούρδοι είναι η πλειοψηφία, το φιλοκουρ-
δικό Κόμμα της Ισότητας των Λαών και της
Δημοκρατίας (DEM, πρώην HDP), τρίτη δύ-
ναμη στο Κοινοβούλιο, αναμένεται να κερ-
δίσει πολυάριθμες πόλεις, παρά την ανα-
μενόμενη διείσδυση του Χουντά Παρ, ενός
κουρδικού κόμματος της άκρας Δεξιάς.

Αλλού στη χώρα, σημαντικό τμήμα των
Κούρδων ψηφοφόρων μπορεί να υπερψη-
φίσει το CHP για να δημιουργήσει ένα
φράγμα στο AKP, σύμφωνα με τις δημο-
σκοπήσεις. Εξάλλου η ανάκληση πολυά-
ριθμων φιλοκούρδων δημάρχων, οι οποίοι
είχαν εκλεγεί το 2019 και αντικαταστάθη-
καν από διορισμένους από την εξουσία δι-
οικητές, υπάρχει κίνδυνος να αποτρέψει
τους ψηφοφόρους να συμμετάσχουν στην
ψηφοφορία, επισημαίνουν παρατηρητές.

Γιατί ο Ερντογάν έχει τόση… 
λύσσα να πάρει την Πόλη

Γιατί ο Ερντογάν έχει τόση… 
λύσσα να πάρει την Πόλη

Όλα όσα πρέπει να γνωρίζουμε 
για τις δημοτικές εκλογές στην Τουρκία

που γίνονται αύριο



Μ
ε τον λιμό και την πείνα να εξα-
πλώνονται, το διεθνές δικαστήριο
έδωσε ομόφωνα εντολή στο Ισ-

ραήλ να αναλάβει κάθε απαραίτητη και
αποτελεσματική δράση προκειμένου να
διασφαλίσει ότι προμήθειες βασικών τρο-
φίμων θα διανεμηθούν χωρίς καθυστέρη-
ση στον πληθυσμό των Παλαιστινίων στη
Γάζα. Το διεθνές δικαστήριο εντόπισε ότι
οι Παλαιστίνιοι στη Γάζα δεν αντιμετωπί-
ζουν μονάχα τον κίνδυνο του λιμού, αλλά
ότι ο λιμός εδραιώνεται. Τα νέα μέτρα ζη-
τήθηκαν από τη Νότια Αφρική, στο πλαίσιο
της εν εξελίξει προσφυγής της με την
οποία κατηγορεί το Ισραήλ για γενοκτονία
στη Γάζα. Είναι η δεύτερη φορά που η
Πρετόρια ζητεί πρόσθετα μέτρα από το
ανώτατο δικαστήριο του ΟΗΕ, καθώς το
πρώτο αίτημά της τον Φεβρουάριο απορ-
ρίφθηκε.

Σύμφωνα με τα διεθνή πρακτορεία, η
Νότια Αφρική δήλωσε σε ένα έγγραφο
που δόθηκε στη δημοσιότητα στις αρχές
Μαρτίου από το διεθνές δικαστήριο ότι
«αναγκάζεται να επανέλθει ενώπιον του
δικαστηρίου υπό το φως των νέων γεγονό-
των και αλλαγών που σημειώνονται στην
κατάσταση στη Γάζα, ειδικότερα την κατά-
σταση της μαζικής πείνας». Σύμφωνα με
το Al Jazeera, τουλάχιστον 23 παιδιά
έχουν πεθάνει από την πείνα και τη δίψα
στα βόρεια της Γάζας.

Βομβάρδισαν το Χαλέπι
Επί του πεδίου και στη Βόρεια Συρία

τουλάχιστον 38 στρατιωτικοί σκοτώθηκαν
σε αεροπορικό βομβαρδισμό του Ισραήλ
τις πρώτες πρωινές ώρες στο Χαλέπι, σύμ-
φωνα με πληροφορίες του Συριακού Πα-
ρατηρητηρίου Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.
Από την πλευρά της, πηγή του επίσημου
συριακού πρακτορείου ειδήσεων SANA
στον στρατό αναφέρθηκε σε «νεκρούς και

τραυματίες πολίτες και στρατιωτικούς»
στην ισραηλινή επιδρομή εναντίον στρα-
τιωτικών θέσεων στα περίχωρα της πόλης
του Χαλεπίου.

Το υπουργείο Άμυνας στη Δαμασκό
έκανε λόγο ότι πολίτες και στρατιωτικοί
σκοτώθηκαν όταν το Ισραήλ και «τρομο-
κρατικές οργανώσεις» εξαπέλυσαν πλήγ-
ματα κοντά στη συριακή πόλη Χαλέπι. Οι
ισραηλινοί βομβαρδισμοί είχαν στόχο διά-
φορες θέσεις στην επαρχία και έγιναν
ταυτόχρονα με επιθέσεις drones από την
Ιντλίμπ και το δυτικό τμήμα της επαρχίας

του Χαλεπιού, που σύμφωνα με την ίδια
πηγή διέπραξαν «τρομοκρατικές οργανώ-
σεις» που έβαλαν στο στόχαστρο πολίτες
στην πόλη Χαλέπι και τα περίχωρά της. Οι
επιθέσεις αυτές είχαν αποτέλεσμα να χά-
σουν τη ζωή τους ή να τραυματιστούν πο-
λίτες και στρατιωτικοί και να υποστούν ζη-
μιές δημόσιες και ιδιωτικές περιουσίες.
Το υπουργείο Άμυνας δεν έδωσε πιο συγ-
κεκριμένο απολογισμό των θυμάτων, ούτε
εξήγησε αν οι θάνατοι οφείλονταν στους
ισραηλινούς βομβαρδισμούς ή αυτούς
των αντικαθεστωτικών. 

ΛΛΑΤΙΝΙΚΗ ΑΜΕΡΙΚΗ

Έκρηξη του δάγκειου
πυρετού με πάνω
από 1.000 νεκρούς και
3,5 εκατ. κρούσματα

Τη χειρότερη περίοδο του δάγ-
κειου πυρετού που έχει καταγρα-
φεί ποτέ βιώνει η Λατινική Αμερι-
κή, αφού σε λιγότερους από τρεις
μήνες το 2024 οι Αρχές ήδη κατέ-
γραψαν πάνω από 3,5 εκατ. κρού-
σματα και κάπου χίλιους θανά-
τους από την ιογενή νόσο, που με-
ταδίδεται στον άνθρωπο μέσω
τσιμπήματος θηλυκών κουνου-
πιών-διαβιβαστών του ιού. 

Οι αριθμοί αυτοί προκαλούν
«ανησυχία, καθώς τα κρούσματα
είναι τριπλάσια από αυτά που εί-
χαν καταγραφεί έως την αντίστοι-
χη χρονική στιγμή του 2023, χρο-
νιάς-ρεκόρ με πάνω από 4,5 εκατ.
κρούσματα», τόνισε κατά τη διάρ-
κεια συνέντευξης Τύπου ο δρ
Ζάρμπας Μπαρμπόσα, ο διευθυν-
τής του περιφερειακού παραρτή-
ματος του Παγκόσμιου Οργανι-
σμού Υγείας. Η ιογενής ασθένεια
προκαλεί υψηλό πυρετό και, σε
πιο σπάνιες περιπτώσεις, παίρνει
σοβαρότερη μορφή, προκαλεί αι-
μορραγικό πυρετό. 

Οι θάνατοι είναι γενικά πολύ
σπάνιοι, δεν ξεπερνούν το 0,01%
του συνόλου των κρουσμάτων.
Πολύ διαδεδομένη σε χώρες με
θερμό κλίμα, η νόσος εξαπλώνε-
ται κυρίως σε αστικές και ημια-
στικές ζώνες, όπου καταγράφον-
ται από 100 έως 400 εκατομμύρια
κρούσματα κάθε χρόνο, σύμφω-
να με τον Παγκόσμιο Οργανισμό
Υγείας. Περίπου 4 δισεκατομμύ-
ρια άνθρωποι ζουν σε περιοχές
όπου υπάρχει κίνδυνος να μο-
λυνθούν.
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Αποδεικτικά στοιχεία που «δείχνουν» την εμπλοκή Ου-
κρανών εθνικιστών στην πολύνεκρη επίθεση στη Μόσχα
επικαλείται ρωσική ανακριτική επιτροπή που λέει ότι
ανακάλυψε αποδεικτικά στοιχεία που δείχνουν ότι οι
ένοπλοι που σκότωσαν περισσότερους από 140 ανθρώ-
πους στην επίθεση σε αίθουσα συναυλιών στη Μόσχα
συνδέονται με «Ουκρανούς εθνικιστές». 

Ανέφερε επίσης ότι οι δράστες της επίθεσης είχαν λά-
βει μεγάλα ποσά σε μετρητά και κρυπτονομίσματα από

την Ουκρανία. Η Ουκρανία αρνήθηκε κατηγορηματικά ότι
είχε οποιαδήποτε σχέση με την επίθεση, την πιο θανατη-
φόρα στη Ρωσία εδώ και 20 χρόνια. 

Ο διευθυντής της Υπηρεσίας Πληροφοριών της Ρω-
σίας Αλεξάντερ Μπόρτνικοφ κατηγόρησε τις Ηνωμένες
Πολιτείες, το Ηνωμένο Βασίλειο και την Ουκρανία ότι
έπαιξαν ρόλο στην τρομοκρατική επίθεση στο Crocus C-
ity Hall. Ο Μπόρτνικοφ παραδέχτηκε μεν ότι οι δράστες
ήταν «ακραίοι ισλαμιστές» και επίσης ότι οι αμερικανι-

κές υπηρεσίες πληροφοριών είχαν προειδοποιήσει
«γενικά» τους Ρώσους συναδέλφους τους για τον κίν-
δυνο επιθέσεων.

Ωστόσο, ο επικεφαλής της FSB ισχυρίστηκε ότι «δυτι-
κές μυστικές υπηρεσίες βοήθησαν τους επιτιθέμενους,
ενώ οι ουκρανικές είχαν άμεσο ρόλο». Έως σήμερα ο
απολογισμός των θυμάτων στο μακελειό ανέρχεται σε
143 νεκρούς, ενώ την ευθύνη για την επίθεση ανέλαβε η
τζιχαντιστική οργάνωση «Ισλαμικό Κράτος». 

Ρωσία: Βλέπει σύνδεση δολοφόνων της πολύνεκρης επίθεσης με Ουκρανούς εθνικιστές
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Το διεθνές δικαστήριο ζήτησε από το Ισραήλ να δράσει ώστε
να διανεμηθούν άμεσα προμήθειες στους Παλαιστινίους

Ο λιμός ξεκίνησε, τα παιδιά
στη Γάζα πεθαίνουν από πείνα



ΡOLITICAL

ΑΑΦΙΕΡΩΜΑ

Η υπευθυνότητα αναφέρεται
στην υποχρέωση 
των επιχειρηματιών 
να επιδιώκουν εκείνες 
τις πολιτικές, να λαμβάνουν
εκείνες τις αποφάσεις 
ή να ακολουθούν εκείνες 
τις δράσεις που να συνάδουν
με τους στόχους
και τις αξίες 
της κοινωνίας μας

Howard Bowen, «πατέρας» 
της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης

Η ανθρώπινη
πλευρά 

των επιχειρήσεων

20
24

Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη
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Επιμέλεια και συντονισμός:  
Ελένη Μπέρτσου

Γράφουν: 
Αμαλία Κάτζου, Λουκάς Γεωργιάδης, Ρεγγίνα Σαβούρδου

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ
Κώστας Τσιτούνας

Α
πόλυτη προτεραιότητα αλλά και
υποχρέωση αποτελεί για τις επιχειρήσεις
η προώθηση δράσεων υπέρ της
κοινωνίας και του περιβάλλοντος, στο

πλαίσιο της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης. 

Ως Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη (ΕΚΕ) ορίζεται η εφαρμο-
ζόμενη πολιτική από επιχειρήσεις και οργανισμούς, η οποία
αφορά δράσεις, ενέργειες και προγράμματα κοινωνικού,
περιβαλλοντολογικού, πολιτιστικού, εκπαιδευτικού και
ερευνητικού χαρακτήρα, καθώς και δράσεις οι οποίες αφο-
ρούν την ανθρωποκεντρική και δίκαιη πολιτική ανθρωπίνων
πόρων, τον σεβασμό των δικαιωμάτων των εργαζομένων,
κανόνες υγιεινής και ασφάλειας, την ενίσχυση του κοινωνι-
κού διαλόγου, την εξασφάλιση των συνδικαλιστικών δικαιω-
μάτων, τον σεβασμό των συλλογικών συμβάσεων εργασίας. 

Η διοίκηση της επιχείρησης ή του οργανισμού θα πρέπει
να εντοπίσει τους εσωτερικούς και εξωτερικούς παράγοντες
που καθορίζουν αφενός την επιχειρηματική βιωσιμότητα
και αφετέρου την αειφόρο ανάπτυξη υιοθετώντας πρακτικές
εταιρικής κοινωνικής ευθύνης. Για διαφορετικές χώρες, πε-
ριφέρειες, κλάδους και κατηγορία οργανισμών, η υπεύθυνη
επιχειρηματική πρακτική περιλαμβάνει διαφορετικά αντι-
κείμενα συζήτησης και σημαντικά διαφορετικές προτεραι-
ότητες.

Η υπεύθυνη εταιρική πρακτική εκτείνεται σε τέσσερα βα-
σικά πεδία: Εργασιακός χώρος, Πεδίο αγοράς, Κοινότητα
και Περιβάλλον, όπου εφαρμόζονται δράσεις εσωτερικής

και εξωτερικής κοινωνικής ευθύνης.Σε μια εταιρεία, η Εσω-
τερική Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη αφορά κυρίως τους
υπαλλήλους και συνδέεται με θέματα όπως η επένδυση στο
ανθρώπινο δυναμικό, η υγεία και η ασφάλεια καθώς και η
διαχείριση της αλλαγής, ενώ οι περιβαλλοντικές υπεύθυνες
πρακτικές σχετίζονται κυρίως με τη διαχείριση των φυσικών
πόρων που χρησιμοποιούνται στην παραγωγή. Οι βασικές
δράσεις των επιχειρήσεων σχετίζονται με τη Διαχείριση Αν-
θρώπινου Δυναμικού, την Υγεία και Ασφάλεια στην Εργασία,
την Προσαρμογή στην Αλλαγή και Διαχείριση του Περιβαλ-
λοντικού Αντίκτυπου και των Φυσικών Πόρων. 

Η Εξωτερική Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη αφορά την επέ-
κταση της ευθύνης της εταιρείας στην τοπική κοινότητα και
αφορά ένα ευρύ σύνολο ενδιαφερόμενων μερών που είναι
όχι μόνο οι εργαζόμενοι και οι μέτοχοι αλλά και οι επιχειρη-
ματικοί εταίροι, οι προμηθευτές, οι πελάτες, οι δημόσιες αρ-
χές και οι Μη Κυβερνητικοί Οργανισμοί (ΜΚΟ) που εκπρο-
σωπούν τις τοπικές κοινότητες ή ασχολούνται με το περι-
βάλλον.

Ειδικότερα, ανά κατηγορία, η Εξωτερική Κοινωνική Ευθύ-
νη περιλαμβάνει τις Τοπικές Κοινότητες, τους Επιχειρηματι-

κούς Εταίρους, τα Ανθρώπινα Δικαιώματα και τις Παγκό-
σμιες Περιβαλλοντικές Ανησυχίες. Μέσω των διασυνορια-
κών συνεπειών πολλών περιβαλλοντικών προβλημάτων που
συνδέονται με τις επιχειρήσεις και της κατανάλωσης πόρων
από ολόκληρο τον κόσμο, οι εταιρείες διαδραματίζουν επί-
σης ενεργό ρόλο στο παγκόσμιο περιβάλλον.

Κατηγορίες

Οι επιχειρήσεις και οι οργανισμοί μέσω των επιμέρους
κατηγοριών Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης επιδιώκουν την
καταξίωσή τους, μέσω της προσφοράς συγκεκριμένου έρ-
γου, το οποίο αφορά από τους εργαζομένους έως τον δήμο
στον οποίο δραστηριοποιούνται.

Η συνεργασία της επιχείρησης με το κράτος, τους Οργανι-
σμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τους φορείς, τους τοπικούς
συλλόγους κ.λπ. αποτελεί τον ακρογωνιαίο λίθο για να
υπάρξει ένα συνολικό θετικό αποτέλεσμα, τόσο σε επίπεδο
λειτουργίας όσο και σε επίπεδο ανταποδοτικού οφέλους για
την κοινωνία. Υπ’ αυτήν την έννοια, υπάρχουν διάφορες κα-
τηγορίες Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης. 

Έτσι, η Εξωτερική Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη αφορά την
επέκταση της ευθύνης της εταιρείας στην τοπική κοινότητα
και αφορά ένα ευρύ σύνολο ενδιαφερόμενων μερών οι
οποίοι είναι όχι μόνο οι εργαζόμενοι και οι μέτοχοι αλλά και
οι επιχειρηματικοί εταίροι, οι προμηθευτές, οι πελάτες, οι
δημόσιες αρχές και οι Μη Κυβερνητικοί Οργανισμοί (ΜΚΟ)
που εκπροσωπούν τις τοπικές κοινότητες ή ασχολούνται με
το περιβάλλον.

Προτεραιότητα
και υποχρέωση
η Εταιρική
Κοινωνική
Ευθύνη 

Έμφαση των επιχειρήσεων 
και οργανισμών σε δράσεις 

υπέρ της κοινωνίας 
και του περιβάλλοντος 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

H
επίτευξη των στόχων για τη Βιώσι-
μη Ανάπτυξη (SDGs) απαιτεί τη
σύμπραξη των χωρών, της ακαδη-

μαϊκής κοινότητας και των πολιτών, του δη-
μόσιου αλλά και του ιδιωτικού τομέα. Οι επι-
χειρήσεις, τα τελευταία χρόνια, αποκτούν
ενεργή συμμετοχή στην κοινή αυτή προσπά-
θεια, αναγνωρίζοντας ολοένα και περισσό-
τερο την ευθύνη που φέρουν απέναντι στην
οικονομία, το περιβάλλον, τον άνθρωπο και
την κοινωνία ευρύτερα.

Η ΔΕΗ, η εταιρεία που πρωταγωνίστησε
στην ανάπτυξη της χώρας μας τα τελευταία
70 χρόνια, δεν θα μπορούσε να παραμείνει
αμέτοχη σε αυτήν την παγκόσμια και εθνική
προσπάθεια. Στο νέο πλαίσιο που διαμορ-
φώνεται σχετικά με τη διαχείριση της Βιώσι-
μης Ανάπτυξης, η στενή παρακολούθηση
των παγκόσμιων εξελίξεων, των προκλήσε-
ων και των δεσμεύσεων σε εθνικό και ευρω-
παϊκό επίπεδο αποτελεί ένα βασικό μέλημα
της ΔΕΗ, η οποία φιλοδοξεί να καταστεί
πρωτοπόρος στον κλάδο της ενέργειας στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη και παράδειγμα
Βιώσιμης Ανάπτυξης σε εθνικό και ευρω-
παϊκό επίπεδο.

Υπό το πρίσμα των συνεχών εξελίξεων
στον τομέα της ενέργειας, όπως η πρόσφατη
ενεργειακή κρίση, η δέσμευση στη Βιώσιμη
Ανάπτυξη αποτελεί μια πραγματική πρόκλη-
ση για τις επιχειρήσεις. Η ΔΕΗ έχει αποδεί-
ξει έμπρακτα ότι μπορεί να συνεχίζει απρό-
σκοπτα την πορεία της, στη δημιουργία ολο-
ένα και μεγαλύτερης μακροπρόθεσμης
αξίας για όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη, τους
πελάτες, τους εργαζόμενους, τους μετόχους
της, αλλά και την ευρύτερη κοινωνία, πάντα
με σεβασμό στο περιβάλλον και τις επόμε-
νες γενιές.

Στο πλαίσιο αυτό, η στρατηγική φιλο-
σοφία της ΔΕΗ, τα τελευταία τέσσερα
χρόνια, συνοψίζεται στο μοντέλο «Δημι-
ουργία Διαμοιραζόμενης Αξίας» (CSV),
για την εταιρεία, την οικονομία, το περι-
βάλλον, τον άνθρωπο και την κοινωνία
ευρύτερα. 

Αυτή ακριβώς η φιλοσοφία ενσωματώνε-
ται και στη Στρατηγική Βιώσιμης Ανάπτυξης
της ΔΕΗ που εστιάζει σε 3 πυλώνες: Απαν-
θρακοποίηση, Λειτουργίες με θετικό πρό-
σημο για τη φύση και Δημιουργία κοινωνι-
κοοικονομικής διαμοιραζόμενης αξίας. Πυ-
λώνες οι οποίοι ευθυγραμμίζονται με τους
Στόχους Βιώσιμης Ανάπτυξης του ΟΗΕ και
ταυτόχρονα αλληλεπιδρούν και αποτελούν
θεμέλιο λίθο της επιχειρησιακής μας στρα-
τηγικής.

Η Στρατηγική Βιώσιμης Ανάπτυξης στα-
διακά ενσωματώνεται στο επιχειρηματικό
μοντέλο του ομίλου, δηλαδή σε όλες τις δο-
μές και λειτουργίες του, καθώς και στην

κουλτούρα και την αλυσίδα παραγωγής του
Ομίλου ΔΕΗ, μέσω της εφαρμογής μιας σει-
ράς από στοχευμένες δράσεις και πρωτο-
βουλίες. Στο πλαίσιο αυτό, επιδιώκονται: 

• η ενίσχυση της καινοτομίας, 

• οι επενδύσεις σε ολοκληρωμένες, και-
νοτόμες και υψηλής ποιότητας υπηρεσίες
και προϊόντα, 

• η καλλιέργεια εταιρικής κουλτούρας, 

• η ενεργός συμμετοχή των ενδιαφερόμε-
νων μερών και η αλληλεπίδραση μαζί τους,
ώστε να δράσουν ενισχυτικά στην πορεία
βιώσιμης ανάπτυξης του ομίλου.

Βασικό εργαλείο σε αυτή την προσπάθεια
αποτελεί η Πολιτική Βιώσιμης Ανάπτυξης
που έχει υιοθετήσει η ΔΕΗ και η οποία θέτει
το βασικό πλαίσιο δεσμεύσεων του ομίλου
σε θέματα Βιώσιμης Ανάπτυξης, αποτελών-
τας ένα σημείο αναφοράς για τους εργαζό-
μενους, που είτε δουλεύουν σε αυτή είτε
επιθυμούν να εργαστούν σε μια επιχείρηση
που λειτουργεί με βάση τις αρχές αυτές. Πα-
ράλληλα, βασική επιδίωξη αποτελεί η προ-
σέλκυση περισσότερων επενδυτικών κεφα-
λαίων και επενδυτών, ώστε να δοθεί ώθηση
στο σχέδιο μετασχηματισμού της επιχείρη-
σης, να ενδυναμωθεί η παρουσία της στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη και να επιταχυνθεί
η πορεία της «πράσινης» μετάβασης που
έχει δρομολογήσει.

Με γνώμονα τα παραπάνω, και με απώτε-
ρο στόχο την ενίσχυση της διαφάνειας και
την ενημέρωση όλων των ενδιαφερόμενων
μερών (συμπεριλαμβανομένων των χρημα-
τοπιστωτικών οργανισμών) σχετικά με την
επίδοσή της σε θέματα κλιματικής αλλαγής
και βιώσιμης ανάπτυξης, η ΔΕΗ:

• Συμμετέχει σε δείκτες αξιολόγησης
ESG, βάσει των αποτελεσμάτων των οποίων
προχωρά σε διορθωτικές ενέργειες.

• Χρησιμοποιεί διεθνή πρότυπα (πχ, GRI
Standards) για την αναγνώριση και την ιε-
ράρχηση των ουσιαστικών θεμάτων βιώσι-
μης ανάπτυξης που συνδέονται με το επιχει-
ρηματικό της μοντέλο και για τη δημοσιο-
ποίηση πληροφορίας που αφορά τον τρόπο
διαχείρισης και την επίδοσή της σε αυτά.

Με θεμέλιο τα 70 χρόνια
πρωταγωνιστικής συμμετοχής 

στην ανάπτυξη της χώρας, 
η ΔΕΗ θέτει νέους 

φιλόδοξους στόχους: 
να καταστεί παράδειγμα βιώσιμης

ανάπτυξης και πρωτοπόρος 
στον κλάδο της 

στη Νοτιοανατολική Ευρώπη

ΔΔΕΗ:
Στρατηγική
επιλογή
η βιώσιμη
ανάπτυξη
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Κ
ατά τέσσερις βαθμίδες αναβάθμισε ο διεθνής Μη
Κυβερνητικός Οργανισμός Carbon Disclosure
Project (CDP) τη ΔΕΗ, από «D-» σε «Β-», σε θέ-

ματα μετριασμού και προσαρμογής στην κλιματική αλλα-
γή. Με τον μετασχηματισμό να βρίσκεται σε τροχιά υλο-
ποίησης, ο Όμιλος ΔΕΗ ββελτιώνει διαρκώς τις επιδόσεις
του σε κρίσιμους τομείς που σχετίζονται με την κλιματική
αλλαγή και κατατάσσεται πλέον στο 37% των εταιρειών
που αξιολογήθηκαν με «Β-» από τον CDP, θέση υψηλότε-
ρη σε σχέση με τον μέσο όρο παγκοσμίως.

Η αναβάθμιση της αξιολόγησης της ΔΕΗ από τον CDP
οφείλεται κυρίως στη σημαντική βελτίωση που επέδειξε
σε κρίσιμους τομείς, όπως στη στρατηγική, τη διακυβέρ-
νηση και τις πρακτικές διαχείρισης κινδύνων και ευκαι-
ριών, καθώς επίσης στον τρόπο με τον οποίο υπολογίζει
τις εκπομπές CO2 και υλοποιεί δράσεις και στρατηγικές
που στοχεύουν στον μετριασμό του αρνητικού αντικτύ-
που στο κλίμα και το περιβάλλον.

Η συγκεκριμένη αναβάθμιση είναι αποτέλεσμα της
υλοποίησης της στρατηγικής απόσυρσης των λιγνιτικών
μονάδων και ανάπτυξης των ΑΠΕ του ομίλου και των δε-
σμεύσεων για μηδενικές εκπομπές αερίων του θερμοκη-
πίου έως το 2040 (Net Zero). Η ΔΕΗ, στο πλαίσιο του
«πράσινου» μετασχηματισμού της που βρίσκεται σε εξέ-
λιξη, έχει παρουσιάσει μείωση περίπου 30% της έντασης
εκπομπών CO2 από το 2020.

Παγκοσμίως ο διεθνής οργανισμός CDP θεωρείται
πρότυπο περιβαλλοντικής αναφοράς, αξιολογώντας το
2023 περισσότερες από 23.000 εταιρείες, οργανισμούς,
κράτη, περιφέρειες και πόλεις σε όλη την υφήλιο. Από

την ίδρυσή του το 2000 μέχρι και σήμερα, ο CDP εστιάζει
στην οικοδόμηση μιας βιώσιμης οικονομίας, εξετάζοντας
δεδομένα σχετικά με τις επιπτώσεις που επιφέρουν, σε
παγκόσμιο επίπεδο, οι επιχειρήσεις και τα κράτη στο κλί-
μα, τα δάση και την ασφάλεια των υδάτων. Συνεργάζεται
με επιχειρήσεις και κυβερνήσεις που γνωστοποιούν τις
δράσεις και τους στόχους τους σε θέματα σχετικά με τη
μείωση των εκπομπών ρύπων, τη διαχείριση κλιματικών
κινδύνων και ευκαιριών, το περιβαλλοντικό αποτύπωμά
τους, καθώς και τις πρακτικές βελτίωσης της βιωσιμότη-
τάς τους.

Ο διευθυντής Βιώσιμης Ανάπτυξης του Ομίλου ΔΕΗ
Αχιλλέας Ιωακειμίδης δήλωσε: «Η σημαντική αναβάθμι-
ση της αξιολόγησής μας από τον CDP, σε έναν μόλις χρό-
νο, έχει ουσιαστική σημασία τόσο για τη ΔΕΗ όσο και για
το ευρύτερο οικοσύστημα και τα ενδιαφερόμενα μέρη.
Καταδεικνύει ότι η στρατηγική Βιώσιμης Ανάπτυξης υλο-
ποιείται οριζόντια σε όλο τον όμιλο και ανταποκρίνεται σε
μετρήσιμους στόχους που έχουν αναληφθεί. Παράλληλα,

επιβεβαιώνει και αναγνωρίζει με τον πλέον αξιόπιστο και
επιστημονικό τρόπο τον μετασχηματισμό που συντελείται
στον όμιλο, ο οποίος εκτός από βασική στρατηγική επιλο-
γή για τη δημιουργία αξίας για τους μετόχους μας, συμ-
βάλλει και στον μετριασμό της κλιματικής αλλαγής. Στο-
χεύουμε σε μείωση έντασης εκπομπών CO2 κατά 74% το
2030, μηδενικό καθαρό ανθρακικό αποτύπωμα (Net Ze-
ro) μέχρι το 2040 και αύξηση της διαμοιραζόμενης αξίας
στο περιβάλλον, την κοινωνία και την οικονομία».

ΔΕΗ: Με το βλέμμα στραμμένο 
σε ένα «πράσινο» και βιώσιμο μέλλον

Ο Όμιλος ΔΕΗ βρίσκεται σε μια συνεχή πορεία
«πράσινου» μετασχηματισμού με την αύξηση των
επενδύσεων σε ΑΠΕ και τη σταδιακή απόσυρση λιγνι-
τικών μονάδων να είναι στο επίκεντρο του ενεργει-
ακού σχεδιασμού. Έχοντας ως στόχο να γίνει ηγέτης
καθαρής ενέργειας στη Νοτιοανατολική Ευρώπη και
την ευρύτερη περιοχή, ο όμιλος αλλάζει και θέτει νέες
βάσεις για το μέλλον. Σύμφωνα με το business plan
για την περίοδο 2024-2026 που παρουσίασε η διοίκη-
ση του ομίλου στο Capital Markets Day 2024 στο Λον-
δίνο, η επόμενη τριετία θα είναι η τριετία των Ανανεώ-
σιμων Πηγών Ενέργειας στην παραγωγή, αφού το
2026 η εγκατεστημένη ισχύς ΑΠΕ του ομίλου θα δι-
πλασιαστεί σε σχέση με σήμερα και θα φτάσει τα 8,9
GW. Σε τρία χρόνια, οι ΑΠΕ θα αποτελούν το 68% του
συνόλου της εγκατεστημένης ισχύος του Ομίλου ΔΕΗ,
μέσα από επενδύσεις και συνεργασίες σε Ελλάδα και
Ρουμανία αλλά και άλλες περιοχές στη Νοτιοανατολι-
κή Ευρώπη, μεταξύ των οποίων και στη Βουλγαρία.

Αναβάθμιση κατά 4 βαθμίδες 
της αξιολόγησης της ΔΕΗ 

από τον διεθνή Οργανισμό CDP 

Βαθμολογία «Β-» για το 2023 από «D-» 
το 2022 - Σημαντική βελτίωση στην

αξιολόγησή της σε τομείς όπως η στρατηγική, 
ο σχεδιασμός, η διακυβέρνηση και οι πρακτικές

διαχείρισης κινδύνων και ευκαιριών - 
Κατάταξη πάνω από τον παγκόσμιο 

μέσο όρο ανάμεσα σε 23.000 εταιρείες 
που αξιολόγησε ο διεθνής οργανισμός
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Ο
ι μεγάλοι επιχειρηματικοί όμιλοι της χώρας δαπανούν
κάθε χρόνο σημαντικά ποσά στο πλαίσιο της Εταιρικής
Κοινωνικής Ευθύνης, αισθανόμενοι το χρέος που
έχουν έναντι του κράτους, της κοινωνίας και του

περιβάλλοντος. 

Επιπλέον, αξίζει να σημειωθεί ότι επτά στις δέκα επιχειρήσεις δαπανούν
έως 200.000 ευρώ ετησίως για δράσεις Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης,
ενώ μέσα στην πανδημία του κορονοϊού το 70% δεν ματαίωσε τις δράσεις.
Όσον αφορά τους μεγάλους ομίλους, εκεί καταγράφηκε αύξηση των δρά-
σεων μέσα στην πανδημία, η οποία σχετίζεται με δωρεές σε νοσοκομεία,
σε δήμους, σε φορείς κ.λπ. Τέλος, πρέπει να σημειωθεί ότι το μέγεθος της
επιχείρησης πρωτίστως αλλά και η γραφειοκρατία και η δύσκολη οικονο-
μική συγκυρία αξιολογούνται ως οι κυριότεροι ανασταλτικοί παράγοντες
υλοποίησης ΕΚΕ από τις ελληνικές επιχειρήσεις.

Ο ορισμός της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης που υιοθετείται στο πλαί-
σιο της Εθνικής Στρατηγικής λαμβάνει υπόψη τους διεθνείς ορισμούς αλλά
και τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά της ελληνικής επιχειρηματικής δραστη-
ριότητας. Ο σχετικά νέος θεσμός έχει αγκαλιαστεί από τη συντριπτική πλει-
ονότητα μεγάλων αλλά και μικρομεσαίων επιχειρήσεων, καθώς η έννοια
της ΕΚΕ αποτελεί τον τρόπο με τον οποίο αντιλαμβάνονται οι επιχειρήσεις
τη σχέση τους με την προσφορά στην κοινωνία, το περιβάλλον αλλά και το
ανθρώπινο δυναμικό. Τράπεζες, επιχειρήσεις ενέργειας, τηλεπικοινωνιών
και της βιομηχανίας πρωτοστατούν σε δράσεις, καθιστώντας την Ελλάδα
μια χώρα που βρίσκεται ψηλά στις εξελίξεις στον συγκεκριμένο τομέα. 

Βιώσιμη Ανάπτυξη

Η Βιώσιμη Ανάπτυξη αποτελεί έννοια-κλειδί στην εποχή μας και ταυτό-
χρονα απαραίτητη προϋπόθεση για τη μελλοντική ανάπτυξη. Οι επιχειρή-
σεις αναγνωρίζουν όλο και περισσότερο τον ρόλο τους σε σχέση με την

κοινωνία και το περιβάλλον, αναλαμβάνοντας ενεργή δράση σε όλα τα επί-
πεδα, καθώς κρίνονται, πλέον, όχι μόνο με βάση οικονομικά αποτελέσματα
ή την ποιότητα των προϊόντων και των υπηρεσιών τους, αλλά και με βάση
περιβαλλοντικά και κοινωνικά κριτήρια. Σήμερα οι επιχειρήσεις και ειδι-
κότερα οι εμβληματικοί όμιλοι καλούνται να λειτουργήσουν μέσα σε ευμε-
τάβλητα πλαίσια και να εντείνουν τις προσπάθειές τους για διασφάλιση της
βιωσιμότητάς τους. Περισσότερο από κάθε άλλη φορά, τα ενδιαφερόμενα
μέρη, όπως είναι οι επιχειρήσεις, οι εργαζόμενοι, οι τοπικές κοινότητες
κ.ά., απαιτούν από αυτές να λειτουργούν με υπευθυνότητα και διαφάνεια,
ενώ η απαίτηση για κερδοφορία και οικονομική ευρωστία παραμένει εξί-
σου ως προτεραιότητα.

Ολοένα και περισσότερο οι επιχειρήσεις -ανεξάρτητα από το μέγεθός
τους- αναγνωρίζουν την αυξανόμενη σημασία της φήμης τους και των
κινδύνων που την επηρεάζουν, ενώ αποδέχονται τη σημασία και τα οφέ-
λη που προκύπτουν από την εφαρμογή υπεύθυνων επιχειρηματικών
πρακτικών. Δέχονται, δηλαδή, ότι η εφαρμογή της υπευθυνότητάς τους
στην πράξη, που περιλαμβάνει τη σχέση τους με τους εργαζομένους
τους και την κοινότητα στην οποία λειτουργούν, είναι πλέον πιο σημαντι-
κή από ό,τι στο παρελθόν.

Πολύ περισσότερο από την όποια ανταπόκρισή τους σε νομικά πλαίσια
και σε πιέσεις των καταναλωτών, όλο και περισσότερες επιχειρήσεις
εφαρμόζουν έναν νέο τρόπο διεξαγωγής των επιχειρηματικών τους συ-
ναλλαγών. Έναν τρόπο που προχωρά πέρα από τη φιλανθρωπία και την
απλή δωρεά ή χορηγία του παρελθόντος και περιλαμβάνει ευθύνη για το
περιβάλλον, εφαρμογή καλύτερων εργασιακών πρακτικών, φροντίδα για
τις τοπικές κοινότητες και αναγνώριση ότι η επιτυχία τους δεν εξαρτάται
μόνο από την ποιότητα ή την τιμή των προϊόντων τους, αλλά και από το
πώς συνολικά αλληλοεπιδρούν με τα ενδιαφερόμενα μέρη τους, ως ζων-
τανά κύτταρα ενός ευρύτερου συνόλου.

Οι μεγάλοι όμιλοι «επενδύουν» στην ΕΚΕ

Επτά στις δέκα
επιχειρήσεις
διαθέτουν έως
200.000 ευρώ -
Έκρηξη
δράσεων 
στην πανδημία
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Γ
υρίζουν σελίδα οι ελληνικές τράπεζες,
καθώς ο κύκλος των
ανακεφαλαιοποιήσεων στο τραπεζικό
σύστημα κλείνει. Τα εγχώρια πιστωτικά

ιδρύματα περνούν στον ιδιωτικό τομέα και
απομένουν η πώληση του 18% της Εθνικής που
κατέχει το ΤΧΣ, η οποία σχεδιάζεται να
πραγματοποιηθεί το καλοκαίρι, και η διάθεση
ποσοστού της τάξης του 70% στην Τράπεζα Αττικής.

Την ίδια ώρα, ο τραπεζικός κλάδος καταγράφει κέρδη και
έπειτα από μια δεκαετία μπορεί να διανείμει μέρισμα. Οι
επιδόσεις των ελληνικών τραπεζών προσελκύουν υψηλό
επενδυτικό ενδιαφέρον, με τις συστημικές τράπεζες να απο-
τελούν «μαγνήτη» διεθνών επενδυτικών κεφαλαίων, έχον-
τας συγκεντρώσει προσφορές άνω των 25 δισ. ευρώ μέσω
της διαδικασίας αποεπένδυσης αλλά και μέσω των εκδόσε-
ων ομολόγων.

Τα placements στην Εθνική και την Πειραιώς συγκέντρω-
σαν το υψηλό ενδιαφέρον της διεθνούς επενδυτικής κοινό-
τητας, δίνοντας ψήφο εμπιστοσύνης στο ελληνικό τραπεζικό
σύστημα και στην ελληνική οικονoμία γενικότερα.

Η επιτυχία της διάθεσης του ποσοστού των μετοχών
του ΤΧΣ (27%) της Πειραιώς πλέον μπορεί να καταγρα-
φεί ως σημείο αναφοράς τόσο για τα ελληνικά όσο και
για τα ευρωπαϊκά δεδομένα. Το συνολικό ποσό που
συγκεντρώθηκε στο διεθνές και ελληνικό βιβλίο ανήλ-
θε συνολικά στα 10,7 δισ. και μάλιστα στο ανώτατο εύ-
ρος τιμής διάθεσης τα 4 ευρώ. Παράλληλα, καταγράφε-
ται και η μεγαλύτερη ιστορικά ιδιωτικοποίηση μέσω
δευτερογενούς τοποθέτησης, με το ύψος του τιμήματος
να φθάνει στο 1,35 δισ. ευρώ.

Στην περίπτωση της Εθνικής η αποεπένδυση σε ποσοστό

22% του ΤΧΣ συγκέντρωσε 8 δισ., με το συνολικό τίμημα να
ανέρχεται στο 1,067 δισ. 

Ο επιτυχημένος κύκλος των αποεπενδύσεων του ΤΧΣ από
τις συστημικές τράπεζες ξεκίνησε με τη Eurobank και την
Alpha Bank.

Η Eurobank αγόρασε το 1,4% της συμμετοχής του ΤΧΣ στην
τιμή των 1,80 ευρώ ανά μετοχή, με τα συνολικά ακαθάριστα
έσοδα του ΤΧΣ από τη συναλλαγή να ανέρχονται σε 93,7
εκατ.

Η Αlpha Bank έγινε η δεύτερη τράπεζα που ιδιωτικοποιεί-
ται πλήρως, καθώς το ΤΧΣ έκανε αποδεκτή τη μία και μονα-
δική προσφορά, αυτή της UniCredit, για την αγορά του περί-
που 9% έναντι 293,48 εκατ.

Το αυξημένο ενδιαφέρον των ξένων χαρτοφυλακίων για
τις ελληνικές τράπεζες αποτυπώνεται και από την έντονη
παρουσία τους στις τελευταίες εκδόσεις ομολόγων τους. Η
έξοδος της Εθνικής στις αγορές μέσω έκδοσης ομολόγου
συγκέντρωσε προσφορές άνω των 1,8 δισ. από περισσότε-
ρους από 140 επενδυτές υπερκαλύπτοντας κατά περισσότε-
ρο από 3,6 φορές το ποσό της έκδοσης.

Η έκδοση της Πειραιώς (10ετές ομόλογο Tier 2) υπερκα-
λύφθηκε περισσότερο από τρεις φορές έχοντας συγκεντρώ-
σει κεφάλαια άνω του 1,8 δισ. με τη συμμετοχή περισσοτέ-
ρων από 145 θεσμικούς επενδυτές.

Με σημαντική υπερκάλυψη κατά 6 φορές ολοκληρώθηκε
και η δημοπρασία 10ετούς ομολόγου της Eurobank, ενώ οι
προσφορές άγγιξαν το 1,8 δισ.

Τα μεγέθη του 2023

Τα καθαρά κέρδη των τεσσάρων συστημικών τραπεζών το
2023 ανήλθαν σε 3,645 δισ. ευρώ, μειωμένα κατά 2,38% σε
ετήσια βάση. Το 2022 η κερδοφορία των τεσσάρων συστημι-
κών τραπεζών είχε διαμορφωθεί τα 3,734 δισ. ευρώ, μετά
φόρων, έναντι ζημιών 4,8 δισ. ευρώ το 2022. Την ίδια ώρα, τα
καθαρά έσοδα προμηθειών για τις τέσσερις τράπεζες ανήλ-
θαν στο 1,845 δισ. ευρώ από 1,715 δισ. την προηγούμενη
χρήση (+7,58%). Οι τράπεζες συνέχισαν να μειώνουν τον δεί-
κτη των μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων (NPEs) την προ-
ηγούμενη χρονιά. Όσον αφορά τον δείκτη των NPEs, η Εθνι-
κή μείωσε τον δείκτη στο 3,7% των δανείων από 5,2% το 2022,
η Eurobank στο 3,5%, από 5,2%, η Πειραιώς στο 3,5% από 6,8%
και η Alpha Bank στο 6% από 7,8%.

Τα μερίσματα

Οι τράπεζες έχουν πλέον τη δυνατότητα επιβράβευσης
των μετόχων τους ανακοινώνοντας ότι θα προχωρήσουν σε
διανομή μερισμάτων έπειτα από μία και πλέον δεκαετία,
εφόσον δοθεί το πράσινο φως και από τον SSM, κάτι που
αναμένεται να γίνει εντός του Απριλίου. Ο CEO της Eurobank
Φωκίων Καραβίας εκτίμησε διανομή μερίσματος περίπου 9
σεντς ανά μετοχή και διανομή τουλάχιστον του 25% των κερ-
δών του 2023. Ο CEO της Alpha Bank Βασίλης Ψάλτης προ-
ανήγγειλε τη διανομή μερίσματος 25% κατά μέσο όρο σε ετή-
σια βάση το διάστημα 2024-2026, ενώ για το τρέχον έτος
επανέλαβε τη δέσμευση για διανομή 5 σεντς ανά μετοχή από
τα κέρδη (20%) του 2023 υπό την αίρεση της έγκρισης του
επόπτη. Στην Πειραιώς η διοίκηση «βλέπει» διανομή μερί-
σματος ύψους 10% από τα κέρδη του 2023, 25% από τα κέρδη
του 2024 και 50% από τα κέρδη του 2025 και του 2026, ενώ η
Εθνική θα ζητήσει από τον επόπτη την έγκριση μερίσματος
25%-30% από τα κέρδη του 2023. 

Νέα εποχή για τις ελληνικές τράπεζες
Περνούν στον ιδιωτικό τομέα 

και προσελκύουν διεθνή 
επενδυτικά κεφάλαια
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Μ
ε δεδομένο ότι η
προστασία του
περιβάλλοντος, των
φυσικών πόρων και της

ταυτότητας των τοπικών κοινωνιών
αποτελεί θεμελιώδη προϋπόθεση
τουριστικής ανάπτυξης, οι
εναλλακτικές μορφές τουρισμού
δημιουργήθηκαν κυρίως για να
αντιμετωπιστούν οι δυσμενείς
επιπτώσεις που επιφέρει ο μαζικός
τουρισμός.

Χώρες όπως η Ελλάδα διαθέτουν πλούσιο
φυσικό περιβάλλον και μεγάλη αγροτική
ανάπτυξη και μπορούν να διαδραματίσουν
σημαντικό ρόλο συμβάλλοντας καθοριστικά
στην αειφορία του ελληνικού τουριστικού
προϊόντος.

Αγροτουρισμός

Ο αγροτουρισμός είναι μια μορφή τουρι-
σμού που στηρίζεται στους φυσικούς πό-
ρους του περιβάλλοντος και διακρίνεται
στον γεωργοτουρισμό, ο οποίος καλύπτει τη
φιλοξενία των τουριστών σε αγροκτήματα
στα οποία οι επισκέπτες συμμετέχουν στη
ζωή των αγροτών και στις αγροτικές δρα-
στηριότητες και στον αγροτουρισμό, που
προσφέρει συνήθεις διακοπές με διαμονή
σε καταλύματα σε αγροτικές περιοχές. Μέ-
σα από τον αγροτουρισμό ο τουρίστας έχει
την ευκαιρία να γνωρίσει αγροτικές περιο-
χές, να δραστηριοποιηθεί σε αγροτικές
ασχολίες και σε δραστηριότητες της υπαί-
θρου, να γνωρίσει την παραδοσιακή κουζίνα
και να έρθει σε επαφή με τη φύση γενικότε-
ρα με σκοπό να νιώσει τη χαρά της περιήγη-
σης και της ανακάλυψης.

Συνεδριακός τουρισμός

Ο συνεδριακός τουρισμός χαρακτηρίζεται
από τη μετακίνηση πολλών ατόμων με κοινά
ενδιαφέροντα σε κάποιον προορισμό με
σκοπό την ανταλλαγή πληροφοριών και ενη-
μέρωσης σε συγκεκριμένα θέματα. Οι συμ-
μετέχοντες έχουν επαγγελματική ιδιότητα
και μπορούν να ενημερωθούν για πρωτοπο-
ριακές μεθόδους εργασίας ή καινούργια
προϊόντα - και είναι συνήθως περιορισμέ-
νης διάρκειας. Τα τελευταία χρόνια ο συνε-
δριακός τουρισμός αναπτύσσεται με ρα-
γδαίους ρυθμούς και αποτελεί ένα σημαντι-
κό τμήμα της τουριστικής αγοράς σε διεθνές
επίπεδο.

Τουρισμός κινήτρων

Ο τουρισμός κινήτρων είναι μια μορφή
τουρισμού που χρησιμοποιούν οι βιομηχα-
νίες και οι επιχειρήσεις σαν κίνητρο υψηλής
απόδοσης των πωλητών τους και αφορά τό-
σο το προσωπικό όσο και τα διευθυντικά

στελέχη τους. Ως τουρισμός κινήτρων ορίζε-
ται αυτός που οι εργαζόμενοι παίρνουν σαν
δώρο για την αυξημένη παραγωγικότητά
τους ένα τουριστικό πακέτο. Αυτή η μορφή
έχει κατά κανόνα περιορισμένη χρονική
διάρκεια, συνήθως 3 με 5 μέρες.

Άθλησης 

Ο τουρισμός άθλησης συνδέεται με μορ-
φές ενεργητικής και παθητικής συμμετοχής
σε αθλητικές εκδηλώσεις. Η συμμετοχή
μπορεί να είναι τυχαία ή και οργανωμένη και
μπορεί να πραγματοποιείται για επιχειρημα-
τικούς σκοπούς ή και για άλλους λόγους. 

Υγείας

Τουρισμός υγείας είναι μια μορφή τουρι-
σμού που αναπτύσσεται συνεχώς και αφορά
συνήθως άτομα της τρίτης ηλικίας που ψά-
χνουν εναλλακτικές μεθόδους για την απο-
κατάσταση της σωματικής και ψυχικής τους
υγείας.

Περιπέτειας

Ο τουρισμός περιπέτειας αποτελεί μια
από τις πιο ενδιαφέρουσες εναλλακτικές

μορφές, αφού συνδυάζει την εξερεύνηση,
την περιπέτεια, τη διασκέδαση και γενικά
την ενασχόληση με καινούργιες δραστηριό-
τητες. Απευθύνεται κυρίως σε άτομα μικρής
ηλικίας με καλή φυσική κατάσταση και όρε-
ξη για περιπέτειες, με δημοφιλέστερες δρα-
στηριότητες την πεζοπορία, το καγιάκ, το
ράφτινγκ, την αναρρίχηση, την κατάδυση,
την ποδηλασία, το σκι και την ιππασία.

Θρησκευτικός

Ο θρησκευτικός τουρισμός αφορά κυρίως
άτομα που θέλουν να επισκεφτούν θρη-
σκευτικούς προορισμούς, οι οποίοι βρί-
σκονται είτε μέσα στη χώρα τους είτε σε κά-
ποια άλλη χώρα, για να πάρουν μέρος σε
θρησκευτικές εκδηλώσεις ή λατρείας.

Για τη διαρκή ενίσχυση της ανταγωνιστι-
κότητας, της ποιότητας και της αειφορίας
του ελληνικού τουρισμού χρειάζονται πα-
ρεμβάσεις που θα βοηθήσουν τις μικρές
τουριστικές επιχειρήσεις να αντιμετωπί-
σουν τις τρέχουσες πιέσεις χωρίς να χρει-
αστεί να υποβαθμίσουν την ποιότητα και την
ανταγωνιστικότητα των υπηρεσιών τους.

Χρειάζονται στοχευμένα κίνητρα και ενι-
σχύσεις προς τις μικρομεσαίες τουριστικές
επιχειρήσεις ώστε να μπορέσουν να υλοποι-
ήσουν νέες επενδύσεις, καθώς και νέα χρη-
ματοδοτικά εργαλεία ώστε να μπορέσουν να
αναβαθμίσουν την ποιότητα των υπηρεσιών
τους, να υιοθετήσουν νέες ψηφιακές και
πράσινες λύσεις και να βελτιώσουν το μον-
τέλο λειτουργίας τους αποβλέποντας σε αυ-
τές τις μορφές τουρισμού.

Τουρισμός και αειφορία:
Η ανάπτυξη εναλλακτικών 

μορφών τουρισμού 

Χρειάζονται στοχευμένα
κίνητρα και ενισχύσεις
προς τις μικρομεσαίες
τουριστικές επιχειρήσεις
ώστε να μπορέσουν 
να υλοποιήσουν 
νέες επενδύσεις 
και καινούργια
χρηματοδοτικά εργαλεία
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Η
αντίληψη ότι η μεταλλευτική δραστηριότητα δύνα-
ται να λειτουργήσει ως τροχοπέδη στην ισόρροπη
ανάπτυξη μιας περιοχής τείνει να καταρριφθεί και

η περίπτωση της Ελληνικός Χρυσός και η άρρηκτη σχέση
της με τον Δήμο Αριστοτέλη αποτελούν ένα εύγλωττο πα-
ράδειγμα προς αυτή την κατεύθυνση.

Η εταιρεία, υιοθετώντας τις αρχές της υπεύθυνης μεταλ-
λευτικής δραστηριότητας, έχει αναδειχθεί σε σημαντικό
πυλώνα ανάπτυξης για ολόκληρο τον δήμο. Το 2023 μόνο,
υλοποίησε ένα εκτεταμένο πρόγραμμα Κοινωνικής Υπευ-
θυνότητας, το οποίο απαριθμεί 1146 έργα και δράσεις, συ-
νολικού ύψους 1,73 εκατ. ευρώ, καλύπτοντας πλήθος το-
μέων της καθημερινότητας των πολιτών.

Επιπρόσθετα, ο Δήμος Αριστοτέλη ωφελείται οικονομι-
κά και από τα αυξημένα μεταλλευτικά τέλη που λαμβάνει.
Το 2023, εισέπραξε 3,5 εκατ. ευρώ, χάρη στην αποκλειστι-
κή δραστηριότητα της Ελληνικός Χρυσός εντός των ορίων
του. Με την έναρξη της εμπορικής λειτουργίας του μεταλ-
λείου των Σκουριών και την άνοδο της παραγωγικότητας
του μεταλλείου της Ολυμπιάδας, τα έσοδα από τα μεταλ-
λευτικά τέλη αναμένεται να αυξηθούν, καθώς υπολογίζον-
ται βάσει της αξίας των πωληθέντων μετάλλων.

Στήριξη της κοινωνικής ευημερίας

Ειδικότερα, εντός του 2023, η εταιρεία, με γνώμονα την
προστασία της δημόσιας υγείας και την αναβάθμιση της
ποιότητας ζωής των πολιτών του δήμου, υλοποίησε πλη-
θώρα δράσεων συνολικής αξίας άνω των 226.000 ευρώ,
όπως η δωρεά 600 κάδων απορριμμάτων προς τον δήμο, 
η κάλυψη του κόστους της μελέτης επέκτασης του 
γηροκομείου Αρναίας «Αγάπη», η δωρεά εξοπλισμού
προς το Κέντρο Υγείας Παλαιοχωρίου και η προμήθεια
φίλτρων αποσιδήρωσης πόσιμου νερού για την τοπική κοι-
νότητα Πυργαδικίων.

Δημιουργία νέων ευκαιριών ανάπτυξης

Παράλληλα, η εταιρεία χρηματοδότησε μελέτες και έργα
υποδομής ύψους 350.000 ευρώ με στόχο την ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής και την ανάδειξη της πολιτιστικής
κληρονομιάς του δήμου. Ενδεικτικά, ολοκληρώθηκαν οι
μελέτες για την ανακαίνιση του κτηρίου «οικία Αλέξη
Ζορμπά» στην κοινότητα Παλαιοχωρίου, ένα ιστορικό μνη-
μείο που θα μετατραπεί σε ένα σύγχρονο πολιτιστικό κέν-
τρο, καθώς και για την κατασκευή πεζογέφυρας στο πάρκο
Αριστοτέλη στην κοινότητα Σταγείρων που θα αποτελέσει
ένα σημείο αναφοράς για την περιοχή και θα προσφέρει
ασφαλή και άνετη πρόσβαση στους επισκέπτες. Επιπρό-
σθετα, σημειώνεται πρόοδος στη μελέτη χωροθέτησης του
καταδυτικού πάρκου στην αποικία ιππόκαμπων και στον
ύφαλο της Μπροστόμνιτσας Στρατωνίου με στόχο την ανά-
δειξη της μοναδικής ομορφιάς του θαλάσσιου περιβάλ-
λοντος και την τόνωση του εναλλακτικού τουρισμού.

Επιπλέον, η εταιρεία υλοποίησε έργα υποδομής που δι-
ευκολύνουν την καθημερινότητα των πολιτών, όπως η
αποκατάσταση του οδικού δικτύου στον δρόμο 
1ου χιλιομέτρου από το Νεοχώρι προς την Ολυμπιάδα, 
η ασφαλτόστρωση δύο δρόμων της Κοινότητας Μεγάλης
Παναγιάς και η διάνοιξη αγροτικών δρόμων.

Επενδύοντας στο μέλλον της νέας γενιάς

Ως σταθερός υποστηρικτής της νέας γενιάς, η Ελληνικός

Χρυσός υλοποίησε ένα πλούσιο πρόγραμμα δράσεων στον

τομέα της εκπαίδευσης, που ξεπερνούν τις 300.000 ευρώ,

όπως η συνέχιση του προγράμματος ρομποτικής & STEM

σε συνεργασία με την Eduact για 6η συνεχόμενη χρονιά,

της υποτροφίας στο Κολλέγιο Ανατόλια, καθώς και των 

εργασιών επισκευής στα κτήρια των σχολείων του Δήμου
Αριστοτέλη. Επιπλέον, η εταιρεία χρηματοδότησε την

κατασκευή και λειτουργία του 2ου παιδικού σταθμού στην
Ιερισσό.

Βιώσιμη ανάπτυξη 
σε αρμονία με το περιβάλλον

Στηρίζοντας την προστασία του περιβάλλοντος και την
προσαρμογή στην κλιματική αλλαγή, η εταιρεία υλοποίησε
πλήθος δράσεων με συνολική δαπάνη που ξεπέρασε τις
165.000 ευρώ, όπως η δωρεά προς τον Λογαριασμό 
Κρατικής Αρωγής του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και
Πολιτικής Προστασίας και ο καθαρισμός των παραλιών
του Δήμου Αριστοτέλη πριν την έναρξη της τουριστικής
περιόδου. Επιπλέον, υποστήριξε για ακόμη μια χρονιά την
Αερολέσχη Θεσσαλονίκης για την εναέρια επιτήρηση 
των δασών της περιοχής, ενώ ανέλαβε την αποκομιδή 
ογκωδών αντικειμένων (απορριμμάτων) από τις 
κοινότητες του Δήμου Αριστοτέλη για την αποφυγή κινδύ-
νου πυρκαγιάς ή ρύπανσης και ολοκλήρωσε την 
τοποθέτηση κιγκλιδωμάτων στο ρέμα Αργυρώς (περιοχή
πλατείας μηχανικών) στο Στρατώνι.

Διαφάνεια και λογοδοσία

H Ελληνικός Χρυσός υιοθετεί μια σφαιρική προσέγγιση
στην επικοινωνία με τους κοινωνικούς της εταίρους που
βασίζεται στη διαφάνεια και τον ειλικρινή διάλογο. Προς
αυτή την κατεύθυνση, το 2023, εγκαινίασε το νέο, μόνιμο
Κέντρο Πληροφόρησης Κοινού στο Παλαιοχώρι, δημιουρ-
γώντας έναν κόμβο ενημέρωσης και ανοιχτής επικοινω-
νίας, ενώ με στόχο την ενημέρωση και την ανταλλαγή από-
ψεων για όλα τα καίρια ζητήματα έχει ενεργοποιηθεί η
Επιτροπή Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος. Επιπλέον, η εται-
ρεία διατηρεί μόνιμα ανοιχτό το κανάλι του Μηχανισμού
Αναφοράς.

Τέλος, με το βλέμμα στραμμένο στο μέλλον, η εταιρεία
υλοποίησε εντός του 2023 έναν ευρύ κύκλο διαβουλεύσεων
με την τοπική κοινωνία, με στόχο τη συνδιαμόρφωση στό-
χων και την από κοινού χάραξη της στρατηγικής για την
ορθολογική διάθεση των 80 εκατ. ευρώ που έχει δεσμευ-
θεί να διαθέσει τα επόμενα χρόνια για δράσεις και έργα το-
πικής ανάπτυξης.

Υπεύθυνη μεταλλευτική δραστηριότητα: 
Η περίπτωση της Ελληνικός Χρυσός 
και τα οφέλη για τον Δήμο Αριστοτέλη

«Πάρκο Αριστοτέλη» 
στα Στάγιρα Χαλκιδικής

Παραλία «πρώτη αμμουδιά» 
στην Ολυμπιάδα Χαλκιδικής 

με φόντο το τοίχος 
των Αρχαίων Σταγείρων

Εκπαιδευτική Ρομποτική & STEM

Διαδρομή στο δάσος της Βαρβάρας



42
ΣΑΒΒΑΤΟ 30 MAΡΤΙΟΥ 2024
ΡOLITICAL πλευρά 

των επιχειρήσεων

Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη

Η ανθρώπινη

Ο
ι μεγάλες αλλά και κάποιες
μεσαίες επιχειρήσεις
διαθέτουν εξειδικευμένο
προσωπικό και στελέχη για

την προώθηση των δράσεων Εταιρικής
Κοινωνικής Ευθύνης, καθώς μέσα από
αυτές ενισχύουν το προφίλ τους και
βελτιώνουν τη θέση τους σε
επιχειρηματικό και κοινωνικό επίπεδο,
μέσω της εφαρμογής κριτηρίων
βιωσιμότητας. 

Η ΕΚΕ αποτελεί μια μορφή εταιρικής αυ-
τοδέσμευσης ενσωματωμένης σε ένα επι-
χειρηματικό μοντέλο, μια διαρκής δέσμευ-
ση των επιχειρήσεων για συμβολή στην οι-
κονομική ανάπτυξη με παράλληλη βελτίωση
της ποιότητας της ζωής των εργαζομένων
και των οικογενειών τους, όπως επίσης των
κοινοτήτων και της κοινωνίας γενικότερα,
καθώς και μια εθελοντική δέσμευση των
επιχειρήσεων για διαχείριση των δραστη-
ριοτήτων τους με υπεύθυνο τρόπο. Επιπλέ-
ον, οι επιχειρήσεις ενσωματώνουν σε εθε-
λοντική βάση κοινωνικούς και περιβαλλον-
τικούς προβληματισμούς στις επιχειρηματι-
κές τους λειτουργίες και στις συναλλαγές
τους με τα ενδιαφερόμενα μέρη τους και
ταυτόχρονα αναδεικνύεται η ευθύνη τους
στην επίδραση που έχουν στην κοινωνία. 

Πού απευθύνονται

Οι επιχειρήσεις απευθύνονται τόσο στο
εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό περιβάλ-
λον τους, εντάσσονται σε ένα στρατηγικό
επιχειρηματικό μοντέλο και έχουν ως στόχο
την υπεύθυνη ανάπτυξη μέσα από την εξι-
σορρόπηση του κόστους που εξωτερικεύει
η λειτουργία της επιχείρησης στο περιβάλ-
λον και την κοινωνία. Ο ορισμός της ΕΚΕ που
υιοθετείται στο πλαίσιο της Εθνικής Στρατη-
γικής λαμβάνει υπόψη τους διεθνείς ορι-
σμούς αλλά και τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά
της ελληνικής επιχειρηματικής δραστηριό-
τητας με όρους βιωσιμότητας. 

Η Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη είναι μια
δυναμική έννοια της οποίας οι αρχές και
αξίες εξελίσσονται συνεχώς και ακολου-
θούν τους προβληματισμούς και τις προκλή-
σεις που αντιμετωπίζει η κοινωνία. Σήμερα,
οι προκλήσεις αυτές απαιτούν άμεση λύση,
αλλά με μελλοντική προοπτική. Αυτή η μελ-
λοντική προοπτική συνδέει στενά την ΕΚΕ
με τη Βιώσιμη Ανάπτυξη, σε ένα σύνολο που
ενσωματώνει την εξασφάλιση βιωσιμότητας
στο παρόν με παράλληλη φροντίδα για την
ευημερία των μελλοντικών γενεών και είναι
η βάση του οράματος. Οι δράσεις αφορούν
τους πάντες, άμεσα ή έμμεσα, με βάση το
κατά πόσο επηρεάζονται από τη λειτουργία
των επιχειρήσεων και των οργανισμών. Αυ-

τοί μπορεί να είναι οι εργαζόμενοι, οι μέτο-
χοι, οι πελάτες-καταναλωτές, οι ανταγωνι-
στές, οι προμηθευτές, το περιβάλλον και η
κοινωνία των πολιτών.

Ισχυρό εργαλείο

Ισχυρό εργαλείο για την ενίσχυση της αν-
ταγωνιστικότητας και εξωστρέφειας των ελ-
ληνικών επιχειρήσεων με άξονα τη βιώσιμη
ανάπτυξη αποτελεί ο Ελληνικός Κώδικας
Βιωσιμότητας, ο οποίος είναι ένα δομημένο
σύστημα ως προς τη διαφάνεια και την αυτο-
δέσμευση των οργανισμών-επιχειρήσεων
και ανταποκρίνεται στην ανάγκη μέτρησης
της οικονομικής, περιβαλλοντικής και κοι-
νωνικής επίδοσης των οργανισμών και επι-

χειρήσεων με στόχο την ενίσχυση της αντα-
γωνιστικότητάς τους ως προς την ενσωμά-
τωση των αρχών της βιώσιμης ανάπτυξης
και εταιρικής υπευθυνότητας στη λειτουργία
τους. Επιπλέον, με τον κώδικα καθορίζονται
οι άξονες για την ενδυνάμωση της εξαγωγι-
κής δραστηριότητας των ελληνικών επιχει-
ρήσεων και την εξεύρεση κεφαλαίων, μέσω
της θετικής αξιολόγησης της χρηματοπι-
στωτικής αγοράς και των διεθνών επενδυτι-
κών κεφαλαίων, ανοίγοντας τον δρόμο για
την ένταξη των επιχειρήσεων σε διεθνή δί-
κτυα «Υπεύθυνων Προμηθευτών» και την
ανταπόκρισή τους στις απαιτήσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Οδηγίας για δημοσιοποίηση μη
χρηματοοικονομικών στοιχείων.

Ειδικά για την Ελλάδα, πρέπει να σημει-
ωθεί ότι οι βασικές πτυχές της ΕΚΕ συνί-
στανται στην εθελοντική αυτοδέσμευση επι-
χειρήσεων και οργανισμών, οι οποίοι στο-
χεύουν στην υπεύθυνη λειτουργία και δια-
χείριση των δραστηριοτήτων τους καθώς και
στην εθελοντική αυτοδέσμευση, που προ-
ϋποθέτει την ανάληψη πρωτοβουλιών και
δραστηριοτήτων, επιπλέον της ελάχιστης
συμμόρφωσης με την εκάστοτε νομοθεσία.
Τέλος, στη βάση των παραπάνω χαρακτηρι-
στικών, η ΕΚΕ αποτελεί ένα ολοκληρωμένο
πλέγμα πολιτικών και δράσεων που υιοθετεί
κάθε επιχείρηση, προσδιορίζοντας τη σχέση
της με την κοινωνία και δεν περιορίζεται
στην κοινωνική και περιβαλλοντική σήμαν-
ση προϊόντων και υπηρεσιών ούτε στην απο-
λογιστική ανασκόπηση δράσεων και πρωτο-
βουλιών.

Η στρατηγική και οι άξονες που καθορίζουν 
το πλαίσιο της κοινωνικής ευθύνης των εταιρειών

Τα κριτήρια βιωσιμότητας για
τις δράσεις των επιχειρήσεων
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«Ο ι επιχειρήσεις έχουν κοινωνική ευθύνη, που
ορίζεται ως η υποχρέωση των επιχειρημα-
τιών να ακολουθήσουν πολιτικές, να λάβουν

αποφάσεις και να εφαρμόσουν δράσεις που ενισχύουν
τους στόχους και τις αξίες της κοινωνίας», σύμφωνα με
τον Αμερικανό συγγραφέα και οικονομολόγο Howard R.
Bowen, ο οποίος θεωρείται ο «ιδρυτής» της έννοιας της
Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης (ΕΚΕ).

Ουσιαστικά, λοιπόν, μια εταιρεία για να θεωρείται επι-
τυχημένη έχει ευθύνη απέναντι στους εργαζομένους της,
στην κοινωνία και στο περιβάλλον να ενεργεί με στόχο
πάντα τη διασφάλισή τους. 

Για την ΕΥΔΑΠ, η ανταπόκριση στα παραπάνω μοιάζει
ως η μόνη επιλογή, καθώς είναι μια εταιρεία που εντάσ-
σει στην επιχειρηματική της στρατηγική διαδικασίες και
δράσεις με στόχο τη διασφάλιση της προστασίας της
υγείας των εργαζόμενων, την αδιάλειπτη παροχή υπηρε-
σιών προς τους πολίτες-καταναλωτές και, τέλος, τη μεί-
ωση του περιβαλλοντικού της αποτυπώματος, μέσα από
την προστασία του πιο πολύτιμου αγαθού, του νερού.

Στο πλαίσιο των δραστηριοτήτων της, η ΕΥΔΑΠ δε-
σμεύεται να λειτουργεί σύμφωνα με τους κανόνες ηθι-
κής, με διασφάλιση των ανθρώπινων δικαιωμάτων στην

εργασία και τη μη ανοχή σε κανενός είδους διάκριση ή
προσβλητική συμπεριφορά ενάντια στην προσωπικότητα
κάποιου, σε κοινωνικό αποκλεισμό ή σε αθέμιτη μεταχεί-
ριση για οποιονδήποτε λόγο. Φροντίζει ώστε όλα τα μέλη
του προσωπικού της να διαδραματίζουν εξίσου ενεργό
ρόλο, να τυγχάνουν πλήρους σεβασμού για την προσω-
πικότητά τους και να επωφελούνται από το συμπεριλη-
πτικό περιβάλλον το οποίο προσπαθεί συνεχώς να
καλλιεργεί, καθώς η διασφάλιση των ανθρωπίνων δι-
καιωμάτων στην εργασία, η εξάλειψη των διακρίσεων και
η συμπερίληψη αποτελούν πάγια και διαχρονική δέ-
σμευσή της. 

Ταυτόχρονα, εστιάζει στην προστασία των τοπικών κοι-
νωνιών καθώς και των ευάλωτων κοινωνικών ομάδων.
Σταθερά προσηλωμένη στις αξίες της για πρόσβαση σε
καθαρό και φθηνό νερό από όλους, η ΕΥΔΑΠ παρέχει
αξιόπιστες υπηρεσίες αποχέτευσης και εφαρμόζει τιμο-
λογιακή πολιτική με βάση τις ανάγκες του πελάτη. Έτσι,
έχει διαμορφώσει το τιμολόγιό της, ώστε να διασφαλίζει
την άμβλυνση των κοινωνικών ανισοτήτων και να προ-
στατεύει τις ευάλωτες ομάδες από τη στέρηση αυτού του
κοινωνικού αγαθού, διατηρώντας ταυτόχρονα τη δεύτερη
χαμηλότερη τιμή διεθνώς. 

Η προστασία του περιβάλλοντος αποτελεί βασικό πυ-

λώνα της Εταιρικής Στρατηγικής. Στο πλαίσιο αυτό, η
ΕΥΔΑΠ εντάσσει διαδικασίες και δράσεις με στόχο τη μεί-
ωση του περιβαλλοντικού της αποτυπώματος, την αντι-
μετώπιση της κλιματικής αλλαγής -η οποία αποτελεί μια
από τις μεγάλες σύγχρονες προκλήσεις- ακολουθώντας
τις οδηγίες της ΕΕ για μηδενικές εκπομπές έως το 2030. 

Η έννοια της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης έχει
άμεση σχέση και αλληλεπίδραση με τα κριτήρια ESG για
το Περιβάλλον, την Κοινωνία και την Εταιρική Διακυβέρ-
νηση, με τα οποία η ΕΥΔΑΠ ευθυγραμμίζεται απόλυτα,
καθώς τα κριτήρια ESG αφορούν βασικά τον τρόπο με τον
οποίο μια εταιρεία εξυπηρετεί το περιβάλλον, τους εργα-
ζόμενους, την κοινότητα, τους πελάτες και τους μετόχους.

Έτσι και οι ενέργειες και δράσεις της ΕΥΔΑΠ έχουν ως
γνώμονα και προϋπόθεση για τη βιώσιμη επιχειρηματική
της δράση τον άνθρωπο, τον σεβασμό των ανθρωπίνων
αξιών και τη δέσμευση στις αρχές της αειφόρου ανάπτυ-
ξης. Στο πλαίσιο αυτό, οι αρχές της Εταιρικής Κοινωνικής
Ευθύνης σε κάθε επίπεδο λειτουργίας της εταιρείας απο-
τελούν τον ακρογωνιαίο λίθο κάθε σχεδιαζόμενης στρα-
τηγικής με έμφαση στην ανάπτυξη των εργαζομένων, την
κοινωνική ευημερία, τη διαφάνεια, την ηθική ακεραι-
ότητα, την ποιότητα των παρεχόμενων υπηρεσιών και την
προστασία του περιβάλλοντος. 

Στρατηγική επιλογή η ευθύνη στους
εργαζομένους, την κοινωνία, το περιβάλλον

ΑΡΧΕΙΟ ΕΥΔΑΠ - Δεντροφύτευση εθελοντών ΕΥΔΑΠ 

H ΕΥΔΑΠ στηρίζει τον στόχο 6 της Βιώσιμης Ανάπτυξης, ο οποίος αφορά 
το καθαρό νερό και την αποχέτευση, με το mural του καλλιτέχνη STMTS, 

μια πρωτοβουλία του ελculture με την υποστήριξη του «Γενιά 17».
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βελτίωση της ποιότητας

εξυπηρέτησης των

πολιτών στις

συγκοινωνίες και τις

μεταφορές θα επέλθει μέσω της

Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας,

δημιουργώντας μια νέα κουλτούρα

στις μεταφορές με έμφαση στις

σύγχρονες, έξυπνες, πράσινες και

φιλικές προς όλους συγκοινωνίες.

Η θετική εμπειρία του επιβάτη αποτελεί

πρωταρχικό μέλημα κάθε στρατηγικής πω-

λήσεων ως customer ή passenger experi-

ence στις μετακινήσεις κάθε μορφής.

Η βιωσιμότητα και η αειφορία συνιστούν

θεμελιώδη παράγοντα της στρατηγικής για

τις συγκοινωνίες και τις μετακινήσεις τόσο

των ιδιωτών όσο και των επιχειρήσεων.

Θεμελιώδη ρόλο σε αυτήν τη στρατηγική

διαδραματίζει η ολιστική πολιτική για τη λε-

γόμενη Βιώσιμη Αστική Κινητικότητα, η

οποία αφορά τις μετακινήσεις ανθρώπων

και αγαθών σε αστικές και περιαστικές πε-

ριοχές με τη χρήση περιβαλλοντικών, κοι-

νωνικών, λειτουργικών και οικονομικά βιώ-

σιμων μεθόδων.
Η υλοποίηση της πολιτικής αυτής περνάει

μέσα από τα λεγόμενα ΣΒΑΚ, τα Σχέδια Βιώ-
σιμης Αστικής Κινητικότητας, τα οποία είναι
διαθέσιμα για όλους τους δήμους της χώρας
και υποχρεωτικά για όσους δήμους έχουν
πληθυσμό άνω των 30.000 κατοίκων.

Η ηλεκτροκίνηση, η οδική ασφάλεια, οι
σύγχρονες μορφές κινητικότητας έχουν
κοινό παρονομαστή: τη φιλικότητα, την προ-
σβασιμότητα και την ελαχιστοποίηση του
περιβαλλοντικού αποτυπώματος.

Η ηλεκτροκίνηση, την οποία προωθεί το
υπουργείο Μεταφορών, βελτιώνει την εμ-
πειρία των συγκοινωνιών πρώτα από όλα με
την ένταξη των 250 νέων ηλεκτρικών λεω-
φορείων στους στόλους Αθήνας και Θεσσα-
λονίκης το προσεχές διάστημα.

Η ηλεκτροκίνηση αποτελεί στρατηγική

επιλογή της Πολιτείας για την προώθηση της

Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας. Βάσει διε-

θνών εξελίξεων και αποφάσεων είναι μονό-

δρομος για την κινητικότητα, τουλάχιστον

εντός του αστικού ιστού. Οι θερμικοί κινητή-

ρες, τους οποίους ακόμη χρησιμοποιούμε

στα οχήματά μας, δεν έχουν πολύ μέλλον,

αφού οι κατασκευαστές αυτοκινήτων έχουν

σταματήσει να επενδύουν στην εξέλιξή

τους.

Με την ηλεκτροκίνηση και τις νέες τεχνο-

λογίες ενεργητικής ασφάλειας που τη συνο-

δεύουν εισάγεται στις μεταφορές μια νέα

μέθοδος κινητικότητας, πολύ πιο φιλική

στους πολίτες και στο περιβάλλον, βελτιώ-

νοντας συνολικά την ποιότητα ζωής όλων

των πολιτών. Χαμηλότεροι ρύποι, ελάχιστος

θόρυβος, μικρότερος φόρτος εργασίας για

τον οδηγό, καλύτερη ενεργητική και παθητι-

κή ασφάλεια.

Η οδική ασφάλεια γενικότερα αντιπροσω-

πεύει μια άλλη κρίσιμη παράμετρο για τη

Βιώσιμη Αστική Κινητικότητα. Το υπουργείο

επεξεργάζεται προτάσεις για τον νέο νόμο

Οδικής Ασφάλειας, τον Κώδικα Οδικής Κυ-

κλοφορίας, το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδι-

κής Ασφάλειας και την Εθνική Επικοινωνια-

κή Πολιτική Οδικής Ασφάλειας, ενώ παράλ-

ληλα επικαιροποιείται το Εθνικό Στρατηγικό

Σχέδιο Οδικής Ασφάλειας «Ελλάδα 2030»,

το οποίο μεταξύ άλλων έχει στόχο τη μείωση

του αριθμού των θυμάτων τροχαίων ατυχη-

μάτων κατά 50% έως το 2030.

Στη Βιώσιμη Αστική Κινητικότητα εντάσ-

σονται επίσης δράσεις για τη λεγόμενη μι-

κροκινητικότητα, δηλαδή τη χρήση μικρών,

ελαφρών και προσιτών οχημάτων, όπως τα

σκούτερ και τα ποδήλατα, για μετακινήσεις

σε μικρές αποστάσεις. Η χρήση τέτοιων

οχημάτων ελαφρύνει την περιβαλλοντική

επιβάρυνση των μετακινήσεων, ειδικά εντός

αστικού ιστού.

Το Mobility as a Service (MaaS) είναι επί-

σης ένα νέο μοντέλο κινητικότητας που μας

επιτρέπει να αξιοποιούμε συνδυασμό υπη-

ρεσιών μετακίνησης, από μέσα μαζικής με-

ταφοράς και ταξί έως ενοικιαζόμενα αυτοκί-

νητα και ποδήλατα, ανάλογα με τις εκάστοτε

ανάγκες, πιο φθηνά, πιο γρήγορα και πιο

αποδοτικά με τη βοήθεια της τεχνολογίας.

Ύψιστης σημασίας για τις μεταφορές είναι

και η προσβασιμότητα, για την οποία προ-

ωθούνται νομοθετικές ρυθμίσεις και άλλες

πρωτοβουλίες, σε συνεργασία με τους Συλ-

λόγους των ΑμεΑ, με σκοπό τη βελτίωση της

καθημερινότητάς τους. 

Ανάταξη των ΜΜΜ 
προς όφελος της κοινωνίας

Για μια καλύτερη 
ποιότητα ζωής 
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ΤΕΧΑΝ, η πρωτοπόρος εταιρεία ανακύκλωσης στην Ελ-

λάδα, πρωταγωνίστησε στα φετινά Green Brand Awards

της BOUSSIAS Επικοινωνίες, αποσπώντας πέντε βρα-

βεία για τις πρωτοβουλίες της, που έχουν στόχο τη βιώσιμη ανά-

πτυξη και την προστασία του περιβάλλοντος.

Ειδικότερα, στην εκδήλωση απονομής των βραβείων, που πραγ-

ματοποιήθηκε στις 21 Μαρτίου 2024, η ΤΕΧΑΝ διακρίθηκε για το

ΠΠρόγραμμα Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης «Εμείς δωρίζουμε

1.000.000€, Εσύ αποφασίζεις πού θα το μοιράσεις» με Platinum

και Gold βραβείο στην κατηγορία Green Marketing & CSR Actions,

καθώς και με Silver βραβείο στην κατηγορία Green CSR. 

Αξίζει, μάλιστα, να σημειωθεί πως είναι μία από τις τρεις μόλις

εταιρείες που έλαβαν το Platinum βραβείο κατακτώντας την υψη-

λότερη βαθμολογία σε ολόκληρη την ενότητα που συμμετείχε.

Επιπλέον, απέσπασε για το Zero Waste Concert, με τον Κων-

σταντίνο Αργυρό, Gold βραβείο στην κατηγορία Green Events, ενώ

για τον Μεγάλο Εκπαιδευτικό Διαγωνισμό Ανακύκλωσης Σχολεί-

ων Πρωτοβάθμιας & Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης του Δήμου

Θεσσαλονίκης παρέλαβε Gold βραβείο στην κατηγορία Green

Education! 

Σε έναν θεσμό που επιβραβεύει την αριστεία και την καινοτομία

σε προϊόντα, υπηρεσίες και διαδικασίες ανάπτυξης, οι οποίες

προάγουν την Green οικονομία και το Eco Living, τα κριτήρια με τα

οποία αξιολογήθηκαν οι υποψηφιότητες ήταν η δημιουργικότητα,

ο σχεδιασμός και η καινοτομία, η αποτελεσματικότητα και η περι-

βαλλοντική ευαισθητοποίηση.

Μέσω του CSR προγράμματος «Εμείς δωρίζουμε 1.000.000€,

Εσύ αποφασίζεις πού θα το μοιράσεις», η ΤΕΧΑΝ ανταμείβει εται-

ρείες και οργανισμούς που συμβάλλουν με τα έργα τους σε σημαν-

τικούς πυλώνες, όπως το περιβάλλον, η παιδεία, η υγεία και η τοπι-

κή κοινωνία. Μάλιστα, σε αυτή την προσπάθεια κάνει συμμέτο-

χους όλους τους πολίτες, καθώς οι ίδιοι αποφασίζουν πού θα δω-

ριστεί το χρηματικό έπαθλο, ψηφίζοντας τους φορείς που επιθυ-

μούν, μέχρι τις 31 Μαΐου.

Με τη συγκεκριμένη πρωτοβουλία, η ΤΕΧΑΝ αποδεικνύει έμ-

πρακτα την αφοσίωσή της στην προστασία του περιβάλλοντος, την

εκπαιδευτική πρόοδο, τη βελτίωση της υγείας και τη στήριξη των

τοπικών κοινωνιών, κοινοποιώντας παράλληλα τα οφέλη και τη

σημασία της ανακύκλωσης σε κάθε ενδιαφερόμενο.

Παράλληλα, η ΤΕΧΑΝ προχώρησε τον Οκτώβριο 2023 σε μια με-

γάλη Zero Waste συναυλία με πρωταγωνιστή τον Κωνσταντίνο Αρ-

γυρό, στη Νέα Παραλία Θεσσαλονίκης, μεταφέροντας το ισχυρό

μήνυμα της ανακύκλωσης για ένα καλύτερο και πιο βιώσιμο μέλ-

λον. Η εκδήλωση ήταν μηδενικού ανθρακικού αποτυπώματος, με

πιστοποίηση Zero Waste, καθώς όλα τα υλικά που χρησιμοποι-

ήθηκαν κατά τη διάρκειά της ανακυκλώθηκαν.

Επίσης, η ΤΕΧΑΝ πραγματοποίησε Μεγάλο Εκπαιδευτικό Διαγω-

νισμό Ανακύκλωσης Σχολείων Πρωτοβάθμιας & Δευτεροβάθμιας

Εκπαίδευσης του Δήμου Θεσσαλονίκης, σε συνεργασία με τον δήμο

και υπό την αιγίδα του υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων &

Αθλητισμού. Με την ολοκλήρωση του διαγωνισμού, η ΤΕΧΑΝ χάρι-

σε μοναδικά δώρα στα 4 σχολικά τμήματα που συνέλεξαν τα περισ-

σότερα υλικά. Σημειώνεται ότι αντίστοιχος εκπαιδευτικός διαγωνι-

σμός βρίσκεται σε εξέλιξη και για τα σχολεία 39 δήμων της Αττικής.

Κατά την παραλαβή των βραβείων, ο πρόεδρος της ΤΕΧΑΝ κ.

Απόστολος Μούργος δήλωσε σχετικά: «Νιώθω ιδιαίτερη χαρά και

τιμή να βρίσκομαι εδώ, σε αυτόν τον πολύ σημαντικό θεσμό, που

επιβραβεύει καινοτόμες πρακτικές, οι οποίες προάγουν την “πρά-

σινη” οικονομία και τη βιωσιμότητα. Η ΤΕΧΑΝ, άλλωστε, εδώ και

δεκαετίες, υλοποιεί πρωτοβουλίες που έχουν στόχο την Εταιρική

Κοινωνική Ευθύνη, τη Βιώσιμη Ανάπτυξη, την προστασία του περι-

βάλλοντος και τη διάδοση της σημασίας της ανακύκλωσης σε

όλους τους ανθρώπους και ειδικά στη νέα γενιά. Με το πρόγραμμα

“Εμείς δωρίζουμε 1.000.000€, Εσύ αποφασίζεις πού θα το μοιρά-

σεις”, στέλνουμε το μήνυμα πως το καλό πρέπει να επιβραβεύεται

και δίνουμε τη δυνατότητα σε όλους τους συμπολίτες μας να απο-

φασίσουν οι ίδιοι τις εταιρείες ή τους οργανισμούς-φορείς που θα

λάβουν το μεγάλο χρηματικό έπαθλο του διαγωνισμού, ψηφίζον-

τας μέχρι το τέλος Μαΐου».

Πολλαπλές διακρίσεις για τις πρωτοβουλίες
Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης 
στα Green Brand Awards 2024 

Με πέντε βραβεία -1 Platinum, 3 Gold και 1 Silver- διακρίθηκε η ΤΕΧΑΝ στα φετινά Green Brand Awards, 
ξεχωρίζοντας για τις πρωτοβουλίες Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης & τις δράσεις της για έναν πιο «πράσινο» πλανήτη 

Ο κ. Απόστολος Μούργος,
πρόεδρος της ΤΕΧΑΝ,
παραλαμβάνει το Platinum
βραβείο στην κατηγορία
Green Marketing & CSR
Actions για το πρόγραμμα
Εταιρικής Κοινωνικής
Ευθύνης «Εμείς
δωρίζουμε 1.000.000€,
Εσύ αποφασίζεις πού θα
το μοιράσεις», μαζί με την
κ. Κωνσταντίνα Σκαναβή,
πρόεδρο της Κριτικής
Επιτροπής & καθηγήτρια
του Πανεπιστημίου 
Δ. Αττικής

Ο κ. Απόστολος
Μούργος,
πρόεδρος 
της ΤΕΧΑΝ,
παραλαμβάνει το
Gold βραβείο στην
κατηγορία Green
Events για το Zero
Waste Concert με
τον Κωνσταντίνο
Αργυρό

Ο κ. Απόστολος Μούργος, πρόεδρος της ΤΕΧΑΝ, 
μαζί με τον κ. Δημήτρη Τσουβάλα, γενικό διευθυντή, και την κ. Άρια Δάγλα,

Marketing & Communications Manager της ΤΕΧΑΝ

O πρόεδρος Απόστολος Μούργος, ο γενικός διευθυντής Δημήτρης Τσουβάλας, 
ο διευθυντής Λογιστηρίου Γιώργος Βλάχος, 

ο HR Manager της ΤΕΧΑΝ Κωνσταντίνος Γιώτης

Ο κ. Δημήτρης Τσουβάλας, γενικός διευθυντής της ΤΕΧΑΝ, παραλαμβάνει 
το Gold βραβείο στην κατηγορία Green Education για την πρωτοβουλία Μεγάλος

Εκπαιδευτικός Διαγωνισμός Ανακύκλωσης Σχολείων Πρωτοβάθμιας
& Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης του Δήμου Θεσσαλονίκης
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ενεργειακή απόδοση των κτηρίων από το
2028 θα πρέπει να έχει μηδενικό ισοζύγιο
εκπομπών ρύπων, ενώ για τα δημόσια
κτήρια θα ισχύει το ίδιο από το 2026,

όπως επιτάσσει η ευρωπαϊκή νομοθεσία. Τα
αυστηρά κριτήρια για την κατασκευή τους
προϋποθέτουν σαφώς πιο δαπανηρό κόστος, αλλά
και η συντήρησή τους απαιτεί εντατικότερη
παρακολούθηση.

Όλα τα νέα κτήρια θα πρέπει να είναι εξοπλισμένα με τε-
χνολογίες συλλογής ηλιακής ενέργειας έως το 2028, εφό-
σον αυτό είναι τεχνικά και οικονομικά εφικτό, ενώ τα κτήρια
κατοικιών που υποβάλλονται σε μεγάλης κλίμακας ανακαί-
νιση θα έχουν προθεσμία έως το 2032. Στην κλίμακα ενερ-
γειακής απόδοσης από το Α έως το G, τα κτήρια κατοικιών θα
πρέπει να επιτύχουν την κατάταξή τους τουλάχιστον στην
κατηγορία Ε έως το 2030 και στην D έως το 2033. Η κατηγο-
ρία G αντιστοιχεί στο 15% των κτηρίων ενός κράτους-μέλους
με τις χειρότερες επιδόσεις.

Τα μη οικιστικά και τα δημόσια κτήρια θα πρέπει να ανή-
κουν στις σχετικές κατηγορίες έως το 2027 και το 2030 αν-
τίστοιχα. Η αναβάθμιση της ενεργειακής απόδοσης θα
πραγματοποιείται όταν ένα κτήριο πωλείται ή υποβάλλεται
σε σημαντική ανακαίνιση ή, αν ενοικιάζεται, όταν υπογρά-

φεται νέο συμβόλαιο μίσθωσης. Αναφορικά με τα μεγάλα
δημόσια έργα, η ελληνική Πολιτεία ήδη εφαρμόζει εκείνες
τις μεθόδους ώστε οι μεγάλες δημόσιες κατασκευές να
πληρούν περιβαλλοντικά κριτήρια, σύμφωνα με την ενω-
σιακή νομοθεσία.

Η χρήση εναλλακτικών καυσίμων, οι πρωτοποριακές τε-
χνολογίες, όπως η χρήση υδρογόνου ως κλιματικά ουδέτε-
ρου καυσίμου στην παραγωγή τσιμέντου και η δέσμευση και
χρήση CO2 σε βιομηχανική κλίμακα, οι επενδύσεις στον ψη-
φιακό μετασχηματισμό με σύγχρονα εργαλεία τεχνητής
νοημοσύνης, που συμβάλλουν στη μείωση του ενεργειακού
και του ανθρακικού αποτυπώματος της παραγωγής, είναι
μερικές από τις πρακτικές που χρησιμοποιούν οι μεγάλες
κατασκευαστικές εταιρείες.

Για την πράσινη μετάβαση το κατασκευαστικό οικοσύστη-
μα στην Ελλάδα οδηγείται νομοτελειακά σε αλλαγή κατα-
σκευαστικής κουλτούρας.

Το υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών προχωρά στη
δημιουργία νέων, σύγχρονων, βιώσιμων, φιλικών περιβαλ-
λοντικά υποδομών και συστημάτων μεταφορών, τα οποία θα

συνδράμουν καθοριστικά στην ανάπτυξη του εμπορίου, της
εφοδιαστικής αλυσίδας και των ελληνικών εξαγωγών.

Οι άξονες πολιτικής που εφαρμόζει το υπουργείο Υποδο-
μών και Μεταφορών σκοπό έχουν τη δημιουργία ενός κορ-
μού υποδομών πάνω στον οποίο αναπτύσσεται και λειτουρ-
γεί ο κλάδος των εμπορευματικών μεταφορών που αφορά
τις οδικές, αεροπορικές και σιδηροδρομικές υποδομές, κα-
θώς και την ενίσχυση των υποδομών της εφοδιαστικής αλυ-
σίδας. Συγκεκριμένα, αναβαθμίζονται οι υποδομές με τη δη-
μιουργία νέων εμπορευματικών κέντρων, όπως είναι το
Θριάσιο Ι και ΙΙ, το μεγαλύτερο διαμετακομιστικό κέντρο της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης στη Φυλή και το πρώην στρατό-
πεδο Γκόνου στη Θεσσαλονίκη. Ενισχύεται ο ψηφιακός με-
τασχηματισμός με πρωτοβουλίες όπως η συμμετοχή του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών στο συγχρηματοδο-
τούμενο έργο FENIX, το οποίο φιλοδοξεί να δημιουργήσει το
πρώτο ενοποιημένο, πανευρωπαϊκό ψηφιακό δίκτυο πλη-
ροφόρησης και ανταλλαγής δεδομένων στις μεταφορές και
τα logistics. Παράλληλα, το Ελληνικό Παρατηρητήριο Μετα-
φορών και Logistics συνδέει ψηφιακά την ελληνική με την
ευρωπαϊκή αγορά παρέχοντας χρήσιμα ποιοτικά και ποσοτι-
κά δεδομένα για τη χάραξη στρατηγικής και τη λήψη επιχει-
ρηματικών αποφάσεων. Η Βιώσιμη και Πράσινη Εφοδιαστι-
κή στοχεύει στη μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώμα-
τος του τομέα.

Πώς μπορούν να μειώσουν 
τις εκπομπές ρύπων και 

ποιες ενέργειες οδηγούν σε αυτό

Κατασκευές με περιβαλλοντικό αποτύπωμα
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Ε
νώπιον του Τριμελούς Εφετείου
Κακουργημάτων αναμένεται να
βρεθούν οι δύο άνδρες που φέρε-

ται να διέσυραν την κυρία Τούνη στην υπό-
θεση εκδικητικής πορνογραφίας που συγ-
κλόνισε. «Έγινε η αρχή και στα δικαστήρια
η ελληνική δικαιοσύνη θα αποφασίσει. Πέ-

ρασα πολύ δύσκολα, αλλά
είμαι εδώ έτοιμη μαζί με
τους δικούς μου ανθρώ-
πους να δώσουμε και την
τελική μάχη. Καμιά γυναίκα
δεν πρέπει να περνάει τέτοι-
ες καταστάσεις και όποια
βιώσει κάτι τέτοιο πρέπει να

βρει μέσα της τη δύναμη και να το καταγ-
γείλει. Είναι πολύ ψυχοφθόρο, αλλά η αλή-
θεια πάντα νικάει», δήλωσε αποκλειστικά
στην «Political» η γνωστή influencer.

«Είμαι πολύ φορτισμένη συναισθηματι-
κά και αισθάνομαι πολύ την αγάπη της οι-
κογένειάς μου αλλά και του κόσμου που
από την πρώτη στιγμή είδαν ότι είπα την
αλήθεια! Η προσπάθεια που γίνεται από την
άλλη πλευρά που το θύμα προσπαθεί να γί-
νει ο θύτης είναι κάτι μας συνθλίβει και μας
τσακίζει ψυχολογικά όλους! Η άλλη πλευ-
ρά μπορεί να ισχυρίζεται ό,τι θέλει, αλλά
μόνο η ελληνική δικαιοσύνη μπορεί να δει
την αλήθεια και θα αποφασίσει. Έγινε μια
μεγάλη προσπάθεια από όλους μας να
συγκεντρωθούν τα στοιχεία για να έχουμε
αυτό το πολύ σημαντικό και ενθαρρυντικό
για τη συνέχεια αποτέλεσμα. Δεν ήταν εύ-
κολο. Καθόλου εύκολο να τρέχουμε να
βρούμε στοιχεία που είχαν εξαφανιστεί
ώστε να βοηθήσουμε από την πλευρά μας
την ελληνική δικαιοσύνη να έχει μια κρυ-
στάλλινη και ξεκάθαρη θέση βάσει αληθι-
νών στοιχείων. Το βούλευμα που εξέδωσε
είναι απόλυτα ξεκάθαρο», συνέχισε χαρα-
κτηριστικά η Ιωάννα Τούνη.

Τι λέει ο δικηγόρος της
Αναστάσιος Ντούγκας

Σύμφωνα με τον δικηγόρο της Αναστάσιο
Ντούγκα, η Ιωάννα βγήκε μπροστά σε όλη
αυτή την περιπέτεια που ψυχολογικά την
καταρράκωσε και πλέον βρίσκεται κοντά
στη δικαίωση… Όπως εξηγεί στην «Politi-
cal», έχει εμπιστοσύνη στην ελληνική δι-
καιοσύνη και θα μιλήσει πιο αναλυτικά μό-
λις αισθανθεί έτοιμη τις επόμενες μέρες.
«Ο σύζυγός της Δημήτρης Αλεξάνδρου εί-
ναι άξιος συγχαρητηρίων που όλο αυτό τον
καιρό έμεινε δίπλα στη γυναίκα του σαν
βράχος και τη στήριζε για να αποδειχτεί η
αλήθεια. Η Ιωάννα μπορεί να φαίνεται μια
δυναμική γυναίκα, αλλά κάτω από όλο αυ-
τό τον δυναμισμό κρύβεται μια πολύ ευαί-
σθητη ψυχή», τόνισε ο γνωστός ποινικολό-
γος, ο οποίος έχει σταθεί από την πρώτη
στιγμή στο πλευρό της.

Καταπέλτης το βούλευμα
Στο βούλευμα παραπομπής σε δίκη των

δύο ανδρών που κατηγορούνται για τη
διαρροή προσωπικών δεδομένων περι-
γράφονται συγκλονιστικές λεπτομέρειες
για το τι συνέβη τον Ιούλιο του 2017 στη
Χαλκιδική μέσα στο πολυτελές αυτοκίνητο
του ενός εκ των κατηγορουμένων, ο οποίος
τότε είχε δεσμό με την influencer, και του
δεύτερου άνδρα, ο οποίος είχε βιντεοσκο-
πήσει όλα όσα... έγιναν μέσα στο παρκαρι-
σμένο όχημα.

Το στοιχείο που καίει τους δύο κατηγο-
ρούμενους στο βούλευμα είναι τόσο εκείνο
που περιγράφεται κατά τη διάρκεια της βιν-
τεοσκόπησης όσο και μετά. Όπως αναφέ-
ρεται, ο ένας εκ των κατηγορούμενων
«επεδείκνυε ως τρόπαιο» τα βίντεο που εί-

χε στο κινητό του και τα μοίραζε σε φίλους.
«Μεταξύ αυτών που πληροφόρησαν την εγ-
καλούσα για τα ανωτέρω ήταν και γνωστοί
της -αναφέρεται σε δύο γνωστά πρόσωπα
της εγχώριας σόουμπιζ- οι οποίοι τον Ιού-
νιο του ίδιου έτους 2020 ανέφεραν στην εγ-
καλούσα ότι το επίμαχο βίντεο και τις αντί-
στοιχες φωτογραφίες που την απεικόνιζαν
τα είχε στην κατοχή του ο κατηγορούμενος
ήδη από το έτος 2017, τα επεδείκνυε ως
τρόπαιο, τα έστελνε από το κινητό του τηλέ-
φωνο συστηματικά σε τρίτους, ενώ ο δε
πρώτος φίλος της τής ανέφερε ότι ήταν και
ο ίδιος μεταξύ αυτών στους οποίους ο κα-
τηγορούμενος είχε αποστείλει το βίντεο.
Προηγουμένως, στις 11/5/2020, προέκυψε
ότι η εγκαλούσα μετέβη στη Δίωξη Ηλε-
κτρονικού Εγκλήματος για να υποβάλει έγ-

κληση για το σχετικό βίντεο που έχει αναρ-
τηθεί σε διάφορες διευθύνσεις σε ιστοσε-
λίδα πορνογραφικού περιεχομένου, οπότε
και διαπίστωσε ότι την αμέσως προηγού-
μενη μέρα στις 10/5/2020 ο κατηγορούμε-
νος είχε ομοίως υποβάλει έγκληση κατ’
αγνώστων στην ίδια υπηρεσία για το ίδιο
γεγονός», τονίζεται χαρακτηριστικά.

«Η εγκαλούσα Ιωάννα Τούνη στις
9/5/2020 πληροφορήθηκε μέσω πολυά-
ριθμων μηνυμάτων τρίτων στον προσωπικό
της λογαριασμό, στην πλατφόρμα κοινωνι-
κής δικτύωσης Instagram, ότι στο διαδί-
κτυο είχε αναρτηθεί ένα βίντεο ερωτικού
περιεχομένου στο οποίο φαινόταν ότι συμ-
μετείχε η ίδια. Η εγκαλούσα λόγω προ-
ηγούμενης συμμετοχής της σε δημοφιλές
τηλεοπτικό πρόγραμμα τηλεοπτικού σταθ-
μού πανελλήνιας εμβέλειας είχε γίνει ανα-
γνωρίσιμη στο ευρύ κοινό και κατόπιν δη-
μοσιοποίησης του video διαπίστωσε ότι σε
μεγάλο μέρος των μηνυμάτων που έλαβε η
ίδια από τρίτους, στα οποία υπήρχε είτε το
βίντεο είτε φωτογραφική απεικόνιση αυ-
τού, τρίτοι είχαν προσθέσει σχόλια συνο-
δευόμενα από εξαιρετικά προσβλητικούς
και χυδαίους για την ίδια χαρακτηρισμούς.
Το ως άνω βίντεο διέρρευσε μαζικά στον
έντυπο και ηλεκτρονικό Τύπο και στο Δια-
δίκτυο, μεταξύ άλλων και σε ιστοσελίδες
πορνογραφικού χαρακτήρα. Στους δε τίτ-
λους που το συνόδευαν στο Διαδίκτυο ανα-
φερόταν το ονοματεπώνυμό της με απα-
ξιωτικούς και άκρως δυσφημιστικούς χα-
ρακτηρισμούς. Επιπλέον είχαν δημοσιευ-
τεί φωτογραφίες της από την ίδια νύχτα
στις οποίες απεικονιζόταν γυμνή και χωρίς
τις αισθήσεις της στο πίσω κάθισμα του αυ-
τοκινήτου κατηγορουμένου μάρκας Range
Rover, χρώματος λευκού», αναφέρεται χα-
ρακτηριστικά στο βούλευμα που δημοσι-
εύει σήμερα η «Political».

Αρνείται τα πάντα
ο δεύτερος κατηγορούμενος

Ο δεύτερος κατηγορούμενος αρνήθηκε
την κατηγορία, ισχυρίστηκε ότι έμαθε για
το βίντεο το Μάιο του 2020, όταν του το
έστειλε ο συγκατηγορούμενος του με link
από ιστοσελίδα γιατί στεναχωρήθηκε και
μάλιστα του πρότεινε να καταθέσει μήνυση
στην Ασφάλεια. Επίσης, αρνήθηκε ότι συμ-
μετείχε στην κυκλοφορία του βίντεο. 

Η ΙΩΑΝΝΑ ΤΟΥΝΗ ΜΙΛΑΕΙ ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «POLITICAL»

«Καμία γυναίκα να μην 
περάσει όσα πέρασα»

Η γνωστή influencer αναφέρεται στην υπόθεση εκδικητικής
πορνογραφίας και πιστεύει ότι η δικαιοσύνη θα τη δικαιώσει

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Αναστάσιος
Ντούγκας
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Μ
έχρι και η Αθήνα ταρακουνήθηκε
από τον μεγάλο σεισμό κλίμακας 5,7
Ρίχτερ που καταγράφηκε χθες ανοι-

χτά της Ηλείας και κοντά στη Ζάκυνθο. Όπως
ήταν φυσικό, στις περιοχές
γύρω από το νησί επικράτη-
σε... τρόμος, καθώς ξύπνη-
σαν μνήμες από τον μεγάλο
σεισμό του 1953. Ο πρόεδρος
του ΟΑΣΠ και καθηγητής
Διαχείρισης Καταστροφών
Ευθύμης Λέκκας αναφέρει
στην «Political» ότι πρόκειται

για μια σεισμογενή περιοχή.
«Ο σεισμός ήταν σε θαλάσσιο χώρο και δεν

συντρέχει ανησυχία», ανέφερε, ενώ πρόσθε-
σε ότι μικρές ζημιές εντοπίζονται στο μονα-
στήρι των Στροφάδων. «Δεν υπάρχουν λόγοι
ανησυχίας, με δεδομένο ότι ο σεισμός έγινε
στον υποθαλάσσιο χώρο και μακριά από κα-
τοικημένες περιοχές. Επίσης, δεν υπάρχει
θέμα μετανάστευσης της σεισμικής δραστη-
ριότητας γιατί όλα τα επίκεντρα της σεισμικής
ακολουθίας είναι εντοπισμένα σε μια πολύ
μικρή περιοχή», συνέχισε στις δηλώσεις του
ο γνωστός σεισμολόγος.

Ευτυχώς, τόσο το εστιακό βάθος των 16 χι-
λιομέτρων όσο και οι μετασεισμοί ηρέμησαν
κυρίως τους κατοίκους αλλά και τους επιστή-
μονες. Οι μετασεισμοί που καταγράφηκαν
ήταν τουλάχιστον 7 και εκτός από την Αττική
ταρακούνησαν τόσο την Ηλεία όσο και τη
Μεσσηνία. Όπως λέει στην «Political» ο κ.
Λέκκας, η ενέργεια αυτού του ρήγματος δίνει
μεγάλους σεισμούς, αλλά δεν φτάνει στην επι-
φάνεια τόσο ισχυρή: «Είναι ένα από τα ρήγμα-
τα που υπάρχουν κατά μήκος του ελληνικού
τόξου και συνήθως δίνουν μεγάλους σει-
σμούς, αλλά στην προκειμένη περίπτωση αυτά
τα ρήγματα είναι μακριά από τον χερσαίο χώ-
ρο, οπότε η ενέργεια αποσβένεται».

Κινητοποίηση στη Ζάκυνθο
Μικροζημιές από τον ισχυρό σεισμό προ-

κλήθηκαν στο καστρομονάστηρο στα Στροφά-
δια. Σύμφωνα με πηγές από την Ιερά Μητρόπο-
λη Ζακύνθου, από τον σεισμό αποκολλήθηκαν
και έπεσαν τέσσερις πέτρες από το ταβάνι στο
έδαφος χωρίς να προκληθούν περαιτέρω ζη-

μιές. Στον χώρο υπήρχαν τεχνίτες εργάτες οι
οποίοι εργάζονται για την αναστήλωση του μο-
ναστηριού. Μετά τον σεισμό οι εργάτες απομα-
κρύνθηκαν και είναι όλοι καλά στην υγεία τους.

Ο δήμαρχος Ζακύνθου κινητοποίησε όλες
τις υπηρεσίες προκειμένου να εντοπίσουν
ζημιές ή ανθρώπους που θα χρειάζονταν
βοήθεια. Τελικά με απόφασή του το δημοτικό
στάδιο, κατασκευής του 1972, έκλεισε εξαι-
τίας των ζημιών που προκλήθηκαν στις εξέ-
δρες αλλά και στις αίθουσες κάτω από αυτές.
Το ακριβές μέγεθος του προβλήματος θα
διαπιστωθεί από κλιμάκιο μηχανικών που θα
μελετήσει τις εγκαταστάσεις. Οι σεισμολόγοι
παρακολουθούν με προσοχή την εξέλιξη του

φαινομένου μετά την ισχυρή δόνηση, το επί-
κεντρο της οποίας εντοπίζεται στον θαλάσσιο
χώρο Ανατολικά των Στροφάδων.

«Δεν ενεργοποιείται
το ρήγμα της Καλαμάτας»

Ο καθηγητής Σεισμολογίας και διευθυντής
του Γεωδυναμικού Ινστιτούτου Άκης Τσελέν-

της με ανάρτησή του υπογραμμίζει ότι «η με-
τασεισμική ακολουθία μέχρι στιγμής δεν έχει
ολοκληρωθεί και αναμένουμε τις επόμενες
μέρες, ακόμη και εβδομάδες αρκετά μεσαίου
μεγέθους γεγονότα». Παράλληλα, εκτίμησε
ότι «κατά πολύ μεγάλη πιθανότητα ήταν ο κύ-
ριος σεισμός αλλά και λίγο μεγαλύτερος. Αν
γίνει, λόγω της θέσης του επικέντρου δεν θα
έχει επιπτώσεις». Επιπλέον, ο διευθυντής του
Γεωδυναμικού Ινστιτούτου ξεκαθάρισε ότι σε
καμιά περίπτωση ο σεισμός των 5,7 Ρίχτερ
δεν μπορεί να ενεργοποιήσει το ρήγμα της
Καλαμάτας και κάλεσε τους κατοίκους να
ησυχάσουν.

Ο αναπληρωτής διευθυντής του Γεωδυνα-
μικού Ινστιτούτου της Αθήνας Βασί-
λης Καραστάθης ανέφερε ότι ακόμη
είναι πολύ δύσκολο να γίνει κάποια
εκτίμηση αν επρόκειτο για τον κύριο
σεισμό. «Θα περιμένουμε να δούμε
και την ακολουθία του. Έχουμε καλό
δίκτυο στην περιοχή, καταγράφουμε
τη σεισμικότητα, από εκεί και πέρα
τις επόμενες ώρες, έπειτα από ένα
24ωρο τουλάχιστον, θα είμαστε σε
θέση να έχουμε μια πιο ολοκληρω-

μένη άποψη για την εξέλιξη του φαινομένου.
Επειδή είναι οι πρώτες ώρες δεν μπορούμε
να πούμε τίποτα με ακρίβεια. Αυτό που πε-
ριορίζει την ανησυχία είναι η έκταση από τις
ακτές», τόνισε και ανέφερε ότι οι ζημιές είναι
απειροελάχιστες.

«Η δόνηση αυτή λόγω του μεγάλου μεγέ-
θους που είχε έγινε αισθητή σε μεγάλη
ακτίνα από το επίκεντρο και δημιούργησε
μια ανησυχία αρκετά μεγάλη στις περιοχές
αυτές. Δεχτήκαμε κλήσεις όχι μόνο από τη
Μεσσηνία αλλά από το Γύθειο, τη Ζάκυνθο,
από την Ηλεία. Αλλά το θέμα είναι ότι ο σει-
σμός αυτός ήταν μακριά από τις ακτές, γε-
γονός που περιόρισε και τις επιπτώσεις
του», συνέχισε.

Τι λένε οι Ευθύμιος Λέκκας, 
Άκης Τσελέντης και 

Βασίλης Καραστάθης

Η εξήγηση του Γεωδυναμικού Ινστιτούτου
Μάλιστα, το Γεωδυναμικό Ινστιτούτο εξήγησε γιατί αρχικά ανακοινώθηκε διπλός σει-

σμός 5,7 Ρίχτερ και εκδόθηκε προειδοποίηση για τσουνάμι: «Την 29η Μαρτίου 2024 και
ώρα 9.12 είχαμε ανατολικά των Στροφάδων πολύ ισχυρή σεισμική δόνηση με μέγεθος
5,7 στην κλίμακα Richter. Πριν από τον σεισμό αυτό και ώρα 9.11, δηλαδή πριν από 53.96
δευτερόλεπτα, σημειώθηκε προσεισμός στην
ίδια περιοχή. Το αυτόματο σύστημα εντόπισε
άμεσα και σωστά την ύπαρξη δύο σεισμών και
μάλιστα υπολόγισε και τα επίκεντρα στη σωστή
θέση. Ωστόσο, ενώ το μέγεθος του δεύτερου
ισχυρού σεισμού υπολογίστηκε σωστά, ο προ-
σεισμός εμφανίστηκε με λάθος μέγεθος στην
αυτόματη λύση.

Ο λόγος ήταν ότι για όλα τα αυτόματα συστήμα-
τα ο υπολογισμός του μεγέθους βασίζεται τυπικά
σε ένα διάστημα (παράθυρο) καταγραφής 120
δευτερολέπτων για τον κάθε σεισμό. Αυτό γίνεται ώστε η μέτρηση να περιλαμβάνει ικανό
αριθμό σταθμών στους υπολογισμούς, ακόμα και για την περιοχή του ελληνικού τόξου
αλλά και τις συνοριακές περιοχές της Ελλάδας. Στην εν λόγω περίπτωση το αυτόματο σύ-
στημα για τον υπολογισμό του μεγέθους του προσεισμού χρησιμοποίησε παράθυρο στο
οποίο είχε ήδη εισέλθει ο μεγάλος σεισμός και έτσι επηρεάστηκε.

Η βάρδια Γεωδυναμικού Ινστιτούτου του ΕΑΑ ταυτοποίησε άμεσα την ύπαρξη του λά-
θους στο μέγεθος, ωστόσο έπρεπε να στείλει άμεσα την επείγουσα προειδοποίηση για
πιθανό τσουνάμι, αφού το μέγεθος του σεισμού ήταν Μ 5,7 (άνω του Μ 5,5). Η προειδο-
ποίηση για τσουνάμι ολοκληρώθηκε σε ελάχιστο χρόνο και συγκεκριμένα μόλις σε 6 λε-
πτά (9.18). Αμέσως μετά, στις 9.21 (3 λεπτά μετά) είχε ολοκληρωθεί η λεπτομερής λύση
του ισχυρού σεισμού και στις 9.23 (1 λεπτό και 49 δευτερόλεπτα μετά) διορθώθηκαν και
τα στοιχεία του προσεισμού. Το Γεωδυναμικό Ινστιτούτο του ΕΑΑ αντέδρασε ψύχραιμα
και υπεύθυνα, ακόμα και σε αυτή την πολύ δύσκολη περίπτωση σεισμού (προσεισμός με
διαφορά δευτερολέπτων και ανάγκη προειδοποίησης τσουνάμι) και ανακοίνωσε τις ορ-
θές λύσεις στον ελάχιστο δυνατό χρόνο».

ΔΟΝΗΣΗ 5 ,7R ΑΝΟΙΚΤΑ ΤΗΣ ΗΛΕΙΑΣ

Πόσο... ταρακούνησε
τους σεισμολόγους και
γιατί προειδοποίησαν 

για... τσουνάμι

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Ο
55χρονος ιδιοκτήτης μίνι μάρκετ βίαζε
και εξέδιδε το 12χρονο κορίτσι από τον
Κολωνό, χωρίς η μητέρα του να έχει

συμμετοχή στο δράμα που βίωνε το παιδί της
είναι το διά ταύτα της ετυμηγορίας του Μεικτού
Ορκωτού Δικαστηρίου που χθες ανακοίνωσε
την απόφαση επί της ενοχής ή μη των 26 εμ-

πλεκομένων στη νοσηρή υπό-
θεση. 

Το δικαστήριο δεν υιοθέτη-
σε σε πολλά βασικά σημεία την
πρόταση της εισαγγελέως της
έδρας Μαρίας-Ελένης Νικο-
λού, η οποία είχε ξεσηκώσει
αντιδράσεις, και κατέληξε σε
διαφορετική κρίση. 

Για τον 55χρονο βασικό κατηγορούμενο, για
τον οποίο η εισαγγελέας ήταν απαλλακτική για
βασικές κατηγορίες, η απόφαση του δικαστη-
ρίου ήταν για όλες πλην μίας ενοχή:

•ένοχος κατά πλειοψηφία για βιασμό

•ένοχος κατά πλειοψηφία για μαστροπεία

•ένοχος κατά πλειοψηφία για πορνογραφία
ανηλίκων 

•ένοχος ομόφωνα για κατάχρηση ανηλίκου

•ένοχος ομόφωνα για παράνομη οπλοκατοχή

•αθώος ομόφωνα για εμπορία ανηλίκου.

Ξέσπασε σε κλάματα 
η μητέρα της ανήλικης

Η 39χρονη μητέρα της ανήλικης ξέσπασε σε
κλάματα όταν άκουσε ότι το δικαστήριο παρά
την αντίθετη εισαγγελική πρόταση την απαλ-
λάσσει από τα βασικά σκέλη του κατηγορητη-
ρίου.

Κρίθηκε: 

•αθώα για πορνογραφία

•αθώα κατά πλειοψηφία 4-3 για μαστροπεία

•ένοχη κατά πλειοψηφία για πλημμεληματική
εκβίαση.

Ρόλο μαστροπού εκτός από τον 55χρονο το
δικαστήριο απέδωσε και στον 59χρονο συντα-
ξιούχο ναυτικό με το προσωνύμιο «Μιχάλης».
Κρίθηκε: 

•ένοχος για διακεκριμένη μαστροπεία

•ένοχος για πορνογραφία ανηλίκων

•αθώος για απόπειρα γενετήσιων πράξεων με
ανήλικη.

Από τους υπολοίπους 23 κατηγορούμενους
το δικαστήριο αθώωσε τους 6 λόγω αμφιβο-
λιών. Καταδίκασε τους υπολοίπους 16 κατά πε-
ρίπτωση για γενετήσιες πράξεις με ανήλικο
έναντι αμοιβής τετελεσμένες ή σε απόπειρα
και για πορνογραφία. 

Η δίκη θα συνεχιστεί την επόμενη εβδομάδα
με τα αιτήματα αναγνώρισης ελαφρυντικών,
την ανακοίνωση των ποινών και τις αποφάσεις
για αιτήματα αναστολής.

Σύμφωνα με νομικούς κύκλους, η ύπαρξη
μειοψηφίας σε πολλά σκέλη της απόφασης, η
οποία σε ορισμένες περιπτώσεις ήταν οριακή,
δείχνει πως η ετυμηγορία του δικαστηρίου δεν
βγήκε αβασάνιστα. Αντιθέτως, δείχνει ότι πολ-

λά στοιχεία που ελήφθησαν υπ’ όψιν από δικα-
στές και ενόρκους προέκυψαν κατά τη διάρ-
κεια της ακροαματικής διαδικασίας, η οποία
διεξήχθη κεκλεισμένων των θυρών, και πως η
υπόθεση δεν ήταν εξαρχής απόλυτα ξεκάθαρη. 

Το χρονικό 
Η υπόθεση, που έχει

συγκλονίσει το πανελλή-
νιο, ήρθε στο φως της δη-
μοσιότητας πριν από 18
μήνες, στις αρχές Οκτω-
βρίου 2022, όταν οι αρχές
συνέλαβαν τον 55χρονο
ιδιοκτήτη μίνι μάρκετ. Εί-
χαν προηγηθεί καταθέ-
σεις της 12χρονης παρουσία παιδοψυχολόγου
στη ΓΑΔΑ, η οποία βρήκε το κουράγιο να μιλή-

σει για όλα όσα έζησε από τον Απρίλιο μέχρι
τον Αύγουστο του 2022. Το πρόσωπο που ξε-
κλείδωσε την υπόθεση ήταν η θεία της ανήλι-
κης, η οποία όσο φιλοξενούσε το κορίτσι παρα-
τήρησε πως συμπεριφερόταν περίεργα. Πήρε

το κινητό του παιδιού και
κατάλαβε πως η ανιψιά
της είχε μπλέξει στα δί-
χτυα ενός αρρωστημένου
κυκλώματος σεξουαλι-
κής εκμετάλλευσης.

Ακολούθησαν οι συλ-
λήψεις των «πελατών»
που αναγνώρισε η 12χρο-
νη, αλλά και της μητέρας
της, η οποία με βάση τα

στοιχεία της δικογραφίας φερόταν να γνώριζε
τι συνέβαινε στο παιδί της και να το διευκόλυνε

να βρίσκει χρήματα από «ερωτικά ραντεβού». 
Η κατηγορούμενη μητέρα από την πρώτη

στιγμή δήλωνε αθώα, ενώ και η 12χρονη έχει
υποστηρίξει ότι η μητέρα της δεν γνώριζε τίπο-
τα για τον εφιάλτη που ζούσε. «Η μαμά μου εί-
ναι αθώα και θα το λέω συνέχεια μέχρι να το
καταλάβουν όλοι», είχε επαναλάβει λίγες ημέ-
ρες πριν από την ετυμηγορία του δικαστηρίου η
12χρονη, στέλνοντας ένα μήνυμα στους δικα-
στές: «Θέλω να σας εκφράσω μια τελευταία
φορά τα συναισθήματά μου. Ακούστε με σας
παρακαλώ, ακούστε με. Εσείς ήσασταν η λύ-
τρωσή μου, η βοήθεια που περίμενα τόσο και-
ρό μέσα στον εφιάλτη που ζούσα. Σας εμπι-
στεύτηκα, σας μίλησα… Περίμενα τη βοήθειά
σας για να μην περάσει κανένα άλλο παιδί όσα
πέρασα εγώ. Η τιμωρία μου όμως δεν έχει τε-
λειώσει. Οι εφιάλτες μου είναι ακόμα εδώ. Όχι
τη μαμά μου». 

Αντιδράσεις για
την εισαγγελική πρόταση 

Η εισαγγελική πρόταση που έκανε εν μέρει
δεκτό το αρχικό κατηγορητήριο ξεσήκωσε
θύελλα αντιδράσεων. Η εισαγγελέας της έδρας
του Μεικτού Ορκωτού Δικαστηρίου Μαρία-
Ελένη Νικολού ήταν «καταπέλτης» για τη μητέ-
ρα της 12χρονης, θεωρώντας ότι εκείνη ωθού-
σε στην πορνεία το κορίτσι. Εν αντιθέσει με το
παραπεμπτικό βούλευμα, η εισαγγελέας είχε
την άποψη ότι δεν αποδείχθηκε πως ο βασικός
κατηγορούμενος, ο 55χρονος ιδιοκτήτης μίνι
μάρκετ, στο οποίο το κοριτσάκι εργαζόταν πε-
ριστασιακά για χαρτζιλίκι, βίασε ή εξώθησε σε
οίκους ανοχής τη 12χρονη, και ζήτησε την ενο-
χή του για επιμέρους κατηγορίες. Ρόλο μα-
στροπού απέδωσε στον 59χρονο πρώην ναυτι-
κό από το Κερατσίνι με το προσωνύμιο «Μιχά-
λης», για τον οποίο η κ. Νικολού πρότεινε την
καταδίκη του για μαστροπεία. 

Για τους υπόλοιπους κατηγορούμενους που
δικάζονται ως «πελάτες» της 12χρονης, η ει-
σαγγελέας πρότεινε ενοχή για όλους πλην ενός
άνδρα πακιστανικής καταγωγής. 

Μαστροπός και
βιαστής της 12χρονης

ο ιδιοκτήτης μίνι 
μάρκετ, αθώα η μάνα 

Ανοιχτή ανάκριση για άλλους εννέα «πελάτες»
Και ενώ τις επόμενες ημέρες το Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο θα ρίξει αυλαία με
την ανακοίνωση των ποινών, για τη 12χρονη παραμένει ανοιχτό ένα ακόμα δικα-
στικό μέτωπο. Στην ανάκριση στο Πρωτοδικείο Αθηνών εκκρεμεί μια δεύτερη δι-
κογραφία με τουλάχιστον άλλους εννέα «πελάτες», τους οποίους η ανήλικη ανα-
γνώρισε σε μεταγενέστερο χρόνο, αφού η έρευνα για τους 26 πρώτους εμπλεκό-
μενους είχε προχωρήσει αρκετά. Όταν κλείσει η δεύτερη ανάκριση, θα αποφα-
σιστεί ποιοι από αυτούς θα παραπεμφθούν σε δίκη.

Το δικαστήριο κατέληξε 
σε διαφορετική κρίση από 

την πρόταση της εισαγγελέως -
Αθωώθηκαν έξι από τους 23 

κατηγορούμενους 
λόγω αμφιβολιών

ΥΠΟΘΕΣΗ ΚΟΛΩΝΟΥ

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com



Η
Ρούλα Πισπιρίγκου είναι η δολοφόνος
της Τζωρτζίνας. Αυτό αποφάσισε ομό-
φωνα το Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο ρί-

χνοντας αυλαία στην πολύκροτη δίκη που κράτη-
σε σχεδόν 15 μήνες. 

Στο άκουσμα της απόφασης, η 35χρονη παρέ-
μεινε απόλυτα ψύχραιμη και ανέκφραστη. Δεν
ζήτησε ελαφρυντικά και έτσι η ποινή της ισό-
βιας κάθειρξης, όπως σημείωσε και η εισαγγε-
λέας της έδρας Ευ. Σπυριδωνίδου, ήταν μονόδρομος.

Η πρόεδρος του δικαστηρίου Μαρ. Ευαγγέλου διά-
βασε το σύντομο σκεπτικό της απόφασης, σημειώνον-
τας ότι το πλήρες σκεπτικό θα δημοσιοποιηθεί όταν
υπάρξει καθαρογραφή.
Όπως είπε, το δικαστήριο
«κηρύσσει ομόφωνα ένοχη
την κατηγορούμενη για την
κατ’ εξακολούθηση πράξη
της ανθρωποκτονίας από
πρόθεση σε ήρεμη ψυχική
κατάσταση όπως κατηγο-
ρείται και δη για την πράξη
της απόπειρας ανθρωπο-
κτονίας από πρόθεση σε

βάρος της Γεωργίας Δασκα-
λάκη στις 11/4/2021 και την

τετελεσμένη ανθρωποκτονία
από πρόθεση σε βάρος της Γε-

ωργίας Δασκαλάκη στις
29/1/2022 τελώντας σε ήρεμη

ψυχική κατάσταση». Δηλαδή το
δικαστήριο, όπως εξηγούσαν δι-

κηγόροι, έκρινε πως η Ρούλα Πι-
σπιρίγκου από τότε που το κορι-

τσάκι μεταφέρθηκε με σπασμούς
στο Καραμανδάνειο νοσοκομείο της

Πάτρας τον Απρίλιο του 2021 ήθελε να το σκο-
τώσει. 
Ο πατέρας της Τζωρτζίνας άκουσε την απόφαση

χωρίς να χάσει την αυτοκυριαρχία του. Αποχώρησε
από το δικαστήριο δίχως να σχολιάσει την καταδίκη
της πρώην συζύγου του. Η Ρούλα Πισπιρίγκου μετά
την ολοκλήρωση της δίκης επέστρεψε στις γυναικείες
φυλακές Κορυδαλλού. Η μόνη στιγμή που ακούστηκε
η φωνή της μετά την καταδίκη ήταν όταν η πρόεδρος

του δικαστηρίου την ενημέρωσε ότι μπορεί να ασκήσει έφεση. 
ΠΠρόεδρος: Κυρία κατηγορουμένη, έχετε δικαίωμα να ασκήσετε έφεση.
Κατηγορούμενη: Έχω ασκήσει ήδη.

Το χρονικό
Η Τζωρτζίνα άφησε την τελευταία της πνοή στο Νοσοκομείο Παίδων

στις 29 Ιανουαρίου 2022. Ήταν η τρίτη πράξη του δράματος για την οικο-
γένεια Δασκαλάκη, καθώς έναν χρόνο νωρίτερα, στις 21 Μαρτίου 2021,
είχε χάσει την Ίριδα, το έξι μηνών βρέφος στο σπίτι της οικογένειας Πι-

σπιρίγκου στην Πάτρα, ενώ στις 13 Απριλίου 2019 είχε αποβιώσει το δεύτερο
παιδί, η τριάμισι ετών Μαλένα, στο νοσοκομείο Ελπίς. Και ενώ η τοπική κοινω-
νία της Πάτρας συμπαραστεκόταν στο βαρύ πένθος της οικογένειας Δασκαλά-
κη, η ανίχνευση κεταμίνης στο αίμα της Τζωρτζίνας ανέτρεψε την υπόθεση και

προκάλεσε ντόμινο εξελίξεων. 
Η Ρούλα Πισπιρίγκου συνελήφθη στις 30 Μαρτίου

2022 ως η δολοφόνος του παιδιού και προφυλακί-
στηκε. Λίγους μήνες αργότερα οι αρχές της απήγγει-
λαν κατηγορίες και για τους θανάτους της Μαλένας
και της Ίριδας. 

Η εισαγγελική πρόταση 
Η εισαγγελέας κατά την πολύωρη αγόρευσή της

πριν από δύο μήνες ήταν κόλαφος για τη Ρούλα
Πισπιρίγκου. Εμφανίστηκε πεπεισμένη ότι η
35χρονη ήταν εκείνη που έδωσε τη θανατηφόρα
δόση κεταμίνης στο κοριτσάκι και αποδόμησε τον
υπερασπιστικό ισχυρισμό της κατηγορούμενης
ότι η τοξική ουσία χορηγήθηκε κατά λάθος από το
ιατρικό προσωπικό του Νοσοκομείου Παίδων κα-
τά την προσπάθεια ανάνηψης του παιδιού. «Το χέ-
ρι που έδωσε την κεταμίνη στην Τζωρτζίνα είναι
εκείνο της κατηγορούμενης. Το παιδί αυτό είχε
μία ατυχία στη σύντομη, αλλά λαμπερή ζωή του.
Να έχει μάνα, τροφό και φροντιστή την κατηγο-
ρούμενη. Προτείνω να την κηρύξετε ένοχη, όπως
κατηγορείται. Δυστυχώς η πραγματική ζωή ξε-
περνά και το πιο ευφάνταστο σενάριο», είχε ση-
μειώσει με έμφαση η εισαγγελέας. Μάλιστα, είχε
εκφράσει την άποψη ότι η 35χρονη χρησιμοποι-
ούσε σαν «εργαλείο» την Τζωρτζίνα, κάθε φορά
που την εγκατέλειπε ο Μάνος Δασκαλάκης, προ-
κειμένου εκείνος να υποχρεώνεται να επιστρέφει
στη συζυγική στέγη, ενώ είχε σημειώσει ότι η
Ρούλα Πισπιρίγκου είχε «δηλητηριάσει» την ψυχή
του παιδιού κατά του πατέρα του. 
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Ισόβια για τον φόνο
της Τζωρτζίνας

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Πλήρης άρνηση 
του κατηγορητηρίου 

Η Ρούλα Πισπιρίγκου, κατά τη μαραθώ-
νια απολογία της που κράτησε εννέα ολό-
κληρες συνεδριάσεις, επέμεινε ότι είναι
αθώα. «Δεν έχω πειράξει ούτε μία τρίχα
από το παιδί μου, η Τζωρτζίνα θα φύγει
από τη ζωή για μένα όταν δικαιωθεί», είχε
πει με κλάματα στο δικαστήριο. «Εγώ δεν
γνωρίζω ποιος έβαλε και πότε την κεταμί-
νη, αν την έβαλε και πόση έβαλε. Έχω
φτάσει σε σημείο να αμφισβητώ τα πάντα.
Δεν σημαίνει επειδή έγιναν κάποιες λαν-
θασμένες κινήσεις ή αντιδράσεις ότι πεί-
ραξα μία τρίχα από το παιδί μου», είχε
υποστηρίξει. Παράλληλα, είχε διαμαρτυ-
ρηθεί ότι εξαρχής, πριν καν συλληφθεί,
είχε στοχοποιηθεί από τα μέσα μαζικής
ενημέρωσης ως η δολοφόνος των τριών
παιδιών της. «Όλη η Ελλάδα μιλούσε για
αυτό που είχε συμβεί στην οικογένειά
μου. Είχε ξεκινήσει ένας μύθος γύρω από
το όνομά μου. Το έλεγαν τότε “στατιστικό
παράδοξο” τρία παιδιά να έχουν χαθεί σε
τρία χρόνια και έτσι άρχισε όλη αυτή η δη-
μοσιότητα. Με είχαν καταδικάσει πριν καν
θεωρηθώ ύποπτη», είχε αναφέρει στην
απολογία της.

Κρίθηκε ένοχη και άκουσε ανέκφραστη την καταδίκη της 
- Δεν ζήτησε ελαφρυντικά, αλλά άσκησε έφεση
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Κ
άθειρξη σε φοροφυγάδες, λογιστές ή
συμβολαιογράφους που συμμετέχουν στη
διάπραξη οικονομικών εγκλημάτων απο-

κρύπτοντας στοιχεία για τους παραβάτες αλλά και
εξοντωτικά πρόστιμα περιλαμβάνει ο νέος ποινι-
κός κώδικας που θα τιμωρεί... αλά ΗΠΑ!

Με βάση τον νέο κώδικα, ο λο-
γιστής που υπογράφει μια δήλω-
ση και ακολούθως αποκαλύπτε-
ται ότι έχει διαπραχθεί το αδίκη-
μα της φοροδιαφυγής, τότε θα
αντιμετωπίζει ποινές κάθειρξης
έως και είκοσι έτη ανάλογα με το
μέγεθος του οικονομικού αντι-
κειμένου. Ο νέος νόμος που ψη-

φίστηκε πρόσφατα αναφέρει τις ποινές που περι-
μένουν «όποιον εν γνώσει υπογράφοντα ανακρι-
βή φορολογική δήλωση ως πληρεξούσιο, καθώς
και όποιον με οποιονδήποτε άλλον τρόπο εν γνώ-
σει του συμπράττει ή προσφέρει άμεση συνδρομή
στην τέλεση των εγκλημάτων φοροδιαφυγής».
Έτσι, οι ποινές για όσους διαπράττουν βαριά αδι-
κήματα φοροδιαφυγής είναι οι εξής:

1 Κάθειρξη 5-20 χρόνια για εγκλήματα οικο-
νομικού αντικειμένου, αντί για 5 έως 15 έτη

που ίσχυε πριν, εφόσον το ποσό του φόρου που
δεν καταβλήθηκε υπερβαίνει τις 100.000 ευρώ
ανά φορολογικό έτος στον ΦΠΑ και τις 150.000
ευρώ για άλλες κατηγορίες φόρου.

2 Φυλάκιση δύο ετών σε όποιον δεν αποδίδει
ΦΠΑ μεταξύ 50.000 και 100.000 ευρώ ή με-

ταξύ 100.000 και 150.000 ευρώ για άλλες κατηγο-
ρίες φόρου. 

3 Φυλάκιση τουλάχιστον τριών μηνών ή χρη-
ματική ποινή για τους εκδότες πλαστών ή

εικονικών φορολογικών στοιχείων, καθώς και για
όποιον αποδέχεται εικονικά φορολογικά στοιχεία
ή νοθεύει τέτοια στοιχεία, ανεξάρτητα από το αν
διαφεύγει ή μη την πληρωμή φόρου. Η ποινή φυ-
λάκισης μπορεί να θεωρείται... μικρή, ωστόσο
εκτοξεύονται οι χρηματικές ποινές. Πιο συγκε-

κριμένα, τα πρόστιμα για πλημμελήματα κυμαί-
νονται από 300 έως 40.000 ευρώ και για τα κα-
κουργήματα από 5.000 έως 120.000 ευρώ.

4 Για τους εκδότες και λήπτες εικονικών
φορολογικών στοιχείων για ανύπαρκτη

συναλλαγή στο σύνολό της ή για μέρος αυτής
επιβάλλεται φυλάκιση τουλάχιστον 12 μηνών ή
χρηματική ποινή, η οποία όμως θα είναι αυξημέ-
νη, εφόσον η συνολική αξία των εικονικών φο-
ρολογικών στοιχείων υπερβαίνει το ποσό των
75.000 ευρώ, ενώ μπορεί να φθάσει έως και τις
200.000 ευρώ. Αν το ποσό της φοροδιαφυγής
μέσω πλαστών και εικονικών τιμολογίων υπερ-
βαίνει το ποσό των 200.000 ευρώ, τότε επιβάλλε-
ται ποινή 1-6 ετών.

5 Αν κάποιος θέλει να μετατρέψει την ποινή
φυλάκισης σε καταβολή χρηματικού πο-

σού, τότε για τα πλημμελήματα τα ποσά διαμορ-
φώνονται σε 300-40.000 ευρώ. Τέλος, για τις
υποθέσεις φοροδιαφυγής με κακουργηματικό
χαρακτήρα ο καταδικασμένος μπορεί να... απε-
λευθερωθεί καταβάλλοντας αυξημένα ποσά
5.000-200.000 ευρώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΥΡΙΑΝΟΣ 
Ο έμπειρος ζυθοποιός
που ξέρει να «κωπηλατεί»
στα δύσκολα

AEGEAN AIRLINES
Πώς «απογειώθηκαν» 
τα μεγέθη του 2023
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Τι φέρνει το νέο 
μοντέλο... τιμωρίας 

των παραβατών «made in USA»

Εξοντωτικές ποινές
και πρόστιμα για

φοροδιαφυγή! 

Εξοντωτικές ποινές
και πρόστιμα για

φοροδιαφυγή! 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Η
Ελληνική Ζυθοποιία Αταλάντης που ιδρύθη-
κε το 1989 συμπληρώνει φέτος 35 χρόνια
παρουσίας, έχοντας στο τιμόνι της τον Αθα-

νάσιο Συριανό. Ο έμπειρος ζυθοποιός, πρόεδρος της
ΕΖΑ, γνωρίζει όσο λίγοι την αγορά μπίρας και συνε-
χίζει τις επενδύσεις που οδηγούν την εταιρεία σε
σημαντικά βήματα ανάπτυξης.

Το επιχειρηματικό σχέδιο για το 2024 δίνει
έμφαση στο ισχυρό πρόγραμμα ταμειακών
ροών και στη μείωση του καθαρού δανεισμού
της εταιρείας, μέσω της επικέντρωσης στην
ισχυρή κερδοφορία.

Στρατηγικοί στόχοι της ΕΖΑ για τα επόμενα
τρία χρόνια είναι η ανάπτυξη των δύο βασι-
κών σημάτων (EZA και Pils Hellas) τόσο στη
ζεστή όσο και στην κρύα αγορά, η ανάπτυξη
νέων προϊόντων αλλά και στρατηγικών συνεργασιών
στην παραγωγή και στη διανομή, τόσο στην μπίρα
όσο και στην αγορά μη αλκοολούχων ποτών.

Το 2024, δε, θα είναι μια χρονιά προσθήκης νέων
τομέων ανάπτυξης για την εταιρεία από την Αταλάν-
τη, καθώς σκοπεύει να μπει στο εμφιαλωμένο νερό
με premium προϊόν.

Η κίνηση ματ
Η αλματώδης πορεία της EZA ξεκίνησε όταν ο Συ-

ριανός, ο οποίος είχε έρθει στην Ελλάδα για να ερ-
γαστεί στη Lowenbrau, αναλαμβάνοντας το «τιμόνι»
της διοίκησης, αποφάσισε να προχωρήσει στην
απόκτηση της εταιρείας όταν οι Γερμανοί αποφάσι-
σαν να αποεπενδύσουν. Έτσι εξαγόρασε με τη μορ-
φή του management buy out τις μετοχές της EZA
από τους Γερμανούς επιχειρηματίες που είχαν υπό
τον έλεγχό τους την εταιρεία, η οποία εισήχθη στην

ελληνική αγορά ως θυγατρική του γερμανικού ομί-
λου Lowenbrau. Μετά την εξαγορά από τον Συριανό,
η ζυθοποιία μετατράπηκε σε αμιγώς ελληνική.

Ο Αθανάσιος Συριανός με σχέδιο και μεθοδικότη-
τα και ανάλογα με τις εκάστοτε συνθήκες ενίσχυε τη
ζυθοποιία και την έβαζε στον δρόμο της ανάπτυξης.

Η ενασχόλησή του με την κωπηλασία (ήταν
μέλος της Εθνικής ομάδας) τον βοήθησε να
έχει καθαρό μυαλό και να λαμβάνει τις σω-
στές αποφάσεις ακόμα και σε δύσκολες πε-
ριόδους.

Σε πολλές περιπτώσεις χρησιμοποίησε την
εμπειρία που είχε αποκτήσει από τη θητεία του
στη γνωστή γερμανική εταιρεία συμβούλων
Roland Berger, της εταιρείας που αποκρατικο-
ποίησε με επιτυχία πολλούς κρατικούς ομί-

λους και δομές στην Ανατολική Γερμανία μετά την
πτώση του τείχους του Βερολίνου. 

Με μητέρα και σύζυγο Γερμανίδες, έμαθε να είναι
πειθαρχημένος και οργανωτικός. Έτσι, στο εργο-
στάσιο της Αταλάντης διατήρησε αρκετούς Γερμα-
νούς και Βέλγους ζυθοποιούς που προσέφεραν την
εμπειρία και τις γνώσεις τους, για να δημιουργηθεί
το ελληνικό σήμα της ζυθοποιίας, Pils Hellas, το
1996. Την περίοδο της οικονομικής κρίσης ο Αθανά-
σιος Συριανός δεν έπαιξε άμυνα αλλά επίθεση, δια-

βλέποντας ότι τα ελληνικά brands θα αρχίσουν να
ενισχύονται σημαντικά έναντι των ξένων. 

Κομβικός σταθμός
Κομβικός σταθμός για την EZA ήταν η απόφαση

του Αθανάσιου Συριανού να «συμπορευτεί» με τον
Δημήτρη Δασκαλόπουλο. Ήταν το 2013, όταν ο
πρώην πρόεδρος του ΣEB με «όχημα» το fund του
Dama Holdings συμμετείχε στην αύξηση μετοχικού
κεφαλαίου της εταιρείας, μπαίνοντας ως στρατηγι-
κός επενδυτής. Σήμερα, κύριος μέτοχος (άνω του
60%) είναι ο Αθανάσιος Συριανός, η Dama της οικο-
γένειας Δασκαλόπουλου έχει ένα σημαντικό ποσο-
στό (άνω του 33%) και ένα μικρό ποσοστό κατέχει ο
αντιπρόεδρος της εταιρείας, Νίκος Ζωγόπουλος.

H συμμετοχή της πλευράς Δασκαλόπουλου ήταν
ψήφος εμπιστοσύνης σε μια εταιρεία που είχε ει-
σέλθει σε αναπτυξιακή τροχιά και εμφάνιζε θετικές
προοπτικές. 

Η εταιρεία παράγει τις έζα Premium Pilsener, έζα
Fine Lager, έζα Alcohol Free, Pils Hellas, Pils Hel-
las 7, BLUE Ιsland, Odyssey Red Circe’s Spell,
Odyssey Dark Calypso’s Desire, Odyssey White Si-
ren’s Call, ενώ εισάγει και εμπορεύεται την Gulden
Draak. Η ΕΖΑ με παραγωγικό δυναμικό 80 εκατομ-
μύρια λίτρα και ένα διευρυμένο δίκτυο διανομής,
καλύπτει το σύνολο της χώρας, ενώ εξάγει τα προ-
ϊόντα της και στις πέντε ηπείρους. Η συμμετοχή των
εξαγωγών στις πωλήσεις της εταιρείας αντιστοιχούν
σήμερα στο 10% των συνολικών πωλήσεων κατ’ όγ-
κον. Χώρες παρουσίας της είναι οι ΗΠΑ, Καναδάς,
Αυστραλία, Ιράκ, Σουηδία, Κύπρος, Ισραήλ, Ισπανία,
Ιταλία, Μάλτα, Αλβανία, Πολωνία, Βόρεια Μακεδο-
νία, Βραζιλία, Ουρουγουάη.
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Ο τιμονιέρης της Ελληνικής
Ζυθοποιίας Αταλάντης (ΕΖΑ)
ετοιμάζει είσοδο στην αγορά

εμφιαλωμένου νερού 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
ΣΥΡΙΑΝΟΣ

Ο έμπειρος 
ζυθοποιός 
που ξέρει 
να «κωπηλατεί» 
στα δύσκολα 
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Γ
ια πρώτη φορά η Ελλάδα
φιγουράρει στην πρώτη
δεκάδα των χωρών που

ολοκλήρωσαν σημαντικές τουρι-
στικές επενδύσεις στην Ευρώπη
το 2023. Η σημαντική αυτή εξέλιξη
προκύπτει από έρευνα που πραγ-
ματοποίησε η Cushman & Wake-
field, η ηγέτιδα εταιρεία παροχής
υπηρεσιών εμπορικών ακινήτων,
με έδρα το Σικάγο του Ιλινόις.

Η εν λόγω έρευνα αφορού-
σε αποκλειστικά τον τομέα
της φιλοξενίας της ευρωπαϊ-
κής αγοράς, αναφορικά με
τις επενδυτικές ευκαιρίες, τη
δυναμική και τις μελλοντικές

προβλέψεις του κλάδου σε
ολόκληρη την Ευρώπη.

Σε επίπεδο χωρών, η Ισπανία, η
Γαλλία και το Ηνωμένο Βασίλειο
ήταν οι πιο ενεργές αγορές, αντι-
προσωπεύοντας το 59% του συνο-
λικού όγκου των ευρωπαϊκών
τουριστικών επενδύσεων την πε-
ρασμένη χρονιά, οι οποίες άγγιξαν
συνολικά τα 10,1 δισ. ευρώ, κατα-
γράφοντας ποσοστιαία αύξηση
στο +7% σε σχέση με το 2022.  Στη
λίστα με τις δέκα κορυφαίες αγο-
ρές πρώτη βρέθηκε η Ισπανία, δεύτερη
ακολούθησε η Γαλλία, μετά το Ηνωμένο
Βασίλειο, η Γερμανία, η Ιταλία, η Πορτο-
γαλία, η Σουηδία, η Ολλανδία, η Ιρλαν-
δία και στη δέκατη θέση κατατάχθηκε η
Ελλάδα. 

Μεταξύ των δέκα κορυφαίων αγο-
ρών, η Ισπανία, η Γαλλία και η Ελλάδα
κατέγραψαν τη σημαντικότερη ανάπτυ-
ξη σε σχέση με το 2022 και σύμφωνα
με τα στοιχεία της έρευνας προκύπτει
πως η Ισπανία κατέγραψε ποσοστό αύ-

ξησης στο +44%, η Γαλλία στο +26% και
η Ελλάδα κατέγραψε ποσοστιαία αύξη-
ση στο +23%, με επενδύσεις που άγγι-
ξαν τα 300 εκατομμύρια ευρώ, έναντι
200 εκατομμυρίων ευρώ το 2022.

Απόρροια αυτής της αύξησης ήταν
και η συναλλαγή της GIC Real Estate,
κορυφαίου διεθνούς επενδυτικού τα-
μείου, το οποίο απέκτησε το 35% της
πλατφόρμας Hotel Investment Part-
ners από την Blackstone με ξενοδο-
χεία στην Ισπανία, την Ιταλία, την Πορ-
τογαλία και την Ελλάδα.

Η μέση τιμή ανά δωμάτιο
Το 2023 στην Ευρώπη πουλήθηκαν

συνολικά 787 ξενοδοχεία με δυναμι-
κότητα 106.000 δωματίων, των οποίων
η αξία επενδύσεων άγγιξε τα 16,9 δισ.
ευρώ, σημειώνοντας μείωση της τάξε-
ως του 4% έναντι του 2022, οπότε οι
επενδύσεις είχαν ανέλθει στα 17,6 δισ.
ευρώ, ενώ το προπανδημικό έτος 2019
οι επενδύσεις είχαν αγγίξει, αντίστοι-
χα, τα 30,1 δισ. ευρώ. 

Σε ό,τι αφορά τη RevPAR, τη μέση
τιμή ανά δωμάτιο, στην Ελλάδα, σύμ-

φωνα με τα στοιχεία της έκθε-
σης, το 2023 διαμορφώθηκε στα
164 ευρώ με χαμηλότερη μέση
τιμή στη Σουηδία, η οποία κυ-
μάνθηκε στα 146 ευρώ, στη Γερ-
μανία στα 151 ευρώ και στην Ιρ-
λανδία στα 153 ευρώ.

Ενώ οι επισκέψεις τουριστών
στην Ευρώπη, από διεθνείς αγο-
ρές, παρέμειναν κάτω από τα επί-
πεδα του 2019, ο ισχυρός εγχώ-
ριος τουρισμός τη βοήθησε να
ξεπεράσει τα επίπεδα του 2019.
Σύμφωνα με τα στοιχεία από τη
Eurostat, ο αριθμός των διανυ-
κτερεύσεων στα τουριστικά κα-
ταλύματα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης το 2023 έφτασε τα 2,92 δισε-
κατομμύρια, ξεπερνώντας τη ζή-
τηση πριν από την πανδημία κατά
1,4%, μετατρέποντας το 2023 σε
έτος ρεκόρ για τον κλάδο των κα-
ταλυμάτων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Το 2023 πραγματοποιήθηκαν
169 εκατομμύρια περισσότερες
διανυκτερεύσεις σε ολόκληρη την
ΕΕ σε σχέση με το 2022, γεγονός
που μεταφράζεται σε ποσοστιαία
αύξηση της τάξεως του 6%. Αυτή η

αύξηση οφείλεται κυρίως στην αύξηση
κατά 12% των διανυκτερεύσεων από
διεθνείς επισκέπτες, κυρίως στη Γερ-
μανία, στη Γαλλία και στην Ολλανδία.

Για το 2024 τα σενάρια, σύμφωνα με
την Cushman & Wakefield, παραμέ-
νουν αισιόδοξα καθώς εκτιμάται πως
στα ξενοδοχεία της Ελλάδας οι διανυ-
κτερεύσεις αναμένεται να αυξηθούν
κατά 15% έναντι του 2019, τη στιγμή
που το 2023 η αύξηση αυτή έφτασε
μόλις το 2%. 

Αύξηση 23% σε σχέση 
με το 2022 και είσοδος 

της χώρας μας στην πρώτη
10άδα της Ευρώπης

Εκτοξεύτηκαν το 2023
οι ξενοδοχειακές

επενδύσεις - Άγγιξε
τα 300 εκατ. η αξία τους

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Πώς «απογειώθηκαν» τα μεγέθη του ’23
Τ

ην ολική επαναφορά μετά το εφιαλτικό 2020,
λόγω της πανδημίας, πέτυχε πέρσι η Aegean
Airlines, η οποία κατάφερε να αξιοποιήσει

στον απόλυτο βαθμό το ιστορικό ρεκόρ στις τουρι-
στικές αφίξεις, το οποίο με τη σειρά του οδήγησε σε
ισχυρά κέρδη και αυξημένο μέρισμα. 

Η αεροπορική εταιρεία κατέγραψε ισχυρή δυνα-
μική ανάπτυξης, κάτι που αποδεικνύεται από
την επέκταση των δραστηριοτήτων και τη λει-
τουργική κερδοφορία. Εφαλτήριο για την
«απογείωση» των μεγεθών της αεροπορικής
εταιρείας αποτέλεσαν τα 15,7 εκατ. επιβάτες,
έναντι 12,5 εκατ. το 2022, εκ των οποίων τα 9,5
εκατ. αφορούσαν προορισμούς από και προς
το εξωτερικό. Είναι χαρακτηριστικό ότι πέρσι
η Aegean αύξησε κατά 83,4% τον συντελεστή

πληρότητας, έναντι 79,8% το 2022. Με βάση τα συγ-
κεκριμένα μεγέθη, ο ενοποιημένος τζίρος αυξήθη-
κε κατά 27% σε σχέση με το 2022, φτάνοντας το 1,69
δισ. ευρώ, ενώ τα κέρδη προ φόρων, τόκων και απο-
σβέσεων κατέγραψαν υψηλές «πτήσεις» φτάνοντας
τα 400,4 εκατ. ευρώ, με αύξηση 46%, σε σχέση με
έναν χρόνο πριν, παρά την πίεση που άσκησε ο πλη-
θωρισμός στο κόστος.

Λειτουργικά κέρδη
Τα λειτουργικά κέρδη προ φόρων και τόκων ενι-

σχύθηκαν κατά 68% σε σχέση με το 2022 και δια-
μορφώθηκαν στα 246,8 εκατ. ευρώ, ενώ τα κέρδη
μετά φόρων σημείωσαν αύξηση κατά 58% και δια-
μορφώθηκαν στα 168,7 εκατ. ευρώ. Καταλύτης του
βελτιωμένου ισολογισμού της Aegean Airlines
αποδείχθηκε ο συνολικός δανεισμός, ο οποίος,
εξαιρουμένων των μισθώσεων, διαμορφώθηκε στα
220,3 εκατ. ευρώ, καταγράφοντας σημαντική μεί-
ωση σε σχέση με το 2022, η οποία οφείλεται στην
αποπληρωμή των δανείων που είχε λάβει κατά τη
διάρκεια της πανδημίας. 

Στο τέλος Δεκεμβρίου, τα ταμειακά διαθέσιμα,
ισοδύναμα και λοιπές χρηματοοικονομικές επεν-
δύσεις διαμορφώθηκαν στα 709,3 εκατ. ευρώ, ενώ

τα ίδια κεφάλαια στα 418,8 εκατ. ευρώ. 
Επιπλέον, η ισχυρή κερδοφορία για το 2023 είχε

ως αποτέλεσμα την παραγωγή υψηλών λειτουργι-
κών ταμειακών ροών ύψους 334,8 εκατ. ευρώ (μετά
και την πληρωμή των μισθωμάτων αεροσκαφών),
διασφαλίζοντας έτσι και την απρόσκοπτη χρηματο-
δότηση των εννέα νέων αεροσκαφών Α320/321 neo
που παραλήφθηκαν εντός της προηγούμενης χρο-
νιάς, αλλά και την ταχύτατη εξέλιξη της επένδυσης
στο Κέντρο Εκπαίδευσης και τη Βάση Συντήρησης
Αεροσκαφών. Με βάση τα προαναφερόμενα μεγέ-
θη, η διοίκηση της Aegean Airlines δεν ήταν και…
δύσκολο να αποφασίσει τη διανομή μερίσματος
0,75 ευρώ ανά μετοχή, κάτι που ικανοποίησε τους
μετόχους και την αγορά. 

Επέκταση δικτύου
Η αύξηση των προορισμών στους 180, με την προ-

σθήκη 30 νέων, αποτέλεσε μια ουσιαστική μεταβο-

λή για το δίκτυο της Aegean Airlines, βάζοντας…
πλάτη για τη θεαματική βελτίωση των μεγεθών του
ισολογισμού της. 

Οι νέες προσθήκες λειτούργησαν ιδιαίτερα απο-
τελεσματικά σε ένα ανοδικό περιβάλλον εισερχό-
μενης ζήτησης αλλά και αυξανόμενης δυναμικής
των Ελλήνων για ταξίδια στο εξωτερικό. Η εταιρεία
προσέφερε 11,2 εκατ. θέσεις στο δίκτυο εξωτερικού
σε 49 χώρες αλλά και αυξημένη διασυνδεσιμότητα
μεταξύ προορισμών, συμβάλλοντας στην περαιτέ-
ρω βελτίωση της ανταγωνιστικότητας του προϊόν-
τος, στην ενίσχυση της λειτουργίας του κύριου κόμ-
βου της Αθήνας αλλά και της Θεσσαλονίκης και συ-
νεπώς στην ισχυρή αύξηση των εσόδων. Για φέτος,
ο όμιλος προγραμματίζει να διευρύνει τη δραστη-
ριότητά του κυρίως από τη βάση της Αθήνας, ενι-
σχύοντας τη συχνότητα των πτήσεων σε υφιστάμενα
δρομολόγια προς χώρες όπως το Ηνωμένο Βασί-
λειο, η Γερμανία, η Ιταλία, η Ισπανία, η Πορτογαλία
και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, προσφέροντας
7% περισσότερες θέσεις. Αντίστοιχη αύξηση της
χωρητικότητας αναμένεται από τη βάση της Θεσσα-
λονίκης αλλά και στο σύνολο του εσωτερικού δι-
κτύου. Σύμφωνα με τον προγραμματισμό της διοί-
κησης, φέτος προγραμματίζεται η διάθεση 19,5
εκατ. θέσεων από τις 7 βάσεις της καλύπτοντας 47
χώρες με 249 δρομολόγια.

Ανάπτυξη δικτύου, εκτίναξη 
κερδοφορίας και γερό 

μέρισμα στους μετόχους 
της αεροπορικής εταιρείας
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Η Ιντραλότ AE υπέγραψε στις 27 Μαρτίου 2024
σύμβαση για την έκδοση ομολογιακού δανείου
μέχρι 100 εκατ. ευρώ, διάρκειας μέχρι
30/6/2025, με διοργανώτριες την Τράπεζα Πει-
ραιώς και την Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος, με
αρχικούς ομολογιούχους δανειστές την Τρά-
πεζα Πειραιώς, την Εθνική Τράπεζα της Ελλά-
δος, την τράπεζα Optima, την Attica Bank και
την Παγκρήτια Τράπεζα, και εκπρόσωπο των
ομολογιούχων την Τράπεζα Πειραιώς. Στις 28
Μαρτίου 2024, το σύνολο του ομολογιακού δα-
νείου (100.000.000 ευρώ) εκταμιεύθηκε και η
Ιντραλότ ΑΕ εξέδωσε ομολογίες αντίστοιχης
αξίας με βάση την ανωτέρω σύμβαση. Το ποσό του ομολογιακού δανείου θα χρησιμοποιηθεί για την αποπληρω-
μή του συνόλου του άληκτου κεφαλαίου των ομολογιών λήξης Σεπτεμβρίου 2024, εκδόσεως της θυγατρικής In-
tralotCapital Luxembourg SA.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Η
BriQ Properties ενημέρωσε ότι,
σύμφωνα με τις ενοποιημένες οι-
κονομικές καταστάσεις για τη χρή-

ση από την 1η Ιανουαρίου 2023 έως την
31η Δεκεμβρίου 2023, τα έσοδα από ενοί-
κια ανήλθαν σε 9,1 εκατ. ευρώ έναντι 8
εκατ. ευρώ της περσινής χρήσης, σημει-
ώνοντας αύξηση 14%. H αύξηση αυτή
οφείλεται κυρίως στην μίσθωση της επέ-
κτασης του πρώτου κτηρίου Logistics
(ΚΑΔ 1) που βρίσκεται στο Logistics Park
της εταιρείας στον Ασπρόπυργο, καθώς
και στην ετήσια αναπροσαρμογή των μισθωμάτων. Η
κατανομή της αξίας των επενδυτικών ακινήτων στις
31/12/2023 ανά κατηγορία κλάδου ακίνητης περιουσίας
ήταν 51% σε κτήρια αποθήκευσης και διανομής (logi-
stics), 26% σε κτήρια γραφείων, 20% σε ξενοδοχεία και

3% σε λοιπές κατηγορίες ακινήτων. Το σημαντικότερο
γεγονός της χρήσης 2023 ήταν η υπογραφή της συμφω-
νίας σχετικά με τη συγχώνευση διά απορρόφησης της
Intercontinental International ΑΕΕΑΠ (ICI) που έλαβε
χώρα στις 23/2/2023.

Ζυθοποιία Μακεδονίας Θράκης:
Νέος διευθυντής Επικοινωνίας
& Εταιρικών Σχέσεων 

Καθήκοντα διευθυντή Επικοινωνίας και
Εταιρικών Σχέσεων αναλαμβάνει στην εται-
ρεία Ζυθοποιία Μακεδονίας Θράκης ΑΕ ο Νι-
κόλαος Μπήλιος, αναφερόμενος στον διευθύ-
νοντα σύμβουλο της εταιρείας. Ο κ. Μπήλιος
είναι στέλεχος με πολύχρονη εμπειρία στον
δημόσιο και ιδιωτικό τομέα στην Ελλάδα και το
εξωτερικό. Έχει εργαστεί ως σύμβουλος Διοί-
κησης σε θέματα Στρατηγικής και Επικοινω-
νίας, Marketing και Εταιρικής Προβολής, σχε-
διάζοντας και διαμορφώνοντας τη στρατηγική
(planning) για καμπάνιες σε εταιρείες όπως
Saatchi & Saatchi (Λονδίνο), Τhe Newtons
Laboratory (Ελλάδα). Υπήρξε διευθυντής Εται-
ρικών Σχέσεων της εταιρείας Httpool, υπεύθυ-
νος για την Ελλάδα και την Κύπρο. Έχει εργα-
στεί ως ειδικός σύμβουλος Στρατηγικής για
την ελληνική κυβέρνηση (υπουργό Επικρατεί-
ας 2009-2012) και υπεύθυνος Επικοινωνίας
και Στρατηγικής για την Ελληνικό ΑΕ.

Alpha Bank: Στη διοικητική
ομάδα o ΝΒ Σαλακάς

Το Διοικητικό Συμβούλιο της Alpha Υπη-
ρεσιών και Συμμετοχών ΑΕ κατά τη συνε-
δρίασή του στις 6/3/2024 ενέκρινε την τοπο-
θέτηση του ΝΒ Σαλακά ως Chief of Corporate
Center and General Counsel και μέλους της
Εκτελεστικής Επιτροπής με ισχύ από
1/4/2024. Η νέα σύνθεση της Εκτελεστικής
Επιτροπής, με ισχύ από 1ης/4/2024, έχει ως
ακολούθως: Πρόεδρος: ΒΕ Ψάλτης, διευθύ-
νων σύμβουλος, Μέλη: ΣΝ Φιλάρετος, Chief
of Growth and Innovation, ΣΑ Ανδρονικά-
κης, Chief Risk Officer, ΛΑ Παπαγαρυφάλ-
λου, Chief Financial Officer, ΙΜ Εμίρης, Chief
of Wholesale Banking, ΙΣ Πάσσας, Chief of
Retail Banking, ΝΒ Σαλακάς, Chief of Corpo-
rate Center and General Counsel.

ΕΚΤΕΡ: Μειοδότης 
του διαγωνισμού για έργο 
στο στρατόπεδο Παπάγου

Ο οικονομικός φορέας ΕΚΤΕΡ ΑΕ ορίζεται
ως μειοδότης του διαγωνισμού για την κατα-
σκευή κτηρίου Διευθύνσεων Όπλων του ΓΕΣ,
εντός του στρατοπέδου Παπάγου, σύμφωνα
με απόφαση που αναρτήθηκε στη Διαύγεια. Η
προσφορά του εν λόγω φορέα ανέρχεται στο
ποσό των 6.082.741,93 ευρώ πλέον ΦΠΑ 24%,
με μέση τεκμαρτή έκπτωση 3,30%.Υπενθυμί-
ζεται ότι το έργο αφορά την κατασκευή πεντα-
ώροφου κτηρίου με υπόγειο, ισόγειο και δώ-
μα. Η αρχιτεκτονική πρόταση θα εντάξει το νέο
κτήριο στο υπάρχον κτηριακό συγκρότημα
γραφείων και υπηρεσιών του ΓΕΣ. Τα δύο κτή-
ρια θα συνδέονται λειτουργικά στον β’ και τον
δ’ όροφο, σύμφωνα με τη σχετική μελέτη.

Η Trastor ανακοίνωσε ότι τα έσοδα από μι-
σθώματα επενδυτικών ακινήτων του ομίλου
ανήλθαν σε 25,5 εκατ. ευρώ έναντι 21,7
εκατ. ευρώ κατά το 2022 (αύξηση 17,5%). Η
αύξηση αυτή είναι αποτέλεσμα της ωρίμαν-
σης των νέων επενδύσεων σε ακίνητα ει-
σοδήματος και των νέων εκμισθώσεων στο
πλαίσιο της επενδυτικής στρατηγικής που
υλοποιεί η εταιρεία. Τα κέρδη του ομίλου
προ φόρων, τόκων, αποσβέσεων και κερ-
δών από πώληση και αναπροσαρμογή επεν-
δυτικών ακινήτων (προσαρμοσμένα EBIT-

DA) κατά το 2023 ανήλθαν σε 17,9 εκατ. ευρώ έναντι 14,3 εκατ. ευρώ κατά το 2022 σημειώνοντας αύξηση
25,2%, ενώ παράλληλα τα κεφάλαια από λειτουργικές δραστηριότητες (FFO) επίσης αυξήθηκαν από 13,7
εκατ. ευρώ το 2022 σε 15,8 εκατ. ευρώ το 2023.

Trastor: Αυξήθηκαν κατά 17,5% τα έσοδα 
από μισθώματα του ομίλου το 2023

BriQ: Αύξηση κατά 14% των εσόδων από
ενοίκια το 2023

Intralot: Ομολογιακό δάνειο 100 εκατ. ευρώ με πέντε τράπεζες
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�Η εβδομάδα που πέρασε ξεκίνησε
με μια ευχάριστη έκπληξη από την

Περιφέρεια Αττικής. Ένα υπερθέαμα 250
drones μετέτρεψε τον νυχτερινό αττικό
ουρανό σε έναν πολύχρωμο φωτεινό καμ-
βά κι έτσι ξαφνικά μέσα στις ψυχές μας
όλα έγιναν φως! Τα σύμβολα του απελευ-
θερωτικού αγώνα ένωσαν δύο κόσμους.
Από τη μια τον κόσμο των ηρώων, τους
αγώνες τους για ανεξαρτησία, τις υπεράν-
θρωπες προσπάθειες στις μάχες σε στε-
ριά και θάλασσα και από την άλλη τον σύγ-
χρονο κόσμο που οφείλει να τιμά, να θυ-
μάται και να δίνει καθημερινά τις δικές
του μάχες.

� Θετική εντύπωση μας έκανε ο
εορτασμός της εθνικής επετείου

ανήμερα την 25η Μαρτίου. Η δοξολογία
και η στρατιωτική παρέλαση φέτος εί-
χαν ιδιαίτερη και ξεχωριστή αισθητική.
Η Αθήνα τίμησε περήφανα την ιστορία
και το παρελθόν της, έτσι όπως ταιριά-
ζει σε μια σύγχρονη ευρωπαϊκή πρω-
τεύουσα. Οι εικόνες που ταξίδεψαν σε
όλο τον κόσμο μάς έκαναν περήφανους.
Οργανωτικά δε όλα ήταν σαν μια καλο-
κουρδισμένη ορχήστρα χωρίς καμιά
παραφωνία. Και αυτό πιστώνεται στον
Νίκο Χαρδαλιά και τους συνεργάτες του
στην Περιφέρεια Αττικής. 

Ο ταβερνιάρης- διευθυντής, τα 50 αργύρια
και οι ρατσιστικές συμπεριφορές

Τώρα που έχει ξεκινήσει η περίοδος διαχω-
ρισμού της ήρας από το στάρι στις διευθύνσεις
Μεταφορών της Περιφέρειας Αττικής, μην ξε-
χάσετε εκείνο τον διευθυντή που έδωσε 50
αργύρια σε αντιπεριφερειάρχη της προηγού-
μενης διοίκησης για να αγοράσει τη θέση του.
Είναι αλήθεια ότι ο εν λόγω διευθυντής έχει
κατηγορηθεί και για ρατσιστικές συμπεριφο-
ρές σε πολίτες; Κι επειδή είναι δύσκολοι οι
καιροί για πρίγκιπες, διαθέτει και ταβέρνα πα-
ραλιακά, όπου συχνάζει η γνωστή παρέα των
βορείων προαστίων που τον προστατεύει.

Επικίνδυνη για την ασφάλεια
Κάνοντας μια βόλτα στα νότια, στον χώρο των ολυμπιακών ακινήτων του

beach volley, διαπιστώνουμε πως η κατάσταση είναι επικίνδυνη για την ασφάλεια των πο-
λιτών, των επισκεπτών και ιδιαιτέρως των παιδιών που βρίσκουν έναν ελεύθερο χώρο για
περίπατο και παιχνίδι. Ο αντιπεριφερειάρχης Νοτίου Τομέα της Περιφέρειας Αττικής καλό
θα ήταν να συντονίσει άμεσα τις τεχνικές υπηρεσίες και τη Διεύθυνση Διοικητικών Υπηρε-
σιών για την άμεση αποκατάσταση των ζημιών προτού συμβεί το χειρότερο. Ελπίζουμε να
μην ξεχάσει να ενημερώσει τον περιφερειάρχη, όπως έγινε με τη διάρρηξη του Κέντρου
Διαχείρισης Αποθήκευσης και Εφοδιασμού. Κάτι έπιπλα Chesterfield του πρώην υπάρ-
χουν ή κλάπηκαν; Φροντίσατε ο χώρος να διαθέτει ασφάλεια;

H λεκτική βία και οι σχέσεις 
με μεγαλοεργολάβο της περιφέρειας

Μιλώντας για ρατσιστική συμπεριφορά, θυμήθηκα έναν άλλο διευθυντή - υπήρξε αγαπημένο
παιδί του πρώην περιφερειάρχη, ο οποίος τον ανέδειξε από υπάλληλο γραμματείας σε μεγάλο στέ-
λεχος σε νευραλγική διεύθυνση. Είναι γνωστή η λεκτική και ψυχολογική βία που ασκεί σε συνα-
δέλφους του, αν και το παίζει καλό παιδί και ευσυνείδητος υπάλληλος. Κάποιοι ψιθυρίζουν ότι έχει
ιδιαίτερες σχέσεις με τον γνωστό μεγαλοεργολάβο της περιφέρειας, τον οποίο προωθεί σε αντιπε-
ριφερειάρχη μεσολαβώντας για κρυφά ραντεβού. 

�
 Λένε πως μια εικόνα ισούται

με χίλιες λέξεις. Η φωτο-

γραφία του περιφερειάρχη Αττι-

κής στο 70ό Δημοτικό Σχολείο

Αθηνών, στο πλαίσια της εφαρ-

μογής του πιλοτικού προγράμ-

ματος ρομποτικής, πραγματώ-

νει τη φράση «κάνε ό,τι θες, μό-

νο να το κάνεις με αγάπη». 

� Ενημερωθήκαμε με χαρά την επι-
διόρθωση της βλάβης του υποθα-

λάσσιου αγωγού υδροδότησης της Αίγινας.
Οι στοχευμένες και απαραίτητες ενέργειες
του περιφερειάρχη Αττικής απέδωσαν
καρπούς ώστε οι κάτοικοι της Αίγινας και
οι επισκέπτες του νησιού να έχουν στα σπί-
τια τους το πιο πολύτιμο αγαθό, το νερό. «Οι εργασίες αποκατάστασης πραγματοποι-
ήθηκαν από τον ανάδοχο του έργου, παρουσία εμπειρογνώμονα και μελών της Μονά-
δας Υποβρυχίων Αποστολών του Λιμενικού», δήλωσε ο Νίκος Χαρδαλιάς.

ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ 
ΣΤΑ ΑΔΥΤΑ

ΑΤΤΙΚΗΣ



Ο
ι περισσότερες παιδι-
κές χαρές του Δήμου
Αθηναίων λειτουργού-

σαν το προηγούμενο διάστημα
χωρίς την ανανέωση της κα-
ταλληλότητας λειτουργίας
τους, με ευθύνη και γνώση της
προηγούμενης δημοτικής αρ-
χής, σύμφωνα με επίσημη
ανακοίνωση της νυν. Επιπλέον
επισημαίνει πως, κατόπιν
ελέγχων από τον φορέα πιστο-
ποίησης, τα έτη 2022 και 2023
δεν πιστοποιήθηκε η καταλλη-
λότητα 11 παιδικών χαρών και
η προηγούμενη δημοτική αρχή συνέχιζε να τις έχει σε λειτουργία,
ενώ είχε εκπονηθεί μελέτη ανακατασκευής τους. 

Επίσης, 15 ακόμα παιδικές χαρές είχαν ελεγχθεί και βρέθηκαν με

προβλήματα στη λειτουργία
τους χωρίς να λάβουν βεβαί-
ωση λειτουργίας από τον φο-
ρέα και παρέμειναν ανοιχτές,
δίχως να έχουν γίνει οι απα-
ραίτητες διορθωτικές ενέργει-
ες. Προς τούτο, στο όνομα της
ασφάλειας των παιδιών και
μετά από σχετική εισήγηση
των τεχνικών υπηρεσιών, ανα-
κοινώθηκε ότι «διακόπτεται η
λειτουργία των ακατάλληλων
και επικίνδυνων παιδικών χα-
ρών και δεσμευόμαστε μετά
τις κατεπείγουσες ενέργειές

μας ότι ξεκινούν οι διαδικασίες ανακατασκευής τους». Στόχος είναι
οι πρώτες ανακατασκευασμένες παιδικές χαρές να αρχίσουν να πα-
ραδίδονται τον Ιούνιο.

Με αγωγή που έχει ήδη κατατε-
θεί, ο Δήμος Γλυφάδας διεκδικεί
και πάλι εδάφη από τον γειτονικό
Δήμο Αργυρούπολης-Ελληνικού.
Ο Ωτακουστής κρυφάκουσε πως ο
δήμαρχος Γλυφάδας αμφισβητεί
το φυσικό ρέμα το οποίο κατά τη
δημοτική αρχή της Αργυρούπο-
λης-Ελληνικού είναι το φυσικό
όριο που χωρίζει τους δύο δήμους
και ζητά τη χάραξη νέων ορίων
περιλαμβάνοντας στα διοικητικά
όρια του Δήμου Γλυφάδας και το γήπεδο των Σουρμένων. Με αφορ-
μή τη νέα αγωγή, ο δήμαρχος Αργυρούπολης-Ελληνικού κατηγορεί
για απληστία τον γείτονά του δήμαρχο Γλυφάδας Γιώργο Παπανικο-
λάου (φωτό αριστερά), λέγοντας χαρακτηριστικά: «Να σε φυλάει ο

Θεός από τον κακό γείτονα». Επιπλέον, ο
Γιάννης Κωνσταντάτος (φωτό δεξιά) ση-
μειώνει ότι ο δήμος του «έχει προσφέ-
ρει σχολικές μονάδες που στεγάζουν
τους μαθητές της Γλυφάδας και ουδέ-
ποτε στη μέχρι σήμερα πορεία του κινή-
θηκε εκδικητικά εναντίον κάποιου».

Μετά τη νέα αγωγή, ο δήμαρχος Αρ-
γυρούπολης-Ελληνικού επισημαίνει
πως από τούδε και στο εξής «τέρμα η
παθητικότητα και για αυτό έχει αποκλει-
στικά την ευθύνη ο δήμαρχος Γλυφάδας

με την αλαζονική και εμμονική στάση του εναντίον μας», προαναγ-
γέλλοντας νομικές ενέργειες. Υπενθυμίζεται ότι παρόμοιες διεκδι-
κήσεις έχει για μέρος της παραλίας Ελληνικού και ο τρίτος όμορος
Δήμος Αλίμου.
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Αλλαγές στη δημοτική
αρχή Νέας Ιωνίας
επέφερε η παραίτηση
Καναβού

Άμεσα αντέδρασε ο δήμαρχος
Νέας Ιωνίας Παναγιώτης Μα-
νούρης (φωτό) στην αιφνίδια
παραίτηση του αναπληρωτή δη-
μάρχου, αντιδημάρχου Οικονο-
μικών και προέδρου της Δημοτι-
κής Επιτροπής Μιλτιάδη Κανα-
βού. Τη θέση του αναπληρωτή
δημάρχου αναλαμβάνει η Γεωρ-
γία Τσομπανίδου, αντιδήμαρχος
Οικονομικών ο Στέργιος Κοντο-
στέργιος και πρόεδρος της Δη-
μοτικής Επιτροπής ορίζεται ο
Σωτήρης Σκευοφύλακας. Ο πα-
ραιτηθείς από τρία αξιώματα και
στενός φίλος του δημάρχου Μιλ-
τιάδης Καναβός επικαλείται
προσωπικούς λόγους, ωστόσο
δεν γίνεται απόλυτα και από
όλους πιστευτός.

Πραγματικότητα το Γενικό Πολεοδομικό
Σχέδιο της Κοινότητας Παπάγου

Δημοσιεύθηκαν σε ΦΕΚ η Έγκριση Γενικού
Πολεοδομικού Σχεδίου της Δημοτικής Ενότητας
Παπάγου του Δήμου Παπάγου-Χολαργού (Ν.
Αττικής) και η σχετική περιβαλλοντική έγκριση
αυτού, Αρ. Φύλλου 180/27-03-2024 (τεύχος τέ-
ταρτο). Με την έγκριση του ΓΠΣ Παπάγου: Μει-
ώνεται ο συντελεστής δόμησης στο 0,9 από 1
που ίσχυε. Διασφαλίζεται η κυρίαρχη χρήση του
Παπάγου ως περιοχής αμιγούς κατοικίας. Οριο-
θετούνται οριστικά οι εμπορικές χρήσεις σε κα-
ταστήματα που λειτουργούν εδώ και δεκαετίες.

Με την εξέλιξη αυτή, ανοίγει ο δρόμος επίσης για την επανένταξη στο σχέδιο πό-
λεως των επτά περιοχών που καταλαμβάνουν οι πολυκατοικίες του 20ού προ-
γράμματος του ΑΟΟΑ με τους χώρους στάθμευσης αυτών και τους λοιπούς χώ-
ρους που τις εξυπηρετούν. «Το νέο ΓΠΣ είναι σε απόλυτη συμπόρευση με το υπό
έκδοση Προεδρικό Διάταγμα για τον καθορισμό των ζωνών χρήσης του Υμηττού

και τη μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων του Μητροπολιτικού Πάρκου Γουδή και προσδίδει νέ-
ες προοπτικές ανάπτυξης στον δήμο μας», επισημαίνει ο δήμαρχος Παπάγου-Χολαργού Ηλίας
Αποστολόπουλος.

Νέα «μεθοριακά» επεισόδια Αργυρούπολης-Ελληνικού και Γλυφάδας…

Κλείνει μη ασφαλείς παιδικές χαρές ο Δήμος Αθηναίων

Πολιτιστικές
αναπλάσεις 
στο Μαρούσι…

Ολοκληρώνεται εντός των επό-
μενων μηνών γενική ανακαίνιση
και ανάπλαση της Βίλας Λουμίδη
στο Μαρούσι, με στόχο να αποτε-
λέσει εμβληματικό κόμβο πολιτι-
σμού και τεχνών για την ευρύτε-
ρη περιοχή των βορείων προ-
αστίων, με την παράλληλη ιδιότη-
τα ενός σύγχρονου πολιτιστικού
πολυχώρου και ενός εμβληματι-
κού τοπόσημου με σημαντική
ιστορία. Το έργο, προϋπολογι-
σμού 927.790 ευρώ, χρηματοδο-
τείται από το Πράσινο Ταμείο και
από ίδιους πόρους του Δήμου
Αμαρουσίου. Εντάσσεται στο
πλαίσιο δημιουργίας της νέας
πολιτιστικής ταυτότητας της πό-
λης, καθώς ακολουθεί μια σειρά
σημαντικών έργων με ανακαινί-
σεις διατηρητέων και αναπλάσεις
κοινόχρηστων χώρων, όπως του
Πολυχώρου Πολιτισμού «Άρτε-
μις», της ανακαίνισης του ιστορι-
κού κτηρίου της Ολυμπιακής Δη-
μοτικής Πινακοθήκης «Σπύρος
Λούης», της ανάπλασης της πλα-
τείας Ηρώων.
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Η
ενέργεια «Δώρο Αγάπης» της ΑΒ Βασιλόπουλος,
που υλοποιήθηκε την περασμένη χριστουγεννιάτι-
κη περίοδο για 8η συνεχή χρονιά και στήριξε το Κά-

νε Μια Ευχή Ελλάδος, συνέβαλε στο να εκπληρωθούν 10
ευχές παιδιών στους τρεις πρώτους μήνες του 2024. Ειδι-
κότερα, τα χρήματα που συγκεντρώθηκαν από την αγορά
του «Δώρου Αγάπης», το οποίο περιείχε βασικά είδη δια-
τροφής, συνεισέφεραν στην εκπλήρωση των ευχών παι-
διών με σοβαρές ασθένειες. Το Κάνε Μια Ευχή Ελλάδος εί-
ναι ο μεγαλύτερος φιλανθρωπικός οργανισμός εκπλήρω-

σης ευχών παγκοσμίως, αναγνωρισμένος από τα Ηνωμένα
Έθνη, που εκπληρώνει ευχές που έχουν τη δύναμη να με-
ταμορφώσουν τις ζωές παιδιών με απειλητικές ασθένειες
για τη ζωή τους.

Η σημασία της πρωτοβουλίας της ΑΒ Βασιλόπουλος
έχει μεγάλη αξία, αφού καθοριστικό ρόλο διαδραμάτισε
η συμμετοχή των πελατών της. Η εταιρεία θα συνεχίσει
τις δράσεις και τα προγράμματα από κοινού με τους πε-
λάτες της, όπως με το «Πασχαλινό Αβγό» που θα πραγμα-
τοποιηθεί και το φετινό Πάσχα.

Τα αποτελέσματα της πρωτοβουλίας της Cosmote,
Cosmote Blue, την οποία ξεκίνησε το 2023, σε συνερ-
γασία με την κοινωνική επιχείρηση «Εναλεία», παρου-
σίασε η εταιρεία. Συγκεκριμένα, από την έναρξη της
πρωτοβουλίας επαγγελματίες αλιείς πραγματοποίησαν
δράσεις καθαρισμού και συγκέντρωσαν 34 τόνους πλα-
στικού από τις θαλάσσιες περιοχές και ακτές του Θερ-
μαϊκού, της Χαλκιδικής και του Αργοσαρωνικού Κόλ-
που με 40 αλιευτικά σκάφη. Επίσης, 190 επαγγελματίες
ψαράδες εκπαιδεύτηκαν σε βιώσιμες μεθόδους αλι-
είας και σε καλές πρακτικές καθαρισμού των θαλασ-

σών και των ακτών. Στο πλαίσιο δε της κυκλικής οικονο-
μίας, 19,5 τόνοι οδηγήθηκαν σε ανακύκλωση και μετα-
τροπή σε νέα προϊόντα προς χρήση, όπως κάλτσες, πα-
πούτσια, έπιπλα κ.ά. Παράλληλα, οι εργαζόμενοι της
Cosmote Technical Services συμμετείχαν σε καθαρι-
σμό παραλίας στη Σαλαμίνα. Σημειώνεται ότι το 2024 θα
συνεχιστούν οι δράσεις καθαρισμού ακτών και θαλασ-
σών και εκπαίδευσης της αλιευτικής κοινότητας στις
ίδιες περιοχές και θα επεκταθούν και στα Χανιά, στο
Ηράκλειο και στον Άγιο Νικόλαο στην Κρήτη

Cosmote: Απομάκρυνε
34 τόνους πλαστικού

και εκπαίδευσε 190 
ψαράδες το 2023

� Την πρώτη της τηλεοπτική καμπάνια λάνσαρε πριν από λίγες

μέρες η Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινω-

νιών (ΑΔΑΕ), η οποία είχε πραγματοποιήσει στο παρελθόν μόνο

ραδιοφωνικές καμπάνιες. Αντικείμενο της καμπάνιας είναι η εκ-

παίδευση των χρηστών του Διαδικτύου στην ασφαλέστερη δυνα-

τή δημιουργία passwords. Το τηλεοπτικό σποτ δημιουργήθηκε

με τη συμβολή της Pollen, η οποία προσέφερε δωρεάν τις υπηρε-

σίες για το creative κομμάτι. Η συνεργασία με την Pollen χρονο-

λογείται από το 2018, όταν η ΑΔΑΕ λάνσαρε τη ραδιοφωνική της

καμπάνια. Για την παραγωγή της καμπάνιας η ΑΔΑΕ απευθύνθη-

κε στην Parasol, η οποία συνέβαλε προσφέροντας δωρεάν υπη-

ρεσίες ώστε να μειωθεί το τελικό κόστος του τηλεοπτικού σποτ

και να είναι εφικτή η υλοποίησή του. Τη σκηνοθεσία υπογράφει ο

Πάνος Κωστούρος.

� Η SocialDoo σχεδίασε τη 2η Ημερίδα Στελεχών της ΕΥΔΑΠ υπό

τον διακριτό τίτλο «Εξελισσόμαστε - Επενδύουμε - Επιδρού-

με», αναδεικνύοντας πώς η εταιρεία και οι άνθρωποί της διαμορ-

φώνουν ένα περιβάλλον

όπου έχουν τη δυνατότητα να

αναπτυχθούν, να κατακτή-

σουν τους στόχους τους, να

εξελιχθούν και να δημιουρ-

γήσουν. Περισσότερα από

300 στελέχη της εταιρείας εί-

χαν την ευκαιρία να πάρουν μέρος σε κάτι περισσότερο από μια

απλή ενημέρωση μέσα από μια νέα εμπειρία στο Μέγαρο Μουσικής

Αθηνών με εντυπωσιακά σκηνικά και ευκαιρίες αλληλεπίδρασης

καθ’ όλη τη διάρκεια του event.

� Τη νέα καμπάνια του υπουργείου Ενέργειας για το πρό-

γραμμα «Επιχειρώ εξοικονομώντας» επιμελήθηκε η

Choose. Η καμπάνια αναπτύσσεται στην τηλεόραση, περιγρά-

φοντας τα οφέλη του προγράμματος προς τους επαγγελματίες

δικαιούχους του. Όπως αναφέρεται στο σενάριο, «Επιχειρώ

εξοικονομώντας σημαίνει μπαίνω στο ypen.gov.gr και αλλάζω

τις συσκευές που καίνε πολύ, βάζω αντλίες θερμότητας, αλλά-

ζω το ψυγείο και ό,τι άλλο χρειάζομαι και επιδοτούμαι έως και

50%. Μειώνω έτσι και ενεργειακό κόστος και περιβαλλοντικό

αποτύπωμα».

� Η ομάδα της Wardi AE, στο πλαίσιο του προγράμματος της Εται-

ρικής Κοινωνικής Ευθύνης και Στήριξης της Τοπικής Κοινω-

νίας, επισκέφτηκε την προηγούμενη εβδομάδα το 3ο Δημοτικό

Σχολείο Μαγούλας για να πραγματοποιήσει δωρεά υλικοτεχνικού

εξοπλισμού καθώς και αναλωσίμων υλικών βάσει των αναγκών που

εξέφρασε το σχολείο. 

Mικρά - μικρά

Το «Δώρο Αγάπης» της ΑΒ Βασιλόπουλος συνέβαλε στην εκπλήρωση
10 ευχών παιδιών του Κάνε Μια Ευχή Ελλάδος 

WWF και Vodafone συνέλεξαν
210.000 χρησιμοποιημένα
τηλέφωνα για ανακύκλωση

Τον πρώτο χρόνο
της διεθνούς συνερ-
γασίας τους συμπλή-
ρωσαν οι Vodafone
και WWF με στόχο τη
χρήση τεχνολογίας
για την αντιμετώπιση
των περιβαλλοντικών προβλημάτων. Στο πλαίσιο αυτό και του
προγράμματος «One million phones for the planet», τον πε-
ρασμένο χρόνο συλλέχθηκαν 210.000 χρησιμοποιημένα τη-
λέφωνα, τα οποία θα ανακυκλωθούν και θα επαναχρησιμο-
ποιηθούν. Επιπλέον, για κάθε τηλέφωνο που συλλέγεται η Vo-
dafone δωρίζει μια βρετανική λίρα για το έργο του WWF σε
όλο τον κόσμο. Στη χώρα μας η Vodafone Ελλάδας και το
WWF Ελλάς συνεργάζονται για την επίτευξη μηδενικών απο-
βλήτων και μηδενικών εκπομπών στο δίκτυο ιδιόκτητων κα-
ταστημάτων της Vodafone. Το πρόγραμμα στοχεύει αρχικά να
χαρτογραφήσει το σύνολο του κλιματικού αποτυπώματος, να
παρακολουθήσει τα ρεύματα αποβλήτων και την τελική διά-
θεσή τους και να αναπτύξει σχέδιο δράσης, αρχικά πιλοτικά
σε κατάστημα και στη συνέχεια σε όλα τα καταστήματα Voda-
fone. Οι καταναλωτές μπορούν να συμμετάσχουν στην ενέρ-
γεια απορρίπτοντας τις παλιές συσκευές στους ειδικούς κά-
δους στα καταστήματα, μέσω ενός από τα προγράμματα ανα-
κύκλωσης, δωρεάς ή ανταλλαγής της Vodafone.

Νέα τηλεοπτική καμπάνια
Avin για την ανάδειξη
της ποιότητας των καυσίμων

Η Avin εστιάζει στην ποιότητα των καυσίμων μέσα από τη
νέα της τηλεοπτική καμπάνια και αναδεικνύει όλες τις διαδι-
κασίες και τους ελέγχους που πραγματοποιεί στα καύσιμα
με στόχο τη διασφάλιση της ποιότητας. Από τη διύλιση μέχρι
και το πρατήριο οι καταναλωτές της Avin μπορούν να είναι
σίγουροι κάθε μέρα για την ποιότητα των καυσίμων που
χρησιμοποιούν στα οχήματά τους, σύμφωνα με όσα αναδει-
κνύει η νέα καμπάνια. Η Avin, μέλος του ομίλου Motor Oil,
ακολουθεί πιστοποιημένες διαδικασίες ελέγχου στα τρία
βασικά σημεία της εφοδιαστικής της αλυσίδας, διασφαλί-
ζοντας με αυτό τον τρόπο την ποιότητα των καυσίμων της.
Ξεκινώντας από τη διύλιση και πριν από τη μεταφορά των
καυσίμων στα πρατήρια, η Avin κατοχυρώνει ότι τα καύσιμα
έχουν ελεγχθεί 100% στις υποδομές των διυλιστηρίων του
ενεργειακού Ομίλου Motor Oil. Επιπλέον, η εταιρεία με το
πρόγραμμα της κινητής μονάδας ποιοτικού ελέγχου πραγ-
ματοποιεί στα πρατήρια περισσότερους από 4.000 ελέγχους
ετησίως. Τέλος, η Avin πιστοποιεί την ασφαλή μεταφορά των
καυσίμων μέσω της ηλεκτρονικής σφράγισης των βυτίων.

Από τη «Βραδιά του Ευχαριστώ» του Κάνε Μια Ευχή Ελλάδος, όπου εκπρόσωποι 
της ΑΒ Βασιλόπουλος έχουν παραλάβει το αναμνηστικό «Ευχαριστώ», 

φιλοτεχνημένο από παιδί ευχής του Οργανισμού
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Μετά από μια τηλεοπτική σεζόν ιδιαίτερα ανταγωνιστική, φαίνεται
πως η Ναταλία Γερμανού ετοιμάζει ριζικές αλλαγές για την επόμενη
χρονιά στην εκπομπή «Καλύτερα δε γίνεται». Η παρουσιάστρια, στα-
θερό «χαρτί» του Alpha τα Σαββατοκύριακα, επιθυμεί να ανανεώσει
την εκπομπή της και αυτό δεν θα γίνει μόνο όσον αφορά το περιεχό-
μενο αλλά και τους συνεργάτες.

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, κάποιοι από τους συνεργάτες της Νατα-
λίας μπροστά από τις κάμερες, όπως όλα δείχνουν, δεν θα συνεχί-
σουν μετά το τέλος της τρέχουσας σεζόν. Ο Δημήτρης Πανόπουλος, ο
οποίος δεν έχει κρύψει τη διάθεσή του να επιστρέψει στην ενημέρω-
ση, είναι ένα από τα πρόσωπα αυτά. Επιπλέον, οι πληροφορίες μας
λένε πως και η Εβελίνα Νικόλιζα έχει εκφράσει η ίδια την επιθυμία

της να ολοκληρώσει τη συνεργασία με το «Καλύτερα δε γίνεται» το
ερχόμενο καλοκαίρι. Σχετικά με τις νέες αφίξεις, μαθαίνουμε πως η
Ναταλία Γερμανού θα εξετάσει αφενός τις κινήσεις που θα γίνουν
στην τηλεοπτική σκακιέρα με τις μετακινήσεις συνεργατών από άλ-
λες εκπομπές, ενώ θα αναζητήσει νέους συνεργάτες και εκτός τηλε-
όρασης. Όπως μαθαίνουμε, ένα από τα πρόσωπα που της έχει κεντρί-
σει το ενδιαφέρον και το έχει εκφράσει εντός καναλιού, είναι η δημο-
σιογράφος Ζωή Δημητρίου.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Ο Γρηγόρης Αρναούτογλου, ο οποίος πρό-
σφατα ανανέωσε το συμβόλαιο συνεργασίας

του με τον ΑΝΤ1, θα βάλει την υπογραφή του και
σε ένα νέο ταξιδιωτικό πρότζεκτ, κάτι σαν τον
«Όμορφο Κόσμο» που έκανε παλιότερα στο
Mega. Τα δικαιώματα του τίτλου ανήκουν στο
Mega, οπότε η νέα ταξιδιωτική εκπομπή θα έχει
και νέο τίτλο που σε καμία περίπτωση δεν θα θυ-
μίζει κάτι από τον παλιό. Όσον αφορά την έναρξη
των γυρισμάτων, σύμφωνα με τις πληροφορίες
μας θα γίνει μέσα στον Απρίλιο με τον Γρηγόρη
να ξεκινά τα ταξίδια του από την Κρήτη.

� Πέρασαν 15 χρόνια από τότε που ο
Alpha μετακίνησε το κεντρικό δελ-

τίο ειδήσεων μία ώρα νωρίτερα και δημι-
ούργησε νέα δεδομένα στον τηλεοπτικό
προγραμματισμό, με τον ανταγωνισμό να
ακολουθεί την καινοτόμο τακτική του. Η αλ-
λαγή ζώνης του δελτίου είχε συνδυαστεί
τότε με τον νέο κεντρικό παρουσιαστή Αν-
τώνη Σρόιτερ.

� Η μείωση του αριθμού των ημερών που εμ-
φανίζεται ο Ανδρέας Μικρούτσικος στην εκ-

πομπή «Super Κατερίνα» είχε ληφθεί ως από-
φαση από τον Alpha και την Barking Well Media
τις τελευταίες εβδομάδες. Θα γινόταν συνδυα-
στικά με τη συμμετοχή του Μικρούτσικου στο
επερχόμενο ριάλιτι σόου, το «Tv 
Stars Παρουσιάστε». Ωστόσο, η
διαδικασία επισπεύστηκε και
σύμφωνα με πληροφορίες, η πα-
ρουσία του στη «Super Κατερίνα»
θα είναι περιορισμένη, λόγω των εντά-
σεων που έχουν δημιουργηθεί το προηγούμενο
διάστημα μεταξύ παρουσιαστή και συνεργατών
της εκπομπής. Κάποιες από αυτές τις εντάσεις
τις είδαμε και στον αέρα της «Super Κατερίνα».
Το αρχικό σενάριο αναφέρει ότι ο Ανδρέας θα
εμφανίζεται κάθε Δευτέρα και Παρασκευή στην
πρωινή εκπομπή του Alpha, δίχως όμως να
έχουν «κλειδώσει» οι συγκεκριμένες ημέρες.

� Οι «Ψυχοκόρες» εντυπωσίασαν το
τηλεοπτικό κοινό που τις υποδέχτη-

κε με αποθεωτικά σχόλια για την πλοκή, τη
σκηνοθεσία και τις ερμηνείες, χαρίζοντάς
τους την πρώτη θέση στην τηλεθέαση. Τη
δραματική υπερπαραγωγή του ΑΝΤ1 παρα-
κολούθησαν έστω και για ένα λεπτό στο γε-
νικό σύνολο 1.984.496 τηλεθεατές. Σύμφω-
να με τα στοιχεία της Nielsen, η σειρά ήταν
πρώτη στη ζώνη προβολής της, τόσο στο
δυναμικό κοινό 18-54 με 16,2% όσο και στο
γενικό σύνολο με 18,2%.

� Το «Maestro» επιστρέφει και κάνει πρεμιέ-
ρα στο MEGA στις 16 Μαΐου, ενώ θα προβλη-

θεί ταυτόχρονα σε ολόκληρο τον κόσμο μέσα
από την πλατφόρμα του Netflix. Η δεύτερη σεζόν
αποτελείται από 6 επεισόδια και θα ολοκληρω-
θεί με την τρίτη σεζόν, 4 επεισοδίων, που αναμέ-
νεται να μεταδοθεί το φθινόπωρο του 2024. 

Κόσμος πάει κι έρχεται,
αλλαγές στην εκπομπή 
της Ναταλίας Γερμανού

Mega: Ο γρίφος της Ελένης, ντόμινο εξελίξεων για την ψυχαγωγία 

O
ποιον και αν ρωτήσεις το τρέχον χρο-
νικό διάστημα σχετικά με το κα-
νάλι που συγκεντρώνει το

μεγαλύτερο ενδιαφέρον στο τη-
λεοπτικό ρεπορτάζ, η απάντη-
ση θα είναι η ίδια: το Mega. Μια
σειρά από παρουσιαστές και
εκπομπές ψυχαγωγίας βρί-
σκονται σε αναμονή για το τηλεο-
πτικό τους μέλλον, καθώς όπως
όλα δείχνουν έρχονται αλλαγές
σε ζώνες και προγράμματα.

Ελεονώρα Μελέτη, Δανάη
Μπάρκα, Κώστας Τσουρός
και… Ελένη Μενεγάκη. Παρου-
σιαστές και εκπομπές που αναμέ-
νουν… κάποιοι το πράσινο φως
για το αν θα συνεχίσουν την
επόμενη σεζόν και κάποιοι άλ-
λοι αν θα μετακινηθούν σε ζώ-
νη και αν θα αλλάξουν πρότζεκτ.
Μέχρι στιγμής, σχεδόν όλα τα
«χαρτιά» παραμένουν κλειστά, παρά τα
δεκάδες σενάρια που αναπαράγονται τους
τελευταίους μήνες.

Κλειστό παραμένει και το «χαρτί» Ελένη
Μενεγάκη και είναι αυτό που αναμένεται να

επηρεάσει σε μεγάλο βαθμό τις εξελίξεις εν-
τός και ίσως εκτός του καναλιού. Με δεδο-

μένο ότι το προηγούμενο διάστημα
έγιναν προσεγγίσεις σε πρόσωπα

εκτός Mega, που όμως δεν
έχουν οδηγήσει μέχρι τώρα σε
κάποια νέα άφιξη, η απόφαση

που θα ληφθεί για την «Ελένη»
ενδέχεται να προκαλέσει ντόμινο
μετακινήσεων.

Στην περίπτωση που η παρου-
σιάστρια δεν συνεχίσει στη με-
σημεριανή ζώνη του καναλιού,
αμέσως δημιουργείται ένα με-

γάλο κενό που θα πρέπει να ανα-
πληρωθεί. Θα είναι η Δανάη Μπάρ-

κα αυτή που θα αναλάβει το με-
σημέρι και σε αυτή την περίπτω-
ση ποιος θα πάρει τη θέση της
στα πρωινά;
Αν η Ελένη Μενεγάκη παραμεί-

νει στην ώρα της στο Mega, τι αλλα-
γές θα συμβούν στην πρωινή ζώνη; Θα

περάσει η Ελεονώρα Μελέτη στη βραδινή
ζώνη, όπως έχει εκδηλώσει την επιθυμία η
ίδια; Θα παραμείνει η Δανάη Μπάρκα στο 10-
1 ή θα μετακινηθεί στο Σαββατοκύριακο και

με τι πρότζεκτ θα βρεθεί ο Κώστας Τσουρός;
Όλα αυτά τα ερωτήματα περιμένουν απαν-

τήσεις και σύμφωνα με τις πληροφορίες μας,
το κρίσιμο διάστημα των αποφάσεων αναμέ-
νεται από τα μέσα Απριλίου έως το Πάσχα. Ο
«ρυθμιστής» Ελένη Μενεγάκη όλα δείχνουν
πως θα κηρύξει την έναρξη της διαδικασίας.

Άναψαν οι μηχανές της Acun Medya για το πρώτο μισό της επόμενης σεζόν στον ΣΚΑΪ και δύο γνώριμα πρότζεκτ ετοι-
μάζουν την επιστροφή τους στη συχνότητα του Φαλήρου. Πρόκειται για το «The Voice» και το «My Man Can».

Το τηλεπαιχνίδι «My Man Can» αρχίζει άμεσα γυρίσματα, καθώς στόχος είναι να ξεκινήσει η προβολή του από την
τρέχουσα σεζόν και αναλόγως την πορεία του να αποφασιστεί η συνέχεια του και την επόμενη. Στο τιμόνι της παρου-
σίασης θα βρεθεί ο Φάνης Λαμπρόπουλος και αν όλα πάνε καλά, θα το δούμε στον αέρα μετά το Πάσχα. Η περίπτωση

του «The Voice» αυτή τη φορά θα είναι λίγο πιο περίπλοκη και με έναν βαθμό δυσκολίας παραπάνω. Αιτία για αυτό εί-
ναι η αντικατάσταση μελών ή ολόκληρης της κριτικής επιτροπής. Το δημοφιλές talent show, το οποίο ξεκουράστηκε

για μία σεζόν, χρειάζεται -με τη σύμφωνη γνώμη καναλιού και εταιρείας παραγωγής- ανανέωση. Το θέμα είναι αν θα πα-
ραμείνουν στην επιτροπή ο Σάκης Ρουβάς και η Έλενα Παπαρίζου, όπως ήταν το αρχικό σενάριο, ή θα δούμε τέσσερις νέους καλλιτέχνες
να κάθονται στις καρέκλες το ερχόμενο φθινόπωρο. Οι διερευνητικές επαφές με τραγουδιστές, όπως μαθαίνουμε, έχουν ήδη ξεκινήσει.

Επιστρέφουν στον ΣΚΑΪ το «Voice» και το «My Man Can»
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Πολλές είναι οι νέες μάρκες αυτοκινήτων από την Κίνα που θα αντικρίσουν από
κοντά τις επόμενες ημέρες οι Έλληνες καταναλωτές, ενώ ακόμη περισσότερες
θα δουν έως τα τέλη του 2024.

Στις 20 Μαρτίου πραγματοποιήθηκε η πρεμιέρα στην ελληνική αγορά για την
BYD που εισάγει ο Όμιλος Σφακιανάκη και το πρώτο κατάστημά της επί της λεω-
φόρου Κηφισίας δέχεται ήδη τους υποψήφιους αγοραστές.

Αμέσως μετά θα κάνει την εμφάνισή της η Lynk & Co στην Ελλάδα. Η εισαγωγι-

κή εταιρεία αλλά και η αντιπροσωπεία θα βρίσκονται επίσης στην περιοχή της
Κηφισίας και ειδικότερα κοντά στο Athens Mall.

Επίσης σύμφωνα με πληροφορίες της «Political» οι Έλληνες εισαγωγείς αλλά
και ξένες πολυεθνικές βρίσκονται σε συζητήσεις για την εισαγωγή πολλών επι-
πλέον αυτοκινητοβιομηχανιών από την Κίνα μεταξύ των οποίων η Omoda, η
Great Wall, η Chery, η JAC αλλά και η καινοτόμος start-up μάρκα η οποία φέρει
τον λογότυπο Xpeng.

«Απόβαση» κινεζικών αυτοκινήτων στην Ελλάδα! Ποιες μάρκες έρχονται;

Τ
ο Hyundai Kona στη δεύτερη ολοκαίνουρ-
για γενιά του έχει μετεξελιχθεί σε ένα εν-
τελώς διαφορετικό μοντέλο σε σχέση με

τον απερχόμενο πρόγονό του. Αυτό βεβαίως γίνε-
ται άμεσα αντιληπτό ένεκα της φουτουριστικής
σχεδίασής του, την οποία είτε τη λατρεύεις είτε τη
μισείς, καθώς οι Κορεάτες σχεδιαστές επέλεξαν
να διατηρήσουν τις τολμηρές σχεδιαστικές λε-
πτομέρειες που κάνουν το μοντέλο να ξεχωρίζει.

Οι υποψήφιοι αγοραστές έχουν να επιλέξουν μεταξύ
βενζινοκίνητων, υβριδικών ή ηλεκτρικών εκδόσεων, οι
οποίες συνοδεύονται από πολυετή εργοστασιακή εγ-
γύηση με απεριόριστα χιλιόμετρα και άκρως δελεαστι-
κές τιμές, που ξεκινούν από 27.990 ευρώ για τη βενζι-
νοκίνητη έκδοση των 120 ίππων, ενώ για την υβριδική
έκδοση της δοκιμής μας που διαθέτει 141 ίππους η τιμή
αυξάνεται στις 31.890 ευρώ. Το υβριδικό Hyundai Kona
έχει μηδενικά Τέλη Κυκλοφορίας και βέβαια κυκλοφο-
ρεί ελεύθερα καθημερινά στον Δακτύλιο.

Εντυπωσιακή σχεδίαση
Στο νέο Kona, η σχεδίαση διαθέτει επιπλέον δόση

φουτουρισμού με μια εξαιρετικά λεπτή LED μπάρα με
λευκό χρώμα στο εμπρόσθιο και πίσω μέρος του αυτο-
κινήτου (κόκκινο χρώμα), την οποία η Hyundai ονομά-
ζει «Seamless Horizon Lamp» και όταν ο ήλιος πέφτει
αποτελεί το βασικό χαρακτηριστικό του κορεάτικου
μοντέλου.

Τα βασικά εμπρόσθια φώτα είναι τοποθετημένα χα-
μηλότερα στα άκρα του προφυλακτήρα, ενώ το ίδιο
συμβαίνει και με τα πίσω φώτα. Για να τονωθούν τα off
road χαρακτηριστικά του μοντέλου τα φτερά είναι
«φουσκωμένα» ενώ οι μεγάλες ανάγλυφες επιφάνειες
θυμίζουν Tucson, όπως επίσης και η μεγάλη μάσκα στο

εμπρόσθιο μέρος με τους ασημί τριγωνικούς αεραγω-
γούς στις άκρες της.

Άνεση και τεχνολογία
Αν η εξωτερική εμφάνιση θεωρείται επαναστατική

στο νέο Kona, αποδείχθηκε ότι συμβαίνει το ίδιο και
στην καμπίνα επιβατών. Στους αισθητά μεγαλύτερους
χώρους του καλοφτιαγμένου σαλονιού θα βολευτούν
πέντε επιβάτες χωρίς καμία παραχώρηση. Σε αυτό συ-
νυπολογίστε και την αυξημένη κατά 92 λίτρα χωρητικό-
τητα του χώρου αποσκευών, που φθάνει συνολικά στα
466 λίτρα, οπότε και η ευρυχωρία προστίθεται αυτοδι-
καίως στη λίστα των ουσιωδών πλεονεκτημάτων του.

Ωστόσο τεράστια πρόοδος έχει συντελεστεί και στο
εσωτερικό του, από τεχνολογικής άποψης, καθώς πλέ-
ον συναντούμε τις ευρείες TFT διπλές οθόνες LCD των
12,3 ιντσών (εμπρός από τον οδηγό και στο μέσο του
ταμπλό), την «πλωτή» κονσόλα στο κέντρο, ενώ το σύ-
νολο συμπληρώνεται ιδανικά από τον νέο εσωτερικό
φωτισμό που διαμορφώνει μια ευχάριστη ατμόσφαιρα.
Επίσης ο κλασικός επιλογέας ταχυτήτων παραχώρησε
τη θέση του στον επιλογέα τύπου στήλης shift-by-wire
που εδράζεται στη δεξιά πλευρά της κολόνας του τιμο-
νιού, αντί στη βάση της κεντρικής κονσόλας.

141 ίπποι
Η πλήρως υβριδική έκδοση της δοκιμής μας αποτε-

λείται από έναν ατμοσφαιρικό τετρακύλινδρο βενζινο-
κινητήρα 1,6 λίτρων που αποδίδει 105 ίππους και 144
Nm ροπής, έναν ηλεκτροκινητήρα 43 ίππων και 173 Nm
ροπής και μία μπαταρία ιόντων λιθίου χωρητικότητας
1,32 kWh. Η συνολική συνδυαστική απόδοση του εν λό-
γω υβριδικού συστήματος είναι 141 ίπποι στις 5.700 σαλ
και 265 Nm ροπής στις 4.000 σαλ που μεταφέρονται

στους εμπρός τροχούς μέσω ενός αυτόματου κιβωτίου
διπλού συμπλέκτη έξι σχέσεων. Η απόδοσή του στην
πράξη είναι ιδιαίτερα πολιτισμένη, καθώς η εναλλαγή
στο μοτίβο λειτουργίας των δύο κινητήριων συνόλων
δεν γίνεται ποτέ αντιληπτή από τον οδηγό. Η μέση κατα-
νάλωση καυσίμου που καταγράψαμε, χωρίς ιδιαίτερη
προσοχή, σταμάτησε στα 5,4 λίτρα/100 χλμ., τιμή άκρως
ικανοποιητική. Οικονομικό αναμφίβολα και επιπλέον
ευχάριστο στον δρόμο με τον δικό του τρόπο σαφώς.

Έμφαση στην οικονομία
Το Hyundai Kona Hybrid απέδειξε ότι αποτελεί ένα

μοντέλο που προσδίδει υψηλή άνεση ενώ η οικονομία
αποτελεί ένα από τα βασικά χαρακτηριστικά του.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Kona αποδείχτηκε αθό-
ρυβο και ευθύβολο, ακόμη και όταν ο δείκτης του ταχύ-
μετρου ξεπερνά τα 170 χλμ./ώρα, ενώ αν ο οδηγός κι-
νείται στα όρια του ΚΟΚ, θα απολαύσει και τη χαμηλή
κατανάλωση καυσίμου. Την ίδια στιγμή, οι επιβάτες δεν
πρόκειται να κουραστούν ακόμη και έπειτα από ένα πο-
λύωρο ταξίδι.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές, το
Hyundai Kona αποδείχθηκε ότι διαθέτει υψηλή πλευ-
ρική πρόσφυση. Κάποιες κλίσεις εμφανίζει το αμάξω-
μα κάτω από έντονη πίεση εξαιτίας της μαλακής ρύθμι-
σης των αναρτήσεων.

Μέση στην πόλη, η ανάρτηση κάνει εξαιρετική δου-
λειά απορροφώντας όλες τις κακοτεχνίες του οδο-
στρώματος, ενώ το υβριδικό σύστημα διατηρεί σε εξαι-
ρετικά χαμηλά επίπεδα τη μέση κατανάλωση.

Εκτός δρόμου, το πρόγραμμα λειτουργίας Snow
βοηθά το Kona να κινηθεί πιο άνετα σε σαθρά και ολι-
σθηρά εδάφη, ωστόσο η έλλειψη τετρακίνησης κάνει
αισθητή την απουσία της.

Δοκιμάζουμε το Hyundai 
Kona 1,6 Hybrid με 141 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Τ
ο πρωτάθλημα της Super League 1 ξαναμπαίνει
στις ράγες με τρομερές μονομαχίες τόσο στα πλέι
οφ όσο και στα πλέι άουτ, που μπορεί να κρίνουν

πολλά, μπορεί και τα πάντα στην υπόθεση του τίτλου, της
εξόδου στην Ευρώπη αλλά και του υποβιβασμού.

Πρώτα από όλα στην «ΟΠΑΠ Arena - Αγιά Σοφιά», η
πρωτοπόρος ΑΕΚ θα υποδεχτεί τον Ολυμ-
πιακό, από τον οποίο απέχει πέντε βαθ-
μούς. Αν τον νικήσει, πιθανόν και να τον
βγάλει εκτός τροχιάς τίτλου. Το γήπεδο θα
είναι γεμάτο και η ΠΑΕ έβγαλε ανακοίνω-
ση ότι πρέπει να απομονωθεί ο κάθε ταρα-
ξίας, γιατί το πειθαρχικό πλαίσιο έχει αυ-
στηροποιηθεί. Θα το σφυρίξει ο Σλοβένος
Ματέι Γιουνγκ που δεν είναι elite διαιτη-

τής της UEFA. Στα πλέι οφ πριν από τέσσερα χρόνια, ο Γι-
ουνγκ είχε γράψει στο Φύλλο Αγώνα ότι δέχτηκε φραστι-
κή επίθεση στο ημίχρονο από τον Δημήτρη Μελισσανίδη.

Ο ιδιοκτήτης της ΠΑΕ είχε τιμωρηθεί έναν μήνα εκτός
γηπέδων.

Στη Λεωφόρο, ο Παναθηναϊκός θα υποδεχτεί τον ΠΑΟΚ
και η ισοπαλία δεν συμφέρει κανέναν, ειδικά τους «πράσι-
νους» που απέχουν τρεις βαθμούς από την ΑΕΚ και έναν
από τον «δικέφαλο του Βορρά». Το παιχνίδι θα σφυρίξει ο
άσημος Δανός διαιτητής Ρέντερ. Κατά τα άλλα, ο Σουηδός
αρχιδιαιτητής Πίτερ Φρόιντφελντ που παρακολούθησε σε-
μινάρια διαιτησίας στην Πορτογαλία την περασμένη εβδο-
μάδα, ήρθε σε συμφωνία με άλλους συναδέλφους του και
έκλεισε elite διαιτητές.

Στο τρίτο ματς των πλέι οφ, ο Άρης θα υποδεχτεί τη Λα-
μία. Στα πλέι άουτ ξεχωρίζει η αναμέτρηση του Βόλου με
την Κηφισιά που θα γίνει κεκλεισμένων των θυρών. Ο Βό-
λος μηδενίστηκε στο ίδιο ματς στην Καισαριανή, λόγω ρα-
τσιστικών χαρακτηρισμών του Μπέου κατά του Τετέι της
Κηφισιάς. Το ματς αυτό δεν ήθελε να σφυρίξει κανένας
Έλληνας διαιτητής, ορίστηκε τελικά ο Παπαδόπουλος από
τη Μακεδονία.

Τεράστιο βαθμολογικό ενδιαφέρον παρουσιάζει και η
αναμέτρηση του ΠΑΣ Γιάννινα με τον Παναιτωλικό.

Το πλήρες πρόγραμμα
Σήμερα: Πανσερραϊκός - Αστέρας Τρ. (15.00, Nova), Βό-

λος - Κηφισιά (17.30, Cosmote TV), ΠΑΣ Γιάννινα - Παναι-
τωλικός (19.30, Nova), ΟΦΗ - Ατρόμητος (20.00, Cosmote
TV). Αύριο, Κυριακή: Παναθηναϊκός - ΠΑΟΚ (18.00, Co-
smote TV), Άρης - Λαμία (20.30, Nova), ΑΕΚ - Ολυμπιακός
(20.30, Cosmote TV). 

Παίζει με την ΑΕΚ στην «ΟΠΑΠ Arena - 
Αγιά Σοφιά», από την οποία απέχει πέντε 

βαθμούς - Παναθηναϊκός - ΠΑΟΚ 
το άλλο μεγάλο ντέρμπι της ημέρας

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Ολυμπιακός: Αν χάσει, χάνεται…

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ 
Πλέι οφ (27 αγ.)

1.ΑΕΚ......................64-25 ........62
2.ΠΑΟΚ ..................66-22 ........60
3.Παναθηναϊκός ....65-22 ........59
4.Ολυμπιακός ........59-27 ........57
5.Άρης ....................40-29 ........45
6.Λαμία ..................35-48 ........34

Πλέι άουτ (27 αγ.)
1.Αστέρας Τρ. ........36-48 ........31
2.Ατρόμητος ..........32-46 ........31
3.Πανσερραϊκός ....28-48 ........27
4.ΟΦΗ ....................26-44 ........26
5.Παναιτωλικός ....29-46 ........23
6.Κηφισιά ..............31-56 ........22
7.Βόλος ..................26-52 ........22
8.ΠΑΣ Γιάννινα ......27-51 ........18
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Κάηκε η Θεσσαλονίκη
από τις εκδηλώσεις για
τα 110 χρόνια από την
ίδρυση του ιστορικού
συλλόγου - Το μήνυμα
του Νίκου Γκάλη 
από το Σικάγο και 
του Μαργαρίτη Σχοινά

Η
Θεσσαλονίκη ντύθηκε στα κιτρινόμαυρα για ένα

διήμερο με αφορμή τη συμπλήρωση 110 χρόνων

από την ίδρυση του Άρη. Κιτρινόμαυρα συναισθή-

ματα, ντυμένα με πολλές αναμνήσεις, πλημμύρισαν την αί-

θουσα του κινηματογράφου «Ολύμπιον» στη Θεσσαλονίκη

και την πλατεία Αριστοτέλους. Σε αυτά τα 110 χρόνια ο

Άρης μετράει 269 τίτλους σε όλα τα σπορ και τα έσοδα από

το διήμερο event θα διατεθούν στον Σύλλογο Γονέων Παι-

διών με Νεοπλασματικές Ασθένειες Βορείου Ελλάδος

«Λάμψη».

Την πρώτη ημέρα των εκδηλώσεων βραβεύτηκαν οι αν-

δρικές ομάδες μπάσκετ που κατέκτησαν ευρωπαϊκούς τίτλους το 1993 (Κύπελλο

Κυπελλούχων), το 1997 (Κύπελλο Κόρατς), το 2003 (FIBA Champions League), η

ομάδα αδρών στο βόλεϊ που κατέκτησε πρωτάθλημα το 1997, η ανδρική ποδο-

σφαιρική ομάδα η οποία κατέκτησε το Κύπελλο την περίοδο 1969-70, όπως και η

ποδοσφαιρική ομάδα του 1979 για την ευρωπαϊκή της πορεία, που έφτασε ως

τους «16» του Κυπέλλου UEFA.

Τιμήθηκαν, ακόμη, παράγοντες του συλλόγου, ο πρώην δήμαρχος Θεσσαλονί-

κης Γιάννης Μπουτάρης για τη μεγάλη σχέση του με τον Άρη και ο αντιπρόεδρος

της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Μαργαρίτης Σχoινάς. Ξεχωριστή αναφορά έγινε στον

Άλκη Καμπανό, ο οποίος δολοφονήθηκε την 1η Φεβρουαρίου 2022, λόγω των φίλαθλων

συναισθημάτων του για τον Άρη. Ομιλίες έκαναν ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης Στέλιος Αγ-

γελούδης, ο οποίος παρέστη στη γιορτή, ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας Από-

στολος Τζιτζικώστας και ο γενικός γραμματέας Αθλητισμού, Γιώργος Μαυρωτάς. Και

μετά, Νίκος Γκάλης, Όλε Σκόμποε, Μάριο Μπόνι, Άγγελος Χαριστέας. 

Ο Γκάλης από το Σικάγο, όπου βραβεύτηκε από τον γενικό

πρόξενο, δήλωσε: «Χρόνια πολλά στην Αρειανάρα μας. Εύχο-

μαι και τα επόμενα χρόνια να έχουμε πολλές επιτυχίες. Δεν θα

ξεχάσω τη μέρα που πάτησα το πόδι μου στη Θεσσαλονίκη. Από

την πρώτη στιγμή τότε, μέχρι και σήμερα, εισπράττω την αγάπη

του κόσμου. Ο Άρης είναι μεγάλος και δεν θα χαθεί ποτέ».

Ο Μαργαρίτης Σχοινάς είπε: «Ο Άρης δεν ανήκει σε κανέ-

ναν, εμείς όλοι ανήκουμε στον Άρη». Ο Δανός Σκόμποε, τερά-

στια φυσιογνωμία του Άρη τη δεκαετία του ’80, τόνισε ότι ο

Άρης είναι το σπίτι του. Μεγάλος πρωταγωνιστής της εκκω-

φαντικής νίκης 3-0 του Άρη επί της Περούτζια του Πάολο Ρό-

σι στην Ιταλία. Όλοι, βέβαια, εξέφρασαν την ελπίδα να κατακτήσει ο Άρης το Κύ-

πελλο Ελλάδας, όπου παίζει στον τελικό με τον Παναθηναϊκό, όπως είναι γνωστό. 

O λαός του Άρη σκέπασε την Αριστοτέλους με καπνογόνα και πυροτεχνήματα

και δημιούργησε μια θερμή ατμόσφαιρα κατά την έναρξη της συναυλίας του Δη-

μήτρη Φίστα, που αποτέλεσε και την τελετή λήξης της «κιτρινόμαυρης» εκδήλω-

σης.

Οι εκδηλώσεις κορυφώθηκαν με την παρουσία του ποδοσφαιρικού και μπα-

σκετικού τμήματος. Ο Ιρανός σέντερ φορ των «κιτρινόμαυρων» Καρίμ Ανσαρι-

φάρντ τόνισε: «Θα φέρουμε το κύπελλο και θα καταστρέψουμε την πόλη». Και

αποθεώθηκε από τον κόσμο.

Ο Άρης, όπως είναι γνωστό, θα αγωνιστεί στον τελικό κόντρα στον Παναθηναϊκό στις

18 Μαΐου στο Πανθεσσαλικό και χωρίς κόσμο. Στην τελευταία τους συμμετοχή σε τελικό

Κυπέλλου οι «κιτρινόμαυροι του Βορρά» είχαν ηττηθεί 1-0 στο ΟΑΚΑ το 2010 με γκολ

του Λέτο.

«Άρη, αγάπη μου γλυκιά, 
φέρε μας το Κύπελλο»

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος
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E
νας νέος σημαντικός θεσμός «γεννήθηκε»
με πρωτοβουλία του Δήμου Ραφήνας-Πι-
κερμίου τιμώντας σπουδαίες Ελληνίδες που

επιχειρούν ή κατοικούν στην πόλη. Στην πρώτη τε-
λετή απονομής των βραβείων «Καλλιρρόη» με πα-
ρουσιάστρια τη δημοσιογράφο Δέσποινα Σωτηρο-
πούλου, διακρίθηκαν δώδεκα σημαντικές γυναίκες
που καλωσόρισε η αντιδήμαρχος Χριστίνα Λαμπίρη.

Λουκίλα
Καρρέρ-
Πλέσσα,
Χριστίνα
Λαμπίρη

Βραβεία 
«Καλλιρρόη» 

σε ξεχωριστές
γυναίκες

Κατερίνα Μανανεδάκη, Δήμητρα Τσεβά-Μήλα Οι Operatical, Ναδίνα Τζιάτζιου και Θάνος Ζήσης
Εύη Θεοδώρου-Βαρδαλά,

Θανάσης Αδαμόπουλος Αλέκα Κανελλίδου, Θάνος Γεωργουλάς

Ζέφη Δημαδάμα, Χριστίνα Λαμπίρη Αγγελίνα Κοροβέση, Γιώργος Δουβίτσας Εύη Γκατσοπούλου, Σωτήρης Σκούφος

Μάιρα Παπαθανασοπούλου Ειρήνη Σαρηκώστα
Γιάννης Βίτσας, Μελίτα Καρρέρ, 

Γιώργος Χειμωνέτος, Λουκίλα Καρρέρ-Πλέσσα Χριστίνα Λαμπίρη, Λουκία Παπαδάκη
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Σ
ε μια μεγαλειώδη βραδιά στο Μέγαρο Μουσικής,
απονεμήθηκαν τα κορυφαία βραβεία «Entreprene-
ur of the Year», παρουσία της ελίτ του πολιτικού,

επιχειρηματικού και ακαδημαϊκού κόσμου της χώρας, με
παρουσιάστρια της σημαντικής εκδήλωσης την Κατερίνα
Παναγοπούλου. Μεγάλος νικητής της βραδιάς αναδείχθη-
κε ο Ευτύχιος Βασιλάκης.

Ευτύχιος Βασιλάκης:
«Επιχειρηματίας 

της Χρονιάς» 2023

Επ
ιμ

έλ
ει

α:
 Δ

ήμ
ητ

ρα
 Δ

άρ
δα

Φ
ω

το
γρ

αφ
ίε

ς:
 S

TU
D

IO
 P

A
N

O
U

LI
S

Κ
Ο
Σ
Μ
ΙΚ
A

Ευτύχιος 
Βασιλάκης,
Βασίλης 
Ψάλτης

Κρίστιαν Χατζημηνάς, 
Σοφία Κουνενάκη-Εφραίμογλου Γιώργος Τσαρούχας, Δημήτρης Παπαστεργίου Γιώργος Παπαδημητρίου Κατερίνα Παναγοπούλου

Δρ Βασίλης Αποστολόπουλος, Χάρης Βαφειάς Θεόδωρος και Ελίνα Φέσσα Κρίστιαν Χατζημηνάς, Μαίρη Χατζάκου, Γιώργος Τσαρούχας

Γεώργιος Γεράρδος, 
Ευάγγελος-Μάξιμος Σκοπελίτης

Σπύρος Καπράλος, Σοφία Δοξιάδη, 
Ναταλία Καρπουζόγλου-Συγγελίδη, Στέλιος Ζαββός Οι κορυφαίοι νικητές

Λιλή Περγαντά, 
Θεοδόσης Παντελίδης



Σ
ε όλους μας έχει τύχει να ακούσουμε φί-
λους ή γνωστούς ή ανθρώπους της οικο-
γένειάς μας να διαμαρτύρονται ότι δεν

μπορούν να μασήσουν γιατί κάποιο δόντι πονάει ή
έχει σπάσει ή πρήζεται ή έχει κινητικότητα. Συνή-
θως λόγω φόβου και έλλειψης χρόνου η πρώτη
αντιμετώπιση είναι κάποιο αντιβιοτικό και πολύ
αργότερα επίσκεψη στον οδοντίατρο. 

«Τα φάρμακα όμως δεν αντιμετωπίζουν το πρό-
βλημα. Απλώς καλύπτουν το πρόβλημα και ιδιαί-
τερα τα αντιβιοτικά με ανεξέλεγκτη χρήση οδη-
γούν την άμυνα του οργανισμού σε κατάρρευση. Η
υγεία του στόματος είναι αφετηρία και προϋπόθε-
ση της γενικότερης καλής υγείας του οργανισμού.
Σωστή μάσηση σημαίνει καλύτερη πέψη. Καθημε-
ρινή στοματική υγιεινή μετά από κάθε γεύμα με
βούρτσισμα και νήμα και κάθε έξι μήνες check up
στον οδοντίατρο για καθαρισμό σημαίνει έλλειψη

φλεγμονών και μικροβίων στο στόμα από τυχόν
ουλίτιδα ή περιοδοντίτιδα ή τερηδόνες», επιση-
μαίνει η Δέσποινα Κωστομοίρη, χειρουργός οδον-
τίατρος, ειδικευμένη στην Αισθητική Οδοντιατρι-
κή, και προσθέτει: «Οδοντιατρικές σωστές αποκα-
ταστάσεις, απονευρώσεις, σφραγίσματα, αποκα-
τάσταση των δοντιών που λείπουν με γέφυρες ή
εμφυτεύματα και γενικότερα ολοκληρωμένες θε-
ραπευτικές και ταυτόχρονα αισθητικές αποκατα-
στάσεις εξασφαλίζουν τη σωστή σύγκλειση-μά-
σηση, έλλειψη περαιτέρω καταστροφής των δον-
τιών και δίνουν χαρά στον ασθενή. Είναι γνωστό
ότι τα νοσήματα της στοματικής κοιλότητας συν-
δέονται με προβλήματα και στα υπόλοιπα συστή-
ματα του ανθρώπινου οργανισμού και υπάρχει αλ-
ληλοεπίδραση όπως, πχ, ο διαβήτης, το καρδιαγ-
γειακό σύστημα, το άσθμα, οι ορμονικές διαταρα-
χές, η λήψη φαρμάκων κοκ».

Οι άνθρωποι που έχουν προβλήματα στα δόν-
τια, όπως κακοσμία, τερηδόνες, σπασμένα δόν-
τια, κακό χρώμα, συνήθως έχουν και πρόβλημα
ψυχολογικό. Φοβούνται. Ταυτόχρονα ντρέπονται.
Ντρέπονται για το άσχημο χαμόγελό τους, αλλά
φοβούνται και τον οδοντίατρο. Δικαιολογημένα,
γιατί παλαιότερα η αντιμετώπιση του οδοντιατρι-
κού ασθενούς ήταν άνευ ψυχολογικής προσέγγι-
σης και με φτωχότερα επιστημονικά μέσα και τε-
χνικές από ανειδίκευτους επιστήμονες οδοντιά-
τρους. Σήμερα όμως η εξειδίκευση των οδοντιά-
τρων, η χρήση εξελιγμένων μηχανημάτων και τε-
χνικών, καθώς και η γνώση της ψυχολογίας του
οδοντιατρικού ασθενούς δίνουν τη δυνατότητα
στον οδοντίατρο να είναι πραγματικά στην υπηρε-
σία του ασθενούς.

Προσεγγίζοντας και κατανοώντας την ψυχολο-
γία του ασθενούς του ο οδοντίατρος διαπιστώνει
ότι ο ασθενής σήμερα θέλει να θεραπευθεί σω-
στά, γρήγορα, χωρίς πόνο και ταυτόχρονα με το
maximum αισθητικό αποτέλεσμα. Αυτό το αποτέ-
λεσμα του δίνει όχι μόνο τη στοματική του υγεία
αλλά και την ψυχική του υγεία. Τον κάνει να χαμο-
γελά, να μην ντρέπεται και να μη φοβάται. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Ο ρόλος του εξειδικευμένου οδοντίατρου
Οι ειδικευμένοι επιστήμονες-οδοντίατροι έχουν τη δυνατότητα να παρέχουν τέτοιες υπηρεσίες
στον ασθενή. «Απονευρώσεις που ολοκληρώνονται σε ένα ραντεβού, τοποθέτηση εμφυτευμά-
των και αποκατάσταση με δόντια σε 1-2 ραντεβού (εφόσον οι προϋποθέσεις του στόματος συνη-
γορούν για αυτό), σφραγίσματα λευκά, περισσότερα από ένα, σε ένα ραντεβού. Αλλαγή της εμ-
φάνισης του στόματος με lifting με όψεις ρητίνης σε 2 ώρες χωρίς πόνο, τρόχισμα και αναισθη-
σία, λευκάνσεις με laser, καθώς και χρήση laser για θεραπείες του στόματος. Όλα αυτά πριν από
λίγα χρόνια θα έμοιαζαν με σενάριο επιστημονικής φαντασίας. Σήμερα όμως είναι γεγονός από
εξειδικευμένους οδοντίατρους που έχουν την οδοντιατρική γνώση, τη δυνατότητα της διάγνω-
σης και θεραπείας, του σωστού σχεδιασμού, τη σωστή ομάδα συνεργατών έτσι ώστε να παρέ-
χουν εξειδικευμένες υπηρεσίες», καταλήγει η κυρία Κωστομοίρη.

Δέσποινα Κωστομοίρη,
χειρουργός οδοντίατρος,

ειδικευμένη στην Αισθητική
Οδοντιατρική

Οι άνθρωποι που έχουν προβλήματα
στα δόντια -κακοσμία, τερηδόνες, 
κακό χρώμα- συνήθως έχουν 
και πρόβλημα ψυχολογικό

Πώς να κρατήσετε
υγιές το στόμα σας
Πώς να κρατήσετε
υγιές το στόμα σας
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Κέιτ 
Μίντλετον
Σόκαρε τους πάντες 
με την ανακοίνωση 
για την ασθένειά της
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Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

ed
ito

ri
al Τριήμερα ήταν και πέρασαν!

Δ ύο τριήμερα συνεχόμενα ήρθαν για να ξε-
κουραστούμε και να χαρούμε λίγο τον ωραίο 
καιρό μακριά από την πρωτεύουσα. Χιλιάδες 
εκδρομείς ξέφυγαν από τη φασαρία της πόλης 

και απόλαυσαν την ηρεμία και την ξεκούραση. Η άνοιξη 
άλλωστε έχει μπει πλέον για τα καλά και ο καιρός είναι 
ιδανικός για εκδρομές μακριά από την Αθήνα. Μπορεί 
λοιπόν οι περισσότεροι από εμάς να φύγαμε, όσοι ωστό-
σο έμειναν πίσω «εκμεταλλεύτηκαν» τις εκδηλώσεις εντός 
των τειχών.
Ας δούμε τι κέρδισε την προσοχή μας την εβδομάδα που 
πέρασε: Ο φωτογραφικός φακός του «Upper Stories» πέ-
τυχε τον Γιάννη Μπέζο στο κέντρο της Αθήνας, σε μια 
οικογενειακή έξοδο με τη σύζυγό του, Ναταλία Τσαλίκη, 
και την κόρη τους Ηρώ, η οποία έχει ήδη αρχίσει να 
διαγράφει μια λαμπρή πορεία στον χώρο του θεάτρου. 
Η Μαρία Ηλιάκη είναι πλέον μια full time μαμά, η οποία 
συνδυάζει με απόλυτη ισορροπία τη μητρότητα με την 
επαγγελματική επιτυχία, και ζει την απόλυτη ευτυχία με 
τον σύζυγό της, Στέλιο Μανουσάκη, και την κόρη τους. 
Ο γιος του πρίγκιπα Παύλου και της Μαρί Σαντάλ, Αχιλ-
λέας, μετά τις σπουδές του στο πανεπιστήμιο, αποφάσισε 
να κυνηγήσει το όνειρό του στον χώρο της υποκριτικής. 

Ο 24χρονος, ο οποίος είναι το τρίτο παιδί του ζευγαριού, 
χαράσσει τη δική του πορεία ως ηθοποιός και influencer.
Στις κοινωνικές και καλλιτεχνικές εκδηλώσεις, ο Αντώνης 
Καλογρίδης σκηνοθετεί την «Αγρυπνία» του Δημήτρη Δη-
μητριάδη, με πρωτότυπο τίτλο «Τα Δώρα της νύχτας». 
Οι λάτρεις του ποδοσφαίρου είχαν την ευκαιρία να δουν 
από κοντά και να φωτογραφηθούν με το τρόπαιο του 
UEFA EURO 2024, σε ένα ξεχωριστό event που πραγμα-
τοποιήθηκε στο Ζάππειο Μέγαρο.
Η Ματίνα Νικολάου και ο Πάνος Λουκαΐδης υποδύονται 
τους Ζαν και Βεατρίκη στο ομώνυμο έργο της Κάρολ Φρέ-
σετ, που ανεβαίνει στο Από Μηχανής Θέατρο, σε μετά-
φραση και σκηνοθεσία της Βάσιας Αργέντη. 
Η MeliAlice οργάνωσε μια σειρά από ενέργειες που είχαν 
ως στόχο την αύξηση του fan engagement για την εται-
ρεία Volton Ελληνική Ενεργειακή, η οποία είναι επίσημος 
χορηγός ενέργειας της Εθνικής Ομάδας Ποδοσφαίρου.
Ο Δήμος Φιλοθέης-Ψυχικού τίμησε την Εθνική Επέτειο της 
25ης Μαρτίου με μια σειρά εορταστικών εκδηλώσεων, 
από το πρωί μέχρι τη δύση του ηλίου.
Τέλος, περνώντας στα δυσάρεστα νέα από το εξωτερικό, 
η πριγκίπισσα Κέιτ σόκαρε τους πάντες με την ανακοίνω-
σή της ότι έχει καρκίνο.

Aνθή Ιωαναννίδου
Εditor in ChiefUPPER FOCUS
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΜΠΕΖΟΣ

Σπάνια οικογενειακή έξοδος με τη σύζυγο και την κόρη του
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Ο Γιάννης Μπέζος και η Ναταλία Τσαλίκη είναι μαζί εδώ και 40 χρόνια και έχουν αποκτήσει μια κόρη, η οποία έχει ήδη αρχίσει να διαγράφει λαμπρή πορεία 
στον χώρο του θεάτρου. Η Ηρώ Μπέζου φαίνεται πως έχει κληρονομήσει την καλλιτεχνική φλέβα και το ταλέντο τόσο του πατέρα της όσο και της μητέρας της. 
Η νεαρή ηθοποιός είχε έρθει σε επαφή με τον καλλιτεχνικό χώρο και ειδικά με αυτόν της τηλεόρασης από μικρή ηλικία, καθώς είχε εμφανιστεί στο πλευρό του 

πατέρα της. Πλέον, ανήκει στα πιο ταλαντούχα ονόματα της γενιάς της.Πρόσφατα, συναντήσαμε και τους τρεις τους, σε μια οικογενειακή έξοδο στο κέντρο της Αθήνας.
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ΜΑΡΙΑ ΗΛΙΑΚΗ  
ΣΤΕΛΙΟΣ ΜΑΝΟΥΣΑΚΗΣ

Ζουν την απόλυτη 
οικογενειακή ευτυχία

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Η Μαρία Ηλιάκη είναι πια μια full time μαμά, 
η οποία συνδυάζει με απόλυτη ισορροπία τη 
μητρότητα με την επαγγελματική επιτυχία.

Μετά τη γνωριμία της με τον Στέλιο Μανουσά-
κη, για μεγάλο διάστημα μοίραζε τον χρόνο της 
μεταξύ Ελλάδας και Ελβετίας. Η ζωή τους άλλα-
ξε ριζικά τον Μάιο του 2021, όταν έφερε στον 
κόσμο την κόρη τους, η οποία ολοκλήρωσε την 
οικογενειακή τους ευτυχία και τους γέμισε λάμψη 
και πολλή αγάπη. Πλέον, η δημοσιογράφος - πα-
ρουσιάστρια και ο γυναικολόγος σύντροφός της 
απολαμβάνουν τη νέα τους καθημερινότητα, μετά 
τη μόνιμη μετακόμιση του Στέλιου Μανουσάκη 
στην Ελλάδα πριν από λίγο καιρό, προκειμένου 
να είναι παρέα με τις γυναίκες της ζωής του!
«Είσαι ο μόνος άνθρωπος που χρειαζόμουν για 
να είμαι γεμάτη ευτυχία… χαρά και αγάπη» εξο-
μολογήθηκε πρόσφατα στον προσωπικό της λογα-
ριασμό στο Instagram η παρουσιάστρια για τον 
σύντροφό της.
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ΠΡΙΓΚΙΠΑΣ ΑΧΙΛΛΕΑΣ

Άλλαξε όνομα για χάρη  
της υποκριτικής

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS

Ο γιος του Παύλου και της 
Μαρί Σαντάλ Αχιλλέας 
μετά τις σπουδές του 

στο πανεπιστήμιο, αποφάσισε 
να κυνηγήσει το όνειρό του στον 
χώρο της υποκριτικής. Ο 24χρο-
νος, ο οποίος είναι το τρίτο παι-
δί του ζευγαριού, χαράσσει τη 
δική του πορεία ως ηθοποιός 
και influencer. Μάλιστα, για τις 
ανάγκες της καριέρας του άλλα-
ξε όνομα και αφαίρεσε τον πρι-
γκιπικό τίτλο του. Να θυμίσουμε 
ότι στο εξωτερικό είναι γνωστός 
με το όνομα Achilleas Greece. 
Πλέον κάνει καριέρα ως «Achi 
Miller», υιοθετώντας το επίθετο 
της μητέρας του, ως φόρο τιμής 
στον μεγιστάνα παππού του, Ρό-
μπερτ Μίλερ. 
Ο Αχιλλέας έχει ήδη στο ενερ-
γητικό του εμφανίσεις στη σα-
πουνόπερα του CBS «Τόλμη 
και Γοητεία», ενώ μιλώντας για 
την υποκριτική στο περιοδικό 
«Paper», δήλωσε: «Ήταν πάντα 
ένα μεγάλο πάθος μου. Όταν 
ήμουν παιδί, θυμάμαι ότι έβλεπα 
ταινίες και τηλεοπτικές σειρές κι 
έλεγα: “Αυτό θέλω να κάνω: να 
γίνω ηθοποιός”». Συμμετέχει επί-
σης στην ταινία του Netflix «No 
Hard Feelings» με την Τζένιφερ 
Λόρενς, ενώ αυτή την περίοδο 
ετοιμάζει το νέο τηλεοπτικό εγ-
χείρημά του.
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Α 
ριστούχος διδάκτωρ Εφαρμοσμένης Γλωσ-
σολογίας του ΕΚΠΑ με εξειδίκευση στις 
Διαδικτυακές Κοινότητες Μάθησης και Πρα-
κτικής, η Κατερίνα Κουρκουλή - Γιανννέτου 
κατέχει επίσης μεταπτυχιακό τίτλο σπουδών 

στη Διδακτική από το Ελληνικό Ανοικτό Πανεπιστήμιο και 
πτυχίο Τομέα Γλώσσας-Γλωσσολογίας του ΤΑΓΦ ΕΚΠΑ. 

Εκτός από τα διδακτικά της καθήκοντα στο Μεταπτυχιακό 
Πρόγραμμα του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστημίου για 
την Επιμόρφωση Εκπαιδευτών, έχει προσφέρει διδακτικό 
έργο σε προπτυχιακό επίπεδο στην Τριτοβάθμια Εκπαί-
δευση, στη Δευτεροβάθμια Εκπαίδευση, στο Ινστιτούτο 
Επιμόρφωσης του ΕKΔΔΑ, στην ιδιωτική εκπαίδευση και 
σε πολυάριθμα επιμορφωτικά προγράμματα ενηλίκων 

στο πλαίσιο της μη τυπικής εκπαίδευσης και της διά βίου 
μάθησης, ενώ είναι πιστοποιημένη εκπαιδεύτρια ενηλί-
κων από τον ΕΟΠΠΕΠ. Είναι επίσης εμπειρογνώμων του 
Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολιτικής για την επιμόρφωση 
των εκπαιδευτικών και συγγραφέας επιστημονικών άρ-
θρων στα θέματα της ειδίκευσής της. Στα επιστημονικά 
της ενδιαφέροντα συγκαταλέγονται η ανάλυση λόγου, η 

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΚΟΥΡΚΟΥΛΗ - ΓΙΑΝΝΕΤΟΥ
Χτίζοντας γέφυρες επικοινωνίας:  

Εφαρμοσμένη Γλωσσολογία & Εκπαιδευτική Διπλωματία 
Η επιτυχημένη γλωσσολόγος μιλάει στο Political.gr για την υποτροφία της  

από τη Διεθνή Εταιρεία Εφαρμοσμένης Γλωσσολογίας (AILA)  
και τη δυναμική της Εκπαιδευτικής Διπλωματίας. 

ΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΣΑΒΒΙΔΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

UPPER INTERVIEW
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εκπαίδευση ενηλίκων και διά βίου μάθηση, η επαγγελμα-
τική ανάπτυξη των εκπαιδευτικών, η εξ αποστάσεως εκπαί-
δευση, ο δημόσιος λόγος και η επικοινωνία για ειδικούς 
σκοπούς. Τέλος, συμμετέχει συστηματικά με ομιλίες σε 
διεθνή συνέδρια στην Ελλάδα και στο εξωτερικό.
Τη συναντήσαμε στο κτήριο «Κωστής Παλαμάς» του ΕΚΠΑ 
και της ζητήσαμε να μας μεταφέρει την εμπειρία της από 
το πεδίο της εφαρμοσμένης γλωσσολογίας διεθνώς.

 Πρόσφατα λάβατε υποτροφία από τη Διεθνή 
Εταιρεία Εφαρμοσμένης Γλωσσολογίας για τη 
συμμετοχή σας στο Παγκόσμιο Συνέδριο που 
διοργανώνει στην Κουάλα Λουμπούρ το καλο-
καίρι. Ποιο είναι το θέμα του Συνεδρίου και πού 
εστιάζει η ομιλία σας;
Κατ’ αρχάς, είναι μεγάλη μου τιμή να επιλεγώ ως υπότρο-
φος από τη Διεθνή Εταιρεία Εφαρμοσμένης Γλωσσολο-
γίας (AILA) για να παρουσιάσω την ομιλία μου με θέμα 
«Σχεδιασμός, Οργάνωση και Δομή των Φόρουμ Συζήτη-
σης για τη Βιώσιμη Επαγγελματική Ανάπτυξη Επιστημόνων 
μέσω Διαδικτυακών Κοινοτήτων Μάθησης και Πρακτικής» 
και να προβληθεί το συγκεκριμένο έργο που υλοποιήσα-
με στο ΤΑΓΦ ΕΚΠΑ. Διότι πρόκειται για την κορυφαία εκ-
δήλωση παγκοσμίως για την εφαρμοσμένη γλωσσολογία, 
το 21ο επετειακό Παγκόσμιο Συνέδριο για τον εορτασμό 
των 60 χρόνων της Διεθνούς Εταιρείας Εφαρμοσμένης 
Γλωσσολογίας με θέμα «Γλωσσική Πολυμορφία, Ισότητα, 
Ένταξη και Βιωσιμότητα», που θα πραγματοποιηθεί στο 
Convention Centre της Κουάλα Λουμπούρ το καλοκαίρι. 
Συγκεκριμένα, παρουσιάζω ένα αποτελεσματικό μοντέλο 
για την επαγγελματική ανάπτυξη επιστημόνων, μια πλατ-
φόρμα που υποστηρίζει τη συνεργατική μάθηση και την 
ανταλλαγή γνώσεων και βέλτιστων πρακτικών, σύμφωνα 
με τους στόχους της Ατζέντας 2030 του ΟΗΕ για τη Βι-
ώσιμη Ανάπτυξη. Βλέπετε, ο κόσμος μας μεταβάλλεται 
ραγδαία με την ανάπτυξη της τεχνολογίας, τη μετακίνηση 
πληθυσμών και την κλιματική αλλαγή. Επομένως, η επα-
νεκπαίδευση, η μετεκπαίδευση, η εξειδίκευση και η διά 
βίου μάθηση είναι απαραίτητες για την προσωπική και 
επαγγελματική ανάπτυξη των πολιτών στη διεθνοποιημένη 
αγορά εργασίας, την ενίσχυση της απασχολησιμότητας 
και την κοινωνική ένταξη όλων χωρίς αποκλεισμούς. 

 Τέτοια θέματα φαίνεται να έχουν πρακτική 
εφαρμογή στη ζωή μας και να προάγουν την 
ευημερία των κοινωνιών μας. Πώς συνδέεται η 
Εφαρμοσμένη Γλωσσολογία με τη θεματολογία 
αυτή διεθνώς;
Για την ακρίβεια, η Εφαρμοσμένη Γλωσσολογία είναι 
ένα διεπιστημονικό πεδίο που, με βάση θεωρητικές και 
μεθοδολογικές προσεγγίσεις από τις ανθρωπιστικές και 
τις κοινωνικές κυρίως επιστήμες, ασχολείται με πρακτικά 
ζητήματα τα οποία σχετίζονται με τη γλώσσα, την επικοι-
νωνία εντός και μεταξύ των κοινωνιών και γενικότερα 
με ζητήματα εκπαίδευσης. Συγκεκριμένα, η Διεθνής Εται-
ρεία Εφαρμοσμένης Γλωσσολογίας και η Πρόεδρός της 
Azirah Hashim, Ομότιμη Καθηγήτρια του Πανεπιστημίου 
Malaya στη Μαλαισία, εστιάζουν στην Ατζέντα 2030 
των Ηνωμένων Εθνών για τη Βιώσιμη Ανάπτυξη. Αλλά 
και στο περσινό Παγκόσμιο Συνέδριο της Διεθνούς Εται-
ρείας Εφαρμοσμένης Γλωσσολογίας (AILA 2023) στη 
Λυών ήταν φανερή η ευαισθητοποίηση των εφαρμοσμέ-
νων γλωσσολόγων για κοινωνικά ζητήματα, όπως την 
παροχή ποιοτικής εκπαίδευσης, τη μείωση των ανισοτή-
των και γενικότερα την ευημερία των κοινωνιών. Ομοίως 
παρατηρώ ότι και στα Διεθνή Επιστημονικά Συνέδρια της 
Αμερικανικής Εταιρείας Εφαρμοσμένης Γλωσσολογίας 
(AAAL) στις ΗΠΑ και μέσα από την ανταλλαγή απόψεων 
με ακαδημαϊκούς ηγέτες από το Georgetown University 
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και άλλα πανεπιστήμια εντός και εκτός των ΗΠΑ, δίνεται 
έμφαση στην έρευνα γύρω από την τεχνητή νοημοσύνη, 
στη δυνατότητα συμβολής της εφαρμοσμένης γλωσσολο-
γίας στη δικαιοσύνη, στην ισότητα, στην ποικιλομορφία 
και στην ενσωμάτωση. Τονίζεται δηλαδή η σύνδεση της 
έρευνας με πολιτικές που μπορούν να επιφέρουν θετικές 
αλλαγές σε διάφορους τομείς και να έχουν θετικό αντί-
κτυπο στην κοινωνία. 
Αυτή είναι και η γοητεία της επιστήμης μας, είναι συνυ-
φασμένη με τη ζωή των ανθρώπων, εστιάζει στην αντι-
μετώπιση πρακτικών προκλήσεων που απασχολούν τις 
κοινωνίες μας σήμερα και εξελίσσεται μαζί τους. Φυσικά 
χρειάζεται διεθνής συνεργασία και ανάπτυξη διαύλων 
επικοινωνίας με σκοπό τη δημιουργία γεφυρών μεταξύ 
ηπείρων και κρατών, την προώθηση της εκπαιδευτικής 
διπλωματίας και την αξιοποίηση των κατά τόπους δικτύ-
ων ώστε να εμπλουτιστεί ο διάλογος και να ανευρεθούν 
βιώσιμες λύσεις σε κοινά ζητήματα. Άλλωστε ζούμε σε 
έναν κόσμο που είναι ολοένα και πιο διασυνδεδεμένος 
και αλληλεξαρτώμενος, ενώ κάθε πρόβλημα που αντιμε-
τωπίζουμε ξεπερνά τα σύνορα και επηρεάζει διαχρονικά 
τις γενιές. 

 Προάγεται, κατά τη γνώμη σας, η γνώση που 
παράγεται στα πανεπιστήμια της χώρας μας και 
ποιος είναι ο ρόλος της εκπαιδευτικής διπλω-
ματίας;
Προσωπικά, είχα την ευκαιρία να δω τη γνώση μου να 

προάγεται, καθώς ο ψηφιακός μετασχηματισμός έκανε 
τις Διαδικτυακές Κοινότητες Μάθησης και Πρακτικής ένα 
από τα πιο πολυσυζητημένα θέματα παγκοσμίως. Στην Ελ-
λάδα, όταν ξεκινούσαμε πριν από 10 χρόνια να αναπτύσ-
σουμε Διαδικτυακές Κοινότητες Μάθησης και Πρακτικής 
στο ΤΑΓΦ ΕΚΠΑ με την καθηγήτρια Ε. Καραβά, αντιμε-
τωπίσαμε δυσκολίες αλλά προχωρήσαμε μπροστά. Σή-
μερα, η πλειοψηφία των εκπαιδευτικών γνωρίζει τον όρο 
και έχει συμμετάσχει σε Διαδικτυακές Κοινότητες Μάθη-
σης και Πρακτικής, ενώ πέρυσι για πρώτη φορά όλοι οι 
νεοδιόριστοι εκπαιδευτικοί επιμορφώθηκαν σε αυτό το 
θεματικό πεδίο μέσω του Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολι-
τικής. Είχα λοιπόν τη χαρά να συντελέσω ως εμπειρογνώ-
μων ώστε να εξοικειωθεί η εκπαιδευτική κοινότητα με τις 
Κοινότητες και τα τεχνολογικά περιβάλλοντα υποστήριξής 
τους. Επομένως, είδα μπροστά στα μάτια μου να συντελεί-
ται μια σημαντική αλλαγή και είναι από τις αλλαγές που 
μας κάνουν να αισιοδοξούμε, να οραματιζόμαστε και να 
προχωρούμε μπροστά. 
Σίγουρα όμως υπάρχουν πολλά περιθώρια βελτίωσης, 
καθώς το ζητούμενο είναι η υψηλού επιπέδου γνώση που 
παράγεται στα πανεπιστήμιά μας να αξιοποιείται και να 
αναδεικνύεται διεθνώς. Όσο για την εκπαιδευτική διπλω-
ματία, είναι πράγματι ένα πολλά υποσχόμενο πεδίο που 
έχει σημαντικό ρόλο να επιτελέσει. Διότι με την ανάπτυ-
ξη διακρατικών εκπαιδευτικών δράσεων, την αποστολή 
εκπροσώπων σε διεθνείς εκπαιδευτικές εκθέσεις και την 
προβολή του έργου μας στο εξωτερικό δημιουργούνται 

γέφυρες συνεργασίας και ενισχύεται το σύγχρονο προ-
φίλ της χώρας διεθνώς. Επομένως, οφείλουμε να επενδύ-
σουμε σε αυτή την κατεύθυνση και σε αυτό θα συνδρά-
μουν σημαντικά και τα διαδικτυακά εργαλεία.

 Έχετε εμπειρία σε διάφορους τομείς της εκπαί-
δευσης. Εκτός των άλλων, είστε και καθηγήτρια 
του τμήματος Ψηφιακής Πολιτικής στην Εθνική 
Σχολή Δημόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης. 
Πώς αξιολογείτε την πορεία του ψηφιακού με-
τασχηματισμού στη χώρα μας και ποια είναι η 
στάση σας απέναντι στην εξέλιξη της τεχνητής 
νοημοσύνης;
Αναμφίβολα έχουμε σημειώσει πρόοδο στον ψηφιακό 
μετασχηματισμό, το πιστοποιεί και ο Δείκτης Ψηφιακής 
Οικονομίας και Κοινωνίας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και 
θα πρέπει να συνεχίσουμε με αμείωτο ρυθμό. Και όπως 
όλοι γνωρίζουμε, η Τεχνητή Νοημοσύνη είναι εδώ, έτοιμη 
να φέρει επανάσταση σε διάφορους τομείς της ζωής μας. 
Στη γλωσσική εκπαίδευση παρέχει ολοένα και περισσό-
τερα εργαλεία σε μαθητές και καθηγητές, με αποτέλεσμα 
να προκύπτουν προοπτικές αλλά και προκλήσεις, καθώς 
επίσης και μια σειρά από ερωτήματα που σχετίζονται για 
παράδειγμα με τη δημόσια διοίκηση και τη θέση της στην 
εκπαίδευση. Η προσωρινή έκθεση του Συμβουλευτικού 
Σώματος Υψηλού Επιπέδου του ΟΗΕ για την Τεχνητή Νο-
ημοσύνη, που δημοσιεύτηκε τον Δεκέμβριο του 2023, 
προτείνει ένα πλαίσιο συνεργασίας ώστε να διασφαλι-

8



UPPER INTERVIEW

9

στεί ότι η τεχνητή νοημοσύνη χρησιμοποιείται για το κοινό 
καλό, ενώ μόλις πριν από λίγες ημέρες, θεσμοθετήθηκε η 
Πράξη της Ε.Ε. για την Τεχνητή Νοημοσύνη (EU AI Act), το 
πρώτο νομικό πλαίσιo-πυξίδα για τη ρύθμιση της Τεχνητής 
Νοημοσύνης προς μια ανθρωποκεντρική κατεύθυνση. Το 
σίγουρο είναι πως βρισκόμαστε σε αχαρτογράφητα νερά 
και θα πρέπει να σταθούμε απέναντι στο ζήτημα με σοβα-
ρότητα, εφαρμογή δικλείδων ασφαλείας και επιμέρους πο-
λιτικές ορθής χρήσης της.

 Διαθέτετε ένα πλούσιο επαγγελματικό προφίλ 
και δραστηριοποιείστε σε τομείς αιχμής της εκ-
παίδευσης στη χώρα μας. Γνωρίζουμε επίσης και 
τον σύζυγό σας, τον Τάκη Γιαννέτο, γόνο τέταρ-
της γενιάς του οίκου χειροποίητων ενδυμάτων 
«Giannetos». Υπάρχει κοινός τόπος στις ασχολί-
ες σας και τα ενδιαφέροντά σας;
Η αλήθεια είναι πως είμαστε και οι δύο άνθρωποι πολυ-
άσχολοι με πάθος για τη δουλειά μας. Ο Τάκης είναι μια 
πολυδιάστατη καλλιτεχνική φυσιογνωμία. Εκτός από το σχέ-
διο μόδας και κοστουμιών, ασχολείται και επαγγελματικά 
πλέον με την 7η τέχνη και την εναέρια κινηματογράφηση. 
Ενδεικτικά, είναι ο άνθρωπος πίσω από τα εναέρια πλάνα 
της πολυβραβευμένης ταινίας η «Φόνισσα» και της τηλεο-
πτικής σειράς «17 Κλωστές», που έκαναν πρεμιέρα φέτος, 
ενώ εκείνοι που γνωρίζουν λένε πως λίγοι έχουν την καλλι-
τεχνική ματιά του Τάκη Γιαννέτου τόσο στα ρούχα όσο και 
στις εναέριες παραγωγές. Επομένως, καταλήγω ότι υπάρχει 

κοινός τόπος, αφού στον δημόσιο λόγο συγκαταλέγονται 
τόσο η λεκτική όσο και η μη λεκτική επικοινωνία. Άλλωστε 
είναι γνωστό πως ένα από τα αγαπημένα μου μαθήματα 
είναι ο Δημόσιος Λόγος: Τόνος, Ρητορική και Επικοινωνία.

 Αλήθεια, γνωρίζουν τη ρητορική οι σύγχρονοι 
πολιτικοί;
Συνήθως τη γνωρίζουν εμπειρικά, αλλά σίγουρα θα άξιζε 
να τη διδασκόμαστε όλοι μας πιο συστηματικά. Ο σύγχρο-
νος όμως πολιτικός που βασίστηκε όσο κανείς άλλος για τις 
ομιλίες του στις αρχές της «Ρητορικής» του Αριστοτέλη είναι 
ο Barack Obama, χρησιμοποιώντας με κάθε ευκαιρία τον 
«λόγο, το πάθος και το ήθος» για να εξυμνήσει το Κράτος 
Δικαίου, τη «φλόγα» της Δημοκρατίας αλλά και τη χώρα 
μας, που γέννησε τη Δημοκρατία. Άλλωστε ο πολύπειρος 
Kissinger, στο τελευταίο του βιβλίο «Ηγεσία» επισημαίνει 
τη συμβολή της ανθρωπιστικής παιδείας στην ανάδειξη των 
μεγαλύτερων ηγετών στην ιστορία. Δεν είναι τυχαίο πως 
στη λίστα Pantheon που συνέταξε το MIT το 2019 με τις πιο 
επιδραστικές προσωπικότητες της Παγκόσμιας Ιστορίας, ο 
Αριστοτέλης κατέλαβε την πρώτη θέση. Πρόκειται αδιαμφι-
σβήτητα για τον μεγαλύτερο φιλόσοφο όλων των εποχών, 
ο οποίος, μεταξύ άλλων, τόνισε τον κρίσιμο ρόλο της εκπαί-
δευσης στη διαμόρφωση της πολιτικής με τη ρήση του «Αυ-
τοί που μελέτησαν προσεκτικά τον τρόπο διακυβέρνησης 
των ανθρώπων έχουν πεισθεί πως η τύχη των εθνών εξαρ-
τάται από την εκπαίδευση των νέων» και αυτό είναι νομίζω 
ένα σημαντικό μήνυμα που πρέπει να κρατάμε. 
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Ρίτα Μωραΐτάκη Πικρού 
Χαράλαμπος Μπονάτσος 

(Δήμαρχος 
Φιλοθέης - Ψυχικού )

Ζωή Ράπτη 
Μίνα Μελισσουργού 

Μπονάτσου

Δημήτρης 
Παπαδημούλης 

Φαίνη 
Χατζηαθανασιάδου

Αρχιμανδρίτης 
Ιωαννίκιος

Νίκος Στραβελάκης 
Σταυρούλα Καραλή 

ΣτραβελάκηΚρίστυ  
Τσολακάκη

Δημήτρης Γαλάνης
Αλίκη 

Κωτσοβούλου

ΔΗΜΟΣ ΦΙΛΟΘΕΗΣ - ΨΥΧΙΚΟΥ

Εκδηλώσεις  
για την Εθνική Επέτειο  

της 25ης Μαρτίου 
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Ο Δήμος Φιλοθέης - Ψυχικού τίμησε την Εθνική Επέ-
τειο με εορταστικές εκδηλώσεις, από το πρωί μέχρι 
τη δύση του ηλίου. Στο πλαίσιο των εκδηλώσεων 

πραγματοποιήθηκαν φωταγωγήσεις καταστημάτων, ομιλίες 
για το νόημα της Εθνικής Εορτής της 25ης Μαρτίου 1821 
στα δημόσια και ιδιωτικά σχολεία, επίσημη δοξολογία και 
εκφώνηση του πανηγυρικού της ημέρας στους Ιερούς Ναούς 
Αγίας Σοφίας, Αγίας Φιλοθέης και Αγίου Δημητρίου και κα-
τάθεση στεφάνων. Στην κατάθεση στεφάνων συμμετείχε η 
εντεταλμένη σύμβουλος για θέματα Αλσών - Πάρκων & Υγεί-
ας Ζώων Περιφέρειας Αττικής, Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού εκ 
μέρους της Αντιπεριφερειάρχου Λουκίας Κεφαλογιάννη και 
η Φαίνη Χατζηαθανασιάδου.
Στην περιοχή έγινε και η καθιερωμένη παρέλαση από τους 
μαθητές των τοπικών σχολείων, ενώ σε όλες τις εκδηλώσεις 
συμμετείχαν οι κάτοικοι του Δήμου Φιλοθέης-Ψυχικού, οι Δη-
μοτικοί Σύμβουλοι, οι διευθυντές, οι καθηγητές, οι δάσκαλοι, 
οι νηπιαγωγοί και οι υπάλληλοι των δημόσιων και ιδιωτικών 
σχολείων και των δημοτικών παιδικών σταθμών, οι πρόεδροι 
και τα μέλη των Διοικητικών Συμβουλίων συλλόγων, σωματεί-
ων, ομίλων και ενώσεων.
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Θοδωρής Βλάχος Σπύρος 
Καπράλος 

Αλεξία Καμένου Χάρης Δούκας

Λευτέρης 
Πετρούνιας

Αντιγόνη 
Ντρισμπιώτου

Χοσέ Λουίζ 
Μεντιλίμπαρ 

Ντάρκο Κοβάσεβιτς

Γιώργος 
Αφρουδάκης 
Πένυ Λάγκα

Γιώργος 
Λέτζας 
Ηλίας 

Γκότσης

11

Χοσέ Λουίζ Μεντιλίμπαρ 
Ντάρκο Κοβάσεβιτς 

και παίκτες Ολυμπιακού

ΚΥΠΕΛΛΟ ΤΟΥ UEFA ΕURO 2024

Στο Ζάππειο Μέγαρο
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Τ ην ευκαιρία να δουν από κοντά το κύπελλο του UEFA 
EURO 2024 είχαν οι λάτρεις του ποδοσφαίρου, σε 
μια ξεχωριστή εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε στο 

Ζάππειο Μέγαρο. Η Stoiximan, το brand που διαχειρίζεται 
η Kaizen Gaming, η Επίσημη Παγκόσμια Χορηγός του UEFA 
EURO 2024, έφερε στην Αθήνα το τρόπαιο για το οποίο 
θα αγωνιστούν 24 εθνικές ομάδες της Ευρώπης στα γήπεδα 
της Γερμανίας. Φυσικά, οι ποδοσφαιρόφιλοι έσπευσαν να 
φωτογραφηθούν με την πολυπόθητη κούπα που θα σηκώσει 
η νέα πρωταθλήτρια Ευρώπης στον ουρανό του Ολυμπιακού 
Σταδίου του Βερολίνου, το βράδυ της 14ης Ιουλίου.
Στην εκδήλωση, μεταξύ άλλων, παρευρέθηκαν ο δήμαρχος 
Αθηναίων Χάρης Δούκας, ο πρώην διεθνής μπασκετμπολίστας 
Γιώργος Πρίντεζης, ο χρυσός ολυμπιονίκης Λευτέρης Πετρού-
νιας, ο γενικός γραμματέας αθλητισμού Γιώργος Μαυρωτάς, 
ο πρόεδρος της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής Σπύρος Κα-
πράλος, οι ομοσπονδιακοί προπονητές της Εθνικής Ομάδας 
Υδατοσφαίρισης γυναικών και ανδρών Αλεξία Καμμένου και 
Θοδωρής Βλάχος, η ποδοσφαιρική ομάδα ανδρών του Ολυ-
μπιακού, καθώς και ο παρουσιαστής Φάνης Λαμπρόπουλος.

Γιώργος Μαυρωτάς 
Φάνης Λαμπρόπουλος
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ΑΠΟ ΜΗΧΑΝΗΣ ΘΕΑΤΡΟ

Πρεμιέρα  
για την παράσταση  
«Ζαν και Βεατρίκη»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISRESS / 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Η Ματίνα Νικολάου και ο Πάνος Λουκαΐδης υποδύ-
ονται τους Ζαν και Βεατρίκη στο έργο της Κάρολ 
Φρέσετ, το οποίο ανεβαίνει σε μετάφραση και 

σκηνοθεσία της Βάσιας Αργέντη στο Από Μηχανής Θέ-
ατρο.
Ένα έργο για μια γυναίκα που κυνηγά τη συγκίνηση του 
έρωτα και της αγάπης κι ενός άντρα που αγαπά τη συγκί-
νηση του κυνηγιού. Ένα σύγχρονο παραμύθι για το πού 
μπορεί να φτάσει ένας άνθρωπος για να ξεφύγει από τη 
μοναξιά και να βρει την αγάπη. Η Βεατρίκη, μία γυναίκα 
που θυμίζει τη Ραπουνζέλ, τη Μις Χάβισαμ και άλλοτε την 
κοπέλα της διπλανής πόρτας, ζει στο αστικό διαμέρισμα 
ενός ουρανοξύστη που μετράει 33 ορόφους. Ο ουρανο-
ξύστης είναι εγκαταλελειμμένος και η μοναξιά διατρέχει 
κάθε τετραγωνικό του. Η κοπέλα βρίσκεται σε κατάσταση 
αναμονής, όπως οι πριγκίπισσες στα παραμύθια. Αναμέ-
νει εκείνον τον έναν που θα τη σαγηνεύσει, θα τη συ-
γκινήσει, θα την αποπλανήσει. Μία ψευδώς ρομαντική, 
τρυφερά σκληρή, αλλά κυρίως θλιβερή κωμωδία από τη 
βραβευμένη Καναδή θεατρική συγγραφέα.
Την πρεμιέρα παρακολούθησε πλήθος εκπροσώπων από 
τον καλλιτεχνικό χώρο, που χάρισαν το πιο θερμό τους 
χειροκρότημα στους δύο ηθοποιούς.

Γιάννης Αθητάκης, Πάνος Λουκαΐδης
Θανάσης Αλευράς, Γιώργος Δάσκαλος

Δημήτρης Γεωργόπουλος
Ματίνα Νικολάου

Πάρης Βαλταδώρος

Μαριάνα Τουμασάτου
Αλέξανδρος Σταύρου

Άντζυ
Ανδριτσοπούλου

Κώστας Γάκης
Βάσια Αργεντή
Ντέιβιντ Νέχριν

Σάντυ Χατζηιωάννου
Κωνσταντίνος Δέδες

Μαρία Κωτούλα

Κωνσταντίνος Σπυρόπουλος
Πέτρος Πυλαρινός

Τόλης Παπαδημητρίου

Ρέινα Εσκενάζυ
Αργύρης Αγγέλου

Σπύρος Μπιμπίλας
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Η ομάδα MeliAlice με την χορευτική ομάδα 
getap.studio με τον Voltonako

MELIALICE

Δράσεις για την αύξηση 
του fan engagement  

της Volton
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Η MeliAlice πραγματοποίησε μια σειρά από ενέργειες που 
είχαν ως στόχο την αύξηση του fan engagement για 
την εταιρεία Volton Ελληνική Ενεργειακή, που είναι επί-

σημος χορηγός ενέργειας της Εθνικής Ομάδας Ποδοσφαίρου. 
Στο πλαίσιο του αγώνα Ελλάδα-Καζακστάν, μια ομάδα από 
επαγγελματίες χορευτές έδωσε τον ρυθμό σε ένα pre-game 
show στην κεντρική πλατεία του γηπέδου, facepainters έβα-
ψαν τους φιλάθλους που βρέθηκαν εκεί για να παρακολουθή-
σουν τον αγώνα και η promo-team μοίρασε δώρα σε μικρούς 
και μεγάλους. Παράλληλα, η MeliAlice επιμελήθηκε όλο το 
στήσιμο του περιπτέρου της Volton με ιδιαίτερη επιτυχία, αφού 
είχε προβλεφθεί και η παραμικρή λεπτομέρεια.
H MeliAlice είναι μία εταιρεία παροχής ολοκληρωμένων υπη-
ρεσιών επικοινωνίας 360ο. Δημιουργήθηκε το 2012 από 
έμπειρα και καταξιωμένα στελέχη του χώρου, τα οποία έχουν 
ήδη διανύσει μία μεγάλη πορεία στην ελληνική αγορά. Προ-
άγει την ολοκληρωμένη στρατηγική προσέγγιση υπηρεσιών, 
την ενδελεχή γνώση και τις ιδιαιτερότητες των κοινών και του 
επιχειρηματικού περιβάλλοντος.

Η founder της MeliAlice Χαρά Κολιοπούλου 
ανάμεσα στην Γωγώ Σταμάτη  

Διευθύντρια του Operation της εταιρίας  
και την Ρίτα Σταματάκη  

Διευθύντρια Επικοινωνίας

Η ομάδα χορού getap.studio  
με τη Ρίτα Σταματάκη Αφροδίτη Σκαφιδά
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Αιμίλιος Χειλάκης 
Αθηνά Μαξίμου

Θοδωρής Θεοδωρόπουλος 
Μιχαήλ Ταμπακάκης 
Κατερίνα Θεοχάρη 

Αλέξανδρος Κασσανδρινός

Πάνος Κατσαρίδης, Αντώνης Καλογρίδης 
Νατάσα Θεοδωρίδου

Ιόλη Χιωτίνη 
Δέσποινα Μοιραράκη

Ηλιάννα 
Παπαγεωργίου

Γιώργος 
Τσουρός

«ΑΓΡΥΠΝΙΑ»

Στον νέο χώρο  
Θέατρο «Συγγρού 33»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Τον Φεβρουάριο άνοιξε τις πόρτες του ένας ολοκαίνουριος χώρος ιδι-
αίτερης αισθητικής, το Θέατρο «Συγγρού 33», με μια παράσταση που 
ανεβαίνει για πρώτη φορά επί σκηνής. 

Ο Αντώνης Καλογρίδης σκηνοθετεί την «Αγρυπνία» του Δημήτρη Δημητριά-
δη, με πρωτότυπο τίτλο «Τα Δώρα της νύχτας». Σε έναν μηδενικό χωροχρόνο 
όλα μπορούν να συμβούν. Εκεί όπου η φαντασία συναντά την πραγματικότη-
τα και η ζωή δεν τελειώνει με τον θάνατο… Μια νέα θρησκεία, ο ανεκπλή-
ρωτος έρωτας δύο νέων, μια οικογένεια σε άρνηση. Ένα παιχνίδι σχέσεων, 

UPPER Art

Ιωάννα Ασημακοπούλου 



15

Μιχάλης Οικονόμου 
Κάτια Νεκταρίου

Αναστασία Τσιλιμπίου 
Νικόλας Χαλκιαδάκης

Κωνσταντίνα Μιχαήλ 
Αλέκος Συσσοβίτης

Βάνα Μπάρμπα 
Γιώργος Καραμίχος

Τάκης Σακελλαρίου 
Βίβιαν Κοντομάρη

Χρύσα Ρώπα 

Λάκης  
Λαζόπουλος
Ματθίλδη 
Μαγγίρα

UPPER Art

αντιθέσεων και εξουσίας: Πριν από κάποια χρόνια, όταν ήταν έφηβος, ο Λί-
νος έπιασε στο βλέμμα του το βλέμμα ενός άλλου νεαρού άντρα. Πριν προ-
λάβει να αναλάβει την ευθύνη της ηδονής αυτού του βλέμματος, ο άντρας 
εκείνος εξαφανίστηκε, αφήνοντας τον Λίνο να τον αναζητά συνεχώς, πότε 
εκεί που βρίσκονται οι θεοί και πότε εκεί που βρίσκονται οι άνθρωποι. Είτε 
στην αθωότητα είτε στον απολαυστικό εκμαυλισμό της. Από τη μια μεριά, ο 
Λίνος αφήνεται στις απολαύσεις που του προσφέρονται στο Master Tower, 
το κέντρο των επίγειων ηδονών, για να βρει τον άγνωστο. Από την άλλη 
μεριά, ο δογματικός πατέρας του, ο οποίος δεν μπορεί να δεχτεί τον γιο 
του παρά μόνο ως άμεμπτο, ξενυχτάει επειδή πενθεί τον γιο του σαν νεκρό, 
ελπίζοντας πως θα μπορέσει με την πίστη του να τον αναστήσει μακριά από 
τις επιθυμίες που τον παρασέρνουν…
Ένα πολύ ξεχωριστό έργο, στο οποία παρευρέθηκε πλήθος κόσμου από τον 
καλλιτεχνικό χώρο για να απολαύσει την πρεμιέρα της παράστασης.

Χρήστος 
Σπανός 
Μελίνα 

Παιωνίδου
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Κέιτ Μίντλετον
Σόκαρε τους πάντες 
με την ανακοίνωση 
για την ασθένειά της

Μ ε ένα αρκετά συγκινητικό βίντεο από τον 
κήπο του κάστρου του Ουίνδσορ, η Κέιτ Μί-
ντλετον, συναισθηματικά φορτισμένη, ανα-
κοίνωσε πως διαγνώστηκε με καρκίνο και 

κάνει προληπτική χημειοθεραπεία. Συγκεκριμένα, σύμφω-
να με ανακοίνωση του παλατιού του Κένσινγκτον, άρχισε 
να λαμβάνει προληπτική χημειοθεραπεία στα τέλη Φεβρου-
αρίου. Με το βίντεο αυτό, η πριγκίπισσα της Ουαλίας έβα-
λε τέλος στις φήμες που οργίαζαν το τελευταίο διάστημα, 
ωστόσο δεν είπε τι είδους καρκίνο έχει ή το στάδιο στο 
οποίο βρίσκεται. 
Όπως δήλωσε στο μήνυμά της, «τον Ιανουάριο, υποβλή-
θηκα σε σοβαρή εγχείρηση στην κοιλιά στο Λονδίνο και 
εκείνη την εποχή θεωρήθηκε ότι η κατάστασή μου δεν ήταν 
καρκινική. Η χειρουργική επέμβαση ήταν επιτυχής. Ωστό-
σο, οι εξετάσεις μετά την επέμβαση έδειξαν ότι υπήρχε 

καρκίνος. Η ιατρική μου ομάδα με συμβούλεψε, επομένως, 
να υποβληθώ σε προληπτική χημειοθεραπεία και τώρα βρί-
σκομαι στα πρώτα στάδια αυτής της θεραπείας».
Σύμφωνα με την επιστημονική κοινότητα, ο όρος «προλη-
πτική χημειοθεραπεία» μπορεί να αναφέρεται σε μια μεγά-
λη ποικιλία φαρμάκων για πολλούς διαφορετικούς τύπους 
καρκίνου. «Δεν είναι ιατρικός όρος, αλλά νομίζω ότι όλοι 
συμφωνούμε πως αναφέρεται σε προληπτική χημειοθερα-
πεία», υποστηρίζει η δρ. Κάθριν Βαν Λουν, καθηγήτρια ια-
τρικής και ογκολόγος γαστρεντερικού στο Πανεπιστήμιο της 
Καλιφόρνιας, στο Σαν Φρανσίσκο.
Η θεραπεία αυτή περιλαμβάνει συνήθως τα ίδια φάρμακα 
που λαμβάνουν οι άνθρωποι για τη θεραπεία του ενεργού 
ή προχωρημένου καρκίνου, εξηγεί. Έχει σκοπό να σκοτώ-
σει τυχόν εναπομείναντα, μικροσκοπικά καρκινικά κύτταρα 
που ο χειρουργός δεν μπόρεσε να δει, αλλά και να κατα-

στρέψει τυχόν κύτταρα που ενδεχομένως να έχουν διαφύ-
γει και να έχουν εξαπλωθεί σε άλλα μέρη του σώματος. 
Ανάλογα με τον τύπο του καρκίνου, μελέτες έχουν δείξει ότι 
η χορήγηση «από τρεις έως έξι μήνες χημειοθεραπείας μετά 
τη χειρουργική επέμβαση μπορεί να μειώσει σημαντικά τον 
κίνδυνο επανεμφάνισης του καρκίνου», επισημαίνει ο δρ. 
Τζέρεμι Τζόουνς, προσωρινός πρόεδρος του τμήματος αιμα-
τολογίας και ογκολογίας στην Κλινική Μάγιο

Η πριγκίπισσα έχει αποσυρθεί για ένα διάστημα από τα 
καθήκοντά της και δεν θα παρευρεθεί ούτε στη λειτουργία 
της Κυριακής του Πάσχα, όπου πριν από έναν χρόνο, σύσ-
σωμη η οικογένεια είχε δώσει το «παρών». Προφανώς το 
ζευγάρι θα κρατήσει και τα παιδιά μακριά από τα φώτα της 
δημοσιότητας αυτή τη δύσκολη περίοδο, ενώ και ο Γουί-
λιαμ είναι πιθανό να μείνει στο σπίτι με την οικογένειά του.
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Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο θα κάνετε κάποιες έν-
τονες σκέψεις για θέματα που αφορούν
το παρελθόν, τόσο έντονες που η διάρ-
κειά τους θα κρατήσει τουλάχιστον
τρεις εβδομάδες. Από την άλλη, μια με-
τακίνηση που θα κάνετε θα είναι αρκετά
ανανεωτική για εσάς.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είναι ένα διήμερο με αρκετές αναφορές
στο παρελθόν. Κάτι θα σας χαλά τη διάθε-
ση, κάποιοι θα εναντιώνονται στις αποφά-
σεις σας, ενώ θα υπάρχει και μια έντονη
διαμάχη με φιλικό σας πρόσωπο.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι κάποιες σχέσεις που ξαναεμφανίζον-
ται στη ζωή σας, όχι απαραίτητα συναισθη-
ματικές, αλλά μπορεί να έχουν να κάνουν
με συνεργασίες και πρόσωπα που δεν εί-
χατε αξιολογήσει σωστά όταν έπρεπε.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αυτό το διήμερο είναι πολυάσχολο για
εσάς. Μπορεί να έχετε συναντήσεις, συμ-
φωνίες και επικοινωνία για επαγγελματι-
κούς λόγους. Φροντίστε να έχετε ηρεμία
στη σκέψη και μην αφήσετε τη νευρικότητα
να σας προκαλέσει αστάθεια και συγκρού-
σεις με τους άλλους.

Λέων
(23/7-22/8)
Είστε αρκετά αναστατωμένοι με τις προ-
σωπικές σας υποθέσεις, όπου τα πράγ-
ματα φαίνεται να μην οδηγούν στο πο-
θητό αποτέλεσμα, αλλά αντίθετα να
επανέρχονται στο πρόβλημα που πιθα-
νόν να προϋπήρχε.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη στο ζώδιο του Τοξότη αυξάνει τις
υποχρεώσεις σας και νιώθετε αρκετή πίε-
ση σε οικογενειακά θέματα. Μια κατάσταση
σας προκαλεί δυσφορία, ακόμη και με πρό-
σωπα που τα θεωρείτε πολύ δικά σας. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Αυτό το διήμερο θα έχετε την επιθυμία
να κάνετε πολύ έντονη κοινωνική ζωή,
να μιλήσετε για τα θέματα που σας απα-
σχολούν και να δραστηριοποιηθείτε σε
κάποιες επαγγελματικές υποθέσεις, που
βρίσκονται μακριά από τη δική σας βάση.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Το τελευταίο Σαββατοκύριακο του Μαρτί-
ου σάς γεμίζει με ανασφάλεια και έντονες
αναστατώσεις. Υπάρχει η τάση να έχετε
κακή κρίση σε θέματα αγορών, κάτι που
θα πρέπει να φροντίσετε να αποφύγετε.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Η Σελήνη στο δικό σας ζώδιο αυτό το
Σαββατοκύριακο θα σας δώσει αρκετές
υποχρεώσεις και μάλλον θα σας φέρει
μπροστά σε οικογενειακές καταστάσεις
που δεν θα μπορέσετε εύκολα να διαχει-
ριστείτε.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Το τελευταίο Σαββατοκύριακο του Μαρτίου
θα σας βρει με αρκετή κούραση και τάση για
απομόνωση σε ήσυχα μέρη για να εκτονώ-
σετε όλη σας την ένταση. Η κακή διάθεσή
σας ίσως να μην προέρχεται από κάτι συγ-
κεκριμένο. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ο μήνας τελειώνει με την κοινωνική σας
ζωή να μπαίνει σε εγρήγορση, με καλέ-
σματα, γιορτές και συναντήσεις με πρό-
σωπα που αφορούν το κοντινό σας περι-
βάλλον. Βέβαια μια τάση για οικονομικές
απροσεξίες θα σας φέρει σε δύσκολη
θέση με τους άλλους.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Το Σαββατοκύριακο θα βρεθείτε αρκετά
πιεσμένοι και εξαντλημένοι από τις καθη-
μερινές σας υποχρεώσεις, κάτι που θα σας
κάνει να νιώσετε την ανάγκη για μια σύντο-
μη απόσυρση στον δικό σας ασφαλή κόσμο. 
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Τ ο τελευταίο Σαββατοκύριακο του Μαρτίου είναι ίσως από
τις πιο δραστήριες μέρες του μήνα, όπου θα υπάρξει
έντονη τάση για επικοινωνία, μετακινήσεις και μέσα σε

όλο αυτό το αλαλούμ θα γίνονται κάποια λάθη. Εκτεθειμένα τα
ζώδια του Μεταβλητού Σταυρού (Δίδυμοι, Παρθένοι, Τοξότες και
Ιχθύες) σε καταστάσεις που κάποιες φορές θα είναι δύσκολο να
διαχειριστούν.
* Για εσάς που στις 30 Μαρτίου έχετε γενέθλια, θα υπάρξουν
πολλά πράγματα που θα θελήσετε να αλλάξετε στη ζωή σας
μέσα στην προσωπική σας χρονιά, ενώ θα έχετε επιτυχία με
σπουδές και ταξίδια.
* Για εσάς που έχετε γενέθλια στις 31 Μαρτίου, η προσωπική σας
ζωή θα σας απασχολήσει έντονα, με θετικό ή αρνητικό τρόπο.
Ίσως το παρελθόν παίξει κάποιο ρόλο στην τωρινή σας
κατάσταση. 
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Φέρτε μια ντουντούκα!

Κ
αταπληκτικός ο πρόεδρος της Βουλής. Μη μπορώντας ο άνθρωπος να συγκρατήσει τη χειμαρρώδη

Ζώη Κωνσταντοπούλου, ο Κώστας Τασούλας έφτασε να σχολιάσει σκωπτικά την ώρα που εκείνη

φώναζε ότι δεν την άκουγε, ζητώντας μάλιστα να της φέρουν μια ντουντούκα.


